

# မြန်မာ့အလင်း

၁၂၇၅ ခုနှစ်က တည်ထောင်သည်။ Established in 1914  
**Myanma Alinn Daily**

## ပညာဆီမီးကို ရှာဖွေကြိုးစား

လောဘ စသော မီးတဟုန်းဟုန်း တောက်လောင်ခြင်းကို ခံနေရပါလျက် အဘယ်ကြောင့် လူတို့သည် ပြုံးရွှင်ပျော်မြူးနေကြရပါသနည်း။ နှစ်လိုဝမ်းသာခြင်း ဖြစ်နေရပါသနည်း။ ထိုရာဂစသော မီးတို့ကို ငြိမ်းသတ်နိုင်ရန် အားထုတ်သင့်ကြ၏။ မသိအောင် ဖုံးလွှမ်းထားသော အဝိဇ္ဇာ အမှောင်တိုက်ကြီးအတွင်းမှ ထွက်မြောက်ရန် ပညာတည်းဟူသော ဆီမီးကိုရှာဖွေကာ ကြိုးစားသင့်၏။

ဧရာဝတီ (ဓမ္မပဒ-၁၄၆)

၁၃၇၉ ခုနှစ်၊ နတ်တော်လပြည့်ကျော် ၂ ရက်

၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာ ၅ ရက်၊ အင်္ဂါနေ့

အတွဲ (၅၇)၊ အမှတ် (၀၆၆)

### လေဖိအားနည်းရပ်ဝန်း မှန်တိုင်းငယ်အဖြစ် ရောက်ရှိနိုင်

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၄  
 ယနေ့ မြန်မာ့တော်ချိန် ညနေ ၆ နာရီခွဲ တိုင်းထွာချက်အရ ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော် အရှေ့တောင်ပိုင်းနှင့် ယင်းနှင့် ဆက်စပ်လျက်ရှိသော ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင် တောင်ပိုင်းတို့တွင် ဖြစ်ပေါ်နေသော လေဖိအားနည်းရပ်ဝန်းသည် ဆက်လက်တည်ရှိနေပြီး နောက် ၂၄ နာရီအတွင်း ပိုမိုအားကောင်းလာကာ မှန်တိုင်းငယ် (Depression) အဖြစ်သို့ ရောက်ရှိလာနိုင်သည်ဟု ခန့်မှန်းရသည်။  
 မိုး/လေ



UEHRD ကော်မတီ၏ ဆောက်လုပ်ရေးနှင့် အခြေခံအဆောက်အအုံ တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းအဖွဲ့က မောင်တောဒေသ ခုံတိုင်ကျေးရွာသစ် တည်ဆောက်နေမှုကို ဒီဇင်ဘာ ၁၃ ရက်က တွေ့ရစဉ်။ သတင်းစဉ်

### မောင်တောဒေသ

တရားဥပဒေစိုးမိုးမှု အပိုင်း ပြန်လည်ရရှိဖို့ ဆိုရင် အုပ်ချုပ်ရေး ယန္တရားကို ခိုင်မာအောင် လုပ်ရမယ်

## ပြန်လည်လက်ခံရေးစခန်းအဖြစ် အသုံးပြုနိုင်ရန် အဆောက်အအုံများ ပြုပြင်ခြင်းနှင့် အသစ် ထပ်မံ တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၄  
 ဩဂုတ် ၂၅ ရက်တွင် ဖြစ်ပွားခဲ့သော မောင်တောဒေသ အကြမ်းဖက်မှုဖြစ်စဉ်နောက်ပိုင်း ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံသို့ ထွက်ခွာရောက်ရှိနေကြသော ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံ ဟိန္ဒူဘာသာဝင်များအား ပြန်လည်လက်ခံရာတွင် မောင်တောမြို့နယ် တောင်ပြိုလက်ဝဲ ပြန်လည်လက်ခံရေးစခန်းအဖြစ် အသုံးပြုနိုင်ရန် တောင်ပြိုနယ်မြေရဲစခန်းဝင်းအတွင်း အဆောက်အအုံများ ပြုပြင်ခြင်းနှင့် အသစ်ထပ်မံတည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို UEHRD ကော်မတီ၏ ဆောက်လုပ်ရေးနှင့် အခြေခံအဆောက်အအုံ တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းအဖွဲ့က ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ရာတွင် အလျား ပေ ၁၂၀ ၊ အနံ ပေ ၃၀ ရှိသော ခြောက်ခန်းတွဲ အဆောက်အအုံ သုံးလုံး၊ အလျား ပေ ၆၀ ၊ အနံ ၁၈ ပေရှိ သစ်သားဖြင့် ဆောက်လုပ်ထားသော ဝန်ထမ်းအိပ်ဆောင် တစ်လုံးနှင့် အလျား ပေ ၄၀ ၊ အနံ ပေ ၂၀ ရှိသော ဝန်ထမ်းအိပ်ဆောင် တစ်လုံး၊ အလျားပေ ၂၀ ၊ အနံ ပေ ၂၀ ရှိသော အုတ်တိုက် ဝန်ထမ်းအိပ်ဆောင် တစ်လုံးတို့ကို လတ်တလော ပြုပြင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး အလျားပေ ၄၀ ၊ အနံ ပေ ၃၀ နှင့် အမြင့် ၁၀ ပေရှိ သစ်သားရင်းလင်းဆောင်တစ်လုံး၊ ရေချိုးခန်း လေးခန်းနှင့် အိမ်သာ လေးခန်းပါ အလျား ၄၈ ပေ၊ အနံ ခြောက်ပေရှိသော ရှစ်ခန်းတွဲအဆောင် လေးလုံး၊ အလျား ၁၅ ပေ၊ အနံ ရှစ်ပေ၊

စာမျက်နှာ ၉ ကော်လံ ၁

(၄)ကြိမ်မြောက် ကမ္ဘာ့အင်တာနက် ညီလာခံတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့် ပါဝင်ဆွေးနွေး



အမေရိကန်နှင့် တောင်ကိုရီးယားတို့ ကိုရီးယားကျွန်းဆွယ် တွင် အကြီးဆုံး ပူးတွဲ စစ်ရေးလေ့ကျင့်မှု ပြုလုပ်





## BEST BANK IN MYANMAR

Awarded by EUROMONEY 2017



# အတိတ်အမှားမှသည် အနာဂတ်အောင်မြင်မှုဆီသို့

မြန်မာ-နိုင်ငံတကာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအေဂျင်စီ (Myanmar International Cooperation Agency-MICA) ကို ဈာန်သိမ်းရန် အမျိုးသားလွှတ်တော်က ဆုံးဖြတ်ခဲ့ကြောင်း သိရှိရပါသည်။ ဤအေဂျင်စီ၏ အမည်ကို ကြည့်ပါက မြန်မာနိုင်ငံနှင့် နိုင်ငံတကာကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန် ဖွဲ့စည်းထားသော အေဂျင်စီဟု ယူဆစရာဖြစ်နေပါသည်။ သို့သော် ဤအေဂျင်စီကို ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် ဆင်းရဲမှုလျှော့ချရေးအတွက် အဓိက ဦးတည်ဖွဲ့စည်းခဲ့ကြောင်း သိရှိရပါသည်။ ဤသို့သော ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားသော အေဂျင်စီကို မြန်မာနိုင်ငံတကာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအေဂျင်စီဟု အဘယ်ကြောင့် အမည်ပေးခဲ့သည် ဆိုသည်မှာ အလေးအနက်ထား လေ့လာသင့်သော ကိစ္စဖြစ်သည်ဟု ယူဆပါသည်။

အမျိုးသားလွှတ်တော်အတွင်း တင်ပြဆွေးနွေးချက်များနှင့် သတင်းမီဒီယာ ဖော်ပြချက်တို့ကို လေ့လာကြည့်ပါက ဤအေဂျင်စီကို အဆိုပါကာလ၌ တာဝန်ရှိသူ ပြည်ထောင်စုအစိုးရက မည်သို့သော လုပ်ထုံးလုပ်နည်းတို့ဖြင့် ခွင့်ပြုခဲ့သည်ဆိုသောအချက်မှာ ရှင်းလင်းတိကျခြင်းမရှိ ဖြစ်နေပါသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ မြန်မာ- နိုင်ငံတကာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအေဂျင်စီ (MICA) ၏ တာဝန်ယူမှု တာဝန်ခံမှုတို့မှာ ရှင်းလင်းတိကျခြင်းမရှိသကဲ့သို့ ပွင့်လင်းမြင်သာမှုလည်းမရှိ ဖြစ်နေပါသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ မြန်မာ-နိုင်ငံတကာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအေဂျင်စီသည် မူလရည်ရွယ်ချက်ဖြစ်သည့် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် ဆင်းရဲမှုလျှော့ချရေးတို့နှင့် လုံးဝသက်ဆိုင်မှုမရှိသည့် အိုးအိမ်တိုက်တာဆောက်လုပ်ခြင်းနှင့် ဆိပ်ကမ်းဆောက်လုပ်ခြင်းကဲ့သို့သော လုပ်ငန်းတို့ကို ဆောင်ရွက်နိုင်သည့် အခွင့်အရေးတို့အား ရရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါသည်။

မြန်မာ-နိုင်ငံတကာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအေဂျင်စီ (MICA) သည် မြေယာအပါအဝင် နိုင်ငံတော်ပိုင်လုပ်ငန်း အဆောက်အအုံတို့ကို လွှဲပြောင်းရယူ၍ လုပ်ငန်းတို့ကို စတင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ သို့သော် ထွက်ပေါ်လာသော သတင်းအချက်အလက်တို့အရ မြန်မာ-နိုင်ငံတကာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအေဂျင်စီ (MICA)နှင့် သက်ဆိုင်သော ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ စာရင်းအင်း အချက်အလက်တို့သည် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနများ၏ ရသုံးခန့်မှန်းခြေစာရင်း၌ မပါဝင်သကဲ့သို့ ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ်၏ အစီရင်ခံစာ၌လည်း မပါဝင်ကြောင်း သိရှိရပါသည်။ ဤဖြစ်စဉ်၌ နိုင်ငံတော်ပိုင်ဘဏ္ဍာငွေကြေးတို့ မည်သို့သော အတိုင်းအတာအထိ ဆုံးရှုံးမှုရှိသည်ဆိုသည်ကို အလေးအနက်ထား စိစစ်ရမည်ဖြစ်သကဲ့သို့ နောက်ဆောင် ကြိုကဲ့သို့သောဖြစ်ရပ်များ မပေါ်ပေါက်ရေးအတွက် နည်းလမ်းတို့ကို သုံးသပ်ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ပါသည်။ မြန်မာ-နိုင်ငံတကာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအေဂျင်စီ (MICA) သည် နိုင်ငံတော်၏ မွေးမြူရေးကဏ္ဍမှ ဝန်ထမ်းနှင့် ပညာရှင်များကိုပါ လွှဲပြောင်းရယူခဲ့ခြင်းဖြစ်၍ အဆိုပါဝန်ထမ်းနှင့် ပညာရှင်တို့၏ လုပ်အား ဆုံးရှုံးမှုသည် နိုင်ငံတော်၏ လူသားအရင်းအမြစ်ဆုံးရှုံးမှု ဖြစ်ပါသည်။ မြန်မာ-နိုင်ငံတကာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအေဂျင်စီ (MICA) ၏ ဖြစ်ရပ်ကို အလေးအနက် သုံးသပ်ခြင်းဖြင့် အနာဂတ်၌ ဤကဲ့သို့သော ဖြစ်ရပ်များ ထပ်မံ မပေါ်ပေါက်စေနိုင်မည့် မူဝါဒနှင့် နည်းလမ်းတို့ကို ကြံဆနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း လေးစားစွာ အကြံပြုတင်ပြအပ်ပါသည်။ ။

# ပျူလူမျိုးနွယ်စု (ခေါ်) တောင်သားလူမျိုးများ ပထမအကြိမ်တွေ့ဆုံပွဲ ထီးလင်းမြို့နယ် ဝက်သက်ရွာ၌ ကျင်းပ

ထီးလင်း ဒီဇင်ဘာ ၄  
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ဝက်သက်ရွာ၌ ထီးလင်းမြို့နယ် ဝက်သက်ရွာရွှေဘိုသာစေတီတော်အနီးကွင်းပြင်၌ ထီးလင်း၊ ကျောက်ထူ၊ ဆော၊ ဝန်းဂေါ၊ မင်းတပ်၊ စေတီတော်မြို့နယ်များမှ ပျူလူမျိုးနွယ်စု (ခေါ်) တောင်သားလူမျိုးများ ပထမအကြိမ်တွေ့ဆုံပွဲကို ဒီဇင်ဘာ ၃ ရက်က ကျင်းပခဲ့သည်။  
ယင်းတွေ့ဆုံပွဲတွင် တိုင်းဒေသကြီး ချင်းတိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာ ဝန်ကြီး ဦးလှထွန်း၊ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတာ၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးစော်မျိုးဝင်းတို့ တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြားခဲ့ကြသည်။  
အဆိုပါတွေ့ဆုံပွဲသို့ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ၊ ဝန်းဂေါခရိုင်အတွင်းရှိ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် ဒေသခံပြည်သူများ စုံညီစွာတက်ရောက်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။  
မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)



မကွေး ဒီဇင်ဘာ ၄  
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး စလင်းမြို့နယ် ဆင်ဖြူကျွန်းမြို့နယ်ခရီးအပိုင် ပန်းတောကျေးရွာအုပ်စု ညောင်ကုန်းကျေးရွာ ဘုရားကုန်းတန်ဆောင်းအတွင်း နိုဝင်ဘာလ နောက်ဆုံးပတ်က မှုခင်းကျဆင်းရေးအသိပညာပေးဟောပြောပွဲ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။  
အဆိုပါဟောပြောပွဲတွင် ရဲမှူးတင်ထွန်းက မုဒိမ်းမှုနှင့်သက်သက်မုဒိမ်းဆိုင်ရာ ဟောပြောခြင်းနှင့် အခြားမှုခင်းကျဆင်းရေးဆိုင်ရာများကို ရှင်းလင်းဟောပြောပြီး လိုအပ်သောအချက်အလက်များကို ပြောကြားခဲ့သည်။ ယင်းဟောပြောပွဲသို့ ကျေးရွာပြည်သူလူထုများ တက်ရောက်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။  
စစ်ကြည်(စလင်း)

## ထင်သာမြင်သာပြုပြင်စရာ

# မြင်းမူမြို့အ.ထ.က(၁)ကျောင်း ဘောလုံးအားကစားကွင်း အမြန်ပြုပြင်ပေးစေလို



မြင်းမူမြို့အ.ထ.က(၁)ကျောင်း ဘောလုံးအားကစားကွင်းသည် ပြုပြင်မှု အသုံးပြုမှုမရှိခဲ့သည့်မှာ နှစ်ပေါင်း ၂၅ နှစ်ခန့်ရှိပြီဖြစ်သည်။ ယင်းကျောင်း၏ ကွင်းကို လေ့ကျင့်ပြီး ယခင်က တိုင်းပြည်ဂုဏ်ဆောင် ကျောင်းသား၊ တိုင်းအဆင့်လက်ရွေးစင် အားကစားသမားများ မွေးထုတ်ပေးခဲ့သည်။

ယခုအခါ ကျောင်းများတွင် အားကစားကွင်းများရှားပါးနေပြီဖြစ်ရာ ရှိပြီးသား အားကစားကွင်းကို ပြန်လည်ပြုပြင်ခြင်း၊ အသုံးပြုခြင်းဖြင့် တိုင်းပြည်ဂုဏ်ဆောင် အားကစားသမားများ မွေးထုတ်ပေးနိုင်မည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။  
ယခုအခါ ကျောင်းဘောလုံးအားကစားကွင်းအတွင်း၌ လူနေအိမ်ဈေးဆိုင်ခန်းများ၊ ချိုနွယ်များ၊ ချိုင့်ခွက်များရှိနေခြင်းကြောင့် အဆိုပါကွင်းမှာကျောင်းသားများ လေ့ကျင့်မှု မရှိသလောက်ဖြစ်နေသည်။ လေ့ကျင့်ကွင်းကောင်းကောင်း မရှိ၍ ကျောင်းသားအများစု အားကစားပြုလုပ်လေ့မရှိခြင်းကြောင့် မြို့နယ်၊ တိုက်နယ် / ပြည်နယ် နိုင်ငံဂုဏ်ဆောင် ထူးချွန် အားကစားသမားများ ပေါ်ထွန်းလာခြင်းမရှိသည့်မှာလည်း နှစ်ပေါင်းကြာမြင့်ပြီဖြစ်သည်။ မိဘပြည်သူများအနေဖြင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကို ပညာရည်ထူးချွန်ရုံသာမက ဝလငါးတန်ဖွံ့ဖြိုးဖို့ရန် အားထားမျှော်လင့်လျက်ရှိကြသည်။  
ထို့ကြောင့် မြင်းမူ အ.ထ.က (၁)ကျောင်း ဘောလုံးအားကစားကွင်းကို အားကစားလှုပ်ရှားမှုများ ပြန်လည်အသုံးပြုနိုင်ရေးအတွက် အားကစားကွင်းအတွင်းရှိ လူနေဆိုင်ခန်းများ၊ ချိုနွယ်များ၊ ချိုင့်ခွက်များကို သက်ဆိုင်ရာမှ အမြန်ဆုံး ရှင်းလင်းဖယ်ရှား ပြုပြင်ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရန် ဒေသခံပြည်သူများ လိုလားလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။  
၀၇၇

ရွှေ၊ ငွေ၊ စက်သုံးဆီနှင့် နိုင်ငံတကာသုံး ငွေကြေးပေါက်ဈေးနှုန်း				ခင်ရက်နာ-စုစည်းသည်။			
ရွှေဈေးနှုန်း (အောင်သမာစိရွှေဆိုင်)				၄-၁၂-၂၀၁၇			
				နိုင်ငံတကာ ငွေကြေးဈေးနှုန်း (ဗဟိုဘဏ်)			
ရန်ကုန်	၁၆	ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား ကျပ် ၉၂၀၀၀	အမေရိကန်	တစ်ဒေါ်လာ	၁၃၆၄	၀
ရန်ကုန်	၁၅	ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား ကျပ် ၈၇၃၄၀၀	ဥရောပ	တစ်ယူရို	၁၆၁၈	၂
မန္တလေး	၁၆	ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား ကျပ် ၉၂၇၅၀၀	စင်ကာပူ	တစ်ဒေါ်လာ	၁၀၁၂	၂
စက်သုံးဆီဈေးနှုန်း (စက်သုံးဆီအသင်း)				ထိုင်း	တစ်ဘတ်	၄၁	၇၈၉
ဒီဇယ်		၇၇၀/၇၈၅	ကျပ် (လက်လီဈေး)	အိန္ဒိယ	တစ်ရူပီး	၂၁	၁၄၁
အောက်တိုန်း	၉၂	၇၇၅/၇၉၀	ကျပ် (လက်လီဈေး)	တရုတ်	တစ်ယွမ်	၂၀၆	၁၂
အောက်တိုန်း	၉၅	၈၁၅/၈၃၀	ကျပ် (လက်လီဈေး)	မလေးရှား	တစ်ရင်းဂစ်	၃၃၃	၅၄
ပရီမီယံဒီဇယ်		၇၉၀/၈၀၅	ကျပ် (လက်လီဈေး)				

## မြန်မာ့အလင်း

၁၂၇၅ ခုနှစ်က စတင် ထောင်သည်။

**Myanma Alinn Daily**

စာတည်းမှူးချုပ်	- အောင်နိုင်ဦး
စာတည်းမှူး	- ဝင်းရွှေ
စာတည်းမှူး	- မြင့်ဆွေ (သတင်းထောက်ချုပ်)
စာတည်းများ	- မြင့်စိုး၊ ကြည်ဝင်း၊ ဝင်းကျော်၊ ခြူးစန္ဒီဇွေ၊ ကလျာမိုးမြင့်
အကြီးတန်းသတင်းထောက်များ	- ကျော်သူဝင်း၊ ခင်ရတနာ၊ သိမ့်သိမ့်မိုး၊ ဇူလိုင်မိုး၊ စိန်လွင်အောင်၊ တင်စိုး(ဓာတ်ပုံ)
အငယ်တန်းသတင်းထောက်များ	- တင်လင်းအောင်၊ တင်မောင်လွင်၊ ဇင်ဦး၊ နေဝင်းထွန်း(၂)၊ ဟိန်းထက်ဇော်၊ ဝေသူနွယ်
ထုတ်ဝေခြင်းအမှတ်	- (၀၁၀၉၃)၊ ပုံနှိပ်ခြင်းအမှတ် - (၀၀၈၇၇)

## စာအုပ်ဈေးရောင်းပွဲတော် ပဲခူးတွင် ကျင်းပမည်

ပဲခူး ဒီဇင်ဘာ ၅  
ဒီဇင်ဘာ ၅ ရက်တွင် စတင်ဖွင့်လှစ်မည့် Bago Book Street ပဲခူးစာအုပ်လမ်း စာအုပ်အသစ်၊ အဟောင်းများစွာကို စာပေတိုက်ပေါင်းများစွာတို့မှ ဖွင့်လှစ်ရောင်းချပေးသွားမည်ဖြစ်ပြီး ပဲခူးမြို့ရွှေမော်စောဘုရားလမ်း အနောက်ဘက်မုခ်ရီပလက်ဖောင်းပေါ်တွင် ခင်းကျင်းရောင်းချပေးမည်ဖြစ်သည်။ အဆိုပါ Bago Book Street ပဲခူးစာအုပ်လမ်း စာအုပ်အရောင်းပွဲကို အပတ်စဉ် အင်္ဂါ၊ ဗုဒ္ဓဟူး၊ ကြာသပတေးနေ့များတွင် ညနေ ၄ နာရီမှ ည ၁၀ နာရီအထိ ရောင်းချပေးသွားမည်ဖြစ်ပြီး ရေးသူ၊ ဖတ်သူ၊ ဆွေးနွေးပွဲများ၊ စာပေချစ်မြတ်နိုးသူများ၏ စကားဝိုင်းများကိုလည်း အပတ်စဉ် ထည့်သွင်း ကျင်းပပေးသွားမည်ဖြစ်သောကြောင့် မည်သူမဆို လွတ်လပ်စွာ ပါဝင်ဆင်နွှဲနိုင်ပါရန် ဖိတ်ခေါ်လိုက်ပါသည်။  
ခရိုင် (ပြန်/ဆက်)







### တရားမအထွေထွေလျှောက်ထားမှု (စာချွန်တော်) ခုနစ်မှု စီရင်ချက်ချမှတ်

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၄  
ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ်၊ ပြည်ထောင်စုတရားသူကြီးချုပ် ဦးထွန်းထွန်းဦး၊ ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ် တရားသူကြီး ဦးသာဌေးနှင့် ဦးမျိုးတင်တို့ပါဝင်သည့် အပြီးသတ်ကြားနာဆုံးဖြတ်ရေးအဖွဲ့သည် ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီခွဲတွင် ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ် ရုံးခန်း အမှတ် ၁ ၌ ရုံးထိုင်၍ တရားမအထွေထွေလျှောက်ထားမှု (စာချွန်တော်) ခုနစ်မှုကို စီရင်ချက်ချမှတ်ခဲ့ပြီး ရာဇဝတ်အထွေထွေ လျှောက်ထားမှု (စာချွန်တော်) နှစ်ခုနှင့် တရားမအထွေထွေလျှောက်ထားမှု (စာချွန်တော်) သုံးခုကို ရုံးထိုင်ကြားနာခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

### အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ၊ နိုင်ငံရေး၊ ဥပဒေရေးရာနှင့် လုံခြုံရေးဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းရေးဝန်ကြီး ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့နေပြည်တော်သို့ရောက်ရှိ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၄  
အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ၊ နိုင်ငံရေး၊ ဥပဒေရေးရာနှင့် လုံခြုံရေးဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းရေးဝန်ကြီး Mr. Wiranto ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စား လှယ်အဖွဲ့သည် ယနေ့ညပိုင်းတွင် နေပြည်တော်သို့ ရောက်ရှိ သည်။  
ညည်သည်တော် အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ၊ နိုင်ငံရေး၊ ဥပဒေရေးရာ နှင့် လုံခြုံရေးဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းရေးဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့အား နိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီးဌာန၊ နိုင်ငံရေးရာဇဝတ်ဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးစိုးဟန်၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး H.E. Dr. Ito Sumardi နှင့် တာဝန်ရှိသူများက နေပြည် တော် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်၌ ကြိုဆိုကြသည်။ သတင်းစဉ်

### ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်နှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်ကိစ္စများ ဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၄  
ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးစိန်ဝင်းသည် ဂျီဒီဘီအေအေအေအေအေ Centre for the Democratic Control of Armed Forces (DCAF) ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ Ambassador Mr. Thomas Guerber နှင့် အဖွဲ့ကို ယနေ့ မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးရုံး ဧည့်ခန်းမ၌ တွေ့ဆုံသည်။ (ယာဝု)  
တွေ့ဆုံရာတွင် ငြိမ်းချမ်းရေး လုပ်ငန်းစဉ်များ၊ ရခိုင်ပြည်နယ်အရေး ကိစ္စများ၊ မြန်မာ့တပ်မတော်နှင့် DCAF တို့အကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ ပိုမိုမြှင့်တင် ဆောင်ရွက်သွားရေးတို့နှင့် ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်



### အကြိမ် (၄၀) မြောက် မဟာမဲခေါင်ဒေသခွဲ ခရီးသွားလုပ်ငန်းအဖွဲ့အစည်းအဝေးနှင့် ဆက်စပ်အစည်းအဝေးပွဲများ ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၄  
အကြိမ် (၄၀) မြောက် မဟာမဲခေါင်ဒေသခွဲ ခရီးသွားလုပ်ငန်း အဖွဲ့အစည်းအဝေးကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့ရှိ အင်းယားလိတ်တိုက်၌ ကျင်းပရာ တိုက်ခတ်မှု ခရီးသွားလာ ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအုန်းမောင်တက်ရောက် ၍ အဖွဲ့အမှတ်စဉ်ကော်မတီကြားသည်။  
အစည်းအဝေးသို့ မဟာမဲခေါင်ဒေသခွဲ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများ ဖြစ်ကြသည့် ကမ္ဘောဒီးယား၊ လာအို၊ မြန်မာ၊ ထိုင်းနှင့် ဗီယက်နမ် နိုင်ငံတို့ရှိ ခရီးသွားလုပ်ငန်းဝန်ကြီးဌာနများမှ ညွှန်ကြားရေးမှူး ချုပ်အဆင့်ရှိ အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများနှင့် ခရီးသွားလုပ်ငန်း အဖွဲ့အစည်းများ၊ အာရှစွံ၊ ဖြိုးရေးဘဏ်မှ ကျွမ်းကျင်ပညာရှင် Ms. Rhodara Concepcion နှင့် ကိုယ်စားလှယ်များ၊ မဟာ မဲခေါင်ဒေသခွဲ ခရီးသွားလုပ်ငန်းညှိနှိုင်းရေးရုံးမှ အမှုဆောင် ဒါရိုက်တာ Mr. Jens Thraenhart ၊ ဖွံ့ဖြိုးမှုမိတ်ဖက်အဖွဲ့ အစည်းများဖြစ်သော ဟန့်ဆိုင်ဂီဒယ်၊ Lux Dev ၊ Swiss Contact နှင့် GIZ တို့မှ ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် အခြားမိတ်ဖက် ကြား ထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။  
ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက မဟာမဲခေါင်ဒေသခွဲခရီးသွား လုပ်ငန်း မဟာဗျူဟာ အစီအစဉ် (၂၀၁၆-၂၀၂၅) ကို အပြီးသတ် ရေးဆွဲအတည်ပြုနိုင်ခဲ့သောကြောင့် မဟာမဲခေါင်ဒေသခွဲ ခရီးသွားလုပ်ငန်းအဖွဲ့ အဖွဲ့ဝင်များ၊ အာရှစွံ၊ ဖြိုးရေးဘဏ်နှင့် မဟာမဲခေါင်ဒေသခွဲ ခရီးသွားလုပ်ငန်း ညှိနှိုင်းရေးရုံးတို့ အတွက် ဂုဏ်ယူပါကြောင်း အဆိုပါ ၁၀ နှစ်တာ မဟာဗျူဟာ



အစီအစဉ်သည် မဟာမဲခေါင်ဒေသခွဲ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများအကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုနှင့် အခြားခရီးသွားလုပ်ငန်းတွင် ပါဝင် ဆောင်ရွက်သူများအားလုံးအတွက် လမ်းညွှန်တစ်ခုလည်း ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဤမဟာဗျူဟာအစီအစဉ်သည် မဟာမဲခေါင် ဒေသခွဲ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံအသီးသီး၏ ခရီးသွားလုပ်ငန်း မဟာ ဗျူဟာများ၊ မဟာမဲခေါင်ဒေသခွဲ မဟာဗျူဟာအစီအစဉ် (၂၀၁၂-၂၀၂၂) များနှင့် လိုက်လျောညီထွေရှိပြီး လူ့စွမ်းအားအရင်း အမြစ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ ခရီးသွားလုပ်ငန်း အခြေခံအဆောက်

ဆက်လက် ကျင်းပသည်။  
ယခုကျင်းပသည့် အကြိမ် (၄၀) မြောက် မဟာမဲခေါင်ဒေသ ခွဲ ခရီးသွားလုပ်ငန်းအဖွဲ့အစည်းအဝေးတွင် မဟာမဲခေါင်ဒေသ ခွဲ ခရီးသွားလုပ်ငန်းဈေးကွက်မြှင့်တင်မှုအစီအစဉ် (၂၀၁၅-၂၀၂၀) အား အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နေမှုများ၊ ဒေသတွင်းခရီးသွားလုပ်ငန်း စာရင်းဇယားစံနှုန်းများ ညီညွတ် ရေးကိစ္စ၊ မဟာမဲခေါင်ဒေသခွဲ ခရီးသွားလုပ်ငန်းအဖွဲ့၏ ၂၀၁၈ လုပ်ငန်းအစီအစဉ်များ၊ ၂၀၁၈ ခုနှစ်အတွင်း ထိုင်းနိုင်ငံ၌ ကျင်းပမည့် မဲခေါင်ခရီးသွားလုပ်ငန်းဖိရမ်နှင့် (၄၀) ကြိမ် မြောက် မဟာမဲခေါင်ဒေသခွဲ ခရီးသွားလုပ်ငန်းအဖွဲ့အစည်းအဝေး ကျင်းပရေးကိစ္စ၊ ကမ္ဘောဒီးယား၊ လာအိုနှင့် ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ တို့မှ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော မဟာမဲခေါင် ဒေသခွဲ ခရီးသွားလုပ်ငန်း အခြေခံအဆောက်အအုံဖွံ့ဖြိုးတိုး တက်ရေးဆိုင်ရာ စီမံကိန်းဆိုင်ရာကိစ္စများ၊ မဟာမဲခေါင်ဒေသခွဲ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများနှင့် ဖွံ့ဖြိုးမှုမိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများအကြား ခရီးသွားလုပ်ငန်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နေမှုများကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြ သည်။  
မဟာမဲခေါင်ဒေသခွဲ ခရီးသွားလုပ်ငန်းအဖွဲ့ အစည်းအဝေး များကို အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများတွင် အကွာရာစဉ်အလိုက် တစ်နှစ်လျှင် နှစ်ကြိမ် ကျင်းပလျက်ရှိပြီး ခရီးသွားလုပ်ငန်းဘုတ်အဖွဲ့အစည်း အဝေးနှင့် အခြားဆက်စပ်အစည်းအဝေးပွဲများကို ပူးတွဲကျင်းပ လေ့ရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

### NRPC စာစောင် ထုတ်ဝေနိုင်ရေး လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းစည်းဝေး



နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၄  
ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်နှင့် စပ်လျဉ်း၍ နိုင်ငံတော်၏ မူဝါဒများ၊ ဆောင်ရွက်ချက်များအား အများပြည်သူ သိရှိနိုင်ရေးအတွက် NRPC စာစောင်ထုတ်ဝေနိုင်ရေး လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းစည်းဝေး အဝေးကို ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံတော် အတိုင်ပင်ခံရုံးဝန်ကြီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။  
အစည်းအဝေးတွင် အမျိုးသား ပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာန အတွင်းရေးမှူး နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံရုံး ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးခင်မောင်တင်က စာစောင် ထုတ်ဝေရေးအတွက် လိုအပ်သည့် ကော်မတီကို ဖွဲ့စည်း ဆောင်ရွက်သွားရေး၊ မူဝါဒများနှင့် ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေး

လုပ်ငန်းစဉ်များကို ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် ဖော်ပြရေးတို့နှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပြောကြားသည်။  
ထို့နောက် စာစောင်ထုတ်ဝေရေးနှင့် စပ်လျဉ်း၍ နိုင်ငံတော် အတိုင်ပင်ခံရုံးဝန်ကြီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးဇော်ဌေးက ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး တက်ရောက်လာကြသူများက စာစောင် တွင်ဖော်ပြမည့် မူဝါဒများ၊ ပါဝင်မည့် အကြောင်းအရာများ၊ ထုတ်ဝေမည့် ကာလသတ်မှတ်ရေး စသည်တို့ကို ကျယ်ကျယ် ပြန့်ပြန့် ဆွေးနွေးကြသည်။  
အစည်းအဝေးသို့ ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင် ဦးအောင်စိုး နှင့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။ သတင်းစဉ်

### ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာနှစ် ပြုလုပ်မှု စက်တင်ဘာလအတွင်း မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပို့ကုန်၊ သွင်းကုန်အခြေအနေ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၄  
၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာနှစ် စက်တင်ဘာလအတွက် မြန်မာ နိုင်ငံ၏ ပုံမှန်ပို့ကုန်တန်ဖိုးမှာ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၁၉၀ ဒသမ ၄၀ သန်း၊ နယ်စပ်ပို့ကုန်တန်ဖိုးမှာ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၅၆၇ ဒသမ ၀၅ သန်းနှင့် စုစုပေါင်းပို့ကုန်တန်ဖိုးမှာ အမေရိ ကန် ဒေါ်လာ ၁၂၄၇ ဒသမ ၄၅ သန်း ဖြစ်သည်။ ပုံမှန်သွင်း ကုန်တန်ဖိုးမှာ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၂၀၉ ဒသမ ၀၂ သန်း၊ နယ်စပ် သွင်းကုန်တန်ဖိုးမှာ အမေရိကန် ဒေါ်လာ ၂၅၂ ဒသမ ၃၀ သန်းနှင့် စုစုပေါင်း သွင်းကုန်တန်ဖိုးမှာ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၄၆၁ ဒသမ ၃၂ သန်းဖြစ်သည်။ သို့ဖြစ်၍ ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာနှစ် စက်တင်ဘာလအတွက် စုစုပေါင်းကုန်သွယ်မှု ပမာဏမှာ အမေရိကန် ဒေါ်လာ ၃၂၄၈ ဒသမ ၇၇ သန်းဖြစ်ပြီး စုစုပေါင်းကုန်သွယ်မှု လိုငွေမှာ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂၆၆ ဒသမ ၁၃ သန်း ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာနှစ် ပြုလုပ်မှုစက်တင်ဘာလအတွင်း မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပုံမှန်ပို့ကုန်တန်ဖိုးမှာ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၄၉၂၃ ဒသမ ၀၀ သန်း၊ နယ်စပ်ပို့ကုန်တန်ဖိုးမှာ အမေရိကန် ဒေါ်လာ ၂၃၀၈ ဒသမ ၀၇ သန်းနှင့် စုစုပေါင်းပို့ကုန်တန်ဖိုး အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၇၂၃၁ ဒသမ ၀၇ သန်းတင်ပို့နိုင်ခဲ့သည်။ ပုံမှန်သွင်းကုန်တန်ဖိုးမှာ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၇၆၄၀ ဒသမ ၆၇ သန်း၊ နယ်စပ်သွင်းကုန်တန်ဖိုးမှာ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၄၅၄ ဒသမ ၂၂ သန်းနှင့် စုစုပေါင်းသွင်းကုန်တန်ဖိုးမှာ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၉၀၉၄ ဒသမ ၈၉ သန်းဖြစ်သဖြင့် ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာနှစ် ပြုလုပ်မှု စက်တင်ဘာလအတွင်း စုစုပေါင်း ကုန်သွယ်မှုပမာဏမှာ ၁၆၂၂၅ ဒသမ ၉၆ သန်းဖြစ်ပြီး ကုန်သွယ်မှုလိုငွေ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၆၆၃ ဒသမ ၈၂ သန်းဖြစ်ပေါ်ခဲ့ကြောင်း သိရှိရသည်။ သတင်းစဉ်

### လူငယ်ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ဖို့ စာအုပ်စာပေ လေ့လာစို့



# မြန်မာ့ကော်ဖီသီးနှံကို ချင်းနှင့် ကရင်ပြည်နယ် သံတောင်ကြီးဒေသတို့၌ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် စိုက်ပျိုးရန် စီမံဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၄

မြန်မာ့ကော်ဖီသီးနှံသည် နိုင်ငံတကာ စံချိန်စံညွှန်းမီ အရည်အသွေးပြည့်ဝ စွာ ဈေးကွက်ဝင်လျက်ရှိရာ စီးပွားဖြစ် စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်နိုင်ရေးအတွက် ပုဂ္ဂလိက ကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးလာရေး အားပေးကူညီရန်နှင့် မျိုးကောင်းမျိုးသန့် ပွားများဖြန့်ဖြူးပေးခြင်း၊ ချင်းပြည်နယ်နှင့် ကရင်ပြည်နယ် သံတောင်ကြီးဒေသများကဲ့သို့ ရေမြေ ရာသီဥတု အခြေအနေပေးသော ဒေသများတွင် ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် စိုက်ပျိုး ထုတ်လုပ်နိုင်ရန် စီမံဆောင်ရွက်ပေးခြင်း စသည်လုပ်ငန်းများအပြင် သုတေသန လုပ်ငန်းကို အရှိန်အဟုန်မြှင့်တင် ဆောင်ရွက်ရန်နှင့် ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များ ခါးဆက်မပြတ် စေရေးအတွက် ပညာရပ်ပိုင်းဆိုင်ရာ လက်ဆင့်ကမ်း လေ့ကျင့်ခွင့်ပေးပေးနိုင်ရေးတို့ကိုပါ



စနစ်တကျ စီမံဆောင်ရွက်ကြရန် လိုအပ် က ပြင်ဦးလွင်မြို့၊ ကော်ဖီ သုတေသနနှင့် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်း ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး

ဒေါက်တာအောင်သူက ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများနှင့် တွေ့ဆုံစဉ် ဆွေးနွေး ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး နှင့်အဖွဲ့သည် ကော်ဖီမျိုးသန့်မျိုးပွား ဆောင်ရွက်နေမှုလုပ်ငန်းများ၊ ကော်ဖီ အရိပ်ပျိုးခင်း၊ ဓာတ်ခွဲခန်းနှင့် တစ်သျှူး မျိုးပွားအလုပ်ရုံ၊ ကော်ဖီသီးနှံမှည့် အခွံ ခွက်စက်ရုံတို့ကို လှည့်လည်ကြည့်ရှု စစ်ဆေးသည်။

ယင်းနောက် ပြင်ဦးလွင် မျိုးပွဲနှင့် ပိုးစာသုတေသနခြံသို့ ရောက်ရှိကြပြီး မျိုးပွဲပေးခြင်း၊ ထုတ်လုပ်ခြင်းလုပ်ငန်းနှင့် ပိုးစာသုတေသန ဆောင်ရွက်မှုလုပ်ငန်း များအား လှည့်လည်ကြည့်ရှု စစ်ဆေး အားပေးသည်။

ညနေပိုင်းတွင် ပြင်ဦးလွင် ပိုးချည် စက်ရုံနှင့် ပိုးစာသုတေသနခြံသို့ ရောက် ရှိကြရာ တာဝန်ရှိသူများက ပိုးချည်စက်ရုံ နောက်ခံသမိုင်းနှင့် လက်ရှိဆောင်ရွက် နေမှုများကို လည်းကောင်း၊ ပိုးချည်စက် ရုံ အဆင့်မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ် ချက်များနှင့် ပုဂ္ဂလိက ပိုးချည်လုပ်ငန်း

ဖွံ့ဖြိုးလာရေး အထောက်အကူပြုနိုင်မည့် အခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြ ကြသည်။

တင်ပြချက်များအပေါ် ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးက ပိုးစာပင်စိုက်ပျိုးခြင်းနှင့် ပိုးမွေးမြူခြင်း လုပ်ငန်းများကို တောင်သူ များ အကျိုးတူစနစ် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် နိုင်ရေး ပေါင်းစပ်စီမံ ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှု အဆင့်တိုင်းတွင် အရည်အသွေးကို ဦးစားပေးဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်သကဲ့သို့ ကိုယ်တိုင်အပင်ပန်းခံ ဆောင်ရွက်ကြရ သည့် တောင်သူနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံလုပ်ကိုင် သူ ပုဂ္ဂလိကလုပ်ငန်းရှင်တို့ နှစ်ဦးနှစ်ဖက် အကျိုးစီးပွား ဖြစ်ထွန်းစေပြီး အပြန် အလှန် ယုံကြည်မှု တည်ဆောက်ပေး နိုင်မှသာ ရေရှည်တည်တံ့သော စီးပွား ရေးလုပ်ငန်းအဖြစ် ရပ်တည်ဆောင်ရွက် သွားနိုင်မှာဖြစ်သည်အတွက် သက်ဆိုင်သူ အားလုံးတို့က ပိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းကြရန် လိုအပ်ကြောင်းဖြင့် ဆွေးနွေးမှာကြား ခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်

# လူမှု သဟဇာတဆိုင်ရာ အရည်အသွေးမြှင့်တင်ရေး အဆင့်မြှင့်အရာရှိကြီးများ ဆွေးနွေးပွဲကျင်းပ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၄

လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေး ဝန်ကြီးဌာနနှင့် ကုလသမဂ္ဂဖွံ့ဖြိုးမှုအစီအစဉ် (UNDP) တို့ ပူးပေါင်းပြီး လူမှုသဟဇာတဆိုင်ရာ အရည်အသွေးမြှင့်တင်ရေး အဆင့်မြှင့် အရာရှိကြီးများဆွေးနွေးပွဲကို ယမန်နေ့ မွန်းလွဲ ၃ နာရီက နေပြည်တော် Kempinski Hotel တွင် ကျင်းပရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေး တက်ရောက် အမှာစကားပြောကြားသည်။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက လူမှုသဟဇာတဆိုသည်မှာ မတူကွဲပြားခြားနားသည့် လူမှုအသိုင်းအဝိုင်းများကို ရင်းနှီး ပေါင်းစည်းမှုဖြစ်စေသည့်အတွက် အရေးကြီးပါကြောင်း၊ မတူ ကွဲပြားခြားနားမှုများကို အပေါင်းလက္ခဏာဆောင်သည့် ရှုမြင် သုံးသပ်မှုနှင့်အတူ ပေါင်းကူးပေးလိုက်ပါက လူမှုရေး အရည် အသွေးများ ပြည့်ဝလာပြီး ပြောင်းလဲတိုးတက်မှုများရရှိလာမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ မတူကွဲပြားမှုများကို နားလည်သဘောပေါက်ပြီး

လူမှုရေးကျွမ်းကျင်မှုရှိရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ လူမှုရေး အကူအညီ ပေးမှုနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ခေတ်စနစ်နှင့် လျော်ညီသောလူမှုရေး ဘာသာရပ်ကို အမြဲမပြတ်လေ့လာပြီး ပြောင်းလဲကျင့်သုံးရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ မတူကွဲပြားမှုအမျိုးမျိုးကို သဟဇာတဖြစ်ဖို့ အချိန်ယူ ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ရာ စိတ်ရှည်သည်းခံပြီးနားလည် မှုများဖြင့် တုံ့ရည်မှန်းချက် (Common Good) ရရှိအောင် ဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် ကုလသမဂ္ဂဖွံ့ဖြိုးမှုအစီအစဉ် (UNDP) မှ Country Director Mr. Peter Batchelor က ကြိုဆို နှုတ်ခွန်းဆက်စကားပြောကြားသည်။ အဆိုပါ လူမှုသဟဇာတ ဆိုင်ရာ အရည်အသွေးမြှင့်တင်ရေး ဆွေးနွေးပွဲသို့ လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ အဆင့်မြှင့်အရာရှိကြီးများ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိ သည်။

သတင်းစဉ်



# ငှက်ဖျားရောဂါရက်သတ္တပတ်လှုပ်ရှားမှု အဖြစ်များသောနိုင်ငံများ၌ ကျင်းပ



နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၄

၂၀၁၀ ပြည့်နှစ်တွင် အာရှ-ပစိဖိတ်ဒေသ၌ ငှက်ဖျားရောဂါ လုံးဝပျောက်နိုင်ရန် အတွက် ငှက်ဖျားရက်သတ္တပတ်လှုပ်ရှားမှု အခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီ တွင် နေပြည်တော်ရှိ Kempinski Hotel ၌ ကျင်းပသည်။

ငှက်ဖျားရောဂါ ရက်သတ္တပတ် လှုပ်ရှားမှုကို ငှက်ဖျားအဖြစ်များသော နိုင်ငံ ၂၁ နိုင်ငံဖြင့် ဖွဲ့စည်းကျင်းပလျက်ရှိ ပြီး ဒုတိယအကြိမ်အဖြစ် မြန်မာနိုင်ငံက အိမ်ရှင်အဖြစ် ကျင်းပပြီး ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန၊ ကမ္ဘာ့ကျန်းမာ ရေးအဖွဲ့၊ UNOPS၊ အာရှဖွံ့ဖြိုးမှုဘဏ်၊ အာရှ-ပစိဖိတ် ငှက်ဖျားပညာရေး

ကွန်ရက်နှင့် အာရှ-ပစိဖိတ်ဒေသဆိုင်ရာ များ ငှက်ဖျားမဟာမိတ်အဖွဲ့တို့ ပူးပေါင်း၍ ကျင်းပခြင်းဖြစ်သည်။

အခမ်းအနားတွင် အာရှဖွံ့ဖြိုးမှု အခမ်းအနားနှင့် သက်ဆိုင်သော အဖွဲ့ နှင့် အာရှပစိဖိတ် ငှက်ဖျားပညာရေး ကွန်ရက်အဖွဲ့တို့မှ တာဝန်ရှိသူများက ငှက်ဖျားရောဂါနှင့် ပတ်သက်သည့် ကိစ္စ ရပ်များကို ဆွေးနွေးတင်ပြကြသည်။

အဆိုပါ အခမ်းအနားကျင်းပရသည့် ရည်ရွယ်ချက်မှာ ဒေသတွင်းခေါင်းဆောင် များ၏ ငှက်ဖျားရောဂါ ပညာရေးရရှိ ရည်မှန်းချက်ကို အရှိန်အဟုန်မြှင့် ဆောင်ရွက်ရန်၊ ရည်ရွယ်ချက်၏ အရေး ကြီးမှုကို မီးမောင်းထိုးပြရန်၊ ဆန်းသစ်

သော ဖြေရှင်းနည်းများ၊ ကမ္ဘာ့ ကျန်းမာ ရေးအဖွဲ့မှ ချမှတ်ထားသော ကမ္ဘာလုံး ဆိုင်ရာ နည်းပညာဗျူဟာနှင့် မဟာ မိခင်ဒေသ ငှက်ဖျားတိုက်ဖျက်ရေး နည်းဗျူဟာများနှင့်အညီ မီးမောင်းထိုး ပြသနိုင်ရန်၊ အသစ်ပေါ်ပေါက်လာသော စိန်ခေါ်မှုများကို ရင်ဆိုင်ဖြေရှင်း အားဖြည့် ထောက်ပံ့ရန်အတွက် ကျင်းပခြင်းဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။

၂၀၁၀ ပြည့်နှစ်တွင် အာရှ-ပစိဖိတ် ဒေသ၌ ငှက်ဖျားရောဂါ လုံးဝပျောက် နိုင်ရန်အတွက် ငှက်ဖျားရောဂါ ရက် သတ္တပတ်လှုပ်ရှားမှု အခမ်းအနားကို ဒီဇင်ဘာ ၄ ရက်မှ ၈ ရက်အထိ ကျင်းပ မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

## ◆ ကျောစုံးမှ

Play-off အဆင့်တို့ ကစားရမည်ဖြစ်သည်။ ရှမ်းယူနိုက်တက် အသင်းသည် ခြေစစ်ပွဲ မအောင်ခဲ့ပါက AFC Cup ပြိုင်ပွဲ အုပ်စုအဆင့်တွင် ပြန်လည် ကစားရမည်ဖြစ်သည်။ အာရှ ဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်၏ သတ်မှတ်ချက်အရ ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်း သည် အကြိုခြေစစ်ပွဲ ပထမအဆင့်တွင် ဖိလစ်ပိုင်လိဂ်ချန်ပီယံ အသင်းနှင့် ကစားရမည်ဖြစ်ပြီး ယခုကျင်းပမည့် အုပ်စုမဲခွဲပွဲတွင် အတည်ပြုမည်ဖြစ်သည်။ ရန်ကင်းအသင်းသည် AFC Cup ပြိုင်ပွဲတွင် မူလက ခြေစစ်ပွဲကစားရမည်ဖြစ်သော်လည်း တွေ့ဆုံ မည့် တီမောနှင့် ဘရူနိုင်းကလပ်အသင်းမှာ နုတ်ထွက်သွားခဲ့၍ အုပ်စုအဆင့်သို့ တိုက်ရိုက်ယှဉ်ပြိုင်ရမည်ဖြစ်သည်။ AFC Cup ပြိုင်ပွဲ အုပ်စုအဆင့်တွင် ငွေအလိုက်ခွဲ၍ ကျင်းပမည် ဖြစ်ပြီး မြန်မာကလပ်အသင်းများမှာ အာဆီယံဖုန်းတွင် ယှဉ်ပြိုင် ရမည်ဖြစ်သည်။

အာဆီယံဖုန်းတွင် အသင်း ၁၂ သင်း ပါဝင်မည်ဖြစ်ပြီး အုပ်စု သုံးခုခွဲ၍ ကျင်းပမည် ဖြစ်သည်။ အာဆီယံဖုန်းတွင် မလေးရှား၊ ဗီယက်နမ်၊ မြန်မာ၊ အင်ဒိုနီးရှား၊ ဖိလစ်ပိုင်နှင့် လာအိုကလပ် အသင်းတို့ ပါဝင်မည်ဖြစ်ပြီး မြန်မာ၊ မလေးရှား၊ ဗီယက်နမ်နှင့် အင်ဒိုနီးရှား နိုင်ငံတို့မှာ နှစ်သင်းစီ ယှဉ်ပြိုင်ခွင့်ရ မည်ဖြစ်သည်။ ရန်ကင်းအသင်းသည် AFC Cup ပြိုင်ပွဲတွင် ငါးကြိမ်မြောက် ယှဉ်ပြိုင်ခွင့်ရခြင်းဖြစ်ပြီး ရှမ်းယူနိုက်တက် အသင်းမှာမူ ပထမ ဆုံးအကြိမ်ယှဉ်ပြိုင်ခွင့်ရခြင်းဖြစ်သည်။

အာရှချန်ပီယံလိဂ်နှင့် AFC Cup ပြိုင်ပွဲအုပ်စုမဲခွဲပွဲကို သက်ဆိုင်ရာကလပ်အသင်းများမှ တာဝန်ရှိသူများ တက် ရောက် မည်ဖြစ်ပြီး မြန်မာကလပ်အသင်းများဖြစ်သည့် ရန်ကင်းအသင်း အုပ်ချုပ်သူ ဦးမြင့်သိန်း၊ ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်း အုပ်ချုပ်သူ ဦးခင်မောင်ထွန်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်မည်ဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။ သတင်း-ရဲရင့်ခိုင်၊ဓာတ်ပုံ-စိုးညွန့်

## \* ကျောစုံးမှ

ပုံမှန်ထက် လျော့ကျနေသောကြောင့် မိနစ် ၇၀ ကျော်တွင် သွင်းယူသည့်ဂိုးဖြင့် သရေကျခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ မြန်မာ ယူ-၂၃ အသင်းသည် ဆန်းဆက်နိုင်(ဂိုး)၊ နန်းဝေမင်း၊ ထိုက်ထိုက်အောင်၊ စိုးမိုးကျော်၊ စည်သူအောင်၊ ရန်နိုင်ဦး၊ လွင်မိုးအောင်၊ လှိုင်-ဘိုဘို၊ မောင်မောင်လွင်၊ သန်းပိုင်၊ အောင်ကောင်းမာန်တို့ဖြင့် ပွဲထွက်ခဲ့ ပြီး MNL ညွှန်ပေါင်းအသင်းမှာမူ သီဟစည်သူ(ဂိုး)၊ ဇော်မင်း ထွန်း၊ ဒေးဗစ်ဒန်း၊ မိုက်ကယ်၊ မိုကာလူး၊ ကျော်ကိုကို၊ ခရစ္စတိုဖာ၊ ရန်အောင်ကျော် စသည့်ကစားသမားများကို အသုံးပြုခဲ့သည်။ မြန်မာ ယူ-၂၃ အသင်းသည် ပွဲစကတည်းက တိုက်စစ်ဖွင့်ကစား ခဲ့သော်လည်း MNL ညွှန်ပေါင်းအသင်းမှာမူ ပြိုင်ဘက်အသင်း ၏ အမှားစောင့်ကာ တိုက်စစ်ဆင်ခဲ့သည်။ ခြောက်မိနစ်တွင် မြန်မာ ယူ-၂၃ အသင်း တောင်ပံကစားသမား မောင်မောင်လွင် အနီးကပ်ပိတ်ဆို့ရသော်လည်း တိုင်ထိထွက်ခဲ့၍ နှစ်နာခွဲရသည်။ အပိုင်အခွင့်အရေးကို အသုံးမချနိုင်ခဲ့သည့် မောင်မောင် လွင်သည် ၂၃ မိနစ်တွင် သန်းပိုင် ဖြတ်ပို့သော တောလုံးကို ပိတ်သွင်းကာ မြန်မာ ယူ-၂၃ အသင်းအတွက် အဖွင့်ဂိုးသွင်းယူ ပေးခဲ့သည်။ ဂိုးပေးလိုက်ရပြီးနောက်ပိုင်းတွင် MNL ညွှန်ပေါင်း

အသင်း ချေပဂိုးရရန် ကြိုးပမ်းခဲ့သော်လည်း တိုက်စစ်မှူးများဖြစ် သည့် ကျော်ကိုကိုနှင့် ခရစ္စတိုဖာတို့ ခြေမပေါ်၍ တိုက်စစ်မှာ မထိရောက်ခဲ့ပေ။ ဒုတိယပိုင်းတွင် နှစ်သင်းစလုံးကစားသမား များ အပြောင်းအလဲပြုလုပ်ခဲ့ပြီး မြန်မာ ယူ-၂၃ အသင်းမှာလည်း တိုက်စစ်တွဲလုံးကို အပြောင်းအလဲလုပ်ကာ ယူ-၂၃ ကစားသမား များဖြစ်သည့် ဝင်းနိုင်ထွန်းနှင့် ပြည့်စုံနိုင်အတွက် အသုံးပြုခဲ့ သည်။ ကြည့်လင်း၊ ဇော်မင်းထွန်းနှင့် အိမ်နံနုရယ်တို့၏ တိုက်စစ် တွဲလုံးနှင့် တင်ဝင်းအောင်နှင့် မင်းမင်းသူတို့၏ ကွင်းလယ်ကြောင့် MNL ညွှန်ပေါင်းအသင်း တိုက်စစ်ကစားပုံ ပိုကောင်းလာပြီး ၇၄ မိနစ်တွင် အိမ်နံနုရယ်က ချေပဂိုးပြန်သွင်းခဲ့သည်။ သရေ ကျပြီး နောက်ပိုင်းတွင် MNL ညွှန်ပေါင်းအသင်းက ပွဲကိုထိန်း ကစားသွားပြီး မြန်မာ ယူ-၂၃ အသင်း ဂိုးထပ်ရရန် ကြိုးပမ်းခဲ့ သော်လည်း MNL ညွှန်ပေါင်းအသင်း ခံစစ်ကိုမကျော်နိုင်၍ သရေရလဒ်ဖြင့် ပြီးဆုံးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ခြေစစ်ပွဲ ဒုတိယပွဲအဖြစ် ဒီဇင်ဘာ ၆ ရက် ညနေ ၄ နာရီတွင် သုဏ္ဏကွင်း၌ မြန်မာ ယူ-၂၃ အသင်းနှင့် MNL ညွှန်ပေါင်းအသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားမည် ဖြစ်သည်။ သတင်း-ညိုမြတ်သော်တာ ဓာတ်ပုံ-စိုးညွန့်



# လူငယ်ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးရေးပွဲတော်မှ တီထွင်စွမ်းအား လူငယ်တို့စွမ်းပကား

### နန္ဒာဝင်း၊ ဝင်းဝင်းမော်၊ ဓာတ်ပုံ- ဇော်မင်းလတ်

အပူပိုင်းအညာဒေသနှင့် ကျေးလက်များတွင် သဘာဝလေနှင့် ရေကိုအသုံးပြုပြီး လေအေးပေးစက်အစားထိုး သဘာဝလေအေးပေးစက် တပ်ဆင်အသုံးပြုနိုင်ပုံကို လက်တွေ့သရုပ်ပြနေသည့်မြင်ကွင်းက နွေအပူဒဏ်ကို ရှောင်ရှားချင်သူများအတွက် အထူးစိတ်ဝင်စားဖွယ်။

ထိုမြင်ကွင်းက ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ဖို့ လူငယ်ပွဲတော် နှစ်ပျော်စို့ ဆောင်ပုဒ်နှင့်အညီ ကျင်းပသည့် လူငယ်ဘက်စုံ ဖွံ့ဖြိုးရေးပွဲတော်တွင် ပါဝင်ပြသသည့် သိပ္ပံဆိုင်ရာ ပြခန်းတစ်ခု တွင် ဖြစ်သည်။ တီထွင်ဖန်တီးလိုက်သူများမှာ မှော်ဘီ နည်းပညာတက္ကသိုလ် စက်မှုအင်ဂျင်နီယာဌာန စတုတ္ထနှစ် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ဖြစ်သည်။

“သွပ်မိုးအိမ်ရဲ့ အပူချိန် အဓိကဝင်ရောက်တဲ့ နေရာက ခေါင်မိုးဖြစ်တာကြောင့် ရေအေးဖျန်းပြီး ကာဘာလုပ်ထား နိုင်ရင် အပူချိန်လျော့ကျမယ်၊ ဒီလို ရေအေးပြန်ဖြစ်ဖို့အတွက် အဲဒီနည်းနဲ့ အပြင်က အပူရှိန်ရှိတဲ့ လေကို အပူရှိန်လျော့ပြီး အိမ်ထဲကို သွင်းလိုက်တဲ့သဘောမျိုးပါ။ ၁၀ ပေပတ်လည် ကောင်းကောင်း အလုပ်လုပ်နိုင်တယ်” ဟု စက်မှုအင်ဂျင်နီယာ ဌာန စတုတ္ထနှစ်ကျောင်းသား မောင်ထက်နိုင်လင်းက ဆို သည်။

စာသင်ခန်းအတွင်း ကျောင်းသားများအား Smart Card ဖြင့် မိမိနှင့်သက်ဆိုင်သည့် ဘာသာရပ်အတန်းသို့ ဝင်ရောက် စာသင်ကြားမှု အတန်းတက်ရောက်မှု အခြေ အနေ ကျောင်းသား ဝင်ရောက်လာသည့်နှင့် တစ်ပြိုင်နက် မီး၊ ပန်ကာပွင့်သည့် စနစ်ကို ဆင်ဆာစနစ် ပြုလုပ်ထားမှုများ



မှော်ဘီ နည်းပညာ တက္ကသိုလ် စက်မှု အင်ဂျင်နီယာဌာန စတုတ္ထနှစ် ကျောင်းသား ထက်နိုင်လင်း

ပါဝင်သည့် ပရောဂျက်ကို ရန်ကုန်အနောက်ပိုင်း နည်းပညာ တက္ကသိုလ် စတုတ္ထနှစ် mechatronics ကျောင်းသားများ က တီထွင်ထားသည်။

“ ခုံအမှတ် ၁ စမတ်ကတ် ကိုင်ဆောင်ထားတဲ့ ကျောင်းသား အတန်းတက်ရောက်မှုကို Sensor က ဖတ်တယ်။ သူ့ရဲ့ထိုင်ခုံနဲ့ပါတစ်နေရာမှာ မီးလင်းပြီး သူ့ရောက် ရှိအတန်းတက်မှုကို Sensor က ပြနေတယ်။ မေဂျာမတူတဲ့



ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် ပထဝီဝင် ကျောင်းသား အောင်သူထက်

သူကဝင်လာပြီး အခန်းကို စမတ်ကတ်နဲ့ဖြတ်မယ်ဆိုရင် တံခါးက မပွင့်ဘူး။ သက်ဆိုင်တဲ့ မေဂျာကသူတွေနဲ့ ဆရာမတွေပဲ ဒီအခန်းကို တက်ရောက်စာသင်လိုရအောင် လုပ်ထားတာ။ ဒါ့အပြင် လူတစ်ယောက် ဝင်လာတယ်ဆိုရင် အလိုအလျောက် အခန်းထဲက မီးတွေ ပန်ကာတွေ ပွင့်မယ်။ ကျောင်းသားမရှိတော့ လို Sensor က မီးရုံပြရင် မီးတွေ ပန်ကာတွေ သူ့အလိုလို မီးပိတ်သွားမယ်။ လူဝင်လာတာနဲ့ Roll Call ကောက်ပြီး သား။ စာသင်ခန်းတင်မဟုတ် ကျန်တဲ့ အဆောက်အအုံ၊ အစည်းအဝေးခန်း၊ ရုံးတွေ၊ ကျောင်းတွေမှာ အသုံးပြုလိုရ တယ်။ စွမ်းအင်ကိုလည်း လျော့ချနိုင်မယ်” ဟု စတုတ္ထနှစ် mechatronics ကျောင်းသား မောင်မြိုးမာန်ဟိန်က ပြော သည်။

ရန်ကုန်မြို့၏ လျှပ်စစ်စွမ်းအားကို မလိုအပ်သည့် နေရာ များတွင် အသုံးမပြုဘဲ လိုအပ်သည့်နေရာတွင် အသုံးပြုနိုင်ရန် Power Saving Yangon ဆိုသည့် ပရောဂျက်ကိုလည်း ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် ပထဝီဝင်ကျောင်းသားများ ဖန်တီး တီထွင် ထားသည်။

“မလိုအပ်တဲ့နေရာမှာ အလဟဿဖြစ်မယ့် စွမ်းအင်တွေ ကို ချွေတာပြီး လိုအပ်တဲ့နေရာမှာ အသုံးပြုမယ်ဆိုရင် လျှပ်စစ် တွေ ပိုပြီးထွက်လာမယ်။ ရန်ကုန်မြို့မှာ ညနေ ၆ နာရီဆို မီးတွေဖွင့်ပြီး မနက် ၆ နာရီဆို မီးတွေ ပြန်ပိတ်တဲ့ ထုံးစံ ရှိတယ်။ ရန်ကုန်မှာ မီးတွေ အဖွင့်အပိတ်လုပ်ပေးရတယ်။ ည ၁၂ နာရီကျော်သွားရင် ကားတွေရော လူတွေပါမရှိတော့ဘဲ လျှပ်စစ်မီးတွေက လင်းနေတယ်။ အဲဒါတွေ အတွက် လမ်းမ တွေမှာ Sensor လေးတွေ မြှုပ်ထားတယ်။ Sensor ရဲ့ သဘောတရားက ကားအရာဝတ္ထု၊ လူတစ်ခုခုဖြတ်တဲ့အချိန် မျိုးဆို မီးကလင်းသွားမယ်။ လိုတဲ့အချိန်ပဲ မီးကိုသုံးမယ်။ မလိုတဲ့ အချိန်မှာ မီးကိုမသုံးဘူး။ လျှပ်စစ်ကို အများကြီး လျော့လိုရမယ်။ အဲဒီအတွက် လိုအပ်တဲ့ စွမ်းအားကို အထပ်မြင့်

တိုက်တွေမှာ ဆိုလာပြားတွေ၊ ဆိုလာစနစ်တွေ ထားမယ်။ လေအားလျှပ်စစ်နဲ့ ထုတ်မယ်ဆိုရင် လျှပ်စစ်သက်သာမယ်။ စွမ်းအင်တွေကို လျော့ချပြီး တစ်နိုင်တစ်ပိုင် စွမ်းအင်ထုတ် လုပ်တာပါ။ ကားမှတ်တိုင်ဆိုရင်လည်း Sensor လေး တွေထားမယ်။ လူရှိတယ်။ ကားစောင့်နေတယ်ဆိုရင် မီးလင်း မယ်။ မရှိဘူးဆိုရင် မီးမလင်းဘူး။ မီးတွေ အဖွင့်အပိတ်လုပ်တာ ကို အလုပ်လုပ်သက်သာအောင် ကွန်ထရိုလ်တာထားပြီး လုပ်ထားမယ်” ဟု ပထဝီဝင်ကျောင်းသား မောင်အောင်သူထက် က ဆိုသည်။

ထိုသို့ သဘာဝအတိုင်း လေနှင့်ရေကို အခြေခံထား သည့် လေအေးပေးစက်အစားထိုး သဘာဝလေအေးပေးစနစ် အပါအဝင် အလိုအလျောက် ရေဖြည့်သည့်စနစ်၊ စက်လှေကား များတွင် Sensor အသုံးပြုဖြတ်သန်းသည့်စနစ်၊ Home made Air Cooler ပြုလုပ်နည်းစနစ်၊ အခြေခံပညာကျောင်း များတွင် သိလိုသည့် အချက်အလက်များကို ကြည့်နိုင်သည့် စနစ်၊ ပြန်လည်ပြည့်ဖြိုးမြဲ စွမ်းအင်များဖြင့် လျှပ်စစ်ထုတ် လုပ်သည့် စနစ်၊ ရေအောက်တွင်ရှိသော အရာဝတ္ထုများကို လူကိုယ်တိုင် ဆင်းစရာမလိုဘဲ စက်ရုပ်ဖြင့် အချက်အလက်၊ မှတ်တမ်းရယူ နိုင်သည့်စနစ် စသည့် ပရောဂျက်များအပါအဝင် လူငယ်များ တီထွင်ထားသည့် သိပ္ပံပစ္စည်းများနှင့် အိုင်တီ ပစ္စည်းများကို လူငယ်ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးရေးပွဲတော် Science Fair ကဏ္ဍတွင် ပြသထားခြင်းက လူငယ်များ၏ တီထွင်ဖန်တီး လိုစိတ်ကို နှိုးဆွ ပေးစေသည်။

အဆိုပါ ပရောဂျက်များကို မြန်မာနိုင်ငံ လူငယ်စွန့်ဦး တီထွင်လုပ်ငန်းရှင်များအသင်း၊ သတင်းအချက်အလက်နှင့် နည်းပညာတက္ကသိုလ်၊ ရန်ကုန်အနောက်ပိုင်း နည်းပညာ တက္ကသိုလ်၊ နည်းပညာတက္ကသိုလ်မှော်ဘီ၊ ရန်ကုန်အရှေ့ပိုင်း တက္ကသိုလ် သတ္တဗေဒဌာနနှင့် ဘူမိဗေဒဌာန၊ ရန်ကုန် အရှေ့ပိုင်းတက္ကသိုလ် (လူငယ်ဆန်းသစ်သိပ္ပံ တက္ကသိုလ်များ သိပ္ပံ၊ တက္ကသိုလ်များ သိပ္ပံသုတေသနဌာန)၊ ဒဂုံတက္ကသိုလ် ဓာတုဗေဒဌာန၊ ဓာတုဗေဒနှင့် ဇီဝဓာတုဗေဒဘာသာရပ် အသင်း၊ မန္တလေးနည်းပညာတက္ကသိုလ်၊ နည်းပညာတက္ကသိုလ် (သန်လျင်)၊ ရန်ကုန်ကွန်ပျူတာတက္ကသိုလ်ရန်ကုန်နည်းပညာ တက္ကသိုလ်၊ ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ မြန်မာနိုင်ငံ ရေကြောင်းပညာတက္ကသိုလ်တို့မှ တီထွင်ထုတ်လုပ် ထားခြင်းဖြစ်သည်။

ထိုသို့ လူငယ်များ၏ တီထွင်ဆန်းသစ်မှုစွမ်းပကားများက ပွဲတော်လာ လူထုနှင့် လူငယ်ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အတွက် သိပ္ပံဆိုင်ရာ ပညာရပ်ကို လေ့လာလိုစိတ်များ ပိုမိုဖြစ် ပေါ်စေပါလိမ့်မည်။ တစ်နည်းအားဖြင့်ဆိုသော် အနာဂတ် ခေတ်မီ နိုင်ငံတော်အတွက် လူငယ်တို့၏ တီထွင်စွမ်းပကားက ပိုမိုမြှင့် လှိမ့်ပေးနိုင်မည်။ သုံးရက်တာကျင်းပသည့် လူငယ်ဘက်စုံ ဖွံ့ဖြိုးရေးပွဲတော် Science Fair ကဏ္ဍကအနာဂတ် ခေတ်မီ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သော မြန်မာနိုင်ငံတော်သစ်ကြီးကို များစွာ အထောက်အကူပြုမည်ဟု ယုံကြည်မိပါကြောင်း။

## ကလေးစာပေပွဲတော် (ကျိုင်းတုံ) ကျင်းပပြီးစီး

ကျိုင်းတုံ ဒီဇင်ဘာ ၄ ရှမ်းပြည်နယ်အရှေ့ပိုင်း ကျိုင်းတုံမြို့၊ မြို့တော်ခန်းမတွင် ကျင်းပသည့် ခရိုင်အဆင့် ကလေးစာပေပွဲတော်နှင့် စာအုပ်ဈေးရောင်းပွဲတော်ကို ဒီဇင်ဘာ ၂ ရက်နှင့် ၃ ရက် များက စည်ကားစွာ ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

“ ကျိုင်းတုံမြို့မှာ ပထမဆုံးအကြိမ် ကျင်းပတဲ့ပွဲဖြစ်တဲ့အပြင် ပျော်ရွှင်ဖွယ် ကစားနည်းတွေနဲ့ စာအုပ်စာပေစုံလင်စွာ ကြည့်ရှုဝယ်ယူနိုင်တော့ ကျောင်းသားနဲ့ ပြည်သူများစွာ လာရောက်ဆင်နွှဲကြပါတယ်” ဟု ပွဲတော်စီစဉ်ကျင်းပသည့် ပြန်ကြား ရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနမှ တွဲဖက်ပြည်နယ်ဦးစီးမှူး ဦးမောင်ကြည်က ပြောသည်။

ပွဲတော်ကို ဒီဇင်ဘာ ၂ ရက် နံနက်ပိုင်းက စတင်ဖွင့်လှစ်ပြီး ကဗျာရွတ်၊ ပုံပြင်ပြော၊ ဆေးရောင်ခြယ်ပြိုင်ပွဲများ၊ ဂီမ်းကစားပွဲများနှင့် စာအုပ်ဈေးရောင်းပွဲများ ပါဝင်ကာ မူလတန်းကြိုမှ တက္ကသိုလ်အဆင့်အထိ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ၎င်းတို့၏ မိဘ၊ ဆရာများ၊ ဒေသနေပြည်သူများ လာရောက်ဆင်နွှဲကြသည်။

ပွဲတော်ဖြစ်မြောက်အောင် ဘက်ပေါင်းစုံမှ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးသည့် ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ၊ အလှူရှင်များ၊ ဖျော်ဖြေမှုများ၊ ပြိုင်ပွဲများ ကြီးကြပ်ပေးခြင်းတို့၌ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပေးသည့် ပညာရေးဌာန၊ အာဟာရကျွေးခြင်း၊ ပျော်ရွှင်ပွဲများ ပြုလုပ်ပေးခြင်းတို့ဖြင့် ပါဝင်ကြသော အသင်းအဖွဲ့၊ ကုမ္ပဏီ၊ အရောင်းဆိုင်များကို ဌာနကိုယ်စား မိမိအနေဖြင့် ကျေးဇူးတင်ရှိပါကြောင်း ဦးမောင်ကြည်က ပြောသည်။

အဆိုပါ ဒီဇင်ဘာ ၃ ရက် ညနေပိုင်းတွင် ပြိုင်ပွဲဆုရရှိသူများနှင့် ပူးပေါင်း ကူညီသူများကို တာဝန်ရှိ သူများက ဆုများ၊ ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းနှင့် လက်ဆောင်များ ပေးအပ်၍ ပွဲတော်ပိတ်ပွဲ အခမ်းအနား ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မောင်မောင်နိုင်(ကျိုင်းတုံ)

ကျောစုံမှ ရည်ရွယ်ချက်အနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ ၏ တိရစ္ဆာန်ကောင်ရေနှင့် တိရစ္ဆာန်ထွက် ပစ္စည်း ထုတ်လုပ်မှု စာရင်းဇယားများ အား အတည်ပြုထုတ်ပြန်ရန် ဖြစ်သည်။ ရရှိနိုင်မည့် အကျိုးကျေးဇူးများအနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းရှိ စီးပွားရေးအရ အရေးကြီးသော တိရစ္ဆာန်များ၏ ကောင် ရေစာရင်းကို အတိအကျ ရရှိနိုင်ခြင်း၊ ကောက်ယူရရှိသော တိရစ္ဆာန်ကောင်ရေ စာရင်းများအပေါ်အခြေခံ၍ မွေးမြူမှု ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာ စီမံကိန်းများ ရေးဆွဲလျက်အောင်မြင်စွာ အကောင် အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် နိုင်ငံ တော်၏စီးပွားရေးကို အထောက်အကူပြု နိုင်ခြင်း၊ ကောက်ယူရရှိသော တိရစ္ဆာန် ကောင်ရေ စာရင်းအပေါ်အခြေခံ၍ တိရစ္ဆာန်ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်း စီမံချက်များကို ရေးဆွဲအကောင်အထည် ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်ခြင်း၊ နိုင်ငံတော် အစိုးရ၏ အစားအစာဖူလုံရေးနှင့် ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှု ပပျောက်ရေးဆိုင်ရာ မူဝါဒများ၊ လုပ်ငန်းစီမံချက်များ ချမှတ် ရာတွင် မှန်ကန်သော အချက်အလက်များ ပံ့ပိုးပေးနိုင်ခြင်းတို့ ဖြစ်သည်။



တိရစ္ဆာန်ကောင်ရေစာရင်း ကောက်ယူရေး ဆရာဖြစ်သင်တန်း (တတိယအဆင့်) ဖွင့်လှစ်သင်ကြားနေမှုကို တွေ့ရစဉ်။

စာရင်းအမှန် ရရှိရေးအတွက် ကြရန် လိုအပ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ အိမ်တိုင်ရာရောက် ကောက်ယူရာတွင် မြန်မာနိုင်ငံ တစ်ဝန်းလုံးတွင် ပြည်သူများအားလုံး ပူးပေါင်းပါဝင် တိရစ္ဆာန်ကောင်ရေစာရင်း ကောက်ယူ ဆောင်ရွက်မှသာ စာရင်းအမှန်ရရှိမည် ဖြစ်ကြောင်းကို ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၁ ရက်မှ ၃၁ ရက်ထိ လည်းကောင်း၊ လမ်းခန်းဆက် ရရှိသည်။ သတင်းစဉ်



# ကလေးတိုင်းကို မိခင်ရင်ခွင်၌သာကြီးပြင်းစေချင်၊ မလိုလားအပ်သည့် ကိုယ်ဝန်ရပြီး မွေးဖွားပြီးနောက် ကလေးတွေကိုစွန့်ပစ်နေ

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၄

မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသမီးရေးရာကော်မတီ၊ မွေးကင်းစကလေးငယ်များ စွန့်ပစ်ခြင်းမှ ကာကွယ်တားဆီးရေးအဖွဲ့က ဒီဇင်ဘာ ၁ ရက်မှ ၃ ရက်အထိ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ဝင်းအတွင်း ကျင်းပခဲ့သည့် လူငယ်ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးရေးပွဲတော်တွင် ပြခန်းဖွင့်လှစ်ပြီး ညက်စမ်းပရောဂါ အစီအစဉ်များနှင့် လူငယ်ဆိုင်ရာ အသိပညာပေးအစီအစဉ်များကို ကျင်းပခဲ့သည်။

မွေးကင်းစကလေးငယ်များ စွန့်ပစ်ခြင်းမှ ကာကွယ်တားဆီးရေးအဖွဲ့ဝင် ဒေါက်တာ ပြုံးမိုးအိက မလိုလားအပ်သည့် ကိုယ်ဝန်ရပြီး မွေးဖွားပြီးနောက် ကလေးတွေကို စွန့်ပစ်ကြကြောင်း၊ ကလေးတိုင်းကို မိခင်ရင်ခွင်မှာသာ ကြီးပြင်းစေချင်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။  
“ကျွန်ုပ်တို့အနေနဲ့ ကလေးတိုင်းကလေးတိုင်းကို မိဘရင်ခွင်မှာပဲ ကြီးပြင်းစေချင်ပါတယ်။ ကလေးတွေဆိုတာ တစ်ချိန်မှာ အနာဂတ်နိုင်ငံကို ခေါင်းဆောင်မယ့်သူတွေဆိုတော့ သူတို့

ကို စိတ်ဒဏ်ရာနဲ့ ဘဝကို မစေချင်ဘူး။ ဒီလိုမလိုလားအပ်တဲ့ ကိုယ်ဝန်ဆောင်မှု ဖြစ်တာတွေကို ကာကွယ်တားဆီးနိုင်ရင် ကလေးတွေ စွန့်ပစ်တာတွေကို ကာကွယ်တားဆီးနိုင်လိမ့်မယ်လို့ ယုံကြည်ပါတယ်။ ဒီလိုဖြစ်စဉ်တွေ လူငယ်တွေ ပတ်ဝန်းကျင်မှာ အဖြစ်များတာကြောင့် ဆင်ခြင်သတိရှိသွားတဲ့အခါ မလိုလားအပ်တဲ့ ကိုယ်ဝန်ဆောင်မှုတွေ မရှိတော့ဘဲ ကလေးစွန့်ပစ်ရတဲ့အဖြစ်ကို မရောက်တော့ဘူးလို့ ယူဆပါတယ်” ဟု ပြောပြသည်။

ထို့ပြင် လူငယ်ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးရေးပွဲတော်တွင် အသိပညာပေးအစီအစဉ်များ ပြုလုပ်ပြီး လက်ကမ်းစာစောင်များ မျှဝေပေးခြင်း၊ ပညာရေးအစီအစဉ် ညက်စမ်းပရောဂါများကို ဖတ်၍ ဖြေဆိုစေခြင်းနှင့် မှန်လျှင် လက်ဆောင်ပစ္စည်းများ ပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း၊ ဤသို့ဖြင့် အသိပညာတစ်ခုခု ရရှိသွားပြီး သားဆက်ခြားသည့် နည်းလမ်းများကို သိရှိသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ဒေါက်တာ ပြုံးမိုးအိက ပြောကြားခဲ့သည်။  
အဆိုပါ အဖွဲ့နှင့်အတူ ရုပ်ရှင်



သရုပ်ဆောင် ခိုင်နှင်းဝေ ပရဟိတအဖွဲ့ကလည်း သက်ငယ်မုဒိမ်းမှုများ ပပျောက်ရေးနှင့် ပတ်သက်ပြီး ပါဝင်ကူညီဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
ရုပ်ရှင်သရုပ်ဆောင် ခိုင်နှင်းဝေက “ သက်ငယ်မုဒိမ်းမှုတွေ ပပျောက်ဖို့ စွန့်ပစ်ခံကလေးတွေ လျော့ကျဖို့နဲ့ ပတ်သက်ပြီး ကူညီပေးတာပါ။ ပြဇာတ်တိုလေးတွေ၊ တေးသရုပ်ဖော်တွေကို စီစဉ်ခဲ့ပါတယ်။ သက်ငယ်မုဒိမ်းဘာကြောင့်ဖြစ်သလဲဆိုတာ အသိပညာပေးချင်တာပါ” ဟု ပြောသည်။  
နယ်ရော မြို့ပျံမကျန် အသုံးပြုမှု တွင်ကျယ်လျက်ရှိသည့် လူမှုကွန်ရက်

စာမျက်နှာထက်တွင် မကြာခဏဆိုသလို တွေ့မြင်နေရသည့် မွေးကင်းစကလေးစွန့်ပစ်ခြင်းခံနေရသည့် ကလေးများ၏ သတင်းစာတိုပုံများ ဖော်ပြနေမှုများ၊ သက်ငယ်မုဒိမ်းမှုများအကြောင်းကို စိတ်မချမ်းမြေ့ဖွယ် တွေ့မြင်နေရသည်။  
မြန်မာနိုင်ငံသာမက ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများတွင် မိန်းကလေးငယ်များအနေဖြင့် မိမိ၏ အပျိုစင်ဘဝကို တန်ဖိုးထားမှု လျော့ရလာခြင်း၊ လက်မထပ်ဘဲ အတူနေသည့် ယဉ်ကျေးမှုကူးစက်လာခြင်း၊ လိင်မှုကိစ္စဆိုင်ရာ ဝက်ဘ်ဆိုက်များ၊ စာအုပ်စာစောင်များ လူငယ်လူရွယ်များနှင့် လက်လှမ်းတစ်နေရာတွင် အလွယ်တကူ ရရှိနေခြင်း၊ လူမှုကွန်ရက်များကို

တွင်တွင်ကျယ်ကျယ် အသုံးပြုရာမှ လူတန်းစားမျိုးစုံနှင့် ကျယ်ပြန့်စွာ နီးစပ်ပတ်သက်လာသည်နှင့်အမျှ ယုံကြည်မှု အလွှဲသွားမှုများ ရှိလာခြင်း စသည်တို့အပါအဝင် အကြောင်းအရာ မျိုးစုံဖြင့် အတူနေမှုများ ဖြစ်လာရာမှ မလိုလားအပ်သည့် ကိုယ်ဝန်ဆောင်မှုများမှ တစ်ဆင့် ကလေးများကို အလွယ်တကူ စွန့်ပစ်ခြင်း၊ သက်ငယ်မုဒိမ်းမှုများ ကျူးလွန်ခြင်း စသည်တို့ကို ယခုကဲ့သို့ အသိပညာပေးမှုများဖြင့် လူငယ်ထု၏ လိင်မှုဆိုင်ရာအမြင်များကို မှန်ကန်အောင် ပြောင်းလဲလျော့ချနိုင်မည်ဖြစ်သည်။  
ဝင်းစန္ဒီမော်

## ကိုယ့်မှာတကယ်ပြင်းပြတဲ့ဆန္ဒရှိတယ်၊ တကယ်လည်းဖြစ်ချင်တယ်ဆိုရင် ဖြစ်အောင်တကယ်ကြိုးစားပါ အရာအားလုံးဖြစ်နိုင်ပါတယ်

လူငယ်အဆိုတော် မိစန္ဒီ

### တွေ့ဆုံမေးမြန်း - ဥမ္မာသန်း၊ မြတ်စန္ဒီ၊ စာတ်ပုံ- ရဲထွဋ်

ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်တွင် သုံးရက်တာကျင်းပသည့် လူငယ်ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးရေးပွဲတော်၏ ယနေ့နောက်ဆုံးရက်တွင် RC ခန်းမ၌ အနုပညာလိုက်စားလူငယ်များ ခေါင်းစဉ်ဖြင့် လူငယ်အဆိုတော် မိစန္ဒီနှင့် စာရေးဆရာမ ပုညခင်တို့က ဦးဆောင်ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ လူငယ်တို့၏ အနာဂတ်ရည်မှန်းချက်နှင့် ပတ်သက်၍ ပါဝင်ဆွေးနွေးမှုများကလည်း လူငယ်ထုအတွက် အတွေ့အမြင် အသိပညာများ ရရှိမည်ဖြစ်သည်။



လူငယ်အဆိုတော် မိစန္ဒီ

ဆွေးနွေးပွဲအပြီး မြန်မာ့သတင်းစဉ်က ဦးဆောင်ဆွေးနွေးခဲ့သူတို့ကို ယခု

ကဲ့သို့ တွေ့ဆုံမေးမြန်းခဲ့သည်။  
လူငယ်အဆိုတော် မိစန္ဒီ  
ဒီအစီအစဉ်ကို လာရောက်ဖြစ်တာကတော့ မိစန္ဒီကို ဆရာမပုညခင်က လူငယ်တွေနဲ့ ဆွေးနွေးဖို့ ဖိတ်ခေါ်တဲ့အတွက် ဝမ်းပန်းတသာနဲ့ လက်ခံဖြစ်ခဲ့တာပါ။ အခြားအလုပ်တွေရှိနေပေမယ့် ဒီပွဲအတွက် အချိန်ပေးဖြစ်ခဲ့ပါတယ်။ မိစန္ဒီကိုယ်တိုင်လည်း လူငယ်တစ်ဦးဖြစ်တာကြောင့် ကျောင်းပေါင်းစုံက လာတဲ့ ကျောင်းသား ကျောင်းသူတွေအပေါ် တစ်တပ်တစ်အားလည်း ပါဝင်ချင်တာကြောင့် ဖြစ်ပါတယ်။

လူငယ်တွေက ကိုယ်ဖြစ်ချင်တဲ့ ဆန္ဒနဲ့ မိဘဖြစ်စေချင်တဲ့ ဆန္ဒကြားမှာ ဗျာများတတ်ကြတယ်။ သူတို့ ဘာတွေ လုပ်သင့်သလဲဆိုတဲ့ သူတို့ဝါသနာလေး



စာရေးဆရာမ ပုညခင်

တွေကို ဘယ်လိုရှာဖွေရမလဲဆိုတာကို မိစန္ဒီရဲ့အမြင်အရ သိသလောက် တတ်

သလောက် ဆွေးနွေးပေးခဲ့တယ်။  
သူတို့အနေနဲ့ နက်နက်ရှိုင်းရှိုင်း ဘာကို စိတ်ဝင်စားလဲဆိုရင် မိစန္ဒီရဲ့ ပညာရေးနဲ့ အဆိုတော်ဘဝ ဘယ်လို ကြုံတွေ့ အားပြိုင်ခဲ့ရသလဲဆိုတာ မျိုးတွေ သူတို့စိတ်ဝင်စားကြတယ်။ နောက် မိစန္ဒီရဲ့ အတွေ့အကြုံကနေ သူတို့ ဘယ်လိုတွေ ဘာရနိုင်မလဲဆိုတာကိုလည်း သူတို့ စိတ်ဝင်စားတာတွေရတယ်။  
သူတို့မေးတဲ့ မေးခွန်းတွေက တစ်ခါတစ်ခါကျရင် ကိုယ်တောင် မတွေ့မိတဲ့ မေးခွန်းတွေ တောင်ရှိတယ်။ ဒီလိုရှိပါလားဆိုတဲ့ အသိမျိုးဝင်ပြီး အတွေ့အကြုံ ပြန်ရတယ်။ လူတစ်ယောက်နဲ့တစ်ယောက် မေးခွန်းတွေက တူနိုင်တာမဟုတ်ဘူး။ သူတို့မေးခွန်းတွေကို မိစန္ဒီရဲ့ အတွေ့အကြုံနဲ့ ပတ်ဝန်းကျင် အကြောင်းအရာတွေပေါ်ယူပြီး ဆွေးနွေးခဲ့တယ်။ မျှဝေခဲ့တယ်။ လူငယ်တွေရဲ့ ဝေဝါးနေတဲ့လမ်းတွေမှာ အလင်းရောင်တစ်စက်ဖြစ်စေ၊ နှစ်စက်ဖြစ်စေ ပေးလိုက်နိုင်တယ်လို့ သုံးသပ်မိပါတယ်။  
မိစန္ဒီအနေနဲ့က လူငယ်တိုင်းပညာ

ရေးကို ဦးစားပေးစေချင်တယ်။ မိစန္ဒီဆိုရင်လည်း ကိုယ့်ဝါသနာနဲ့ မိဘဖြစ်စေချင်တာကြားမှာ ဗျာများခဲ့သူဖြစ်ခဲ့တယ်။ ဒါကြောင့် ကိုယ်ဝါသနာပါတာက အခြားအရာဖြစ်နေပေမယ့် ပညာရေးကိုလည်း ဘက်မျှပြီး အာရုံစိုက်စေချင်တယ်လို့ ပြောချင်ပါတယ်။  
စာရေးဆရာမ ပုညခင်  
သုံးရက်စလုံး ဆွေးနွေးတဲ့ အကြောင်းအရာတွေက ကွဲပါတယ်။ ပထမနေ့မှာဆိုရင် လူငယ်တွေနဲ့ ကျောင်းသား လူငယ်တွေရဲ့ ဘဝမှာ သူတို့ရဲ့ အနုပညာစိတ်ကို လုံဆော်မှု ရှိ၊ မရှိ၊ အနုပညာစိတ်ဖြစ်ပေါ်လာအောင် ကျောင်းပတ်ဝန်းကျင်မှာ ဒါမျိုးတွေ လိုအပ်ကြောင်းကို ဆွေးနွေးခဲ့တယ်။  
ဒုတိယနေ့ဆိုရင် လူငယ်တွေက သူတို့ ဝါသနာပါရာကို ရှာဖွေဖို့လုပ်တဲ့အခါ ဘယ်လိုရှာဖွေရမုန်းမသိတဲ့ မေးခွန်းတွေ မေးတဲ့အပေါ် အဓိကထားပြီး ဆွေးနွေးခဲ့တယ်။  
ဒီနေ့ဆိုရင် တက်ရောက်လာတဲ့ လူငယ်တွေက အနုပညာကို လုပ်တဲ့အခါ အခက်အခဲတွေရှိတယ်။ ဒီအခက်အခဲတွေ တွေ့ကြုံလာရင် ဘယ်လိုဆက်လျှောက်

လှမ်းရမလဲဆိုတဲ့ မေးခွန်းတွေပေါ်မူတည်ပြီး ဆွေးနွေးပေးခဲ့တယ်။  
ဒီပွဲမှာ ကိုယ်ရဲ့အတွေ့အကြုံတွေကို မျှဝေပြီး အကြံဉာဏ်မျှဝေ ဖြေကြားပေးတဲ့သဘောပါ။  
ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်က အရင်က အိုဟောင်းဆိတ်ငြိမ်ပြီး ရှိခဲ့တဲ့အခြေအနေကနေ ခုနောက်ပိုင်း တစ်စတစ်စ ပြန်လည် အသက်ဝင်လာခဲ့တယ်။ တက္ကသိုလ်ကြီးက စည်ကားသိုက်မြိုက်နေတာတွေရတဲ့အတွက် ဝမ်းသာတယ်။ အခုလို ပွဲလေးတွေ လုပ်လိုက်တဲ့အတွက်ကြောင့် ကျောင်းသားဟောင်းတွေကလည်း အတိတ်ကို လွမ်းဆွတ်ပြီး ရောက်လာကြတယ်။ ပစ္စုပ္ပန်မှာကျောင်း တက်နေတဲ့ သူတွေကလည်း လာရောက်ဆင်နွှဲကြတယ်။ နောက်တစ်ခုက တက္ကသိုလ်ပညာရပ် သင်ယူမယ့်သူတွေအနေနဲ့ ဘယ်ဘာသာရပ်ကို သင်ကြားရမယ်ဆိုတဲ့ ပြခန်းတွေကို လိုက်ကြည့်လေ့လာနေတာ မြင်ရတဲ့အတွက် ဝမ်းသာစရာကောင်းတယ်။ လူငယ်တွေအတွက် ပျော်ရွှင်ဖွယ်ကောင်းသလို လူကြီးတွေအတွက် လွမ်းဆွတ်ဖွယ် အမှတ်တရတွေ ဖြစ်စေတယ်။

### မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်တွင် လှိုင်းအသင့်အတင့်မှ လှိုင်းကြီးနိုင်

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၄  
နေပြည်တော်နှင့် မန္တလေးမြို့တို့ အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ အများအားဖြင့် သာယာမည်။ ရန်ကုန်မြို့နှင့် အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ တိမ်အသင့်အတင့် ဖြစ်ထွန်းမည်။  
မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်အခြေအနေမှာ မြန်မာ့ကမ်းရိုးတန်းတစ်လျှောက်နှင့် ကမ်းလွန်ပင်လယ်ပြင်တို့တွင် တစ်ခါတစ်ရံ အရှေ့ဘက်မှ လေပြင်းများတိုက်ခတ်ပြီး လှိုင်းအသင့်အတင့်မှ လှိုင်းကြီးနိုင်သည်။ အရှေ့ဘက်မှ လေပြင်းများတိုက်ခတ်စဉ် ရေပြင်၊ မြေပြင်လေသည် တစ်နာရီလျှင် မိုင် ၃၀ အထိ တိုက်ခတ်နိုင်သည်။ လှိုင်းအမြင့်မှာ မြန်မာ့ကမ်းရိုးတန်းတစ်လျှောက်နှင့် ကမ်းလွန်ပင်လယ်ပြင်တို့တွင် လေးပေမှ ခုနစ်ပေခန့်ထိ ရှိနိုင်သည်။  
မိုး/လေ

### ပြင်ဆင်ဖတ်ရှုပါရန်

ဒီဇင်ဘာလ ၂ ရက်နေ့ထုတ် မြန်မာ့အလင်းသတင်းစာ စာမျက်နှာ ၁၀ ပါ လူငယ် ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးရေးပွဲတော်တွင် ဟောပြောဆွေးနွေးသွားမည့် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် ပါမောက္ခများ၏ စကားသံများ တွေ့ဆုံမေးမြန်းခန်းပါ ဒေါက်တာ နီဝင်းဇော်အစား ဒေါက်တာ ဇော်ဝင်းဇော် ဟုလည်းကောင်း၊ ပုံစာတွင် ဒေါက်တာ နီလာကြူ၏ ပုံအား ဒေါက်တာ ပိုးပိုး ဟုလည်းကောင်း၊ ဒေါက်တာ ပိုးပိုး ၏ပုံအား ဒေါက်တာ နီလာကြူ ဟုလည်းကောင်း ပြင်ဆင်ဖတ်ရှုပါရန်။  
သတင်းစဉ်



# မောင်တောဒေသ တရားဥပဒေစိုးမိုးမှုအပိုင်း ပြန်လည်ရရှိဖို့ဆိုရင် အုပ်ချုပ်ရေးယန္တရားကို ခိုင်မာအောင် လုပ်ရမယ်

ရခိုင်ပြည်နယ် မောင်တောဒေသအတွင်း ဩဂုတ် ၂၅ ရက်က ဖြစ်ပွားခဲ့သော ARSA အစွန်းရောက် အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်မှုဖြစ်စဉ် ဖြစ်ပွားခဲ့သည်မှာ ယခုအခါ သုံးလကျော်ရှိပြီဖြစ်သည်။

ဖြစ်စဉ်ဖြစ်ပွားမှုကြောင့် ဒေသအုပ်ချုပ်မှုပိုင်းဆိုင်ရာ၊ စီးပွားရေးပိုင်းဆိုင်ရာ၊ ပညာရေးပိုင်းဆိုင်ရာ၊ လမ်းပန်းဆက်သွယ်မှုပိုင်းဆိုင်ရာ၊ ဒေသဖွံ့ဖြိုးမှုပိုင်းဆိုင်ရာမှအစ ပြည်သူများ နေရပ်စွန့်ခွာသည်အထိ ပုံမှန်အခြေအနေများမှ သွေဖည်မှုများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည်။ ယင်းပြောင်းလဲသွေဖည်မှုမှ အခြေအနေများ နှင့်ပတ်သက်၍ ပုံမှန်ပြန်လည်လည်ပတ်နိုင်ရေး နိုင်ငံတော်အစိုးရနှင့် ပြည်နယ်အစိုးရ၏ လမ်းညွှန်မှုများနှင့်အတူ ဒေသဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ မြေပြင်ကွင်းဆင်းအရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆောင်ရွက်နေသည်မှာ လတ်တလော အခြေအနေတစ်ရပ်အထိ အကောင်အထည်ပေါ်နေပြီ ဖြစ်သည်။

မောင်တောဒေသ ဖွံ့ဖြိုးမှုကဏ္ဍများနှင့် ပတ်သက်၍ ကိုင်တွယ် ဆောင်ရွက်နေသော မောင်တောခရိုင် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးရဲထွဋ်အား သတင်းအဖွဲ့အနေဖြင့် တွေ့ဆုံမေးမြန်းထားပါသည်။  
**မေး။ ။ မောင်တောဒေသမှာ ဩဂုတ် ၂၅ ရက် ဖြစ်စဉ် ဖြစ်ပွားခဲ့တာ သုံးလကျော်ခဲ့ပါပြီ။ ဖြစ်စဉ်ဖြစ်ပွားပြီး အုပ်ချုပ်မှုပိုင်းဆိုင်ရာက အစ ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့တဲ့ လုပ်ငန်းစဉ်တွေကို သိပါရစေ။**



မောင်တောခရိုင် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးရဲထွဋ် (ညွှန်ကြားရေးမှူး)

ဖြေ။ ။ ဩဂုတ်လ ၂၅ ရက်နေ့ ဖြစ်စဉ်ဖြစ်ပွားပြီး လုံခြုံရေးကဏ္ဍကို တာဝန်ယူဆောင်ရွက်နေတဲ့ အဖွဲ့အစည်းအသီးသီးတွေနဲ့ ဟန်ချက်ညီညီပေါင်းပြီး ဒေသတွင်း လုံခြုံမှုရှိအောင် ထိန်းချုပ်နိုင်ခဲ့ပါတယ်။ တရားဥပဒေ စိုးမိုးမှုအပိုင်းကို ဆက်လက်အကောင်အထည်ဖော်တယ်။ လုံခြုံရေးနဲ့ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး ရရှိလာတဲ့အချိန်မှာ ဖြစ်စဉ်ကြောင့် ထိခိုက်မှုရှိခဲ့တဲ့ ဒေသတွင်းနေ ပြည်သူများကို လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ အကူအညီတွေကို ခွဲခြားမှုမရှိဘဲ ထောက်ပံ့မှုတွေ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးနေသလို ပြန်လည်ထူထောင်ရေးကိစ္စကိုလည်း တစ်ပြိုင်နက်တည်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။

ဖြစ်စဉ်ကြောင့် ထိခိုက်တဲ့ ဧရိယာတွေမှာ လိုအပ်တဲ့ စာရင်းဇယား အချက်အလက်တွေကို ဌာနဆိုင်ရာနဲ့ လုံခြုံရေးအဖွဲ့အစည်းတွေ အကူအညီရယူပြီး အဖွဲ့စနစ် စနစ်တကျကောက်ယူပြီး ပြည်နယ်အစိုးရကို တင်ပြခဲ့တယ်။ ရရှိလာတဲ့အချက်အလက်တွေအပေါ် မူတည်ပြီး လတ်တလောလိုအပ်တဲ့ စားနပ်ရိက္ခာထောက်ပံ့မှုအပိုင်း ဆက်လက်လုပ်ဆောင်ပေးနိုင်ခဲ့တယ်။

ဖြစ်စဉ်ဖြစ်နေတဲ့ ကာလအတွင်းမှာ ကျေးရွာတွေက နေရပ်စွန့်ခွာတဲ့ ပြည်သူတွေကို စုရပ်အသီးသီး သတ်မှတ်ပြီး တစ်နေရာတည်း စုပေါင်းထောက်ပံ့နိုင်ခဲ့တယ်။ အခုချိန်မှာ ဒေသပြန်လည်တည်ငြိမ်လာပြီဖြစ်လို့ မိမိတို့ရဲ့ မူလကျေးရွာတွေကို ပြန်လည်ရောက်ရှိလာပြီမို့ ကျေးရွာအရောက် ရိက္ခာထောက်ပံ့ပေးမှုတွေ ဆောင်ရွက်ခဲ့တယ်။ ဆောင်ရွက်တဲ့အခါမှာလည်း တိုင်းရင်းသားတွေရော၊ ဟိန္ဒူတာဝာဝင်နဲ့ အစ္စလာမ်တာဝာဝင်တွေ အားလုံးကို လူဦးရေအပေါ်မှာ မူတည်ပြီး သတ်မှတ်ထားတဲ့ စံနှုန်းအတိုင်း မျှတစွာ ထောက်ပံ့ပေးခဲ့ပါတယ်။

ဒီလိုလူသားချင်းစာနာမှုဆိုင်ရာ ကူညီပြီးနောက် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးအပိုင်း ပြန်လည်နေရာ ချထားရေးအပိုင်းတွေကို ဆောင်ရွက်နေတယ်။ ဒီလိုဆောင်ရွက်တဲ့အခါမှာ တချို့မူလကျေးရွာတွေမှာ ပြန်လည်နေထိုင်နိုင်ဖို့ လုံခြုံမှု၊ ရေရရှိတာဝန်ရပ်တည်မှု အပါအဝင် ဒေသတစ်ခုလုံးအတွက် အကျိုးရှိမယ့် ဖွံ့ဖြိုးရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်တွေကို ဆက်လက်အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ပေးနေပါတယ်။ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး၊ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး ကအစ အင်မတန်မှ ဝေးလံခေါင်ဖျားတဲ့ နေရာတွေ၊ လုံခြုံမှုအရ ခက်ခဲတဲ့ ကျေးရွာတွေကို သင့်လျော်သလို ရွှေ့ပြောင်းပေးခြင်း၊ စုစည်းပေးခြင်းအပြင် လိုအပ်တဲ့ အခြေခံအဆောက်အအုံတွေ ဆောက်လုပ်ပေးနေတယ်။

လောလောဆယ်မှာတော့ ကျေးရွာသစ် ၁၂ ရွာ လျာထားတယ်။ လတ်တလော အိမ်ခြေနည်းပြီး လုံခြုံမှုပိုင်းဆိုင်ရာ အထောက်အကူပြုနိုင်တဲ့ ကျေးရွာတွေကို ရှိပြီးသား ကျေးရွာတွေနဲ့ ပေါင်းစပ်ပေးတယ်။ မြို့၊ ခမီ၊ ရခိုင် သူ့ကျေးရွာအလိုက် လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးအပေါ် မူတည်ပြီး ရွှေ့ပြောင်းရေး ကိစ္စအတွက် တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းတွေကို ဆောင်ရွက်နေပါတယ်။  
**မေး။ ။ တစ်ဖက်နိုင်ငံ ထွက်ပြေးသွားတဲ့သူတွေကို ပြန်လက်ခံဖို့ ပြင်ဆင်နေပြီလို့ သိရပါတယ်။ ပြန်လက်ခံပေးမှုအပိုင်းနဲ့ စတင်အကောင်အထည်ဖော်မယ့် အချိန်ပြောပြပေးပါဦး။**  
ဖြေ။ ။ ပြန်လည်လက်ခံရေးအပိုင်းအနေနဲ့ နိုင်ငံတော်အဆင့်မှာ တစ်ဖက်ဘက်လားဒေ့ရှ်နိုင်ငံနဲ့ သဘောတူစာချုပ် ချုပ်ဆိုထားပြီးသားလည်း ဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒီအပေါ်မှာ ချမှတ်ပေးထားတဲ့ နိုင်ငံတော်ပေါ်လစီအရ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ကတစ်ဆင့် ပေးအပ်တဲ့တာဝန်ကို အထက်လမ်းညွှန်မှုနဲ့အတူ လုပ်ဆောင်သွားမှာပါ။ ပြန်လည်လက်ခံရေးနဲ့ ပတ်သက်ပြီး

တစ်ဖက်နိုင်ငံ ကုန်းလမ်းကြောင်းက လာမယ့်သူတွေကို တောင်ပြု လက်ဝဲပြု လက်ခံစစ်စစ်ရေးစခန်း၊ ရေလမ်းကြောင်းက လာမယ့် အဖွဲ့တွေကို ငါးရေစစ်စစ်ရေးစခန်းမှာ စစ်စစ်လက်ခံဖို့ ဆောင်ရွက်နေပါတယ်။ စစ်စစ်လက်ခံပြီးတော့မှ ရက်အတိုင်း အတာတစ်ခုအထိ ထားပြီး နေရာချထားရေးလုပ်ငန်းတွေကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ စတင်လက်ခံမှုအပိုင်းအနေနဲ့ကတော့ နိုင်ငံတော်အဆင့်မှာ သဘောတူထားတဲ့ အတိုင်း အမြန်ဆုံးအကောင်အထည်ဖော်နိုင်အောင် လုပ်ငန်းတွေ စတင်နေပါပြီ။ တောင်ပြုလက်ဝဲမှာ အဆောက်အအုံ ပြုပြင်တာတွေ၊ အသစ်ဆောက်လုပ်တာတွေ၊ မြေပြင်ရင်းလင်းတာတွေ ဆောင်ရွက်နေတာ အတိုင်းတာတစ်ခုထိ ပြီးစီးနေပါပြီ။ လက်ခံမယ့်အပိုင်းက နှစ်နိုင်ငံသဘောတူညီထားတဲ့ သဘောတူစာချုပ်အတိုင်း လက်ခံပြီးတော့မှ နိုင်ငံတော်က ညွှန်ကြားချက်အတိုင်း ဆောင်ရွက်ပေးမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

**မေး။ ။ မောင်တောခရိုင်အတွင်းမှာ ကျေးရွာသစ်တွေ ပြန်လည်တည်ဆောက်ပေးနေတယ်လို့ သိရပါတယ်။ ဘယ်လိုပုံစံမျိုး တည်ဆောက်ပေးနေပါသလဲ။**

ဖြေ။ ။ ဒီမောင်တောခရိုင်အတွင်း ကျေးရွာသစ် တည်ဆောက်ပေးတဲ့အခါ စုစည်းကျေးရွာ ၁၂ ရွာ မြေနေရာ သတ်မှတ်လျာထားပြီး ဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒီထဲက ကျေးရွာခြောက်ရွာကို ပန္နက်လည်းရိုက်ပြီးပြီး အဆောက်အအုံတွေ စတင်တည်ဆောက်ဖို့ မြေပြင်မှာ ပြုပြင်တာ၊ ဖောင်အေးရင်းလုပ်တာ ဒါတွေကို စတင်ဆောင်ရွက်နေပါပြီ။ စတင်အကောင်အထည်ဖော်တဲ့ အပေါ်မှာ အစောဆုံးဆောင်ရွက်တဲ့ ကုမ္ပဏီတွေဆို မတ်လ ၃၁ ရက်နေ့မှာ အပြီးဆောင်ရွက်ဖို့ တွန်းအားပေးထားသလို ဒေသအခြေအနေအရ ကုမ္ပဏီတွေအတွက် လုပ်သားကိုင်သားရိုအောင် လိုအပ်တဲ့ လုံခြုံရေးအပိုင်း၊ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးအပိုင်း၊ လုပ်သားလိုအပ်ချက်ကအစ အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့က တတ်နိုင်သလောက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် ဖြည့်ဆည်းပေးနေပါတယ်။ အများစုကတော့ နတလ က တည်ဆောက်ပေးနေတဲ့ တစ်ထပ်တိုက် အိမ်ပုံစံအများစု ပါဝင်ပါတယ်။ အဲဒီလို ကျေးရွာသစ် တည်တဲ့အခါမှာ တိုင်းရင်းသားမျိုးနွယ်စုတွေရဲ့ ရိုးရာလည်း မပျောက်ပျက်အောင် သူတို့ရဲ့ ရိုးရာအိမ်ပုံစံကိုလည်း ပြုတိုက်သဖွယ် ထည့်သွင်းတည်ဆောက်မှုတွေ လုပ်ဆောင်သွားမှာပါ။

**မေး။ ။ မောင်တောဒေသ မီးလောင်ပြင် ကျေးရွာတွေနဲ့ ပတ်သက်လို့ ဘယ်လိုအကောင်အထည်ဖော်သွားဖို့ စီမံထားပါသလဲ။**

“အုပ်ချုပ်ရေးယန္တရားမခိုင်မာဘဲ တရားဥပဒေစိုးမိုးနိုင်ဖို့ မလွယ်ကူပါဘူး။ အုပ်ချုပ်ရေး အဖွဲ့အစည်းတွေက ချမှတ်ထားတဲ့ မူဝါဒတွေ၊ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းတွေ ပြဋ္ဌာန်းထားတဲ့ ဥပဒေကို တိတိကျကျ လိုက်နာဖို့ လိုပါတယ်။ မလိုက်နာရင်လည်း ပြတ်ပြတ်သားသား အရေးယူရမှာပါ။ ဒါမှသာ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးမဏ္ဍိုင်ဆိုတာ ခိုင်မာလာမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးမဏ္ဍိုင် ခိုင်မာလာပြီဆိုရင် လုံခြုံမှု မရှိဘူးဆိုတဲ့ အယူအဆဟာလည်း ထည့်တွက်စရာ မလိုတော့တဲ့ အခြေအနေဖြစ်သွားပါတယ်”

ဖြေ။ ။ အကြမ်းဖက်အဖွဲ့တွေ မီးရှို့ခဲတဲ့ မီးလောင်ပြင်ကျေးရွာတွေနဲ့ပတ်သက်လို့ စနစ်တကျ ပြန်လည်ထူထောင်ရေး ကိစ္စတွေ ဆောင်ရွက်တဲ့အခါမှာ မူလအခြေအနေအတိုင်း ဆောင်ရွက်ဖို့ဆိုတာ မဖြစ်နိုင်ပါဘူး။ မီးလောင်ပြင်တွေမှာ ပစ္စည်းတွေနဲ့ လူမရှိသော်လည်း သတင်းအရ လုံခြုံရေးအဖွဲ့အစည်းတွေနဲ့ ဝင်ရောက်ရှင်းလင်းတဲ့အခါ လက်လုပ်သေနတ်တွေ လက်လုပ်မိုင်းတွေ မြှုပ်နှံထားတာကို ထပ်မံတွေ့ရတယ်။ ဒါကြောင့် ပုံမှန်အခြေအနေအတိုင်း ဆက်သွားလို့ မရတဲ့အတွက် လုံခြုံရေးအရ အထောက်အကူပြုတဲ့ ကျေးရွာတွေ စနစ်တကျဖွဲ့စည်း တည်ရှိမှုဟာ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးနဲ့ လုံခြုံရေးကို တိုက်ရိုက်ပတ်သက်နေတာ ဖြစ်လို့ မီးလောင်ပြင်တွေနဲ့ ပတ်သက်ပြီး နေရာစနစ်တကျ ရှင်းလင်းမယ် ပြန်ပြီးနေရာချထားမယ့်ဆိုရင်လည်း ကျေးရွာပုံစံအတိုင်း စနစ်တကျချပြီး ဆောင်ရွက်ပေးဖို့ စီစဉ်သွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ အခုချိန်မှာမီးလောင်ပြင်ကို ပြည်နယ် အစိုးရကနေ ထောက်ပံ့ပေးတဲ့ စက်ယန္တရားတွေနဲ့ တတ်နိုင်သလောက် ရှင်းလင်း ဆောင်ရွက်နေပါတယ်။

**မေး။ ။ လတ်တလော မောင်တောခရိုင်အတွင်းမှာ မိုးစပါးရိတ်သိမ်းခြေလှေ့မှု လုပ်ငန်းစဉ်တွေ ဆောင်ရွက်နေတယ်လို့ သိရပါတယ်။ ပြီးစီးမှုအပိုင်း ဘယ်လောက်ရှိနေပါပြီလဲ။**

ဖြေ။ ။ ဒေသတွင်းဖြစ်စဉ်ကြောင့် ရိတ်သိမ်းသူမဲ့ မိုးစပါးကေခြောက်သောင်းကျော်လောက် လျာထား တွက်ချက်ထားတာ ရှိပါတယ်။ ရိတ်သိမ်းခြေလှေ့တာ အခုဆို တစ်လကျော်လောက်ရှိနေပါပြီ။ မောင်တော တောင်ပိုင်းရော၊ မြောက်ပိုင်းရော တင်းပေါင်း တစ်သိန်းလေးသောင်းလောက် ရိတ်သိမ်းပြီး ဖြစ်ပါတယ်။ အခြောက်ခံ နေလှန်းတာ၊ ပြန်ဖြင့်တွယ်တာကအစ



မောင်တောဒေသ ရိတ်သိမ်းခြေလှေ့ပြီး မိုးစပါးများ အခြောက်ခံသိမ်းဆည်းနေမှုကို တွေ့ရစဉ်။

ပြည်နယ်အစိုးရကြီးကြပ်မှုနဲ့ ရောင်းချမှု လုပ်ငန်းတွေကို လုပ်ဆောင်နေပါတယ်။ လတ်တလောမှာ မောင်တောမြောက်ပိုင်းနဲ့ တောင်ပိုင်းမှာ ရိတ်သိမ်းခြေလှေ့စက်အကြီး ၄၈ စီး၊ အုပ်ချုပ်မှုယာဉ်အစီး ၂၀ နဲ့ ဆောင်ရွက်ပေးနေပါတယ်။ ရိတ်သိမ်းခြေလှေ့မှု လုပ်ငန်းတွေကို လုံခြုံရေးအဖွဲ့အစည်းတွေနဲ့ ညှိနှိုင်းပြီး အတတ်နိုင်ဆုံး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

**မေး။ ။ မောင်တောဒေသ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး တိုးတက်ရေးအဖွဲ့အစည်း ပြည်သူတချို့က ဝေဖန်တာတွေ ကြားသိနေရပါတယ်။ အဲဒါနဲ့ ပတ်သက်ပြီး စီမံဆောင်ရွက်ထားမှု အပိုင်းတွေ ရှိရင်လည်း သိပါရစေ။**

ဖြေ။ ။ မောင်တောဒေသလမ်းပိုင်းနဲ့ ပတ်သက်လို့ မိုးတွင်းကာလမှာ ပျက်စီးခဲ့တဲ့လမ်းတွေကို သက်ဆိုင်ရာလမ်းဦးစီးဌာနက ပြည်ထောင်စုအဆင့်၊ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၊ သီးခြားဘတ်ဂျက်နဲ့ လမ်းပြုပြင်မှုအပိုင်းကို လတ်တလော အသုံးပြုလို့ရအောင် ပြုပြင်မှုအပိုင်းတွေ ဆောင်ရွက်နေသလို နိုင်ငံတော်အဆင့် တာဝန်ပေးထားတဲ့ ကုမ္ပဏီတွေကလည်း မြေပြင်မှာ ကွင်းဆင်းတိုင်းတာခြင်းလုပ်ငန်းတွေ ဆောင်ရွက်နေပြီ ဖြစ်ပါတယ်။ တခြားလမ်းပိုင်းအနေနဲ့ လမ်းအထူးအဖွဲ့ ၁၇ က တာဝန်ယူပြီး အင်းဒင်-ကျောက်ပန္န-စေတီပြင် တောင်ကျော်လမ်း ဖောက်လုပ်နေတာ အခုဆိုရင် လမ်းအကြောင်းပေါက်သွားတဲ့ အနေအထားရှိပါပြီ။ အလားတူ မောင်တောမြောက်ခြမ်းမှာ ကြိမ်ချောင်း- ဂွဉ် လမ်းဖောက်လုပ်နေမှုကလည်း ခရီးပေါက်နေပါပြီ။ အဲဒီလို တောင်ကျော်လမ်းနဲ့လမ်းစတင်အကောင်အထည်ဖော်နေသလို အဓိကမဟာပျူဟာလမ်းဖြစ်တဲ့ အငူမော်-မောင်တောလမ်းပိုင်းကိုတော့ Survey လုပ်နေပါပြီ။ ဒါ့အပြင် မောင်တောနဲ့ ကြိမ်ချောင်း၊ ကြိမ်ချောင်း-ပန္နလ၊ ကြိမ်ချောင်း-တောင်ပြု၊ လောင်းတုံ-ငါးရေ လမ်းပိုင်းတွေကိုလည်း မဟာပျူဟာလမ်းအဖြစ် သတ်မှတ်ပြီး အဆင့်မြင့်လမ်းလုပ်ငန်းတွေ ဆောင်ရွက်သွားမှာဖြစ်သလို လုံခြုံရေးအဖွဲ့အစည်းတွေနဲ့ ကြိမ်ချောင်း-ကျီးကန်းပြင် အနောက်ခြမ်းမှာရှိတဲ့ လုံခြုံမှုအရ သွားလာမှု အလွန်ခက်ခဲတဲ့ နေရာတွေမှာ သက်ဆိုင်ရာဌာနအလိုက် ဆောင်ရွက်ဖို့ စီစဉ်နေပါတယ်။ လမ်းကွန့်ရက်တွေ အားလုံးပြီးသွားရင်တော့ မောင်တောခရိုင်အတွင်းမှာရှိတဲ့ လမ်းတော်တော်များများဟာ ကောင်းမွန်မယ့် အခြေအနေမျိုး ဖြစ်လာမှာ ဖြစ်တဲ့အတွက် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုက ဒီထက်ပိုပြီး

ကောင်းလာဖို့ အများကြီးမျှော်လင့်ထားပါတယ်။  
**မေး။ ။ လျှပ်စစ်ကဏ္ဍအနေနဲ့ ရသေ့တောင်-ဘူးသီးတောင်-မောင်တော မဟာဓာတ်အားလိုင်း စတင်အကောင်အထည်ဖော်နေပြီလို့ သိရတယ်။ မောင်တောဒေသမှာ မဟာဓာတ်အားလိုင်း သုံးစွဲခွင့် ဘယ်အချိန်လောက်ရနိုင်မလဲ။**

ဖြေ။ ။ လက်ရှိအခြေအနေမှာ ဘူးသီးတောင်နဲ့ မောင်တောကို မီးစက်နဲ့ပေးနေပါတယ်။ ၂၀၁၆ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၉ ရက် ဖြစ်စဉ်နောက်ပိုင်း ည ၆ နာရီကနေ နံနက် ၆ နာရီထိ တစ်ညလုံး မီးပေးနေတာ အခုချိန်ထိ ဖြစ်ပါတယ်။ နိုင်ငံတော်က စီစဉ်နေတဲ့ မဟာဓာတ်အားလိုင်းကတော့ လာမယ့် ၂၀၁၈ ခုနှစ် မတ်လမှာ ရသေ့တောင်၊ ဇွန်လပိုင်းလောက်မှာ ဘူးသီးတောင်နဲ့ ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလမှာ မောင်တော ရမယ်လို့ သိရပါတယ်။ လျှပ်စစ်ကဏ္ဍ တိုးတက်လာမှာဖြစ်သလို ဆက်သွယ်ရေးလမ်းပိုင်းအနေနဲ့ မနှစ်က ဖွင့်လှစ်ပေးနိုင်ခဲ့တဲ့ ဘူးသီးတောင် ပန်ဇင်းချောင်းတံတား၊ လတ်တလော အကောင်အထည်ဖော်နေတဲ့ စိုင်းဒင်တံတား၊ ရသေ့တောင်တံတားတွေဟာ ဒီဘတ်ဂျက်မှာ သက်ဆိုင်ရာဌာနတွေက တွန်းအားပေး ဆောင်ရွက်နေတာ ဖြစ်တဲ့အတွက် လာမယ့် ၂၀၁၈ ခုနှစ်မှာ ရန်ကုန်ကနေ မောင်တောအထိ နေချင်းပေါက်နိုင်တဲ့ လမ်းကြောင်းဖြစ်သွားမှာ ဖြစ်တဲ့အတွက် ဆက်သွယ်ရေးအရသော် လည်းကောင်း၊ လျှပ်စစ်ကဏ္ဍအရသော် လည်းကောင်း အခြေခံလိုအပ်ချက်နှစ်ရပ်လုံး ပြည့်စုံပြီဆိုရင် ဒီမောင်တောနယ်စပ်ဒေသ တစ်ခုလုံးဟာ မျှော်လင့်ထားတာထက် ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာမယ်လို့ ယုံကြည်ပါတယ်။  
စာမျက်နှာ ၉ သို့



**စာမျက်နှာ ၈ မှ**  
**မေး။ ။**ဖြစ်စဉ်ကြောင့် အခြေခံပညာကျောင်း အားလုံးနီးပါး သင်ကြားမှု ရပ်ဆိုင်းခဲ့တယ်လို့ သိရပါတယ်။ လတ်တလော ကျောင်းတွေ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ပေးနေမှု အပိုင်းကို လည်း ပြောပြပေးပါဦး။

ဖြေ။ ။ မောင်တောဒေသမှာ အခြေခံပညာ အထက်တန်း ကျောင်းအနေနဲ့ ကျောင်းပေါင်း ၄၀၀ ကျော်ရှိပါတယ်။ လောလောဆယ် အခြေအနေ ပေးရင်ပေးသလို ဒေသလိုက် လိုက်လံဖွင့်လှစ်ပေးနေတာဖြစ်လို့ လတ်တလောမှာတော့ ကျောင်းထက်ဝက်ကျော် ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ပေးထားပြီး ဖြစ်ပါတယ်။ အဆောက်အအုံပိုင်းအနေနဲ့လည်း ပျက်စီးသွားတာ ရှိသလို၊ မပျက်စီးဘူးဆိုရင်လည်း ကျောင်းနေမယ့် မိသားစုရဲ့ ကျောင်းသားတွေ ရှိ မရှိ ကြည့်ရပါမယ်။ ကျောင်းသားတွေလည်း မရှိဘူး။ အဆောက်အအုံပိုင်းဆိုင်ရာလည်း ပျက်စီးနေတယ် ဆိုရင်တော့ လောလောဆယ် ဖွင့်လှစ်ပေးနိုင်ခြင်း မရှိသေးပါဘူး။ ကျောင်းရှိတယ်။ ကျောင်းတက်မယ့်သူမရှိဘူးဆိုရင်လည်း ဆိုင်းငံ့ အနေနဲ့ ထားရမယ့်သဘောပါ။ ကျောင်းသားလည်းရှိ၊ ကျောင်း တွေလည်း ပျက်စီးမှုမရှိဘူးဆိုရင်တော့ လုံခြုံရေးအခြေအနေပေါ် မူတည်ပြီး ကျောင်းတွေ အမြန်ဆုံး ဖွင့်လှစ်ပေးနိုင်အောင် စီစဉ်နေပါတယ်။

**မေး။ ။**မောင်တောဒေသ ကုန်သွယ်ရေးဝယ်မှုဆိုင်ရာ ဈေးတွေ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ပေးနေမှု အခြေအနေနဲ့ ပတ်သက်လို့ ရှင်းပြပေးပါဦး။

ဖြေ။ ။ မောင်တောခရိုင်အတွင်း ရပ်ရွာပျံ့ကျဈေးဆိုပြီး အရင်က ကျေးရွာတိုင်းရှိပါတယ်။ လက်ရှိအခြေအနေမှာ ဒီဈေး တွေက စနစ်တကျ စည်ပင်ဥပဒေနဲ့အညီ ညီညွတ်ခြင်းလည်း မရှိဘူး။ ဒါကြောင့် နိုင်ငံတော်က စီစဉ်ပေးတဲ့ ဈေးတွေမှာ စနစ်တကျ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားလို့ရအောင် ဆက်ပြီး စီစဉ်နေ ပါတယ်။ တချို့ကျေးရွာတွေနဲ့ မြို့အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံးစိုက်တဲ့ မြို့ တွေဆို စည်ပင်သာယာကွပ်ကဲမှုအောက်မှာ အကောင်အထည် ဖော်ဖို့ရှိပါတယ်။ အလားတူ စည်ပင်သာယာရဲ့ကြီးကြပ်မှုအောက် မှာရှိတဲ့ ဈေးတွေ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်နိုင်ဖို့ ဆောင်ရွက်နေပါတယ်။ မောင်တောမြို့ဈေးကြီးကတော့ ၂၄ နာရီဖွင့်တယ်ဆိုပေမယ့် လည်း သား၊ ငါးဈေးနဲ့ ဟင်းသီးဟင်းရွက်ဈေး ရပ်ကွက်တိုင်းမှာ သီးသန့်သဘောမျိုး ရှိပါတယ်။ မြို့ဈေးက အဝတ်အထည်နဲ့ လူသုံးကုန်ပစ္စည်းတွေကို တစ်နေ့ကုန်ရောင်းတာဖြစ်သလို ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်မှုဟာ ပြည်မဘက်လို မဟုတ်တဲ့အတွက် အိမ်ဆိုင် အများစုကိုပဲ အားပြုနေကြရတယ်။ ရပ်ကွက်ဈေးကိုပဲ အားပြု တာဖြစ်တဲ့အတွက် မြို့ဈေးဟာ အရင်လိုစည်ကားမှု မရှိဘူး။ မြို့ဈေးကြီးဟာ မောင်တောမြို့ရဲ့ အထင်ကရဈေးကြီး ဖြစ်တာ ကြောင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု ပြယုဂ်တစ်ခုအနေနဲ့ စီမံဆောင်ရွက် သွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

**မေး။ ။**ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ တစ်ဦးအနေနဲ့ မောင်တော ဖြစ်စဉ်ပေါ်မှာ ဘယ်လိုသုံးသပ်ပါသလဲ။ ဖြစ်စဉ်နဲ့ ပတ်သက်ပြီး ပြည်သူကို ဘာပြောချင်ပါသလဲ။

ဖြေ။ ။ ဒေသတစ်ခုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေချင်တယ်ဆိုရင် ဒေသ တွင်းမှာ ဖြစ်ပေါ်နေတဲ့ ဖြစ်စဉ်အားလုံး အမှန်အတိုင်း ရှုမြင်ပေးဖို့ လိုပါတယ်။ ရှုမြင်တဲ့အချက်ပေါ်မှာ ဘာတွေပေးပေါင်း ဆောင်ရွက်ပေးရမလဲဆိုတာကို ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု အပိုင်းမှာ စိတ်ရင်းစေတနာအမှန်နဲ့ ပါဝင်ဖို့လိုပါတယ်။ ပဋိပက္ခဖြစ်တဲ့ ဒေသတစ်ခုမှာ ဖြစ်စဉ်အခြေအနေပေါ်မူတည်ပြီး လိုရာဆွဲတွေး တာတွေလည်း ရှိသလို၊ တစ်ဖက်သတ် စဉ်းစားတာတွေလည်း ရှိတယ်။ အားလုံးဖြစ်စဉ်အမှန်ကို အမှန်အတိုင်းမြင်ပြီး ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မယ်ဆိုရင် ဒီဒေသနဲ့ ပတ်သက်ပြီး ယုံကြည်မှု တိုးတက်လာမှာပါ။ ယုံကြည်မှုကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာတဲ့ ပဋိပက္ခ ကြောင့်ပဲ ဒေသတွင်းမှာ လုံခြုံရေးကိုထိခိုက်တယ်။ လုံခြုံရေး ထိခိုက်လို့ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အားနည်းတယ်။ တရားဥပဒေ စိုးမိုးရေး အားနည်းလာတာဖြစ်တာကြောင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု နောက်ကျ ကျန်ရစ်တယ်။ လူတိုင်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ချင်တယ် ဆိုတဲ့ စိတ်ရှိတယ်ဆိုရင် ဒီဒေသနဲ့ပတ်သက်တဲ့ လိုအပ်ချက် တွေအားလုံး စိတ်ရင်းအမှန်နဲ့ ပူးပေါင်းပါဝင်ဖို့ လိုပါတယ်။ ဘာသာရေးတစ်ခုကို အကြောင်းပြတဲ့ အကြမ်းဖက်မှုတစ်ခုဟာ အကြမ်းဖက်ပဲဖြစ်ပါတယ်။ ဘာသာရေးနဲ့ မဆိုင်ပါဘူး။ ဘာသာရေးကို အခြားနည်းလမ်းနဲ့ အသုံးချတဲ့ လူပုဂ္ဂိုလ်နဲ့ပဲ ပတ်သက်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့ကလည်း ဒီမိုကရေစီ အစိုးရလက်ထက်ဖြစ်တဲ့အတွက် ဥပဒေနဲ့အညီပဲ ဆောင်ရွက်ရ မှာပါ။ ဆောင်ရွက်တဲ့အပိုင်းမှာလည်း အယုတ်အလတ် အမြတ် မရွေး မျက်ကွယ်ပြုလုပ်တာမဟုတ်တဲ့အတွက် ဖြစ်စဉ်အခြေ

အနေပေါ် မူတည်ပြီး ပြည်သူတွေအပေါ် ဥပဒေနဲ့အညီ ဆောင်ရွက်နေပါတယ်။ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မယ့်သူကလည်း ဥပဒေနဲ့အညီသာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ဖို့ လိုပါတယ်။

**မေး။ ။**မောင်တောဒေသ တရားဥပဒေစိုးမိုးမှုအပိုင်း အားနည်းတယ်လို့ ဝေဖန်မှုတွေရှိနေပါတယ်။ အဲဒါနဲ့ ပတ်သက်လို့ တာဝန်ရှိသူ တစ်ဦးအနေနဲ့ ဘာပြောချင်ပါသလဲ။

ဖြေ။ ။ မောင်တောဒေသ တရားဥပဒေစိုးမိုးမှုအပိုင်း ပြန်လည်ရရှိဖို့ဆိုရင် အုပ်ချုပ်ရေးယန္တရားကို ခိုင်မာ အောင်လုပ်ရမယ်။ အုပ်ချုပ်ရေးယန္တရားဟာ ဥပဒေအတိုင်း သွားတာဖြစ်တဲ့အတွက် ဥပဒေရဲ့ အာဏာစက်ရဖို့ လိုပါတယ်။ အုပ်ချုပ်ရေးယန္တရားမခိုင်မာတဲ့ တရားဥပဒေစိုးမိုးနိုင်ဖို့ မလွယ်ကူ ပါဘူး။ အုပ်ချုပ်ရေး အဖွဲ့အစည်းတွေက ချမှတ်ထားတဲ့ မူဝါဒတွေ၊ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းတွေ ပြဋ္ဌာန်းထားတဲ့ ဥပဒေကို တိတိကျကျ လိုက်နာဖို့ လိုပါတယ်။ မလိုက်နာရင်လည်း ပြတ်ပြတ်သားသား အရေးယူရမှာပါ။ ဒါမှသာ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး မလျှော့ဆိုတာ ခိုင်မာလာမှာဖြစ်ပါတယ်။ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးမလျှော့ ခိုင်မာ လာပြီဆိုရင် လုံခြုံမှုမရှိဘူးဆိုတဲ့ အယူအဆဟာလည်း ထည့်တွက်စရာ မလိုတော့တဲ့ အခြေအနေဖြစ်သွားပါတယ်။ နိုင်ငံတော်ရဲ့ မူဝါဒအရ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးအသစ်တွေ ရွေးချယ်ဖို့ ပြန်လည်ဆောင်ရွက်နေတယ်။ ကျေးရွာတွေနဲ့ ပတ်သက်ပြီး ယခင်ယခင်က အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့အစည်းတွေ၊ ဌာနဆိုင်ရာတွေ ရောက်ရှိမှု အားနည်းတာလည်းပါတယ်။ အခက်အခဲတချို့ကြောင့်လည်း ပါတယ်။ ထိတွေ့မှု ကင်းကွာခဲ့တာ

ဖြစ်တဲ့အတွက် ကျေးရွာတွေနဲ့ ပတ်သက်တာတွေ၊ အုပ်ချုပ်ရေး အဖွဲ့အစည်းပေါ်မှာ အားကိုးယုံကြည်မှု လျော့နည်းတာတွေ ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ကျေးရွာတွေနဲ့ ပတ်သက်ပြီး အုပ်ချုပ်ရေး အဖွဲ့အစည်းတွေ အဆက်မပြတ် ထိတွေ့ရပါမယ်။ လိုအပ်ချက်တွေ ပံ့ပိုးမယ်။ စနစ်တကျ စာရင်းကောက်ခံပြုစုတာတွေ လုပ်မယ်။ ရေတို၊ ရေရည်စီမံချက်တွေ ရေးဆွဲပြီးရင် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ကို တင်ပြမယ်။ ကျေးရွာတွေမှာလည်း မြို့နယ်က ချမှတ်ထားတဲ့ မူဝါဒအတိုင်း အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ဖို့ တွန်း အားပေး ကြပ်မတ်မယ်။ ဥပဒေနဲ့အညီ အုပ်ချုပ်မယ်။ ဥပဒေပြင်ပ ရောက်ရင် ထိရောက်စွာ အရေးယူမယ်။ အလားတူ ကျေးရွာတွင်း နေထိုင်သူတွေကလည်း ချမှတ်ထားတဲ့ ကျေးရွာ အုပ်ချုပ် ရေးမှူးက အုပ်ချုပ်တဲ့ နည်းစနစ်အမှန်အတိုင်းကို ဥပဒေနဲ့အညီ နေထိုင်ဖို့လိုတယ်။ ကျေးရွာအတွင်း ဝက်ပါသဖွယ် ဖြစ်နေတဲ့ ခြံစည်းရိုးတွေ၊ ရွာတွေမှာ ဝင်လမ်း၊ ထွက်လမ်း မရှိတာတွေ၊ ကျန်းမာရေးနဲ့ မညီညွတ်တာတွေ၊ အိမ်တည်ဆောက်မှု စနစ်မကျတာတွေဟာ မြေပြင်မှာရှိတဲ့ အုပ်ချုပ်ရေး ယန္တရားမှာ ပါဝင်ဆောင်ရွက်နေကြတဲ့ ဌာနဆိုင်ရာအသီးသီးရဲ့ အားနည်း ချက်တွေကြောင့် ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါတွေကို စနစ်တကျပြန်လည် ပြုပြင်မယ်။ အုပ်ချုပ်သူကလည်း ဥပဒေနဲ့အညီ အုပ်ချုပ်မယ်။ ပြည်သူတွေကလည်း လိုက်ပါဆောင်ရွက်လာမယ်ဆိုရင် ဒီဒေသမှာ တရားဥပဒေစိုးမိုးမှုအပိုင်းက ပြောစရာမလိုအောင် ကောင်းသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ။

သတင်းအဖွဲ့၊ ဓာတ်ပုံ-မင်းထက်



မောင်တောဒေသတွင်းရှိ မိုးစပါးများကို ရိတ်သိမ်းခြွေလှေ့စက်ကြီးများဖြင့် ရိတ်သိမ်းခြွေလှေ့နေမှုကို တွေ့ရစဉ်။

### စက်မှုလယ်ယာဦးစီးဌာနမှ ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း မိုးစပါးရိတ်သိမ်းခြွေလှေ့ခြင်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၄  
 ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း အကြမ်းဖက်မှု ဖြစ်စဉ်များကြောင့် စပါးရိတ်သိမ်းခြွေ အခက်အခဲဖြစ်နေသော မောင်တော မြို့နယ်ရှိ မြို့သူကြီး၊ အုန်းတော၊ ကံပူ၊ ကျောင်းတောင်၊ အလယ်သံကျော်၊ နွားရုံတောင်၊ ဝါးချုံ၊ သံဒါ၊ မြင်းလွတ်၊ ကျီးကန်းပြင်၊ သီဟိုဠ်ကျွန်း၊ ဥဒေါင်း၊ လောင်းဒုံ၊ အောင်စစ်ပြင်၊ စပယ်ကုံး၊ သပြေတော၊ ဇော်မတက်၊ ဒိုးတန်း၊ ရွာသစ်ကေ၊ ကျောက်ပန္နံ၊ တပ်ဦးချောင်း၊ နူးချီးရွာတန်း၊ သရေကုန်းဘောင်း၊ သဝန် ချောင်း၊ ငါးခူကျေးရွာများတွင် စက်မှု လယ်ယာဦးစီးဌာနမှ ရိတ်သိမ်းခြွေလှေ့ စက်ကြီးများဖြင့် မိုးစပါးများ ရိတ်သိမ်း လျက်ရှိရာ အောက်တိုဘာ ၂၆ ရက်မှ ဒီဇင်ဘာ ၃ ရက်အထိ စုစုပေါင်း ၄၉၁၄

ဧကကို ရိတ်သိမ်းပြီးဖြစ်သည်။ ထို့အတူ စစ်တွေမြို့နယ်အတွင်းရှိ ချောင်းနွယ်၊ ပါတလိပ်၊ သင်္ဂနက်၊ ကြွတ်၊ ကံကော်ကျွန်း၊ မင်းဂံ၊ နာရီကန်ကျေးရွာ များတွင် စက်မှုလယ်ယာဦးစီးဌာနမှ ရိတ်သိမ်းခြွေလှေ့ စက်ကြီးများဖြင့် မိုးစပါးများ ရိတ်သိမ်းလျက်ရှိရာ အောက်တိုဘာ ၃၀ ရက်မှ ဒီဇင်ဘာ ၃ ရက်အထိ စုစုပေါင်း ၃၄၆ ဧကကို ရိတ်သိမ်းပြီးဖြစ်သည်။ မြောက်ဦးမြို့နယ်အတွင်းရှိ ပြလှ၊ ဆင်ရိုးရှည်၊ မြက်ရိတ်ကျွန်း၊ ခွဆုံ၊ လေညှင်းသာ၊ ရှက်ချောင်း၊ အလယ်ဈေး ကျေးရွာများတွင် စက်မှုလယ်ယာဦးစီး ဌာနမှ ရိတ်သိမ်းခြွေလှေ့ စက်ကြီးများ ဖြင့် မိုးစပါးများ ရိတ်သိမ်းလျက်ရှိရာ နိုဝင်ဘာ ၅ ရက်မှ ဒီဇင်ဘာ ၃ ရက်

အထိ စုစုပေါင်း ၄၁၈ ဧက ရိတ်သိမ်းပြီး ဖြစ်သည်။ မင်းပြားမြို့နယ် အတွင်းရှိ ထောင်ရှည်၊ ကင်းဆိပ်၊ မော်ရွာ၊ ဖားပျော်၊ တောင်တိုက်ငပုကွ ကျေးရွာများနှင့် ဦးစိုးတင်ရပ်ကွက်တွင် စက်မှုလယ်ယာ ဦးစီးဌာနမှ ရိတ်သိမ်းခြွေလှေ့စက်ကြီး များဖြင့် မိုးစပါးများ ရိတ်သိမ်းလျက် ရှိရာ နိုဝင်ဘာ ၇ ရက်မှ ဒီဇင်ဘာ ၃ ရက်အထိ စုစုပေါင်း ၂၁၂ ဧက ရိတ်သိမ်း ပြီးဖြစ်သည်။ ကျောက်တော်မြို့နယ်အတွင်းရှိ ပုဏ္ဏား၊ လမ်းမတော်၊ ဒေါင်းတော်ယို၊ ကာဒီ၊ စဗိုသာ၊ အပေါက်ဝ၊ ဂါပုကျေးရွာ များတွင် စက်မှုလယ်ယာ ဦးစီးဌာနမှ ရိတ်သိမ်း ခြွေလှေ့စက်ကြီးများဖြင့် မိုးစပါးများ ရိတ်သိမ်းလျက်ရှိရာ နိုဝင်ဘာ

၈ ရက်မှ ဒီဇင်ဘာ ၃ ရက်အထိ စုစုပေါင်း ၂၉၁ ဧက ရိတ်သိမ်းပြီးဖြစ်သည်။ ရသေ့တောင်မြို့နယ် အတွင်းရှိ ချိန်ခါလိန်၊ ကိုးတန်ကောက်ကျေးရွာ တွင် စက်မှုလယ်ယာဦးစီးဌာနမှ ရိတ်သိမ်း ခြွေလှေ့စက်ကြီးများဖြင့် မိုးစပါးများ ရိတ်သိမ်းလျက်ရှိရာ နိုဝင်ဘာ ၈ ရက်မှ ဒီဇင်ဘာ ၃ ရက်အထိ စုစုပေါင်း ၂၅၆ ဧက ရိတ်သိမ်းပြီးဖြစ်သည်။ ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်အတွင်းရှိ သပြေချောင်းကျေးရွာတွင် စက်မှု လယ်ယာဦးစီးဌာနမှ ရိတ်သိမ်းခြွေလှေ့ စက်ကြီးများဖြင့် မိုးစပါးများ ရိတ်သိမ်း လျက်ရှိရာ နိုဝင်ဘာ ၁၀ ရက်မှ ဒီဇင်ဘာ ၃ ရက်အထိ စုစုပေါင်း ၉၆ ဧက ရိတ်သိမ်း ပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

### ရခိုင်ပြည်နယ် မောင်တောမြို့နယ်တွင် တိရစ္ဆာန်များထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်မှု ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၄  
 မောင်တောမြို့နယ်ရှိ မြို့နယ်တိရစ္ဆာန်ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်ရေးအဖွဲ့သည် ပန်းတောပြင်စခန်း၊ ပတ်ဝန်းကျင်ရှိ ကိုင်းကြီး (တိုင်းရင်းသား) ကျေးရွာ၊ ကန်သာယာ (တိုင်းရင်းသား) ကျေးရွာနှင့် ဝေသာလီ (တိုင်းရင်းသား) ကျေးရွာတို့တွင် နွား တစ်ကောင်၊ ဆိတ်နှစ်ကောင်၊ ခုံတိုင်စခန်းပတ်ဝန်းကျင်ရှိ ကြိမ်ချောင်း (ရောနှော) ကျေးရွာ၊ မင်းခမောင်း (တိုင်းရင်းသား) ကျေးရွာနှင့် တမန်းသား (တိုင်းရင်းသား) ကျေးရွာတို့တွင် နွားနှစ်ကောင်၊ ဆိတ်တစ်ကောင်၊ ငါးခူရစခန်း ပတ်ဝန်းကျင်ရှိ ရေမျက်တောင် (တိုင်းရင်းသား) ကျေးရွာ၊ ကပ္ပကောင်း (တိုင်းရင်းသား) ကျေးရွာ၊ ငါးခူရ (ရောနှော) ကျေးရွာတို့တွင် နွားတစ်ကောင်၊ ဆိတ်သုံးကောင်တို့ကို ကာကွယ် ကုသဆေးများ ထိုးနှံပေးပြီး စုစုပေါင်း စခန်းသုံးခု၏ ပတ်ဝန်းကျင်ကျေးရွာတို့တွင် နွားလေးကောင်နှင့် ဆိတ်ခြောက်ကောင်တို့အား ကာကွယ်ကုသပေးခြင်း၊ ဆိတ် သုံးကောင်တို့အား ဆေးကုသဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပြီး ယနေ့အထိ စခန်းသုံးခုရှိ ကျေးရွာ များတွင် စုစုပေါင်း နွား ၃၁၅ ကောင်တို့အား ကာကွယ်ကုသ ဆေးထိုးနှံပေးခြင်း၊ ဆိတ် ၆၇၈ ကောင်တို့အား ဆေးကုသပေးခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်



တိရစ္ဆာန်များအား ကာကွယ်ကုသ ဆေး ထိုးနှံပေး နေမှုကို တွေ့ရစဉ်။

○ **ရှေ့မှ**  
 အမြင့် လေးပေရှိ Ground Tank တစ်လုံး၊ ရေ ၁၂၀၀ ဂါလန်ဆုံ Overhead Tank နှစ်လုံး၊ အလျား ပေ ၆၀၊ အနံ ပေ ၃၀၊ အမြင့် ၁၀ ပေရှိသော ထမင်းချက်၊ ထမင်းစားဆောင် တစ်လုံး၊ စက်ရေတွင်း နှစ်တွင်းနှင့် အဆောက်အအုံများရေရှိ လမ်း များ ကျောက်ခင်းခြင်းကို အသစ်ထပ်မံ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ထို့ပြင် ပြန်လည်လက်ခံရေးလုပ်ငန်းစဉ်များတွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်ကြမည့် ဝန်ထမ်းများရုံးခန်းအဖြစ် အသုံးပြုရန် Modular House ၃၁ လုံး၊ ဝန်ထမ်းများ နေထိုင်နိုင်ရန် Modular House ရစ်လုံးနှင့် တစ်ဖက်နိုင်ငံမှ ပြန်လည်ဝင်ရောက်

လာမည့်သူများအား ခေတ္တထားရှိရန် Modular House ၄၁ လုံး စုစုပေါင်း Modular House အလုံး ၈၀ အား ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာနက ဆောက်လုပ်ပေးသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ လက်ရှိတွင် ဆောက်လုပ်ရေးနှင့် အခြေခံအဆောက်အအုံ တည်ဆောက်ရေး လုပ်ငန်းအဖွဲ့က အလျား ပေ ၁၂၀၊ အနံ ပေ ၃၀ ရှိ ဘားတိုက် နှစ်လုံးပြုပြင်ခြင်းနှင့် ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာနက Modular House များ တည်ဆောက်နိုင်ရေးအတွက် ပစ္စည်းစုပုံခြင်း၊ မြေကြီးလုပ်ငန်းများ စတင်ပြုလုပ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



# ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း လူသားချင်းစာနာမှု အကူအညီအထောက်အပံ့ပေးရေး ပြန်လည်နေရာချထားရေး ဖွံ့ဖြိုးရေးစီမံကိန်း (UEHRD) စေတနာ့ဝန်ထမ်းလူငယ်များ လုပ်အားပေးအစီအစဉ် ဒုတိယခရီးစဉ်



ဒေါက်တာမင်းသိမ်း(ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဦးစီးဌာန)



ဒေါ်စန်းစန်းအေး (ရခိုင်တိုင်းရင်းသူ) ငါးခုရကျေးရွာ



ဦးအိစွတ် (အစွလာမ်ဘာသာဝင်) ငါးခုရကျေးရွာ



မော်နူရောလ်စွန်း (ဟိန္ဒူဘာသာဝင်) ငါးခုရကျေးရွာ



မန်းအောင်နိုင်ကြည်(အဖွဲ့၃ ခေါင်းဆောင်)UEHRD စေတနာ့ဝန်ထမ်းလူငယ်

မောင်တော ဒီဇင်ဘာ ၄

ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း လူသားချင်းစာနာမှု အကူအညီ အထောက်အပံ့ပေးရေး ပြန်လည်နေရာချထားရေး၊ ဖွံ့ဖြိုးရေးစီမံကိန်း (UEHRD) စေတနာ့ဝန်ထမ်းလူငယ်များ လုပ်အားပေးအစီအစဉ် ဒုတိယခရီးစဉ်မှ စေတနာ့ဝန်ထမ်းလူငယ်များသည် နိုဝင်ဘာ ၂၉ ရက်က စစ်တွေမြို့သို့ရောက်ရှိပြီး နိုဝင်ဘာ ၃၀ ရက်တွင် မောင်တောခရိုင်၊ ဘူးသီးတောင်နှင့် မောင်တောမြို့နယ်များရှိ ကျေးရွာများသို့ ကွင်းဆင်းပြီး လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှု အကူအညီပေးရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

စေတနာ့ဝန်ထမ်း လူငယ်များသည် မောင်တောနှင့် ဘူးသီးတောင်ဒေသရှိ ကျေးရွာများသို့ ကွင်းဆင်းပြီး ပြည်သူများအတွက် စားနပ်ရိက္ခာထောက်ပံ့ပေးမှုအပိုင်းနှင့် လူသားချင်းစာနာမှု အကူအညီပေးမှုအပြင် ရေရှည်ပြန်လည် ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ လုပ်ဆောင်ပေးနိုင်ရန်အတွက် လိုအပ်သည့် အချက်အလက်မျိုးစုံနှင့် စာရင်းများကိုလည်း ကောက်ယူကြသည်။

စေတနာ့ဝန်ထမ်း လူငယ်များသည် ဒီဇင်ဘာ ၁ ရက်တွင် မောင်တောမြို့နယ်အတွင်းရှိ ငါးခုရကျေးရွာနှင့် ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်အတွင်းရှိ နူးသိမ်း၊ ကြာညိုပြင်၊ ပြာရည်ကျေးရွာများသို့ သွားရောက်၍ စာရင်းများ ကောက်ယူခဲ့ပြီး ဒီဇင်ဘာ ၂ ရက်တွင် ရခိုင်၊ ဟိန္ဒူဘာသာဝင်နှင့် အစွလာမ်ဘာသာဝင်များ အတူတကွ နေထိုင် လျက်ရှိသည့် မောင်တောမြို့နယ် ငါးခုရကျေးရွာသို့ သွားရောက်၍ ရိက္ခာများ ထောက်ပံ့ပေးခဲ့သည်။

သတင်းအဖွဲ့သည် စေတနာ့ဝန်ထမ်းလူငယ်များ ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် ငါးခုရကျေးရွာသို့ သွားရောက်၍ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ဒေသခံပြည်သူများကို တွေ့ဆုံမေးမြန်းခဲ့သည့် **ဒေါက်တာမင်းသိမ်း(ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဦးစီးဌာန)**

ကျွန်တော်တို့ UEHRD အစီအစဉ်ကို ဆောင်ရွက်နေတဲ့နေရာမှာ ကျွန်တော်တို့က အပိုင်း နှစ်ပိုင်းအနေနဲ့ သွားပါတယ်။ ပထမတစ်ပိုင်းက တစ်တိုင်းပြည်လုံးမှာရှိတဲ့ လူငယ်တွေပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုနဲ့ လူသားချင်းစာနာမှု အကူအညီတွေကိုပေးအပ်ဖို့ ဆောင်ရွက်ပါတယ်။ နောက်တစ်ပိုင်းကတော့ တစ်နိုင်လုံးမှာရှိတဲ့ တိုင်းဒေသကြီးနဲ့ ပြည်နယ်အသီးသီးက အစိုးရအဖွဲ့တွေရဲ့ ဦးဆောင်မှုနဲ့ ဒီဒေသမှာရှိတဲ့ ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုတွေရှိနေတဲ့ ကျေးရွာတွေကို ပြန်လည် တည်ဆောက်မှုတွေ ဆောင်ရွက်သွားကြဖို့ဖြစ်ပါတယ်။ ထောက်ပံ့တဲ့အခါမှာ ဝေးလံခေါင်းပါးတဲ့ ဒေသတွေ၊ မြေပြင်အနေအထားအရ နေချင်းပြန်သွားလို့ရတဲ့ နေရာတွေကို ရွေးပါတယ်။ ရွေးပြီးတဲ့အခါမှာ အခု မောင်တောမြို့နယ်မှာ ဒုတိယအသုတ်အနေနဲ့ ဆောင်ရွက်တာက ဒီငါးခုရကျေးရွာ ဖြစ်ပါတယ်။ ငါးခုရမှာ ဒေသခံရခိုင်တိုင်းရင်းသားတွေ၊ ဟိန္ဒူဘာသာဝင်တွေနဲ့ အစွလာမ်ဘာသာဝင်တွေရှိတယ်။ ကျေးရွာ



ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း လူသားချင်းစာနာမှု အကူအညီ အထောက်အပံ့ပေးမှုအဖြစ် မောင်တောမြို့နယ် ငါးခုရကျေးရွာရှိ ရခိုင်တိုင်းရင်းသားများအား ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများ ပေးအပ်စဉ်။

တစ်ရွာတည်းမှာပဲ အတူနေပြီးတော့ ဈေးတွေဆိုလည်း အတူတူသုံးကြတယ်။ စာသင်ကျောင်းမှာဆိုလည်း အတူတူတက်ကြတယ်။ ဒီလိုမျိုးရှိတဲ့ရွာဖြစ်တာကြောင့်မို့လို့ ဒီရွာကိုအရင်ဆုံး ဦးစားပေးအနေနဲ့ ရွေးရခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။

UEHRD programs အစီအစဉ်နဲ့ ဒီလိုဆောင်ရွက်ပေးနေတဲ့နေရာမှာ ကျွန်တော်တို့က သတင်းစကားနှစ်ခုကို အဓိကပါးလိုပါတယ်။ နံပါတ်တစ် သတင်းစကားက ဒေသခံတိုင်းရင်းသားလူမျိုးတွေအနေနဲ့ သူတို့ ဒေသခံ တိုင်းရင်းသားတစ်ခုတည်းတင် မဟုတ်ဘူး။ ကျွန်တော်တို့က တစ်နိုင်လုံးမှာရှိတဲ့ ပြည်သူလူထုတစ်ရပ်လုံးက သူတို့အတွက် ပိုင်းဝန်းပံ့ပိုးပေးနေတယ်ဆိုတာကိုပြချင်တာရယ်။ တစ်ဖက်က နိုင်ငံတကာက စွပ်စွဲနေသလို ကျွန်တော်တို့က အစွလာမ်ဘာသာဝင်တွေကို ခြိမ်းဆက်ဆံနေတယ်ဆိုတာ မရှိဘူးဆိုတာကိုပြချင်တဲ့ သတင်းစကားလည်း တစ်ချက်အပါအဝင်ဖြစ်ပါတယ်။

ကျွန်တော်တို့ စီမံကိန်းရဲ့ ရည်ရွယ်ချက်က ရည်ရွယ်ချက် နှစ်ခု ရှိပါတယ်။ ဒေသခံတိုင်းရင်းသားတွေအတွက်လည်း တစ်နိုင်လုံးက ပိုင်းဝန်းရပ်တည်နေတယ်ဆိုတာကို ပြချင်တာရယ်။ ဒုတိယရည်ရွယ်ချက်သည် အစွလာမ်ဘာသာဝင်တွေအတွက်ကိုလည်း ကျွန်တော်တို့ ဒေသခံတွေနည်းတူ အားလုံးတန်းတူ ဆောင်ရွက်ပေး

နေတယ်ဆိုတာကို ပြချင်တဲ့ မက်ဆေ့နှစ်ခုနဲ့ ဒီနေ့လုပ်ငန်းကို ဆောင်ရွက်နေခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ နိုင်ငံတစ်ခု ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ဖို့ ဆောင်ရွက်တဲ့အခါမှာ တစ်ဦးတစ်ယောက်၊ တစ်ဖွဲ့တည်း ဆောင်ရွက်လို့မရပါဘူး။ ပြည်သူလူထုတစ်ရပ်လုံး တက်ညီလက်ညီ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှ တိုးတက်အောင်မြင်နိုင်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။ အထူးသဖြင့် အခုလို လိုအပ်မှုရှိနေတဲ့ ကာလမှာ အနာဂတ်ရဲ့ မျိုးဆက်သစ်ဖြစ်တဲ့

တိုင်းရင်း သားက ၁၀၀ ကျော် လောက်ရှိတယ်။ အချို့တွေကတော့ ထွက်သွားကြပြီ။ ကျောင်းတက်တဲ့သူလည်း နည်းနေတယ်။ အခု UEHRD လူငယ်တွေက ဆီ၊ ဆန်၊ ဆား၊ ငရုတ်၊ အာလူး၊ ပဲစတာတွေကို လာပေးပါတယ်။ အဲဒါ လေးတွေနဲ့ စားနေရတယ်။ အခု အလုပ်မရှိပါဘူး။ အရင်တုန်းက ဈေးဆိုင်တွေ ဘာတွေ ရောင်းတယ်။ ခုတော့ မရှိတော့ပါဘူး။ အကြမ်းဖက်ဖြစ်စဉ်တုန်းက သူတို့ ARSA တွေက ခေါင်းစွပ်အမည်းတွေ

လူငယ်တွေရဲ့ တက်တက်ကြွကြွ ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်မှု၊ သူတို့ရဲ့ အခက်အခဲတွေကို ကြုံကြုံခံ ရင်ဆိုင်ပြီး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုတွေဟာ တကယ်ကို အံ့သြချီးကျူးစရာ ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော့်အနေနဲ့ ထပ်ပြီးပြောချင်တာကဘာပြောပြော ဒီဒေသကိုလာတဲ့အခါမှာ အနည်းနဲ့ အများဆိုသလို စိုးရိမ်ပူပန်မှုတွေရှိကြတယ်။ သို့သော်ငြားလည်း လူငယ်တွေလာခဲ့ကြတယ်။ ဒါကြောင့် နိုင်ငံတော်ကိုယ်စားရော လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဦးစီးဌာန အနေနဲ့ပါ ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။ ယုံယုံကြည်ကြည် စေလွှတ်ပေးတဲ့ မိဘတွေကိုလည်း ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

ဒေါ်စန်းစန်းအေး (ရခိုင်တိုင်းရင်းသူ) ငါးခုရကျေးရွာ

ကျွန်မမှာ မိသားစု ခြောက်ယောက် ရှိပါတယ်။ ဒီမှာ ရခိုင်

စွပ်ပြီး စခန်းကသူတွေနဲ့ အပြန်အလှန် လာပြီးတော့ ပစ်ကြတယ်။ အဲဒီတုန်းက ကျွန်မတို့ ညဘက် ၁၁ နာရီလောက်မှာ ဒီစခန်းထဲကို ဝင်ပြီးတော့ ပြေးကြရပါတယ်။ ဒီရွာမှာက ဟိန္ဒူ၊ ဘင်္ဂါလီ၊ ရခိုင် သုံးစုနေကြပါတယ်။ အရင်တုန်းက ဘာသာချင်းမတူလဲ အေးအေးချမ်းချမ်း ရှိပါတယ်။ တစ်ယောက်နဲ့ တစ်ယောက် အပြန်အလှန် ရိုကြပါတယ်။ သူတို့မှာ မရှိရင်လည်း တောင်းတယ်။ ချေးငှားပါတယ်။ သူတို့ကလည်း အပြန်အလှန် ကူညီပါတယ်။ အခု ဒီမှာ ထွက်မပြေးဘဲ ကျန်နေခဲ့တဲ့ ဘင်္ဂါလီတွေနဲ့ အေးအေးချမ်းချမ်းရှိပါတယ်။

ဦးအိစွတ် (အစွလာမ်ဘာသာဝင်) ငါးခုရကျေးရွာ

ကျွန်တော် ငါးခုရကျေးရွာက ကပ္ပကောင်းမှာ နေပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ကို အဖွဲ့အစည်းတွေက ဆန်၊ ဆီ၊ ပဲ၊ အာလူး၊ နို့မုန့်၊ ကြက်သွန်စတာတွေကို ပေးပါတယ်။ အကုန်ကူညီပေးပြီးတော့ လိုအပ်ချက် စာရင်း၊ ဇယားတွေကောက်တယ်။ ထပ်ပြီးတော့ ဘာလိုမလဲ ဆိုတာတွေ မေးပါတယ်။ အခု အကြမ်းဖက်မှုဖြစ်စဉ်မှာ မပါတဲ့သူတွေပဲ နေတာပါ။ ပါတဲ့သူတွေက ထွက်ပြေးသွားပါတယ်။ ဒီမှာ ရခိုင်တိုင်းရင်းသားရှိတယ်။ ဟိန္ဒူရှိတယ်။ ကျွန်တော်တို့ မူဆလင်ရှိတယ်။ အေးအေးချမ်းချမ်းပဲ အတူတကွ နေထိုင်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ ကပ္ပကောင်းက အရင်ကလည်း အေးအေးဆေးဆေး၊ အခုလည်း အေးအေးဆေးဆေးပါပဲ။ အခုလို ကူညီပေးတာ အများကြီး ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ကို ရေရှည် စီးပွားရေးတွေ တည်ထောင်ပေးဖို့ လိုပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ စပါးရိတ်လို့ မရပါဘူး။ စပါးရိတ်ပေးရင် ပိုအဆင်ပြေပါတယ်။ အဓိကက ပစ္စုန်တာလုပ်ငန်း၊ လယ်လုပ်ငန်းတွေ လုပ်ကိုင်ခွင့်ရဖို့ ကူညီပေးစေချင်ပါတယ်။

မော်နူရောလ်စွန်း(ဟိန္ဒူဘာသာဝင်) ငါးခုရကျေးရွာ

ကျွန်တော်က ဟိန္ဒူရွာမှာ ရာအိမ်မှူးလုပ်နေပါတယ်။ အခုရွာမှာက ဟိန္ဒူလူမျိုး ၆၀၀ ကျော်လောက်ရှိပါတယ်။ အခုလူငယ်အဖွဲ့တွေက စားသောက်စရာတွေ၊ အဝတ်အထည်တွေ အစုံပေးပါတယ်။ ကျွန်တော့်မိသားစုက ၄၅ ဦးရှိတဲ့အတွက် ခုနှစ်ယူနှစ် ရပါတယ်။ လူငယ်တွေက အိမ်ထောင်စု စာရင်းကောက်တာရယ် နေရထိုင်ရတာ အဆင်ပြေမှု ရှိ၊ မရှိမေးပါတယ်။ အခုလို အကူအညီတွေလာပေးတာ လေးကြိမ်လောက်ရှိပါပြီ။ အခုလို လာရောက်လှူဒါန်းပေးတဲ့အတွက် လူငယ်တွေကို ကျေးဇူးအထူးတင်ပါတယ်။ အခု အကူအညီပေးတာကရတဲ့ အစားအသောက်တွေနဲ့ အဆင်ပြေတယ်။ အကြမ်းဖက်သမားတွေကိုတော့ ကြောက်နေရပါတယ်။ လောလောဆယ် အလုပ်အကိုင် မရှိပါဘူး။ ရွာပတ်ဝန်းကျင်မှာ လောက်ပဲ ငါးရွာ ဖားရှာထွက်ရတော့ သိပ်အဆင်မပြေပါဘူး။

ပြဿနာမတက်ခင်တုန်းကတော့ ငါးရွာဖားရှာထွက်ရတာ အဆင်ပြေပါတယ်။ အရင်တုန်းက ကျွန်တော်တို့ရွာသားတွေက ငါးဖမ်းတယ်။ ဆံပင်ညှပ်တယ်။ တချို့တွေက မောင်တောမှာ

ရခိုင်ပြည်နယ် အတွင်း လူသားချင်းစာနာမှု အကူအညီ အထောက်အပံ့ ပေးမှုအဖြစ် မောင်တောမြို့နယ် ငါးခုရကျေးရွာရှိ ဟိန္ဒူဘာသာဝင်များအား ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများ ပေးအပ်စဉ်။



# စစ်တွေမြို့၊ ဧည့်ဝတီအားကစားကွင်း ကယ်ဆယ်ရေးစခန်းတွင် ရောက်ရှိခဲ့လို့နေသည့် ဟိန္ဒူဘာသာဝင်များ မိမိနေရပ်သို့ ပြန်လည်ထွက်ခွာ၊ မောင်တောမြို့သို့ ရောက်ရှိ

စစ်တွေ ဒီဇင်ဘာ ၄

စစ်တွေမြို့၊ ဧည့်ဝတီ အားကစားကွင်း ကယ်ဆယ်ရေးစခန်းတွင် ရောက်ရှိခဲ့လို့ နေသည့် ဟိန္ဒူဘာသာဝင်များသည် မောင်တောဒေသ တည်ငြိမ်အေးချမ်း လာပြီဖြစ်သည့်အတွက် ဒီဇင်ဘာ ၃ ရက် နံနက်ပိုင်းက ပြည်တွင်းရေးကြောင်းပိုင် အောင်တံခွန် ၆ သင်္ဘောဖြင့် မိမိ နေရပ်သို့ ပြန်လည်ထွက်ခွာသွားကြပြီ ဖြစ်သည်။

“ကျွန်တော်တို့ စစ်တွေမြို့နယ်မှာ ကယ်ဆယ်ရေးစခန်း ၃၁ ခု ဖွင့်လှစ်ပြီး တော့ မောင်တောဒေသက နေရပ်စွန့်ခွာ လာတဲ့သူတွေကို နေရာချပေးခဲ့ပါတယ်။ အစိုးရက နယ်မြေတည်ငြိမ်ရေး၊ လုံခြုံ ရေးနဲ့ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးတွေ လုပ်ဆောင် ပေးပြီးတော့ နယ်မြေတည်ငြိမ်လာတဲ့ အခါ မိမိဒေသကို ပြန်လိုတဲ့ တိုင်းရင်း သားတွေနဲ့ ဟိန္ဒူဘာသာဝင်တွေကို ကျွန်တော်တို့ ပြည်နယ်အစိုးရ အစီ အစဉ်နဲ့ ပြန်လည်ပို့ဆောင်ပေးပါတယ်။ ဒီနေ့အထိ ကယ်ဆယ်ရေးစခန်း ၃၁ ခုမှာ ဟိန္ဒူဘာသာဝင်တွေ နေထိုင်တဲ့ ကယ်ဆယ်ရေးစခန်းတစ်ခုပဲ ကျန်ပါ တယ်။ အဲဒီအထဲမှာ မနေကဆိုရင် အိမ်ထောင်စု ၉၈ စု၊ လူဦးရေ ၃၄၈ ဦး ပြန်သွားပါပြီ။ ကျန်တဲ့အိမ်ထောင်စု ၃၆ စု၊ လူဦးရေ ၁၂၃ ဦးကို မနက်ဖြန် သင်္ဘောနဲ့ပို့ပေးဖို့ စီစဉ်ဆောင်ရွက် ထားပါတယ်။ ဒါဆိုရင် စစ်တွေမြို့ကို နေရပ်စွန့်ခွာလာတဲ့သူတွေ အကုန်လုံး မိမိတို့နေရပ်ဒေသကို ပြန်လည်ပို့ဆောင် ပေးနိုင်ခဲ့ပြီ ဖြစ်ပါတယ်” ဟု ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့ခွဲမှ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးတင်လတ်က ပြောသည်။

“ကျွန်တော်က ဟိန္ဒူကယ်ဆယ်ရေး စခန်းက ခေါင်းဆောင် ဦးနီမောင်ပါ။ ဒီမှာကျန်နေတဲ့ အိမ်ထောင်စု ၃၆ စု၊ လူဦးရေ ၁၂၃ ဦးက မနက်ဖြန် မောင်တောကို ပြန်ဖို့ စီစဉ်နေပါတယ်။ မနေက အဖွဲ့တွေကို မောင်တောမြို့ကို သွားရောက် ပို့ဆောင်ပေးခဲ့ပါတယ်။ အခုပြန်လာပြီး မနက်ဖြန် ပြန်ဖို့အတွက်



မောင်တောဒေသ တည်ငြိမ်အေးချမ်းလာသဖြင့် စစ်တွေမြို့ကယ်ဆယ်ရေးစခန်းတွင် ခိုလှုံနေသည့် ဟိန္ဒူဘာသာဝင်များ ပြည်တွင်းရေးကြောင်းပိုင်သင်္ဘောဖြင့် နေရပ်သို့ပြန်စဉ်။

စီစဉ်နေတာပါ။ ပြည်နယ်အစိုးရကတော့ ပြန်သွားတဲ့သူတွေကို ကယ်ဆယ်ရေး စခန်းက ကားခြောက်စီးနဲ့ သင်္ဘောဆိပ် ကို ပို့ဆောင်ပေးပါတယ်။ သင်္ဘောပေါ် မှာ နေလယ်စာစားဖို့အတွက်နဲ့ ဘူးသီး တောင်ကနေ မောင်တောမြို့မှာ နေထိုင် ဖို့စီစဉ်ထားတဲ့ နေရာအထိကို ရောက် အောင် ကူညီပေးကြပါတယ်။ ကျွန်တော် တို့ကို အခုလို ကူညီဆောင်ရွက်ပေးတဲ့ အတွက် အများကြီး ကျေးဇူးတင်ပါ တယ်” ဟု ပြောသည်။

စစ်တွေမြို့၊ ဧည့်ဝတီအားကစားကွင်း ကယ်ဆယ်ရေးစခန်းမှ ပြောင်းရွှေ့လာ သည့် ဟိန္ဒူဘာသာဝင်များသည် လက်ရှိ အချိန်တွင် မောင်တောခရိုင်ရုံးဘေးရှိ ယာယီဆောက်လုပ်ထားသည့် တန်းလျား များတွင် နေထိုင်လျက်ရှိသည်။

မောင်တောသို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိ လာသည့် ဟိန္ဒူဘာသာဝင်များနှင့် ပတ်သက်၍ မောင်တောခရိုင် အုပ်ချုပ် ရေးမှူး ဦးရဲထွဋ်က “စစ်တွေ ဧည့်ဝတီ အားကစားကွင်းမှာ ခေတ္တ နေထိုင်နေ တဲ့ ဟိန္ဒူဘာသာဝင်တွေကို ပြည်နယ် အစိုးရအစီအစဉ်နဲ့ မနေက ဘူးသီး

တောင်ကို ပြန်လည်ပို့ဆောင်ပေးတယ်။ ကျွန်တော်တို့ ပို့ဆောင်လက်ခံမယ့် အဖွဲ့တွေရယ်။ နေရာချထားမယ့်အဖွဲ့ တွေရယ်။ စနစ်တကျစီစဉ်ပြီး ကားတွေ နဲ့ ဘူးသီးတောင်ကို သွားရောက် ခေါ်ယူခဲ့တယ်။ ည ၉ နာရီလောက်မှာ မောင်တောကို ရောက်တယ်။ ညဉ့်လည်း နက်နေပြီဖြစ်တာကြောင့် စားရေး သောက်ရေး နေရာထိုင်ခင်းကအစ စီစဉ် ပေးခဲ့ပါတယ်” ဟု ပြောသည်။

ပြန်လည်ရောက်ရှိလာသည့် ဟိန္ဒူ ဘာသာဝင်များသည် မောင်တောမြို့ ရပ်ကွက် ၁၊ လေးမိုင်ရပ်ကွက်၊ ရပ်ကွက် ၄၊ လက်သာရွာနှင့် ရွှေစားကျေးရွာ အုပ်စုတို့တွင် နေထိုင်ကြသူများဖြစ်ပြီး ဩဂုတ်လ ၂၅ ရက် အကြမ်းဖက်ဖြစ်စဉ် များကြောင့် ကြောက်ရွံ့ကာ စစ်တွေမြို့ သို့ တိမ်းရှောင်ခဲ့ကြသူများဖြစ်သည်။

အကြမ်းဖက်ဖြစ်စဉ် ဖြစ်ပွားပြီး နယ်မြေလုံခြုံမှု အခြေအနေကြောင့် မောင်တောဒေသမှ ဘူးသီးတောင်၊ စစ်တွေနှင့် အခြားဒေသများသို့ ခေတ္တ တိမ်းရှောင်သွားကြသည့် ရခိုင်တိုင်းရင်း သားအများစုသည် နေရပ်သို့ ပြန်လည်

ရောက်ရှိနေကြသကဲ့သို့ ယခုအခါတွင် ဟိန္ဒူဘာသာဝင်များလည်း မောင်တော မြို့သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိလာပြီ ဖြစ်သည်။ “တချို့နေရာတွေမှာတော့ သူတို့ အိမ်တွေ မီးလောင်သွားတာရှိတယ်။ မီးမလောင်တဲ့နေရာတွေကိုတော့ သူတို့ ရဲ့ အုပ်ချုပ်ရေးကိစ္စ၊ နေထိုင်မှုကိစ္စတွေ စီစဉ်ပြီးသွားရင် အိမ်တိုင်ရာရောက် ပြန်လည်ပို့ဆောင်ပေးမယ်။ လိုအပ်တဲ့



မောင်တောဒေသ တည်ငြိမ်အေးချမ်းလာသဖြင့် စစ်တွေမြို့ကယ်ဆယ်ရေးစခန်းတွင် ခိုလှုံနေသည့် ဟိန္ဒူဘာသာဝင်များ မောင်တောခရိုင် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံးဘေးရှိ ယာယီတန်းလျားသို့ ဒီဇင်ဘာ ၃ ရက်ညပိုင်းက ရောက်ရှိစဉ်။

စာမျက်နှာ ၁၀ မှ သွားအလုပ်လုပ်တယ်။ မလေးရှား သွားအလုပ် လုပ်တဲ့သူတွေလည်း ရှိတယ်။ အခုကျတော့ အလုပ်မရှိကြပါဘူး။ စားသောက်ဖို့ကျတော့ အစိုးရဆီက ထောက်ပံ့ပေးမယ့် အဆင်ပြေမှာ ပါ။ တာဝန်ရှိတဲ့သူတွေကို တောင်းဆိုလိုတာက ကျွန်တော်တို့ကို ငါးရှာ ဖားရှာ ထွက်ခွင့်ပေးဖို့ ပါပဲ။ တချို့ အိမ်ထောင်စုစာရင်းမှာ မပါသေးတဲ့ သူတွေရှိပါသေးတယ်။ အဲဒါကိုလည်း လုပ်ဆောင် ပေးစေချင်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့မှာ ဟိန္ဒူ လူမျိုး၊ ရခိုင်လူမျိုး၊ မူဆလင်လူမျိုးတွေ နေကြ ပါတယ်။ ပြဿနာမဖြစ်ခင်တုန်းက စုပေါင်း နေထိုင်ခဲ့ကြပါတယ်။ ခုဟာက သံသယစိတ် နည်းနည်းရှိသွားကြတာပေါ့။ ARSA အကြမ်း ဖက်တွေကြောင့် ကျွန်တော်တို့ ဟိန္ဒူလူမျိုးတွေ အယောက်တစ်ရာကျော်ကျော်လောက် ခမောင်း ဆိပ်မှာ အသတ်ခံခဲ့ရပါတယ်။

### မန်းအောင်နိုင်ကြည် (အဖွဲ့ခွဲ ခေါင်းဆောင်) UEHRD စေတနာ့ဝန်ထမ်းလူငယ်

ကျွန်တော်က ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မရမ်း ကုန်းမြို့နယ်မှာ နေထိုင်ပါတယ်။ ကရင်-ဗမာ လူမျိုးဖြစ်ပါတယ်။ အခု လူငယ်အစီအစဉ်မှာ လျှောက်ဖြစ်တဲ့ ရည်ရွယ်ချက်က လူသားချင်း စာနာမှုဆိုင်ရာ အကူအညီပေးရေး စေတနာ့ လူငယ်ဝန်ထမ်း ရက် ၂၀ ပြည့်ထောင်စုစီမံကိန်း ကို စိတ်ဝင်စားမှုရှိလို့ပါ။ ဘာကြောင့်လဲဆို ဟိန္ဒူ၊ မူဆလင်၊ ရခိုင်၊ ဗမာစတဲ့ ကျွန်တော်တို့

တွေမှာ တူညီတဲ့ လူသားဖြစ်တယ်ဆိုတဲ့ စံတန်းဖိုး နှုန်းထားချင်းက တူနေတယ်လေ။ အဲဒီစံတန်းဖိုး နှုန်းတွေ တူနေတာကိုပဲ ကျွန်တော်တို့က လေးစားတာပါ။ လူသားဖြစ်တဲ့အတွက် ကျွန်တော် တို့က လူသားချင်း စာနာထောက်ထားမှုအရ ကူညီချင်တဲ့စိတ်နဲ့ UEHRD ကို ဆက်သွယ် ပြီး လျှောက်ဖြစ်တာပါ။ သင်တန်းပေးတာကတော့ camp သွင်းသလိုပါပဲ။ ကျွန်တော်တို့ကို save and security တွေ သင်တယ်။ survey ဆင်းပုံဆင်းနည်းတွေ သင်တယ်။ ဒေတာ ကောက်ပုံကောက်နည်းတွေ သင်တယ်။ ကုန်

ပစ္စည်းတွေကို distribution လုပ်ပုံလုပ်နည်း တွေ သင်တယ်။ နောက်တစ်ခါ ပြဿနာ ရပ်တိုင်းမှာ ဘေးထွက်ဆိုးကျိုးတွေ ဖြစ်လာစေ မယ့် အပြောအဆို၊ အလုပ်အကိုင်၊ အနေ အထိုင်တွေကို ဖြစ်မလာအောင်လို့ ကျွန်တော် တို့ကို ကောင်းကောင်းသင်ပေးပါတယ်။ နောက် ရှေးဦးသူနာပြုစုနည်းတွေကိုလည်း သင်ပါတယ်။ အင်မတန်ကို ကောင်းမွန်တဲ့ သင်တန်းတစ်ရပ်ပါ။ ကျွန်တော်တို့ မောင်တောရောက်တော့ အုပ်စုသုံးခု ခွဲလိုက်ပါတယ်။ ကျွန်တော်က အုပ်စု ၃ ရဲ့ ခေါင်းဆောင်အဖြစ် ဆောင်ရွက်ရတယ်။

ဘာတွေကို အဓိကထားပြီး ဆောင်ရွက်ရလဲ ဆိုတော့ စာရင်းဇယား အချက်အလက်တွေ ကောက်ရတယ်။ အိမ်ထောင်စု စာရင်းတွေ ကောက်ရပါတယ်။ လက်ရှိ ကျွန်တော်တို့ကောက် ယူတဲ့အချိန်မှာရှိတဲ့ လူစာရင်းအတိအကျကိုပဲ ကျွန်တော်တို့ ယူပါတယ်။ လူဦးရေစာရင်း အတိ အကျကောက်ပြီး ဘာသာမခြား၊ လူမျိုးမခြား ထောက်ပံ့ ကူညီပေးပါတယ်။ UEHRD မှာ ကျွန်တော်တို့ ပူးပေါင်းပါဝင်ခွင့် ရတဲ့အတွက် ကျွန်တော်တို့ ပျော်ပါတယ်။ ဘာကြောင့်လဲ ဆိုတော့ ဒီအဖွဲ့မှာ ဆရာဝန်တွေလည်း ပါတယ်။

ရခိုင်၊ ရှမ်း၊ ကရင်တိုင်းရင်းသားပေါင်းစုံ ပါဝင် ပါတယ်။ အဲဒီတော့ ကျွန်တော်တို့ စုပေါင်း လုပ်ကိုင်နိုင်ခြင်းဆိုတဲ့ team work ကလေး တစ်ခုကို ကျွန်တော်တို့ လူငယ်ဘဝကတည်းက အတွေ့အကြုံကောင်းတွေ ရတယ်။ စည်းစည်း လုံးလုံး နေထိုင်တတ်တယ်။ နောက်ပြီးတော့ ကျွန်တော်တို့က ဘာသာမခြား၊ အစွန်းရောက် တဲ့စိတ်ဆိုတာကိုလည်း အခုကတည်းက မွေးမြူ ထားနိုင်တယ်။ အချိန်တိုတောင်းသော်လည်း ကျွန်တော်တို့စိတ်ကို တစ်ခါတည်း ပြုပြင် ထိန်းသိမ်းပေးလိုက်တဲ့အတွက် ကျွန်တော်တို့ အတွက် အင်မတန်မှ အကျိုးကျေးဇူးကြီးပါတယ်။ ဒီလို ညီအစ်ကို မောင်နှမတွေနဲ့အတူ လက်တွဲ လုပ်ရတဲ့အတွက် ကိုယ့်ကိုယ်ကိုယ် ဂုဏ်ယူပါ တယ်။

ဒီအစီအစဉ် ကောင်းကိုတော့ လူငယ်တိုင်း ပါဝင်သင့်ပါတယ်လို့ မြင်ပါတယ်။ ဘာကြောင့် လဲဆို UEHRD အစီအစဉ်မှာ ဘာကိုမှ ကန့်သတ်ထားခြင်း မရှိပါဘူး။ လူငယ်တိုင်း လူငယ်တိုင်း ပါဝင်ကြပါ။ အင်မတန်ကောင်းတဲ့ အစီအစဉ် ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့်ပဲ သူငယ်ချင်း များ ညီအစ်ကို မောင်နှမများ အားလုံးကို ကျွန်တော်တို့နဲ့ အတူလက်တွဲဖို့ ဖိတ်ခေါ်ပါ တယ်။ လက်တွဲပြီး လာရောက်လုပ်ကိုင်ပါလို့လည်း တိုက်တွန်းချင်ပါတယ်။

တွေ့ဆုံမေးမြန်း - သတင်းအဖွဲ့ ဓာတ်ပုံ-ဦးထောင်



ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း လူသားချင်းစာနာမှု အကူအညီအထောက်အပံ့ပေးမှုအဖြစ် မောင်တောမြို့နယ် ငါးခူရကျေးရွာရှိ အစ္စလာမ်ဘာသာဝင်များအား ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများ ပေးအပ်စဉ်။



### ထိုင်းနိုင်ငံ ဗန်ကောက်မြို့ မြန်မာသံရုံးတွင် မသင်္ကာဖွယ် အထုပ်တစ်ခုတွေ့ရှိ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၄

ထိုင်းနိုင်ငံ ဗန်ကောက်မြို့ မြန်မာသံရုံးဟောင်းအတွင်းရှိ မြန်မာနိုင်ငံကူးလက်မှတ် ထုတ်ပေးသည့် ရုံးအတွင်း မသင်္ကာဖွယ်ရာ ပလတ်စတစ်အထုပ်တစ်ခုကို ယနေ့ ဒေသစံတော်ချိန် နံနက် ၁၀ နာရီခန့်က တွေ့ရှိသဖြင့် ထိုင်းရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များအား အကြောင်းကြားပြီး စစ်ဆေးမှုများ ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၏ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်အရ သိရသည်။

ထိုသို့ စစ်ဆေးရာတွင် အထုပ်အတွင်း နာရီနှင့် ပလတ်စတစ်ပိုက်ကို တိပ်များဖြင့်ပတ်ကာ ပလတ်စတစ်ပိုက်အတွင်း ဆန်များထည့်ထားသည့် fake bomb ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မြန်မာသံရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများအနေဖြင့် သံရုံးနှင့် ဝန်ထမ်းအိမ်ရာ လုံခြုံရေး အပါအဝင် နိုင်ငံကူးလက်မှတ် ထုတ်ပေးသည့် ရုံးခန်းလုံခြုံရေးတို့ကို အထူးဂရုပြု ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရှိရသည်။

သတင်းစဉ်

### အမရပူရမြို့နယ်နှင့် ပုသိမ်ကြီးမြို့နယ်တို့တွင် စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြားများ ဖမ်းဆီးရမိ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၄

မူးယစ်တပ်ဖွဲ့ (၁၈) မန္တလေးတောင်ပိုင်း မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပါဝင်သော ပူးပေါင်း အဖွဲ့သည် ယမန်နေ့ နံနက် ၁၀ နာရီခွဲက အမရပူရမြို့နယ် မြစ်ငယ်မြို့ ရန်ကုန်-မန္တလေးကားလမ်း မြစ်ငယ် တံတားထိပ် အနီး ရွှေလာဘ်စံ လက်ဖက်ရည်ဆိုင်၌ အောင်အောင်နှင့် တိုးတိုးဝင်းတို့ စီးနင်းလာသည့် မော်တော်ဆိုင်ကယ်ကို ရှာဖွေရာ အောင်အောင်ထံမှ စိတ်ကြွ

ေးသွပ်ဆေးပြား ၂၀၀၅ ပြားနှင့် လက်ကိုင် ဖုန်း နှစ်လုံးတို့ကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သည်။ ကွင်းဆက်အရ မွန်းလွဲ ၁ နာရီ မိနစ် ၅၀ တွင် ပုသိမ်ကြီးမြို့နယ် အုန်းချော ကျေးရွာ အမှတ်-၃ ရပ်ကွက် အောင်ကမ္ဘာ ကျောက်ခွဲစက်ဟောင်း အတွင်းနေ အေးမောင်ထွန်း(ခ) ကုလားကြီး၏ နေအိမ်ကို ရှာဖွေရာ ၎င်းနှင့်အတူ ဇော်ဇော်မင်း(ခ) ချစ်မင်းနှင့် ဇော်ဝင်း ထွန်းတို့အား တွေ့ရှိပြီး အေးမောင်

ဆိုင်ကယ် တူးဖော်ရာမှ စိတ်ကြွေးသွပ် ဆေးပြား ၅၃၀၊ နေအိမ်မှ စိတ်ကြွ ရွေးသွပ်ဆေး အကြေမှုန့် ၂၈ ဂရမ်၊ ဆိုင်ကယ် နှစ်စီးနှင့် လက်ကိုင်ဖုန်း လေးလုံးတို့ကို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သဖြင့် ၎င်းတို့ကို မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကို ပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများဆိုင်ရာ ဥပဒေအရ အရေးယူထားကြောင်း သိရ သည်။

ကိုရဲ

## တရုတ်နိုင်ငံသို့ မိခင်နှင့်အတူ နှစ်နှစ်အရွယ်ကလေး ရောင်းစား ခံရ

မြန်ကြီးနား ဒီဇင်ဘာ ၄

ကချင်ပြည်နယ် ဝိုင်းမော်မြို့နယ် ရွှေညောင်ပင်ရပ်ကွက်နေ ကလေးနှင့် အတူ မိခင်ဖြစ်သူကို တရုတ်နိုင်ငံသို့ ငွေကျပ်သိန်း ၆၀ ခန့်ဖြင့် ရောင်းစားခံ ရသည့်ဖြစ်စဉ် ဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း မြန်ကြီးနားမြို့ အမှတ်-၁၂ လူကုန်ကူးမှု တားဆီးနှိမ်နင်းရေး ရဲတပ်ဖွဲ့မှ သိရ သည်။

တရုတ်နိုင်ငံရှိ စက်ရုံများတွင် အလုပ်လုပ်ရန် တစ်လလျှင် မြန်မာ ငွေကျပ် သုံးသိန်းခန့် ရရှိမည်ဖြစ်ကြောင်း မနီနီဝင်းက ဖုန်းဖြင့်ဆက်သွယ် ပြောဆို လာသဖြင့် လိုက်သွားရာမှ ရောင်းစားခံရ ခြင်း ဖြစ်သည်။

“အဓိကက အလွန်ဆင်းရဲတော့

လိမ်ပြီးခေါ်တာကို တကယ်မှတ်ပြီး လိုက်သွားတာပေါ့။ ပါသွားတဲ့ ကလေး က နှစ်နှစ်၊ ဒီမှာလည်း ၁၁ နှစ်အရွယ် ကလေးတစ်ယောက်ကျန်ခဲ့တယ်။ အမျိုး သားကလည်း ဆုံးသွားပြီ။ လူကုန်ကူး ခံရတဲ့ သားအမိကိုတော့ ရှာမတွေ့သေး တဲ့။ တရုတ်-မြန်မာ နှစ်နိုင်ငံဆက်သွယ် ရေးရုံးကနေတစ်ဆင့် ရှာခိုင်းထား ပါတယ်”ဟု မြန်ကြီးနားမြို့နယ် လူကုန် ကူးမှု တားဆီးနှိမ်နင်းရေး ရဲတပ်ဖွဲ့မှ ရဲအုပ် လှိုင်စိုးက ပြောသည်။

နိုင်ငံဘာလအတွင်းက လူကုန်ကူး ခံရသူ မဆောင်းမီးထံသို့ မနီနီဝင်းက ဖုန်းဖြင့် ဆက်သွယ်၍ ချိန်းဆိုသံကို ကြားခဲ့ရသည့် မဆောင်းမီး၏ ၁၁ နှစ် အရွယ်ကလေးမှာ ၎င်းတို့နှင့် တစ်ရပ်ကွက်

တည်း နေထိုင်သူ ဒေါ်ခင်စန်းဝင်းကို ပြောပြ၍ အကူအညီတောင်းခဲ့ပြီး ဝိုင်းမော်မြို့နယ် မြို့မရဲစခန်းသို့ လာရောက်တိုင်ကြားသဖြင့် ရဲအုပ် လှိုင်စိုး၏ အဖွဲ့များနှင့် ပူးပေါင်း၍ ရွှေညောင်ပင်ရပ်ကွက် ၃ မှ တရားခံ မနီနီ ဝင်းကို ဖမ်းမိခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ၎င်းကို ဝိုင်းမော် မြို့မရဲစခန်းတွင် အမှုအမှတ် (ပ) ၈၉/၂၀၁၇ အမျိုးသမီး၊ လူငယ်၊ ကလေးသူငယ်များကို လူကုန်ကူးသည့် ပုဒ်မ ၂၄ အရ အမှုရေးဖွင့်ထားသည်။

အဆိုပါ တရားခံကို စစ်မေးရာက မဆောင်းမီးနှင့် နှစ်နှစ်အရွယ် ကလေး အား နိုင်ငံဘာ ၂၅ ရက်က ကချင်ပြည်နယ် ဝိုင်းမော်မြို့နယ် မီးပွိုင့်လမ်းဆုံတွင် ဆက်သွယ်ချိန်းဆိုပြီး လိုင်းကားဖြင့်

ကန်ပိုက်တီမြို့သို့ ခေါ်ဆောင်၍ တရား မဝင် လမ်းကြောင်းမှတစ်ဆင့် တရုတ် နိုင်ငံ ထိန်ချိမ်းမြို့တွင် အသင့်စောင့်ဆိုင်း နေသော တရုတ်အမျိုးသမီး တစ်ဦးထံ ယွမ်ငွေ သုံးသောင်းဖြင့် ရောင်းစားခဲ့ပြီး ပြန်လာခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ယခုနှစ် နိုဝင်ဘာလကလည်း ဝိုင်းမော်မြို့အတွင်းရှိ နောင်စီပေါကျေးရွာ တွင် နေထိုင်သော အမျိုးသမီးတစ်ဦးအား တစ်ရွာတည်းနေ သားအမိနှစ်ဦးက မြန်မာငွေကျပ်သိန်း ၁၇၀ ခန့်ဖြင့် ရောင်းစားခံရမှုဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး အဆိုပါ တရားခံ နှစ်ဦးအနက် မိခင်ဖြစ်သူ ဒေါ်ဂျာဘောက်မှာ ထွက်ပြေးလွတ် မြောက်နေဆဲ ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မင်းမင်းဦး

ထူးခြားဖမ်းဆီးမှုအနေဖြင့် ဒီဇင်ဘာ ၃ ရက်က မန္တလေးမြို့နှင့် မူဆယ်မြို့များ သို့ သွားရောက်မည့် ယာဉ်များအား ရေပူ အမြဲတမ်း စစ်ဆေးရေးစခန်း ပူးပေါင်း စစ်ဆေးရေးအဖွဲ့က စစ်ဆေး မှုများ ဆောင်ရွက်စဉ် မူဆယ်သို့ သွားရောက်မည့် ALPHARD ယာဉ် တစ်စီးအား စစ်ဆေးခဲ့ရာ ယာဉ်၏ နောက်ခန်းအတွင်း မိုးကာစများဖြင့် ဖုံးအုပ်သယ်ဆောင်လာသော တရားဝင် စာရွက်စာတမ်း အထောက်အထား တစ်စုံတစ်ရာ တင်ပြနိုင်ခြင်းမရှိသည့် ပိတောက်စားရွှေသစ် ၃၀ တုံး (၁ ဒသမ ၁၄၄၂) တန်နှင့် ပစ္စည်းသယ်ဆောင်သည့် ယာဉ်တစ်စီး စုစုပေါင်း ခန့်မှန်းတန်ဖိုး ငွေကျပ် ၈ ဒသမ ၄၃၂ သန်းခန့်အား စစ်ဆေးတွေ့ရှိ၍ ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်

## မူဆယ်သွားမည့်ယာဉ်ပေါ်မှ ပိတောက်စားရွှေသစ်တုံးများဖမ်းမိ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၄

တရားမဝင်ကုန်စည်များ တားဆီး ထိန်းချုပ်ရေးအတွက် ရေပူနှင့် မရမ်း ချောင် အမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်းတို့ အား ဌာနဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းအဖွဲ့များဖြင့်

မတ် ၁ ရက်က စတင်ဖွင့်လှစ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ ပြီး ဒီဇင်ဘာ ၃ ရက်တွင် မန္တလေး-မူဆယ် ပြည်ထောင်စု လမ်းမကြီးတစ်လျှောက် ကုန်သွယ်မှုယာဉ် ပို့ကုန် ၁၀၁၅ စီး၊ သွင်းကုန် ၉၉၅ စီး၊ ရန်ကုန်-မြဝတီ

လမ်းမကြီးတစ်လျှောက် ကုန်သွယ်မှု ယာဉ် ပို့ကုန် ၅၅ စီး၊ သွင်းကုန် ၁၂၃ စီး ကုန်စည်များ သယ်ယူပို့ဆောင်လျက် ရှိသည်။

အဆိုပါ စစ်ဆေးရေးစခန်းများက တင်သွင်း၊ တင်ပို့သော ကုန်ပစ္စည်းများ အား စစ်ဆေးမှု ပြုလုပ်ဆောင်ရွက်လျက် ရှိရာ ဒီဇင်ဘာ ၃ ရက်က ရေပူအမြဲတမ်း စစ်ဆေးရေးစခန်းက တားဆီးမှု ကိုးမှု ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၂၁ ဒသမ ၄၄၂ သန်းခန့် မရမ်းချောင် အမြဲတမ်းစစ်ဆေး ရေးစခန်းက တားဆီးမှု ခြောက်မှု ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၈ ဒသမ ၂၀၅ သန်း ခန့် စုစုပေါင်းတားဆီးမှု ၁၅ မှု ခန့်မှန်း တန်ဖိုးငွေကျပ် ၂၉ ဒသမ ၆၂၇ သန်းခန့် ကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။



## အလှူပွဲတွင် ရိုက်နှက်မှုဖြစ်၍ လူတစ်ဦးသေဆုံး

မကွေး ဒီဇင်ဘာ ၄

မကွေးမြို့နယ် ဝါဂွမ်းကျေးရွာရှိ အလှူပွဲ တွင် ဒီဇင်ဘာ ၂ ရက် ညက ရိုက်နှက်မှု ဖြစ်ကာ လူတစ်ဦးသေဆုံးခဲ့မှုနှင့် ပတ်သက်၍ သေဆုံးသူ၏ အဒေါ်ဖြစ်သူက ရိုက်နှက်သူအား ဒီဇင်ဘာ ၃ ရက်တွင် တိုင်ကြားအမှုဖွင့်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ ဝါဂွမ်းကျေးရွာနေ ဒေါ်ဝင်းမော် (၄၇ နှစ်)သည် ဒီဇင်ဘာ ၂ ရက် ည ၇ နာရီက ဝါဂွမ်းကျေးရွာနေ ဦးရဲဖြင့်သိန်း၏ သားရှင်ပြုအလှူပွဲခင်း

တွင် အကြော်စုံဆိုင် ဖွင့်လှစ်ရောင်းချ နေစဉ် မကွေးမြို့နယ် တံကြီးကုန်းကျေးရွာ နေ တူဖြစ်သူ ကျော်သီဟ (၁၇ နှစ်) ရောက်ရှိလာပြီး ပွဲကြည့်ရန် လာရောက် ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ပြောကာ ပွဲခင်းထဲသို့ ဝင်သွားခဲ့ကြောင်း၊ ည ၁၀ နာရီခန့်တွင် ပွဲခင်းအပြင်ဘက် ဘုန်းကြီးကျောင်းဝင်း အတွင်းမှ ဆူညံသံကြားရ၍ သွားရောက် ကြည့်ရှုရာ တူဖြစ်သူ ကျော်သီဟမှာ ဒဏ်ရာများဖြင့် သတိလစ်နေသည်ကို တွေ့ရပြီး ကျော်သီဟနှင့်အတူ

သူငယ်ချင်းဖြစ်သူ တံကြီးကုန်းကျေးရွာ နေ ကျော်မောင်မောင်၏ ပြောပြချက်အရ ဇော်လင်းနိုင် (၁၆ နှစ်) ဝါဂွမ်းကျေးရွာ နေသူနှင့် စကားများ ရန်ဖြစ်စဉ် ဇော်လင်းနိုင်က တုတ်ဖြင့်ရိုက်၍ ဒဏ်ရာ ရရှိခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရှိခဲ့ပြီး ရရှိထား သောဒဏ်ရာမှာ မစိုးရိမ်ရဟု ထင်မြင် မိပြီး သတိပြန်လည် ရရှိလာသောကြောင့် ဆေးရုံသို့မပို့ဘဲ ဒေါ်ဝင်းမော်က ၎င်း၏ နေအိမ်တွင် ညအိပ်ခိုင်းထားခဲ့ရာမှ ဒီဇင်ဘာ ၃ ရက် နံနက် ၆ နာရီ အိပ်ရာမှ

နိုးသောအခါ တူဖြစ်သူ ကျော်သီဟမှာ သတိလစ်နေသည်ကို တွေ့ရှိရသဖြင့် မကွေးပြည်သူ့ဆေးရုံသို့ ပို့ဆောင်ခဲ့ရာ နံနက် ၇ နာရီ ဆေးရုံသို့ ရောက်ရှိသော သေဆုံးနေသည်ကို သိရှိခဲ့ခြင်းဖြစ် ကြောင်း တရားလို၏ တိုင်ကြားချက်အရ သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်နှင့် ပတ်သက်၍ တူဖြစ်သူ ကျော်သီဟအား သေဆုံးသည်အထိ ဒဏ်ရာရအောင် တုတ်ဖြင့်ရိုက်သူ ဇော် လင်းနိုင်အား အရေးယူပေးရန် ဒေါ်ဝင်း မော်က တရားလိုပြုတိုင်ကြားရာ မကွေး နယ်မြေရဲစခန်းက အမှုဖွင့်စစ်ဆေးလျက် ရှိကြောင်း သိရသည်။ ကျော်ဇေယျ

## တိုက်ကြီးတွင် အုတ်လုပ်ရန် စုပုံထားသော မြေစာပုံ ပြိုကျ မြေပိတ်၍ အမျိုးသမီးတစ်ဦး သေဆုံး

တိုက်ကြီး ဒီဇင်ဘာ ၄

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး တိုက်ကြီးမြို့နယ် ဆင်စခန်းအုပ်စု ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးက တိုက်ကြီးမြို့မရဲစခန်းသို့ ဒီဇင်ဘာ ၄ ရက် နံနက် ၆ နာရီခွဲခန့်တွင် ဖုန်းဖြင့် သတင်း ပို့ချက်အရ ကိုဇော်ဇော် အုတ်ကွင်းတွင် အမျိုးသမီးတစ်ဦး မြေပိတ်၍ သေဆုံးကြောင်း သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ သေဆုံးသူ မညွန့်ညွန့်စိန် (၃၇ နှစ်) အုတ်ကွင်းလုပ်သား စပါးကြွယ်ရွာ၊ ကိုယ်ဝန်ဆောင်ကျေးရွာအုပ်စု ပေါင်းတည်မြို့နေသူမှာ အစ်ကိုဝမ်းကွဲ တော်စပ်သူ ကိုဝင်းဇော်တို့နှင့်အတူ အုတ်ကွင်းတွင် အုတ်ရိုက်ရန် စုပုံထားသည့် ၂ ပေခန့်ရှိသော မြေစာပုံမှမြေများသယ်ယူစဉ် မြေများပြိုကျခဲ့ပြီး မညွန့်ညွန့်စိန်အား မြေများပိတ်သဖြင့် ကိုဝင်းဇော်နှင့်အတူ အုတ်လုပ်သားများက မြေများအား ဝိုင်းဝန်းဖယ်ရှားကာ မညွန့်ညွန့် စိန်၏အလောင်းအားဖော်ယူခဲ့ပြီး ကိုဝင်းဇော် အုတ်တံသို့ သယ်ယူထားကြောင်း သိရှိ ခဲ့ရသည်။

မညွန့်ညွန့်စိန် သေဆုံးခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ဓမ္မတာအတိုင်း ဟုတ်၊ မဟုတ် စစ်ဆေး နိုင်ရန် တိုက်ကြီးမြို့မရဲစခန်းက အမှုဖွင့်စစ်ဆေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ထွန်းလှိုင် (မြိုင်)



ပြိုကျသည့် မြေစာပုံကို တွေ့ရစဉ်။

## တောင်တွင်းကြီးမြို့ စားသောက်ဆိုင်၌ စားခုတ်မှုဖြစ်ပွား

တောင်တွင်းကြီး ဒီဇင်ဘာ ၄

တောင်တွင်းကြီးမြို့ မောင်းတိုင် ၂ ရပ်ကွက်နေ ရဲနိုင်ဦး (၃၂ နှစ်)သည် သူငယ်ချင်း ရဲသူဝင်း (၂၉ နှစ်)နှင့် စောထွန်းဝင်း (၂၈ နှစ်) ခင်တဲကျေးရွာ နေသူတို့နှင့်အတူ မောင်းတိုင် ၁ ရပ်ကွက် ဂန္ထဝင်စားသောက်ဆိုင်၌ ဒီဇင်ဘာ ၃ ရက် ည ၇ နာရီခွဲခန့်က စားသောက်နေစဉ် ထွန်းထွန်းဝင်း(ခ)ချက်ကြီး (၃၅ နှစ်)တောင်ပြင် ၂ ရပ်ကွက်နေသူနှင့် လူလေးဦးသည် တုတ်၊ ဓား၊ သံတုတ်များ ကိုင်ဆောင်၍ ဆိုင်အတွင်းသို့ ဝင်လာကာ ထွန်းထွန်းဝင်း(ခ)ချက်ကြီးက ရဲနိုင်ဦးအား ဓားဖြင့်ခုတ်ပြီး ကျန်လေးဦးက တုတ်များဖြင့် ရဲသူဝင်းနှင့် စောထွန်းဝင်းတို့အား ရိုက်နှက်ရာ ရဲသူဝင်းနှင့် စောထွန်းဝင်းတို့မှာ ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သဖြင့် ထွန်းထွန်းဝင်း(ခ)ချက်ကြီးနှင့် လူလေးဦးတို့အား ဥပဒေအရ အရေးယူပေးရန် တရားလို ပြုလုပ်တိုင်တန်းသဖြင့် တောင်တွင်းကြီး မြို့မရဲစခန်းက အမှုဖွင့်စစ်ဆေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

၀၅၅







# ယီမင်နိုင်ငံ မြို့တော်ဆာနားရှိ အီရန်သံရုံးတိုက်ခိုက်ခံရ

ဆာနား၊ ဒီဇင်ဘာ ၄

ယီမင်သမ္မတဟောင်း အလီအဗ္ဗဒူလာ ဆာလက်ကို ထောက်ခံသူများနှင့် ဟူသီသူပုန်များကြား တိုက်ပွဲများဖြစ်ပွားနေစဉ် တစ်ဖက်တွင်လည်း ယီမင်နိုင်ငံ မြို့တော် ဆာနားရှိ အီရန်သံရုံးတိုက်ခိုက်ခံရပြီး မီးများလောင်ကျွမ်းလျက်ရှိကြောင်း ဆင်ဟွာသတင်းတစ်ရပ်တွင် ဒီဇင်ဘာ ၄ ရက်က ဖော်ပြခဲ့သည်။

လက်နက်ကြီးများဖြင့် သံရုံးကို တိုက်ခိုက်ခဲ့သဖြင့် မီးများလောင်ကျွမ်းခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း အဆိုပါ တိုက်ခိုက်မှုကို မည်သည့်အဖွဲ့က လုပ်ဆောင်သွားခြင်းဖြစ်သည်ကို ယခုချိန်အထိ မသိရှိရသေးကြောင်း သိရသည်။

သံရုံးတိုက်ခိုက်ခံရချိန်တွင် သံရုံးအဆောက်အအုံထဲ၌ သံရုံးဝန်ထမ်း ၂၀ ခန့် ပိတ်မိနေကြောင်း လုံခြုံရေးတာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ပြောခဲ့သည်။

အီရန်သံရုံးသည် ဆာနားမြို့အနောက်တောင်ပိုင်းတွင် တည်ရှိပြီး သမ္မတအိမ်တော်နှင့် နီးကပ်လျက်ရှိကြောင်း၊ ထို့အပြင် သမ္မတဟောင်း ဆာလက်၏သားဖြစ်သူ နေအိမ်နှင့်လည်း နီးကပ်စွာတည်ဆောက်ထားကြောင်း သိရသည်။

အီရန်သံရုံးနားတွင် ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် တိုက်ပွဲတွင် အနည်းဆုံး စစ်သွေးကြွ ၂၀၀ အသတ်ခံရပြီး အခြားလူအများအပြား ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ကြောင်း ဟူသီသူပုန်များ ထိန်းချုပ်ထားသည့် ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ပြောကြားခဲ့သည်။

ဆင်ဟွာ



# တရုတ်နိုင်ငံ ရှိအနားနှင့် ချန်ဒူမြို့နယ်မြို့အကြား မြန်နှုန်းမြင့် မီးရထားပြေးဆွဲမည်

ပေကျင်း၊ ဒီဇင်ဘာ ၄

တရုတ်နိုင်ငံ ရှိအနားမြို့နှင့် ချန်ဒူမြို့နယ်မြို့အကြား မြန်နှုန်းမြင့် မီးရထား ပြေးဆွဲမှုကို ဒီဇင်ဘာ ၆ ရက်တွင် စတင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများက မကြာသေးမီတွင် ပြောခဲ့သည်။

အဆိုပါ မြို့နှစ်မြို့အကြား ပြေးဆွဲမည့် မြန်နှုန်းမြင့် မီးရထားလက်မှတ်များကို ဒီဇင်ဘာ ၃ ရက် ဒေသစံတော်ချိန် ညနေ ၆ နာရီက စတင်ရောင်းချပေးခဲ့ကြောင်း ရှိအနားမြို့ မီးရထားတာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ပြောခဲ့သည်။

ရှိအနား-ချန်ဒူ မြန်နှုန်းမြင့် ရထားလမ်းသည် ခရီးအကွာအဝေး ၆၅၈ ကီလိုမီတာရှိပြီး ရထားလမ်းကြောင်း တစ်ဖက်စီအတွက် မြန်နှုန်းမြင့် ရထား ၁၉ စင်းပြေးဆွဲပေးမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ထို့အပြင် ရထားလမ်းပြ မြေပုံစနစ်သစ်ကို ယခုနှစ်ကုန်ပိုင်းတွင် တပ်ဆင်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ယင်းမြို့နှစ်မြို့အကြား ယခင်က ခရီးအကွာအဝေးကြာချိန် ၇ နာရီ ရှိခဲ့ရာမှ ယခုမြန်နှုန်းမြင့် မီးရထားပြေးဆွဲပေးမည့်အတွက် ခရီးအကွာအဝေးကြာချိန် ၃ နာရီ ၃၀ မိနစ်သာ ရှိတော့မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဆင်ဟွာ

# ကက်တလီနီးယား ဒုတိယခေါင်းဆောင်ကို အာမခံပေးရန် ငြင်းပယ်ခံရ

မက်ဒရစ်၊ ဒီဇင်ဘာ ၄

စပိန်အဆင့်မြင့်တရားရုံးမှ တရားသူကြီးသည် အောက်တိုဘာ ၂၇ ရက်က လွတ်လပ်ရေး ကြေညာခဲ့မှုတွင် ပါဝင်ပတ်သက်ခဲ့သည့်အတွက် ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းထားသည့် ကက်တလီနီးယား ဒုတိယအကြီးအကဲ အိုရီရို ဂျန်ကွာရက်စ်နှင့်အခြားသူများကို အာမခံပေးရန် ငြင်းပယ်လိုက်ကြောင်း သိရသည်။

တရားရုံးချုပ်မှ ရာဇဝတ်တရားသူကြီး ပါလာလိုလီယာရီနာက ယင်းကိစ္စဖြင့် ထိန်းသိမ်းထားသည့် နောက်ထပ်ခြောက်ဦးကို ယူရိုငွေ ၁၀၀၀၀၀၀ ပေးဆောင်စေပြီး နောက် ထောင်ဒဏ်မှ လွတ်မြောက်ခွင့်ပေးလိုက်ကြောင်း သိရသည်။

ဂျန်ကွာရက်စ်သည် ပုန်ကန်ထကြွမှု ပြည်သူ့ဘဏ္ဍာငွေအလွဲသုံးမှုတို့ဖြင့် အမှုရင်ဆိုင်ရလျက်ရှိပြီး ကက်တလီနီးယားခွဲထွက်ရေးအုပ်စုမှ ခေါင်းဆောင်နှစ်ဦးတို့မှာ ပုန်ကန်ထကြွရန်လှုံ့ဆော်မှုဖြင့် တရားရင်ဆိုင်နေရကြောင်း သိရသည်။

ဆင်ဟွာ

# ကုလသမဂ္ဂ ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်မှု သဘောတူညီချက်မှ အမေရိကန်နုတ်ထွက်

ဝါရှင်တန်၊ ဒီဇင်ဘာ ၄

အမေရိကန်နိုင်ငံသည် ကုလသမဂ္ဂ၏ ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်မှုသဘောတူညီချက်မှ နုတ်ထွက်သွားပြီဖြစ်ကြောင်း ဆင်ဟွာသတင်းတစ်ရပ်တွင် ဒီဇင်ဘာ ၄ ရက်က ဖော်ပြခဲ့သည်။

အမေရိကန်နိုင်ငံအနေဖြင့် ရှေ့လျှောက်တွင် ကုလသမဂ္ဂဦးဆောင်သည့် ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်မှု သဘောတူညီချက်တွင် ပါဝင်သော သတ်မှတ်ချက်များကို လိုက်နာဆောင်ရွက်သွားတော့မည်မဟုတ်ကြောင်း အမေရိကန်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနက ယမန်နေ့တွင် ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့သည်။

ကုလသမဂ္ဂ၏ သဘောတူညီချက်သည် အမေရိကန်နိုင်ငံ၏ အချုပ်အခြာအာဏာကို ထိခိုက်စေပြီး အမေရိကန်နိုင်ငံအနေဖြင့် နိုင်ငံသားခံယူမှုဥပဒေနှင့် နယ်စပ်လုံခြုံရေးကို ထိခိုက်စေသော ဆောင်ရွက်ချက်များကို ထောက်ခံပေးမည်

မဟုတ်ကြောင်း အမေရိကန်နိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ရက်ဇ်တေလာဆန်က ယမန်နေ့တွင် ထုတ်ပြန်ခဲ့သော ကြေညာချက်တွင် ဖော်ပြခဲ့သည်။

ထို့အပြင် ရက်ဇ်တေလာဆန်က အိုဘားမားအစိုးရ၏ နယူးယောက် ကြေညာချက်ကို မထောက်ခံကြောင်း အဆိုပါကြေညာချက်သည် အမေရိကန်နိုင်ငံ၏ ဥပဒေ၊ မူဝါဒနှင့် ကိုက်ညီမှုမရှိကြောင်း၊ အမေရိကန်နိုင်ငံအနေဖြင့် နိုင်ငံသားခံယူမှုအရေးတွင် နိုင်ငံတကာနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားရန် ထောက်ခံသော်လည်း အမေရိကန်နိုင်ငံ၏ လုံခြုံရေး၊ အစီအစဉ်တကျဖြစ်ရေးနှင့် တရားဝင်ရေးတို့ကို အဓိကဦးစားပေးသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း ပြောခဲ့သည်။

အမေရိကန်နိုင်ငံ၏ ဆုံးဖြတ်ချက်နှင့် ပတ်သက်ပြီး ဝမ်းနည်းမိသော်လည်း ကုလသမဂ္ဂအနေဖြင့် အဆိုပါ သဘောတူညီချက်ကို အမေရိကန်မပါဝင်ဘဲ ဆက်လက် အကောင်အထည်ဖော်မည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

ဆင်ဟွာ

# အမေရိကန်နှင့် တောင်ကိုရီးယားတို့ ကိုရီးယားကျွန်းဆွယ်တွင် အကြီးဆုံး ပူးတွဲစစ်ရေးလေ့ကျင့်မှုပြုလုပ်

ဆိုးလ်၊ ဒီဇင်ဘာ ၄

အမေရိကန်နှင့် တောင်ကိုရီးယားတို့၏ အကြီးဆုံးပူးတွဲစစ်ရေးလေ့ကျင့်မှုကို ကိုရီးယားကျွန်းဆွယ်တွင် ဒီဇင်ဘာ ၄ ရက်က ပြုလုပ်ခဲ့သည်။

အဆိုပါ စစ်ရေးလေ့ကျင့်မှုအစီအစဉ်တွင် ဂျက်တိုက်လေယာဉ် အစင်း ၂၃၀၊ ဗုံးကြဲလေယာဉ်များနှင့် အခြား တိုက်ခိုက်ရေးလေယာဉ်များ ပါဝင်ကြောင်း ယွန်ဟတ်သတင်းဌာနက ဖော်ပြခဲ့သည်။

တောင်ကိုရီးယားနှင့် အမေရိကန် တပ်ဖွဲ့ဝင်အင်အား ၁၂၀၀၀ ပါဝင်သော အကြီးဆုံး ပူးတွဲစစ်ရေးလေ့ကျင့်မှုကို ဒီဇင်ဘာ ၄ ရက်မှ ၈ ရက်အထိ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ယင်းပူးတွဲစစ်ရေးလေ့ကျင့်မှုတွင် ဂျပန်နိုင်ငံ အိုကီနာဝါကျွန်းတွင် အခြေစိုက်ထားသော အမေရိကန်လေတပ်မှ အက်စ်-၂၂ တိုက်လေယာဉ် ခြောက်စင်း၊ အက်စ်-၃၅ အေတိုက် လေယာဉ် ခြောက်စင်း၊ အက်စ်-၃၅ ဘီတိုက်လေယာဉ် ၁၂ စင်း၊ အပါအဝင် စုစုပေါင်း အမေရိကန်ဂျက် လေယာဉ် ၂၄ စင်း ပါဝင်မည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ထို့အတူ စစ်ရေးလေ့ကျင့်မှုအတွင်း အမေရိကန် မဟာဗျူဟာမြောက် ဗုံးကြဲ

လေယာဉ် ဘီ-၁ဘီမှလည်း ဗုံးကြဲခြင်းများကို လေ့ကျင့်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံဘက်မှ အက်စ်-၁၅ ကေ၊ ကေအက်စ်-၁၆ နှင့် အက်စ်အေ-၅၀ ဂျက်တိုက်လေယာဉ်များလည်း ပူးပေါင်းလေ့ကျင့်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

လွန်ခဲ့သော နိုဝင်ဘာ ၂၉ ရက်ကလည်း မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံမှ

တွာဆောင်း-၁၅ တာဝေးပစ်တိုက်ချင်း ပစ်ခတ်ကျည်ကို ပစ်လွှတ်ခဲ့ပြီးနောက် တစ်ပတ်အကြာတွင် တောင်ကိုရီးယားနှင့် အမေရိကန်တို့ ပူးတွဲစစ်ရေးလေ့ကျင့်မှုများ လုပ်ဆောင်ခဲ့သေးကြောင်း သိရသည်။ တွာဆောင်း-၁၅တာဝေးပစ်တိုက်ချင်းပစ်ခတ်ကျည်သည် အမြင့် ၄၆၀၀ ကီလိုမီတာနှင့် ခရီးအကွာအဝေး ၁၀၀၀ ကီလိုမီတာအထိ ရောက်ရှိခဲ့ကြောင်း

တောင်ကိုရီးယား စစ်ဘက်ကပြောကြားခဲ့သည်။ ထို့အပြင် အဆိုပါ တိုက်ချင်းပစ်ခတ်ကျည်သည် ခရီးအကွာအဝေး ၁၄၀၀၀ ကီလိုမီတာခန့်ရှိသော အမေရိကန်နိုင်ငံ ဝါရှင်တန်ဒီစီမြို့အထိ ပျံသန်းရောက်ရှိနိုင်ကြောင်း တောင်ကိုရီးယားစစ်ဘက်က ဆက်လက်ပြောကြားခဲ့သည်။

ဆင်ဟွာ





# နိုင်ငံတကာ သတင်းတိုထွာ

## ပြည်ပမှတင်သွင်းကုန်များအား လျှော့ချရန် ရေနံတူးဖော်မှုကို တရုတ်အရှိန်မြှင့်ဆောင်ရွက်မည်

ပေကျင်း၊ ဒီဇင်ဘာ ၄

တရုတ်နိုင်ငံသည် ပြည်ပမှ တင်သွင်းကုန်များအား နှိပ်စားထားနေမှုကို လျှော့ပါးသက်သာစေရန်အတွက် ရေနံနှင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့တူးဖော်မှုကို အရှိန်မြှင့်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သုတေသနစင်တာက စနေနေ့တွင် ပြောကြားခဲ့သည်။

လာမည့် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်ရောက်လျှင် တရုတ်နိုင်ငံသည် ပြည်ပမှတင်သွင်းသည့် ရေနံနှင့် ဓာတ်ငွေ့များအား နှိပ်စားထားနေမှုကို ၇၀ ရာခိုင်နှုန်းနှင့် ၅၀ ရာခိုင်နှုန်းအတွင်း လျှော့ချနိုင်ဖွယ်ရှိကြောင်း မြေယာနှင့် စွမ်းအင်ရင်းမြစ် ဝန်ကြီးဌာနလက်အောက်ရှိ မဟာဗျူဟာမြောက် သုတေသနစင်တာ၏ ပြောပြချက်အရ သိရသည်။

တရုတ်နိုင်ငံ၏ အခြေခံစွမ်းအင်မှ ရေနံနှင့် ဓာတ်ငွေ့ထွက်နှုန်းသည် လာမည့် ၂၀၂၅ ခုနှစ်နှင့် ၂၀၅၀ ပြည့်နှစ် ရောက်လျှင် ၃၂ ရာခိုင်နှုန်းနှင့် ၃၅ ရာခိုင်နှုန်း ရှိလာနိုင်မည်ဖြစ်သည်ဟု စင်တာက ဖော်ပြခဲ့သည်။ ရေနံသုံးစွဲမှုအချိုးကို ခန့်မှန်း တွက်ချက်မှုမှာ လာမည့် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်တွင် ထိပ်ဆုံးအထိ မြင့်တက်လာမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

တရုတ်နိုင်ငံသည် ပြည်တွင်းမှ ထွက်သည့်ရေနံစိမ်းကို လာမည့် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်တွင် တန်ဖိုးရှိပေါင်း ၂၀၀ ခန့် ထွက်ရှိနိုင်ရန် ရည်မှန်းထားကြောင်း၊ သဘာဝဓာတ်ငွေ့ပေးဝေနိုင်မှုမှာ ၄၆၀ ဘီလီယံကျပ်တစ်တက်ကို ကျော်လွန်နိုင်မည်ဟု မျှော်မှန်းထားကြောင်း အစိုးရ၏ ထုတ်လုပ်ရေး စီမံချက်အရ သိရသည်။

ဆင်ယွာ

## ပင်နီစွဲလားအစိုးရနှင့် အတိုက်အခံအဖွဲ့တို့ သဘောတူညီမှုအဆင့်သို့ မရောက်ရှိသေး

ကရာကတ်၊ ဒီဇင်ဘာ ၄

ပင်နီစွဲလားအစိုးရနှင့် အတိုက်အခံအဖွဲ့အစည်းတို့သည် ပြီးခဲ့သည့် စနေနေ့က စကားဖြင့် အပြန်အလှန်ပြောဆို ဆွေးနွေးမှုများရှိခဲ့သော်လည်း အပြီးသတ်သဘောတူညီမှုအဆင့်ကို မရောက်ရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

နှစ်ဖက်သဘောတူညီမှု အဆင့်သို့ မရောက်ရှိခဲ့သော်လည်း နောက်ထပ်ဆွေးနွေးပွဲများ ပြုလုပ်သွားရန်အတွက် ပြန်လည်ဆုံတွေ့ကြရန် အစိုးရနှင့် အတိုက်အခံအဖွဲ့တို့က လိုလားလျက်ရှိကြောင်း ဒီမိုကရေစီပြည်ထောင်စု သမ္မတနိုင်ငံ သမ္မတ ဒါနီလိုမက်ဒီနာက ပြောကြားခဲ့သည်။

နှစ်ဖက်စလုံးကို အိမ်ရှင်အဖြစ် လက်ခံလျက်ရှိသည့် မက်ဒီနာက နှစ်ရက်တာ ဆွေးနွေးမှုသည် အပြီးသတ်သဘောတူညီမှုမရရှိဘဲ ပြီးဆုံးခဲ့ကြောင်းနှင့် လာမည့် ဒီဇင်ဘာ ၁၅ ရက်တွင် စကားပြောဆိုညှိနှိုင်းမှုများပြုလုပ်ရန် ဆွေးနွေးပွဲအသစ်တစ်ရပ် ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။ ဆင်ယွာ

# အက်ဖ်ဘီအိုင်ကို လှည့်စားခဲ့သည့်အတွက် မိုက်ကယ်ဖလင်းကို ရာထူးမှ ဖယ်ရှားခဲ့ဟု ထရန်ဆို

ကလျာမိုးမြင့်



သမ္မတထရန်က ၎င်းရဲ့ ပထမပေါ်ထွက်လာစေခဲ့ပါတယ်။ ထရန် အနေနဲ့ အမျိုးသားလုံခြုံရေး အကြံပေးပုဂ္ဂိုလ်ဖြစ်တဲ့ မိုက်ကယ်ဖလင်းကို ရာထူးက နေဖယ်ရှားလိုက်တာဟာ ဖလင်းက ဒုတိယသမ္မတကိုရော အက်ဖ်ဘီအိုင်ကိုပါ လိမ်လည်ခဲ့တဲ့အတွက်ကြောင့်ပဲလို့ စနေနေ့က ပြောခဲ့ပါတယ်။

သမ္မတထရန်က ၎င်းရဲ့ထိုင်ပြီး တစ်လတောင် မကြာသေးခင် ဖေဖော်ဝါရီလထဲမှာ မစ္စတာဖလင်းကို ထုတ်ပယ်ခဲ့တာပါ။ ဘာကြောင့်လဲဆိုတော့ ဖလင်းဟာ ယခင်သမ္မတအိုဘားမားက ရုရှားအပေါ်မှာ ပြုလုပ်ခဲ့တဲ့ ပိတ်ဆို့မှုတွေနဲ့ ပတ်သက်ပြီး ရုရှားသံအမတ် Sergey I.Kiyak နဲ့ ဆွေးနွေးခဲ့တာကို ဒုတိယသမ္မတ မိုက်ပန်စ်ကို လိမ်ညာခဲ့လို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ဒီအကြောင်းအရာနဲ့ ပတ်သက်ပြီး စနေနေ့က တွစ်တာပေါ် ရေးသားခဲ့ရာမှာ ဖလင်းထုတ်ပယ်ခံရခြင်းဟာ အက်ဖ်ဘီအိုင်ကို ၎င်းလိမ်ညာခဲ့တာလည်းပါဝင်တယ်လို့ ဖော်ပြထားပါတယ်။ ဖလင်းဟာ FBI အေးဂျင့်တွေနဲ့ မရိုးမသားမှုတွေ ပြုလုပ်ခဲ့တယ်မှာ ထရန်က သိခဲ့ရပါတယ်။

ဒါပေမယ့် အိမ်ဖြူတော်အာဏာပိုင်တွေက ထရန်ဟာ လွန်ခဲ့တဲ့ တစ်ရက်က ဖြစ်ပျက်ခဲ့တာတွေ မစ္စတာဖလင်းက မစ္စတာ Kislyak နဲ့ စကားပြောဆို ဆွေးနွေးခဲ့တဲ့ အကြောင်း၊ အက်ဖ်ဘီအိုင်ကို လိမ်ညာထားတဲ့အတွက် အပြစ်ရှိကြောင်း ဝန်ခံချက်ကို အသိအမှတ်ပြု လက်ခံရုံမျှ လက်ခံခဲ့တယ်လို့ ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။

စနေနေ့က တွစ်တာပေါ်မှာ ထရန် ရေးသားခဲ့မှုဟာ ထရန်သိထားတာတွေနဲ့ ပတ်သက်ပြီး မေးခွန်းများစွာကို

လိမ်ညာလှည့်ဖြားခဲ့တဲ့အတွက် ထိခိုက်လိမ့်မယ်လို့ အိမ်ဖြူတော်အကြံပေး ဒေါ်နယ်အက်ဖ်မက်ဂန်ကို ဇန်နဝါရီလအတွင်းမှာ ပြောကြားခဲ့တယ်လို့ မစ္စတာမက်ဂန်က ထရန်ကို ဖြင့်ပြောခဲ့ကြောင်း ဒီအကြောင်းအရာနဲ့ အနီးကပ် ထိတွေ့ဆောင်ရွက်နေတဲ့ ပုဂ္ဂိုလ်နှစ်ဦးက ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။

အက်ဖ်ဘီအိုင်ကို လိမ်ညာခဲ့တဲ့အတွက် မစ္စတာဖလင်းကို ဖက်ဒရယ်အာဏာပိုင်တွေက အရေးယူဆောင်ရွက်ဖို့ မလုပ်ခဲ့ဘူးလို့ မစ္စတာမက်ဂန်က ၎င်းရဲ့ ထင်မြင်ချက်ကို မစ္စတာထရန်ကို ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။

သမ္မတထရန်အနေနဲ့ ဒါကိုမစ္စတာဖလင်းဟာ အပြစ်မရှိဘူးလို့ အဓိပ္ပာယ်ကောက်လို့ပြီး နားလည်သဘောပေါက်ခဲ့တာ ဟုတ်မဟုတ် မသေချာသေးပါဘူး။ သမ္မတရဲ့ရှေ့နေက မစ္စတာဖလင်းကို အနည်းအကျဉ်းတော့ ယုံကြည်ထားတယ်။ ဘာလို့လဲဆိုတော့ ရိုက်စ်ဟာ မစ္စတာဖလင်းကို ရာထူးမှဖယ်ရှားသင့်တယ်။ ဒါမဟုတ် ၎င်းရဲ့ လုံခြုံရေးအရ အပြစ်ကင်းစင်မှုကို လက်လွှတ်ဆုံးရှုံးသင့်တယ်လို့ ပြောကြားခဲ့ခြင်းမရှိဘူးလို့ တချို့က ပြောဆိုနေကြပါတယ်။

မစ္စတာဖလင်းကို ရာထူးကနေ ဖယ်ရှားဖို့ သင့်မသင့်နဲ့ ပတ်သက်ပြီး ထရန်နဲ့ မစ္စတာမက်ဂန်တို့ နောက်ပိုင်း စကားပြောဆိုခဲ့တာတွေကို ကြည့်ရင်

“ သမ္မတထရန်က ၎င်းရဲ့ထိုင်ပြီး တစ်လတောင် မကြာသေးခင် ဖေဖော်ဝါရီလထဲမှာ မစ္စတာ ဖလင်းကို ထုတ်ပယ်ခဲ့တာပါ။ ဘာကြောင့်လဲဆိုတော့ ဖလင်းဟာ ယခင်သမ္မတ အိုဘားမားက ရုရှားအပေါ်မှာ ပြုလုပ်ခဲ့တဲ့ ပိတ်ဆို့မှုတွေနဲ့ ပတ်သက်ပြီး ရုရှား သံအမတ် Sergey I.Kiyak နဲ့ ဆွေးနွေးခဲ့တာကို ဒုတိယသမ္မတ မိုက်ပန်စ်ကို လိမ်ညာခဲ့လို့ ဖြစ်ပါတယ် ”

မစ္စတာ ထရန်ဟာ အက်ဖ်ဘီအိုင်နဲ့ ပတ်သက်ပြီး ရိုးသားမှန်ကန်တယ်ဆိုတဲ့ ကိုးကား ပြောဆိုမှု မရှိခဲ့ပါဘူး။

ထရန်ဟာ သူ့ရဲ့ လက်ထောက်ရဲ့ ဆန္ဒတွေကို ဆန့်ကျင်ပြီး ပြီးခဲ့တဲ့ စနေနေ့က အိမ်ဖြူတော်အပြင်ဘက်မှာ သတင်းထောက်တွေနဲ့ စကားပြောဆိုမှု ပြုလုပ်ခဲ့ပါတယ်။

ဒါပေမယ့် အဲဒီလိုပြောဆိုခဲ့ရာမှာ ရုရှားနဲ့ပူးပေါင်းပြီး လိမ်လည်ဖို့ ညှိထားတယ်ဆိုတာမျိုး လုံးဝမရှိကြောင်း အကြိမ်ကြိမ် ခွဲခြားခဲ့ခဲ့ပါတယ်။ စနေနေ့က တွစ်တာပေါ်မှာ ရေးသားခဲ့တာတွေဟာ အိမ်ဖြူတော်အရာရှိ အမြောက်အမြားကို မှတ်မှတ်ရရ ဖြစ်စေခဲ့ပါတယ်။

မစ္စတာဖလင်းကို ရာထူးမှ ဖယ်ရှားခဲ့ချိန်ကစပြီး ထရန်က သူ့ရဲ့ အမျိုးသား လုံခြုံရေးအကြံပေးဟာ ရုရှားသံအမတ်နဲ့ စကားပြောဆိုဆွေးနွေးခဲ့မှုမှာ ဘယ်လို အမှားအယွင်းကိုမှ လုပ်ခဲ့တာမရှိဘူးလို့ အလေးအနက် ပြောဆိုခဲ့ပါတယ်။

ဒီအကြောင်းအရာကိုပဲ ထရန်က တွစ်တာပေါ်မှာ အကြိမ်ကြိမ်ရေးသားခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ အပြောင်းအလဲ ကာလအတွင်းမှာ ဖလင်းလုပ်ဆောင်ခဲ့တာတွေဟာ တရားဥပဒေက ခွင့်ပြုတဲ့အတိုင်း လုပ်တာဖြစ်တဲ့အတွက် အခုလိုလိမ်လည်တာဟာ ရှက်စရာကောင်းတယ်။

ဒီကိစ္စနဲ့ပတ်သက်ပြီး ဘာမှဖုံးကွယ်

လိမ်လည်ထားစရာ အကြောင်းမရှိဘူးလို့ ထရန်က ပြောဆိုခဲ့ပါတယ်။ ထရန်ဟာ ပြီးခဲ့တဲ့ စနေနေ့က နယူးယောက်မြို့မှာ ရိုပတ်ဘလစ်ကန် အမျိုးသား ကော်မတီအတွက် ပြုလုပ်တဲ့ ရန်ပုံငွေရှာဖွေရေးအခမ်းအနားပွဲနှစ်ခုကို တက်ရောက်နေခဲ့ပါတယ်။

၎င်းရဲ့ မိန့်ခွန်းပြောဆိုမှုအတွင်းမှာ မစ္စတာဖလင်းနဲ့ ပတ်သက်တဲ့ အကြောင်းကိစ္စရော ရုရှားနဲ့ပတ်သက်တဲ့ စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုနဲ့ ပတ်သက်ပြီး ဖွင့်ဟပြောဆိုခြင်း မရှိခဲ့ဘူးလို့ အဲဒီရန်ပုံငွေပွဲကို တက်ရောက်ခဲ့တဲ့ ပုဂ္ဂိုလ်နှစ်ဦးက ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။

Mr.Strzok ကို စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုအား တရားရေးဌာနက စုံထောက်ပိုင်ချုပ်မိုက်ကယ် E. Horowitz က အနီးကပ် ကြီးကြပ်ဆောင်ရွက်နေပြီး ၎င်းဟာ ကလင်တန်ရဲ့ အိမ်မေးလ်ကိစ္စနဲ့ ပတ်သက်ပြီး စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုကို အက်ဖ်ဘီအိုင်က ဘယ်လိုကိုင်တွယ်ဆောင်ရွက်နေတယ်ဆိုတာနဲ့ ပတ်သက်ပြီး ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့်စစ်ဆေးဆောင်ရွက်ရာမှာ ဦးဆောင်နေသူ ဖြစ်ပါတယ်။

Mr. Horowitz အနေနဲ့ စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုအတွင်းမှာ ၎င်းရဲ့ စုံစမ်းစစ်ဆေးမှု အစီရင်ခံစာ တစ်စိတ်တစ်ပိုင်းကို ပြည်သူသို့ အသိပေးနိုင်ခြင်း ရှိ မရှိဆိုတာနဲ့ ပတ်သက်ပြီး ရှင်းရှင်းလင်းလင်း မသိရသေးပါဘူး။

ဇန်နဝါရီလအတွင်းမှာ ၎င်းရဲ့ စုံစမ်းစစ်ဆေးမှု စတင်ကြောင်း ကြေညာခဲ့တဲ့ မစ္စတာ ဟော်ရိုဝစ်ဟာ ၎င်းတွေရှိထားတဲ့ အချက်တွေနဲ့ ပတ်သက်ပြီး ထူးခြားတာတွေကို ဖော်ပြဖို့ ငြင်းဆန်ခဲ့ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် မတ်လနဲ့ ဖေဖော်ဝါရီလတွေမှာ ထုတ်ပြန်ခဲ့တဲ့ အစီရင်ခံစာတွေကို မိတ္တူကူးထားတာတွေရှိမယ်လို့ မျှော်လင့်ထားကြောင်း ၎င်းက ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။

နယူးယောက်တိုင်းမ်



# မြစ်ကြီးနားမြို့ ကားကြီးဝင်းကို ယခုလ ၂၁ ရက်တွင် ပြောင်းရွှေ့ရန် ပြည်နယ်အစိုးရညွှန်ကြား

မြစ်ကြီးနား၊ ဒီဇင်ဘာ ၄

ကချင်ပြည်နယ် မြစ်ကြီးနားမြို့ သီတာရပ်ကွက်ရှိ အဝေးပြေး ယာဉ်ရပ်နားစခန်း (ကားကြီးဝင်း) အတွင်းရှိ ယာဉ်အသင်းများ နှင့် အခြားသောဆိုင်ခန်းများ၊ လူနေထိုင်ခန်းများ အားလုံးကို ဆောက်လုပ်ပြီးစီးပြီဖြစ်သော တပ်ကုန်း ထွယ်ဆန်ရပ်ကွက် လမ်းသွယ်(၁၀) ရွှေလမ်းမကြီးအနီးရှိ ကားကြီးဝင်းအသစ်သို့ ယခုလ ဒီဇင်ဘာ ၂၁ ရက်မှ စတင်ပြောင်းရွှေ့ကြရန် ပုဂ္ဂလိက ပိုင် မော်တော်ယာဉ်များ ကြီးကြပ်မှုကော်မတီ (ယကတ) သို့ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့က အကြောင်းကြားစာပေးပို့ ညွှန်ကြား ထားကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါကိစ္စနှင့်ပတ်သက်၍ ပုဂ္ဂလိကပိုင်မော်တော်ယာဉ်များ ကြီးကြပ်မှုကော်မတီ(ယကတ)၏ တာဝန်ရှိသူများနှင့် မော်တော်ယာဉ်အသင်းပိုင်ရှင်များအနေဖြင့် စိုးရိမ်ပူပန်လျက်ရှိ ကြောင်း သိရသည်။ ၎င်းတို့အနေဖြင့် ယခုကားဝင်းတည်ရှိရာ အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာနပိုင် နေရာ၌လည်း စာချုပ် သက်တမ်း သုံးနှစ်ခန့် ကျန်ရှိနေသေးသည့်အတွက် မပြောင်း ရွှေ့လိုသေးဘဲ ယခုနေရာ၌သာ သုံးနှစ်ခန့် ဆက်လက်လုပ်ကိုင် လိုကြကား ကားကြီးဝင်းအသစ်သို့ ပြောင်းရွှေ့ရန်မှာလည်း တိုက်ခန်းနေရာ ဈေးနှုန်းကြီးမြင့်မှုကြောင့် ဝယ်ယူရန်အခက် အခဲရှိနေကြောင်း မြစ်ကြီးနားခရိုင် ယကတထံမှ သိရသည်။

“အစိုးရအဖွဲ့က ကျွန်တော်တို့ ကားကြီးဝင်းကို ဒီလ ၂၁ ရက် နေ့မှာ စပြောင်းဖို့ဆိုပြီး အမိန့်ထုတ်ပြန်တဲ့စာ ပို့ထားတယ်။ ကျွန်တော်တို့ကားဝင်းကလူတွေ အားလုံးကတော့ မပြောင်းချင် သေးဘူး။ ဒီမှာလည်း သက်တမ်းက သုံးနှစ်လောက် ကျန်သေး တာဆိုတော့ ကျန်သေးတဲ့သက်တမ်းမှာ ဒီမှာပဲ ဆက်နေချင် သေးတယ်။ ဒီကိစ္စကိုလည်း ကျွန်တော်တို့ ကော်မတီဝင်တွေနဲ့

ယာဉ်အသင်းပိုင်ရှင်တွေ ပူးပေါင်းပြီး စာတင်ဖို့လုပ်နေပါတယ်။ ခွင့်ပြုမပြုကတော့ မပြောတတ်သေးဘူး” ဟု မြစ်ကြီးနားခရိုင် ယကတ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအေးဇော်ဇော်က ပြောသည်။

ကချင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၏ အမိန့်ထုတ်ပြန်ချက်ဖြစ်သော ယခုကားကြီးဝင်းမှ ကားကြီးဝင်းအသစ်သို့ ပြောင်းရွှေ့ရန်ကိစ္စ မှာ ကားကြီးဝင်းသစ်တွင် တိုက်ခန်းနေရာများ ဝယ်ယူပြီးမှသာ ပြောင်းရွှေ့နိုင်မည်ဖြစ်သောကြောင့် တိုက်ခန်းဈေးနှုန်းကြီးမြင့် နေမှုသည် မော်တော်ယာဉ်အသင်းများအတွက် ဝန်ထုပ်ဝန်ပိုး တစ်ခု ဖြစ်နေကာ အစိုးရအဖွဲ့၏ အမိန့်ထုတ်ပြန်ချက်အတိုင်း လိုက်နာနိုင်ရန် အခက်အခဲဖြစ်နေကြသည်ဟုလည်း ဥက္ကဋ္ဌက ဆက်လက်ပြောကြားပြီး တိုက်ခန်းဈေးနှုန်း အနည်းငယ် လျှော့ ချပေးလျှင်ဖြင့် ယာဉ်အသင်းများ ပြေလည်သွားနိုင်သည်ဟု ၎င်းကသုံးသပ်သည်။

“ကားကြီးဝင်းအသစ်မှာ တိုက်ခန်းနေရာ ဝယ်ဖို့ကလည်း ဈေးကလွန်ကြီးနေတော့ ဝယ်ဖို့ အခက်အခဲရှိတယ်။ အစိုးရ စည်းပင်နဲ့ ကုမ္ပဏီတွေဘက်က ကျွန်တော်တို့ယာဉ်အသင်းတွေကို သက်ညှာပြီး ဈေးနှုန်းနည်းနည်း လျှော့ပေါ့ပေးရင်တော့ ကောင်းမယ်လို့ထင်ပါတယ်။ ဒါမှလည်း အားလုံးပြေလည်သွား လိမ့်မယ်။ အခု ဒီဈေးနဲ့ပဲ ဒီနေ့ဒီရက် မဖြစ်မနေ ပြောင်းရမယ် ဆိုရင်တော့ ဘယ်လိုမှကို အဆင်မပြေနိုင်ဘူး” ဟုလည်း ဥက္ကဋ္ဌ က ပြောသည်။

ကားကြီးဝင်းအသစ်မှ တိုက်ခန်းနေရာများမှာ ကျပ်သိန်း ၇၀၀ နီးပါးခန့် ဈေးနှုန်းများနှင့် ရောင်းချလျက်ရှိရာ ထိုသို့ ဈေးနှုန်းများမြင့်နေမှုကြောင့် ယာဉ်စီးခများနှင့် ကုန်တင်ပို့ရာ၌ တန်ဆာခနှုန်းထားများ မြင့်တက်လာမည်ကို ခရီးသွားပြည်သူ များနှင့် ကုန်သည်လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သော စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်



ကားကြီးဝင်းအသစ်မှ တိုက်ခန်းများကို ရောင်းချရန်အသိပေး ထားသောကြော်ငြာ

များကလည်း စိုးရိမ်နေကြပြီး အခြေအနေ ဆက်လက်စောင့် ကြည့်နေရဆဲဖြစ်သည်ဟု ဆိုသည်။

“ကားကြီးဝင်းအသစ်က တိုက်ခန်းတွေကို သိန်း ၇၀၀ နီးပါး ဆိုတော့ ဈေးနှုန်းနည်းများနေသလားလို့ ထင်မိတယ်။ တစ်ခုနဲ့ တစ်ခု အားလုံးက ဆက်စပ်နေတာဆိုတော့ ကားဂိတ်တွေက

တိုက်ခန်းနေရာ ဈေးများရင် ကားခတွေ၊ တန်ဆာခတွေ ဈေးများလာမှာ စိုးတယ်။ ကုန်သည်တွေအတွက် တန်ဆာခ များလာရင် ကုန်ဈေးနှုန်းတွေ ကြီးလာမြင်လာမှာ စိုးရတယ်။ ပြောချင်တာက အဆင့်ဆင့် ဈေးနှုန်းကြီးမြင့်ခြင်းရဲ့ ရိုက်ခတ် မှုကို ပြည်သူကပဲ ခါးစည်းခံရမှာဆိုတော့ သင့်တင့်တဲ့ဈေးလေး ဖြစ်စေချင်ပါတယ်” ဟု ဒေသခံ ကုန်သည်စီးပွားရေးလုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်သူ ဦးအောင်မိုး ကပြောသည်။

ပြည်သူများကလည်း ယာဉ်အသင်းများ တိုက်ခန်းဈေးနှုန်း မြင့်မားခြင်းနှင့် အလောတကြီး ပြောင်းရွှေ့နိုင်ခြင်းများကြောင့် ခရီးသွားပြည်သူများအပေါ် လာရောက်ရိုက်ခတ်မည်ကို စိုးရိမ် သည်ဟုဆိုသည်။

“တိုက်ခန်း သိန်း ၇၀၀ နဲ့ရောင်းတာ အရေးမကြီးဘူး။ တော် ကြာ ကားခတွေဈေးတက်သွားမှပြန် ကျွန်မတို့ ခရီးသွားပြည်သူ တွေပဲ နှစ်နာမှာ။ တိုင်းပြည်တစ်ပြည်မှာ ဘယ်လိုကိစ္စပဲဖြစ်ဖြစ်၊ ဘာပဲဖြစ်ဖြစ် နောက်ဆုံးကျရင် ပြည်သူကိုပဲ လာဆောင်တယ် ဆိုတာ သတိပြုဖို့လိုတယ်” ဟု ခရီးသွားပြည်သူတစ်ဦးဖြစ်သူ ဒေါ်နန်းလော့ဒ်က ပြောသည်။

လက်ရှိအချိန်တွင် မြစ်ကြီးနားခရိုင် ပုဂ္ဂလိကပိုင် မော်တော် ယာဉ်များ ကြီးကြပ်မှုကော်မတီနှင့် မော်တော်ယာဉ်အသင်း ပိုင်ရှင်များအနေဖြင့် ယခုကားကြီးဝင်းမှ ကားဝင်းအသစ်သို့ ပြောင်းရွှေ့ရန် ရက်သတ်မှတ်ပေးထားခြင်းကိစ္စကို နောက်ဆုတ် ပေးရန်နှင့် ကားဝင်းအသစ်မှ တိုက်ခန်းနေရာများ ဈေးနှုန်း ကျပ်သိန်း ၇၀၀ နီးပါး ရှိနေခြင်းကို လျှော့ပေါ့ပေးရန်တို့အတွက် ဆက်လက်ကြိုးစားနေကြပြီး ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့က ဖြေလျှော့ မှုများ ပေးလိမ့်မည်ဟုလည်း ၎င်းတို့အနေဖြင့် မျှော်လင့်လျက် ရှိသည်။ **မင်းမင်းဦး**

# တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲအောင်ချက်မြင့်မားရေးအထောက်အကူပြုဟောပြော

ဖားဆောင်း၊ ဒီဇင်ဘာ ၄

ကယားပြည်နယ် ဖားဆောင်းမြို့နယ်မှ ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ပညာသင်နှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ ဖြေဆိုမည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အောင်ချက်မြင့်မားစေ ရေးအတွက် အထောက်အကူပြု ဟောပြောပွဲကို အထကဖားဆောင်း ကျောင်းဝင်းအတွင်း၌ ဒီဇင်ဘာ ၂ ရက်က ကျင်းပခဲ့သည်။

တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ အောင်ချက်မြင့်မားရေး အထောက်အကူပြု ဟောပြောပွဲချရာတွင် ပြည်နယ် ပညာရေးမှူးရုံးမှ လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်လှ စိန်၏ ကြီးကြပ်မှုဖြင့် လှိုင်ကော်တက္ကသိုလ်မှ ဆရာ(၂) ဦး ဆရာမ ကိုဦးပေါင်း၁၁ ဦးတို့က သက်ဆိုင်ရာ ဘာသာ ရပ်အလိုက် နံနက် ၉ နာရီမှ ညနေ ၅ နာရီအထိ ဟော ပြောဆွေးနွေးပို့ချခဲ့ကြပြီး ဟောပြောပွဲသို့ တက္ကသိုလ် ဝင်တန်းပြ ဆရာ ဆရာမ ၂၁ ဦးနှင့် တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း ဖြေဆိုမည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၁၆၉ ဦး တက် ရောက်ခဲ့ကြသည်။



တက္ကသိုလ်မှ ဆရာ ဆရာမများက ယခုလို အထောက် အကူပြု လာရောက်ဟောပြော ပို့ချပေးခြင်းကြောင့် ကျောင်းသား အထကမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အတွက် ၂၀၁၇-၂၀၁၈ တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းစာမေးပွဲ ဖြေဆိုရာတွင် များစွာအထောက်အကူဖြစ်စေမည်ဖြစ် ကြောင်းသိရသည်။ **မြို့နယ် (ပြန်/ဆက်)**

# စိုက်ပျိုးရေးလုံလောက်စေရန် ရေလွှဲဆည်နှင့် ရေပေးမြောင်းတည်ဆောက်

မယ်စွဲ ဒီဇင်ဘာ ၄

ကယားပြည်နယ် မယ်စွဲမြို့နယ် မယ်ဆည်နယ်ကျေးရွာ၌ မယ်ဆည်နယ်ရေလွှဲဆည်နှင့် ရေပေးမြောင်း တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းကို ကယားပြည်နယ်အစိုးရ၏ ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာနှစ် ရန်ပုံငွေ ကျပ် ၁၉၉ ဒသမ ၉ သန်းဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ လုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်နေမှုများကို မြို့နယ်တည်ဆောက်ရေးနှင့် အရည်အသွေးစစ်ဆေးရေးလုပ် ငန်းကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးမျိုးသန့်နှင့် ကော်မတီဝင်များက ဒီဇင်ဘာ ၂ ရက်က ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုခဲ့သည်။

အဆိုပါရေလွှဲဆည်ကို ဒေသခံတောင်သူလယ်သမားများ စိုက်ပျိုးရေး လုပ်ငန်း များတွင် ရေလုံလောက်မှုရှိစေရန် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှုစီမံခန့်ခွဲရေးဌာနက တည်ဆောက်နေခြင်းဖြစ်ပြီး အလျား ၁၄၇ ပေ၊ အကျယ် ၈၅ ပေ၊ ရေပေးမြောင်းအလျား ပေ ၅၀၀၀၊ ရေသွယ် လျှောက်တစ်ခုနှင့် ရေကျအဆောက်အအုံတစ်ခုလုံးတို့ ပါဝင်မည်ဖြစ်ကာ လုပ်ငန်းများ ပြီးစီးပါက မယ်ဆည်နယ်ကျေးရွာအုပ်စုအတွင်းရှိ မိုးစပါးစိုက်ပျိုးသည့် လယ်မြေများသို့ ရေလုံလောက်စွာ ပေးစေနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ **ဝတ်ရည် (ပြန်/ဆက်)**



စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကလေးမြို့၌ ဒီဇင်ဘာအား ကစားလပထမပတ် လူထုစက်ဘီးစီးပွဲကို ဒီဇင်ဘာ ၃ ရက် နံနက် ၆ နာရီက ပြုလုပ်ရာ စက်ဘီးစီးဝါသနာရှင် ပြည်သူများ စုပေါင်းပါဝင်၍ ကလေးမြို့ လမ်းဆုံစီးပွဲနှင့် မှု ခရိုင်ပြည်သူ့အားကစားကွင်းအထိ ဝိုင်းရံလှည့်လမ်းမ အတိုင်း တပျော်တပါး စက်ဘီးစီးနေကြစဉ်။ (လူထု စက်ဘီးစီးပွဲကို ဒီဇင်ဘာလအတွင်း အပတ်စဉ် တနင်္ဂနွေနေ့ နံနက်တိုင်း ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။) **ပျူနိုင်**

# ဒီဇင်ဘာ လူထုလမ်းလျှောက်ပွဲ မြို့နယ်များ၌ ကျင်းပ

ဂန့်ဂေါ

ဂန့်ဂေါမြို့တွင် ဒီဇင်ဘာ ၂ ရက် နံနက် ၅ နာရီခွဲက စုပေါင်းလမ်းလျှောက်ပွဲ ကျင်းပခဲ့ပြီး မြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနရုံးရှေ့ စုရပ်မှစတင်ကာ မြစ်သာမြစ် ရှောင် လမ်း၊ ထို့နောက် ကမ်းနားလမ်း၊ ဝိုင်းချပ်လမ်းအတိုင်း စုပေါင်းလမ်းလျှောက် ကြကာ ဂန့်ဂေါခရိုင်အားကစားကွင်းတွင် စုပေါင်းကိုယ်ကာယ လေ့ကျင့်ခန်း အတွဲ(၁)နှင့် အတွဲ(၂)တို့ကို ပြုလုပ်ကြသည်။ စုပေါင်းလမ်းလျှောက်ပွဲသို့ ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးဝင်းဇော်နိုင်၊ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးဉာဏ်လှိုင်၊ ဌာနဆိုင်ရာများမှ ဝန်ထမ်းများ၊ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်များမှပြည်သူများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်း သူများ စုပေါင်းအင်အား ၄၀၀၀ ကျော်ပါဝင်ခဲ့ကြပြီး စုပေါင်းလမ်းလျှောက်ပွဲကိုဒီဇင်ဘာ လအတွင်း စနေနေ့များတွင် ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ **(၁၀၁)**

မက်မန်း

ရမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) ‘ဝ’ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ မက်မန်းမြို့၌ ဒီဇင်ဘာ အားကစားလ လူထုလမ်းလျှောက်ပွဲကို ဒီဇင်ဘာ ၂ ရက်က ကျင်းပခဲ့ပြီး လမ်းလျှောက် ပွဲတွင် မက်မန်းခရိုင် ဒုတိယအုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးကျော်မြင့်လှိုင်နှင့် မက်မန်းမြို့နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးစိုးလင်းတို့ ဦးဆောင်လျက် ဌာနဆိုင်ရာ ဝန်ထမ်းများ၊ ဆရာ ဆရာမများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၊ ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့များနှင့် ပြည်သူ များ စုပေါင်းပါဝင်ခဲ့သည်။ လမ်းလျှောက်ပွဲကို ဒီဇင်ဘာလအတွင်း စနေနေ့မနက်တိုင်း ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ **စိုင်းကျော်ဇော်ဝင်း**

# သွားနှင့်ခံတွင်းကျန်းမာရေး အခမဲ့ ကုသပေး

တနင်္သာရီ ဒီဇင်ဘာ ၄

တနင်္သာရီမြို့နယ်အတွင်းမှ သွားနှင့်ခံတွင်း ဝေဒနာရှင် ပြည်သူများအား အခမဲ့ ဆေးဝါး ကုသပေးမှုကို မြန်မာနိုင်ငံ သွားနှင့်ခံတွင်းဆရာဝန်အသင်း(မြိတ်မြို့နယ်)မှ ဒေါက်တာ ကျော်ဆန်း ဦးဆောင်သည့် ဆေးပညာရှင် ၁၁ ဦး ပါဝင်သော သွားနှင့်ခံတွင်းကျန်းမာရေး အသိပညာပေးကုသရေးအဖွဲ့က တနင်္သာရီမြို့ရှိ တနင်္သာရီရန်ပုံငွေ ဒီဇင်ဘာ ၂ ရက်က ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။

အဆိုပါ သွားနှင့်ခံတွင်းကျန်းမာရေး အသိပညာပေး ကုသရေးအဖွဲ့သည် ကလေး ၂၄ ဦးနှင့် လူကြီး ၄၂ ဦး စုစုပေါင်း ၆၆ ဦးအား သွားနှင့်ခံတွင်းဆိုင်ရာ ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှုအနေဖြင့် သွားပိုးစားရောဂါ၊ သွားဖုံးရောဂါများ ကုသပေးခြင်း၊ ခံတွင်း ကျန်းမာရေး စစ်ဆေးပြီး သွားနှုတ်ခြင်း၊ သွားဆေးထည်ပေးခြင်း၊ ဆေးပေးခြင်းများကို အခမဲ့ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့ကာ သွားနှင့် ခံတွင်း သန့်ရှင်းရေးအတွက် ပညာပေး လုပ်ငန်းများကိုလည်း ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်း အဖွဲ့ကိုဦးဆောင်သူ ဒေါက်တာ ကျော်ဆန်းက ပြောကြားသည်။ **နန်းသာရီထိန်ဝင်း(ပြန်/ဆက်)**





# မြန်မာ့ ကွမ်းတောင်ကိုင်စလေ့

## မောင်သာ(ရှေးဟောင်းသုတေသန)

မြန်မာနိုင်ငံရှိ များပြားလှသည့် ယဉ်ကျေးမှုအစဉ်အလာများ အနက် မိန်းကလေးများ ကွမ်းတောင်ကိုင်သည့် ထုံးတမ်း တစ်ခုသည် ပြည်သူ့အများစု ကိုးကွယ်သည့် ဗုဒ္ဓဘာသာနှင့် ဆက်သွယ်နေပေသည်။ ကွမ်းတောင်ကိုင် မိန်းကလေးများကို မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဗုဒ္ဓဘာသာဆိုင်ရာ ယဉ်ကျေးမှုစလေ့တစ်ခုဖြစ် သည့် ရှင်ပြုလှည့်လည်ပွဲများတွင် မြင်တွေ့နိုင်ကြသည်။

ကွမ်းတောင်ဟူသည် ဝေါဟာရကို မြန်မာအဘိဓာန်က ကွမ်းထည်သည် ကလပ်တစ်မျိုး၊ ကွမ်းအစ်တင်ထားသော ကလပ်တစ်မျိုး၊ ဂူဘုရားတွင် ပစ္စယာအထက် ထီးအောက်ရှိ အစိတ်အပိုင်းဟု အဓိပ္ပာယ်သုံးမျိုးဖွင့်ဆိုသည်။ ကွမ်းတောင် ကိုင်ဟူသည် ဝေါဟာရကိုလည်း ရှင်လောင်းလှည့်လည်ရာတွင် ကွမ်းတောင်ကိုင်၍ လိုက်ရသည့် အမျိုးသမီး၊ အရပ်ထဲတွင် အလှဆုံးမိန်းမငယ်ဟု အဓိပ္ပာယ်နှစ်မျိုး ဖော်ပြသည်။

ကွမ်းတောင်ကိုင်ကို ကွမ်းတောင် ပန်းတောင်ကိုင်ဟုလည်း ပြောလေ့ရှိကြကာ မြန်မာနိုင်ငံ အောက်ပိုင်းဒေသများတွင် ရှင်လောင်းလှည့်ပွဲများတွင် ကွမ်းတောင်ကိုင်မိန်းကလေးများ သည် ရွှေချထားသည့် ကွမ်းအစ်ပုံ၊ ဆွမ်းအုပ်ပုံနှင့် ဟင်္သာပုံ စသည့် ကွမ်းတောင်များကို ကိုင်ဆောင်ကြပြီး အထက်အညာ ဒေသများတွင် ဖက်စိမ်းကွမ်းတောင်ကို ကိုင်ဆောင်ကြသည်။ အချို့အရပ်ဒေသများတွင် ပန်းပုံသဏ္ဍာန် ကွမ်းတောင်များ

တရားနှင့် ကြွေသိက္ခာကို စောင့်ရှောက်ရန် ထိန်းကွပ်ထားပြီး ဖြစ်ပေသည်။

ဗုဒ္ဓဘာသာဝင် မြန်မာလူမျိုးများသည် မိမိတို့၏ သား ယောက်ျားလေးများကို အသက် ၂၀ မပြည့်မီ သာသနာ့ တောင်သို့သွတ်သွင်းကာ ရှင်ပြုလေ့ရှိကြကာ အသက် ၂၀ ပြည့်ချိန်တွင် ရဟန်းခံပွဲကို ပြုလုပ်လေ့ရှိကြသည်။ ရဟန်းခံ ရှင်ပြုပွဲများတွင် အလှူကြီးနေမတိုင်မီ အကြိုရက် ညနေပိုင်း တွင် ရှင်လောင်းလှည့်ပွဲတွင် အခမ်းအနားကို ကျင်းပလေ့ရှိကြ သည်။ ရှင်လောင်းလှည့်ပွဲတွင် ရဟန်းလောင်းများနှင့် ရှင် လောင်းများကို ဆင်များ၊ မြင်းများ၊ ဝေါများဖြင့် တင်ဆောင် ကာ မိမိတို့ မြို့ရွာများအတွင်း လှည့်လည်ကြသည်။ မြို့ပြ ရှင် လောင်းလှည့်ပွဲများတွင် မော်တော်ယာဉ်များကို အသုံးပြု ကြသော်လည်း ကျေးလက်များတွင် ဆင်များ၊ မြင်းများကို ယခုတိုင် သုံးစွဲနေကြဆဲဖြစ်သည်။

ရှင်လောင်းလှည့်ပွဲများတွင် ရဟန်းလောင်းနှင့် ကိုရင် လောင်းများ၏ မိဘဆွေမျိုးများသည် ထီး၊ ဖိနပ်၊ သင်္ကန်း စသော ပရိတ္တရာ ရှစ်ပါး၊ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းသို့လှူဒါန်း မည့် လှူဖွယ်ဝတ္ထုများ၊ ရဟန်းလောင်းနှင့် ကိုရင်လောင်းများ ဘုန်းကြီးကျောင်းတွင်အိပ်စက်မည့် အိပ်ယာ၊ ဖျာ၊ ခြင်ထောင် များကို ကိုင်ဆောင်ကာ ကျေးရွာ၊ ရပ်ကွက်များအတွင်းသို့

**ဖက်စိမ်းကွမ်းတောင်သည် ရုပ်ဝတ္ထုပစ္စည်းအားဖြင့် ဖက်ရွက်များဖြင့် ပြုလုပ်ထားသည့် တစ်ခါသုံး ကွမ်းတောင်လေးတစ်ခု သာဖြစ်သော်လည်း အညာဒေသ မြန်မာ့ယဉ်ကျေးမှုအရ မြန်မာမိန်းကလေးများ တန်ဖိုးထားမှုကြောင့် ဖက်စိမ်းကွမ်းတောင် ၏တန်ဖိုးသည် အလွန်ကြီးမားခဲ့ပေသည်။ မြန်မာမိန်းမပျိုလေးများ၏ ကြွေသိက္ခာနှင့် အလှအပတို့ကို အလေးထားခြင်း၊ ကိုယ်ကျင့်တရားကို ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ခြင်း၊ အပျိုစင်ဘဝကို တန်ဖိုးထားခြင်းစသည့် စရိုက်များကို နူးညံ့သိမ်မွေ့သော မိန်းကလေးများ ငယ်စဉ်ကပင် သိရှိနားလည် လိုက်နာကြစေရန် ဖက်စိမ်းကွမ်းတောင်ကိုဟူသည့် ဂုဏ်ဒြပ်ဖြင့် ရှေးလူကြီး များက ထိန်းကွပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပေသည်။**

ကို ကိုင်ဆောင်ကြသဖြင့် ကွမ်းတောင်ပန်းတောင်ဟု ခေါ်ဆို ခဲ့ကြဟန် ရှိပေသည်။

မြန်မာနိုင်ငံအောက်ပိုင်းဒေသများတွင် ကွမ်းတောင်ကိုင် မိန်းကလေးတစ်ဦးအတွက် သတ်မှတ်ချက်များသည် ထူးထူး ခြားခြား မရှိသော်လည်း အထက်အညာဒေသများတွင်မူ ဖက်စိမ်းကွမ်းတောင်ကိုင်ရမည့် မိန်းကလေးတစ်ဦးအတွက် ထူးခြားသည့် သတ်မှတ်ချက်များရှိသည်။ စည်းကမ်းသတ်မှတ် ချက်များဖြင့် ထိန်းချုပ်ထားသည့် ဖက်စိမ်းကွမ်းတောင်ကိုင် စလေ့ကို အညာဒေသများတွင် ယခုတိုင် ကျင့်သုံးနေဆဲဖြစ် သည်။

### ဖက်စိမ်းကွမ်းတောင် စလေ့

ဖက်စိမ်းကွမ်းတောင်သည် ငှက်ပျောရွက်များဖြင့် ပြုလုပ် ထားသည့် ကွမ်းတောင်ဖြစ်သည်။ စိမ်းစိုလန်းဆန်းသော ငှက်ပျောရွက်များကို ကန်တော့ချွန်းပုံစံပြုလုပ်၍ ရွှေချထား သည့် သစ်သားပွတ်လုံးကလပ်ပေါ်တွင် တင်ထားသော ဖက် စိမ်းကွမ်းတောင်သည် ယဉ်ကျေးမှုစလေ့အရ အလွန်တန်ဖိုး မြင့်မားကာ အညာဒေသတွင် နေထိုင်ကြသည့် အမျိုးသမီး ငယ်များသည် ဖက်စိမ်းကွမ်းတောင်ကို ကိုင်ဆောင်လိုကြ သည်။ ဖက်စိမ်းကွမ်းတောင်ကိုင်ဟူသည့် ဂုဏ်ပုဒ်ကို ပိုင်ဆိုင် လိုကြသည်။ သို့သော် ဖက်စိမ်းကွမ်းတောင်စလေ့သည် ရှေး အစဉ်အဆက်ကပင် အရည်အချင်း သတ်မှတ်ချက်များစွာ ချမှတ်ထားသည့် ထုံးတမ်းတစ်ခု ဖြစ်ခဲ့ပေသည်။

ဖက်စိမ်းကွမ်းတောင်ကိုင်ခွင့်ရမည့် မိန်းမပျိုသည် ပစ္စည်း ဥစ္စာသင့်တင့်သော မိဘနှစ်ပါးမှ မွေးဖွားလာသည့် လှပသော မိန်းကလေးဖြစ်ရန် လိုအပ်သည်။ မိဘနှစ်ပါးသည် အပျို လှပပျို ပေါင်းဖက်ခဲ့သည့် ငယ်လင်ငယ်မယား ဖြစ်ရမည့်အပြင် မိန်းမ ပျိုကိုယ်တိုင်သည် အကျင့်စာရိတ္တ အထူးကောင်းမွန်ကာ ချစ်သူရည်းစားမထားဖူးသည့် နာမည်ပျက်လုံးဝမရှိသော အပျိုစင်မိန်းကလေးဖြစ်ရမည်။ ကိုယ်လက်အင်္ဂါချို့ယွင်းမှု လုံးဝမရှိသည့်အပြင် ဝလွန်းခြင်း ပိန်လွန်းခြင်းမဖြစ်စေရဟူ သည့် သတ်မှတ်ချက်ကိုလည်း ထည့်သွင်းထားသည်။ အရေး အကြီးဆုံးအချက်မှာ ဖက်စိမ်းကွမ်းတောင် ကိုင်ဆောင်မည့် မိန်းကလေးကို တစ်ရွာလုံးက သဘောတူရွေးချယ်ရန် ဖြစ် သည်။

ဖက်စိမ်းကွမ်းတောင်ကိုင် မိန်းကလေးသည် တစ်ရွာတွင် တစ်ယောက်သာ ဖြစ်ခွင့်ရှိသဖြင့် ငယ်ရွယ်လှပသော မိန်းကလေး အများစုသည် မိမိတို့ရွာ၏ ဖက်စိမ်းကွမ်းတောင် ကိုင်ဖြစ်လာရန် မျှော်လင့်လေ့ရှိကြသည်။ ဖက်စိမ်းကွမ်း တောင်ကိုင် မိန်းကလေးတစ်ဦးအတွက် အစဉ်အဆက်သတ် မှတ်ခဲ့သည့် စံထုံးများသည် ရွာရှိ မိန်းမပျိုများ၏ ကိုယ်ကျင့်



အိုးစည်ပုံမောင်းများ တီးခတ်လျက် လှည့်လည်ကြသည်။ မောင်ရင်လောင်းများ၏ မိဘများက ပရိတ္တရာရှစ်ပါးကို ကိုင်ဆောင်၍ လှည့်လည်ကြရာတွင် မိန်းမပျိုလေးများက ကွမ်းတောင်၊ ပန်းတောင်များ ကိုင်ဆောင်လျက် လိုက်ပါ ကြရသည်။ ငယ်ရွယ်လှပသော မိန်းကလေးများသာ ကွမ်း တောင်၊ ပန်းတောင်များကို ကိုင်ဆောင်ကြရသဖြင့် ကွမ်း တောင်ကိုင်ဟူသည့် စကားလုံးသည် အရပ်ထဲတွင် အလှပဆုံး မိန်းကလေးငယ်ဟု အဓိပ္ပာယ်တွင်လာခဲ့ပေသည်။

ကွမ်းတောင်ကိုင် မိန်းမပျိုများသည် ကွမ်းတောင်များကို ကိုင်ဆောင်လျက် ရှင်လောင်းလှည့်ပွဲများတွင် လိုက်ပါကြရာ တွင် အညာဒေသများ၌ ရွှေ ငွေ ကွမ်းတောင်ကိုင်များအပြင် ဖက်စိမ်းကွမ်းတောင်ကိုင် တစ်ဦးပါ လိုက်ပါရသည်။ ရှင် လောင်း လှည့်ပွဲတစ်ခုတွင် ဖက်စိမ်းကွမ်းတောင်ကိုင် မိန်းကလေးသည် တစ်ဦးသာ လိုက်ပါခွင့်ရှိသဖြင့် ဖက်စိမ်း ကွမ်းတောင်ကိုင်ရမည့် ရွာခံမိန်းကလေးကို ရွာသူရွာသား များက ကြိုတင် ရွေးချယ်ထားကြရသည်။

ထိုမိန်းမပျိုသည် ရွာတွင်ပြုလုပ်သမျှ ရှင်ပြုပွဲများတွင် ဖက် စိမ်းကွမ်းတောင်ကိုင်အဖြစ် လိုက်ပါရသည်။ ဖက်စိမ်းကွမ်း တောင်ကိုင် မိန်းကလေးတစ်ဦးသည် အိမ်ထောင်ကျသွား လျှင်ဖြစ်စေ၊ ကွယ်လွန်သွားလျှင်ဖြစ်စေ၊ တစ်ရပ်တစ်ကျေးသို့ ပြောင်းရွှေ့သွားလျှင် ဖြစ်စေ၊ ကျန်းမာရေးချို့ယွင်းသွားလျှင် ဖြစ်စေ တစ်စုံတစ်ခုသော အကြောင်းကြောင့် ဖက်စိမ်း



ကွမ်းတောင်ကိုင် ဖြစ်ခွင့်မရှိတော့လျှင် ဖက်စိမ်းကွမ်းတောင် ကိုင် အသစ်တစ်ယောက်ကို ရွာလူကြီးများနှင့် ရွာသူရွာ သားများက အများသဘောတူညီမှုဖြင့် ရွေးချယ်ကြရသည်။

### ဖက်စိမ်းကွမ်းတောင် ပြုလုပ်ပုံ

ရှင်လောင်းလှည့်ပွဲမကျင်းပမီ တစ်ရက်အလိုတွင် အလှူ မဏ္ဍပ်၌ ရွာရှိ အပျိုလေးများစုပေါင်းကာ ဖက်စိမ်းကွမ်းတောင် ထိုးကြသည်။ ဖက်ထိုးကျွမ်းကျင်သူ ခေါင်းဆောင်အမျိုးသမီး ဖက်ထိုးနေပုံကိုကြည့်ကာ လိုအပ်သည်များကို အပျိုများက ပိုင်းဝန်းလုပ်ဆောင်ပေးကြရသည်။

ကို မဏ္ဍပ်အတွင်းရှိ သံဃာစင်တွင် အခြားကွမ်းတောင်များ၏ အလယ်၌ ထားရှိသည်။ နောက်နေ့ အလှူလှည့်ချိန်တွင် ရွာ၏ ဖက်စိမ်းကွမ်းတောင်ကိုင် မိန်းကလေးက ထိုဖက်စိမ်းကွမ်း တောင်ကို ကိုင်ဆောင်ရပေသည်။

နူးညံ့ပျော့ပြောင်းသည့် ငှက်ပျောဖက်များကို အနုပညာ လက်ရာမြောက်စွာ ကွမ်းတောင်တစ်ခု ပြုလုပ်ရသည့် ဖက် စိမ်းကွမ်းတောင်ချိုးခြင်းသည် အညာဒေသ၏ ထူးခြားသော လက်မှုပညာရပ်တစ်ခုဖြစ်သည်။ ဖက်စိမ်းကွမ်းတောင်များ ချိုးကြရာတွင် ဒေသတစ်ခုနှင့်တစ်ခု ပုံသဏ္ဍာန်ကွဲပြားမှုများ ရှိသော်လည်း ကွမ်းတောင်ကိုင်မိန်းကလေးအတွက် သတ် မှတ်ထားသည့် စံနှုန်းများသည် အချို့အချက်များတွင် ကွဲပြား မှုရှိသည်အပြင် အဓိက အချက်များသည်ကား အတူတူပင် ဖြစ်သည်။

ယခုအခါတွင် ဖက်စိမ်းကွမ်းတောင် ချိုးနိုင်ကြသူများသည် အညာဒေသမှပင် ရွာတိုင်း၌ မရှိကြတော့ပါချေ။ ငှက်ပျော ကိုင်းကို ဖြတ်သည့်အခါ ငှက်ပျောရွက်ဆုတ်သည့် အလယ်၊ အရွက်များကိုသီယုက်မည့် ဝါးချောင်းငယ်လေးများကို တစ် ဘက်စွာက ချွန်ရသည့်အဆုံး သပ်ရပ်လှပစေရန် ကျွမ်းကျင် သူများကသာ လုပ်ဆောင်နိုင်ကြသည်။ ထို့ကြောင့် မြန်မာ တို့၏ ယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်တစ်ရပ်အဖြစ် ထိန်းသိမ်းရမည့် လက်မှုပညာရပ်ဖြစ်သော ဖက်စိမ်းကွမ်းတောင်ချိုးသည့် အတတ်ပညာကို မျိုးဆက်သစ်များထံ ဆင့်ပွားရန် လိုအပ် လျက်ရှိနေပေသည်။

ဖက်စိမ်းကွမ်းတောင်ကို ပွေပိုက်ကာ ရှင်လောင်းလှည့်ပွဲ တွင် လိုက်ပါရသည့် သမီးပျိုလေးသည် ရွာသူရွာသားများ၏ ချစ်ခင်နှစ်သက်မှုနှင့်အတူ ရွာ၏အလှူဂုဏ်ဆောင် မိန်းမပျိုဟု သတ်မှတ်ခြင်းခံကြရပြီး မိန်းကလေးငယ်များ အားကျရသည့် ရွာ၏ စံပြုအလှမယ်လေးတစ်ဦးလည်း ဖြစ်လာသည်။

### ဖက်စိမ်းကွမ်းတောင်၏တန်ဖိုး

ဖက်စိမ်းကွမ်းတောင်သည် ရုပ်ဝတ္ထုပစ္စည်းအားဖြင့် ဖက် ရွက်များဖြင့်ပြုလုပ်ထားသည့် တစ်ခါသုံး ကွမ်းတောင်လေး တစ်ခုသာဖြစ်သော်လည်း အညာဒေသ မြန်မာ့ယဉ်ကျေးမှု အရ မြန်မာမိန်းကလေးများ တန်ဖိုးထားမှုကြောင့် ဖက်စိမ်း ကွမ်းတောင်၏တန်ဖိုးသည် အလွန်ကြီးမားခဲ့ပေသည်။ မြန်မာ မိန်းမပျိုလေးများ၏ ကြွေသိက္ခာနှင့် အလှအပတို့ကို အလေးထားခြင်း၊ ကိုယ်ကျင့်တရားကို ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက် ခြင်း၊ အပျိုစင်ဘဝကို တန်ဖိုးထားခြင်း စသည့် စရိုက်များကို နူးညံ့သိမ်မွေ့သောမိန်းကလေးများ ငယ်စဉ်ကပင် သိရှိနား လည် လိုက်နာကြစေရန် ဖက်စိမ်းကွမ်းတောင်ကိုဟူသည့် ဂုဏ်ဒြပ်ဖြင့် ရှေးလူကြီးများက ထိန်းကွပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပေသည်။

ဖက်စိမ်းကွမ်းတောင်၏ အစိမ်းရောင်ဖက်များကို ရည်ညွှန်း လျက် မြဖက်ကွမ်းတောင်၊ မြစိမ်းကွမ်းတောင်ဟုလည်း ခေါ်ဆို ကြသည်။ ဖက်စိမ်းကွမ်းတောင်ကိုင် မိန်းကလေးကို ရွာ၏ စံပြုမိန်းကလေး၊ ရွာကျက်သရေမိန်းကလေးဟု ယူဆကြ သည်။ ဖက်စိမ်းကွမ်းတောင်သည် ရွှေကွမ်းတောင်၊ ငွေကွမ်း တောင်၊ ကျောက်စိမ်းကွမ်းတောင်များထက် ရုပ်ဝတ္ထုတန်ဖိုးအား ဖြင့် များစွာလျော့နည်းသော်လည်း မြန်မာမိန်းကလေးတစ်ဦး စံပြုထိန်းသိမ်းရသည့် မြင့်မားသောကိုယ်ကျင့်တရားကို ကိုယ် စားပြုနေပေသည်။

ဖက်စိမ်းကွမ်းတောင်ကိုင်ဟူသည့် ဂုဏ်ပုဒ်ကို ပိုင်ဆိုင်ခွင့် ရရန် မိန်းကလေးများအား အမျိုးသမီးတစ်ဦး၏ အပျိုစင် တန်ဖိုးကို ကိုယ်တိုင်ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်စေသည့် စလေ့ သည် အလွန်ကောင်းမွန်သော ထုံးတမ်းတစ်ခုအဖြစ် အစဉ် အဆက်တည်ရှိခဲ့ကာ လိုက်နာကျင့်သုံးခဲ့ကြသည်။

ယခုအခါတွင် ဖက်စိမ်းကွမ်းတောင်ကိုင် မိန်းကလေးကို သင့်လျော်ရာ၊ နီးစပ်ရာ ရွေးချယ်မှုများ ရှိလာကြသည်။ အစဉ် အလာရွေးချယ်ခဲ့သည့် စံထုံးတို့သည်လည်း လျော့ပါးစပြု လာနေပြီဖြစ်သည်။ သို့သော်လည်း ဖက်စိမ်းကွမ်းတောင်ကိုင် ဟူသည့် ဂုဏ်ပုဒ်ကို အညာဒေသတွင် ယနေ့တိုင် မြတ်နိုးစွာ ဂုဏ်ယူလျက်ရှိနေကြရာ မြန်မာတို့၏ သိမ်မွေ့လှပသည့် ယဉ် ကျေးမှုထုံးတမ်းများကို ဆက်လက်စောင့်ထိန်းကာ အမျိုး ဂုဏ်ကို မြှင့်တင်ကြရမည်ဖြစ်ပေသည်။



# ရှေးဟောင်း နံရံဆေးပန်းချီများကို ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရန် လိုအပ်

ဝက်လက် ဒီဇင်ဘာ ၄  
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ဝက်လက်မြို့နယ် သရက်ကြီးရွာ မြောက်ဘက်ရှိ သာဒွန်းကျောင်းမှ စေတီဟောင်း တစ်ဆူ၌ ၁၅ ရာစု(မြန်မာသက္ကရာဇ် ၇၀၀ ကျော်ခန့်)က နံရံဆေးရေးပန်းချီများကို တွေ့ရှိခဲ့ပြီး အဆိုပါ ပန်းချီ များမှာ အလွန်ရှားပါးသော ရှေးဟောင်းလက်ရာဖြစ်ကာ တစ်နိုင်ငံလုံးတွင် အနည်းငယ်သာ ကျန်ရှိတော့သဖြင့် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရန်လိုအပ်နေကြောင်း သိရ သည်။



စေတီဟောင်းတစ်ဆူတွင် ရှားပါးသော သုတေသနပြုနေစဉ်။

အဆိုပါ ရှေးဟောင်းနံရံဆေးပန်းချီများ လေ့လာ ရေးလုပ်ငန်းကို ရှေးဟောင်းပညာရှင် Alexey Kirichenko(ခ) ဦးမြင့်လွင်နှင့် စစ်ကိုင်း ရှေးဟောင်း သုတေသနနှင့် အမျိုးသားပြတိုက်မှ ဦးရာဇာအောင်တို့ ပူးပေါင်း၍ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာမှ ရှေးဟောင်းပန်းချီများကို နိုဝင်ဘာ ၂၉ ရက်က ရှာဖွေတွေ့ရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဝက်လက်မြို့နယ် သရက်ကြီးရွာ မြောက်ဘက်ရှိ သာဒွန်းကျောင်း၌ စေတီပျက် ခုနစ်ဆူရှိသည့်အနက် တစ်ဆူကို အသစ်ပြင်ပြီးသွားပြီဖြစ်ကြောင်း၊ ၁၈ ရာစု နံရံပန်းချီ အစိတ်အပိုင်း အနည်းငယ်ရှိသည့် စေတီတစ် ဆူကို လက်ရှိအချိန်တွင် အပေါ်ပိုင်း လူတစ်ရပ်နီးနီးကို

ဖြိုပစ်လိုက်ပြီး အသစ်ပြန်တည်ရန် လုပ်နေကြကြောင်း၊ မြန်မာသက္ကရာဇ် ၇၀၀ ကျော်က နံရံဆေးရေးပန်းချီမှာ စစ်ကိုင်းတိုင်းထဲတွင် နှစ်နေရာတည်းရှိသော ကျန်ရှိ တော့၍ ထိန်းသိမ်းပေးရန် လိုအပ်ကြောင်းလည်း အဆိုပါ လေ့လာသူက ဆက်ပြောသည်။ **ဌေးအို(ကသာ)**

# အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ မသန်စွမ်းသူများနေ့တွင် ထူးချွန်မသန်စွမ်းသူများအား ဂုဏ်ပြုဆုချီးမြှင့်

ဘားအံ ဒီဇင်ဘာ ၄  
ကရင်ပြည်နယ် လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာနက ကြီးမား၍ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ မသန်စွမ်းသူ များနေ့ အခမ်းအနားကို ဒီဇင်ဘာ ၃ ရက်က ဘားအံမြို့ သီရိဘားအံဟိုတယ် ခမ်းမ ဆောင်၌ ကျင်းပခဲ့ရာ အခမ်းအနားတွင် ထူးချွန် မသန်စွမ်းသူများအား ဂုဏ်ပြုဆုများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ပြည်နယ်လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာနအနေဖြင့် အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် ကိုယ်အင်္ဂါ မသန်စွမ်းသူများအား အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းပညာများ သင်ကြားပေးကာ အထောက်အကူပြုပစ္စည်းများလည်း ထောက်ပံ့ပေးအပ်နေသလို မိုင်းထိုက်လူနာများကို လည် ငွေကြေးအထောက်အပံ့များ ကူညီထောက်ပံ့ပေးနေကြောင်း၊ ကိုယ်အင်္ဂါမသန် စွမ်းသူများအား ယခုလို ထောက်ပံ့ပေးအပ်နေသည့်အပြင် မသန်စွမ်းကလေးများ အနေဖြင့် မူကြိုကျောင်းများ၊ အခြေခံပညာကျောင်းများတွင် လာမည့်ပညာသင်နှစ်၌ ဝင်ရောက်ပညာသင်ကြားနိုင်ရန်အတွက် သင်ကြားပေးမည့် ဆရာဆရာမများအား နည်းစနစ်ဆိုင်ရာ သင်တန်းများလည်း ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပေးလျက်ရှိကြောင်း ပြည်နယ် လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာန ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးက ပြောသည်။

အခမ်းအနားတွင် ကရင်ပြည်နယ် ဗမာတိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာဝန်ကြီး ဦးတေဇ ထွင်လှိုင်ထွေးက အမှာစကားပြောကြားပြီး ပြည်နယ်လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာန ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးဇော်မင်းက အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ မသန်စွမ်းသူများနေ့ အထိမ်း အမှတ်အခမ်းအနားသို့ ကုလသမဂ္ဂအထွေထွေအတွင်းရေးမှူးချုပ်ထံမှပေးပို့သော သဝဏ်လွှာကို ဖတ်ကြားသည်။

ကရင်ပြည်နယ်တစ်ခုလုံး အတိုင်းအတာအနေဖြင့် ကိုယ်အင်္ဂါမသန်စွမ်းသူ ၂၅၁၆ ဦး၊ ဉာဏ်ရည်မမီသူ ၈၅၇ ဦး၊ မျက်မမြင် ၄၉၇ ဦး၊ ဆွဲအနားမကြား ၇၄၉ ဦးတို့ ရှိကာ ၂၀၁၄ သန်းခေါင်စာရင်းအရ နိုင်ငံအတွင်း လူဦးရေ ၅၅ သန်းကျော်ရှိသည့်အနက် ၄ ဒသမ ၆ ရာခိုင်နှုန်းဖြစ်သည့် လူဦးရေ ၂၃ သိန်းကျော်သည် မသန်စွမ်းသူများ ဖြစ်ကြောင်း ပြည်နယ်လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာနမှ စာရင်းအချက်အလက်များအရ သိရ သည်။

မင်းရာဇာ(မြစ်ကြီးနား)

# ငရဲချောင်းဆည် ယိုယွင်းပျက်စီးလာ၍ တောင်သူများအခက်ကြုံနေ

အင်းတော် ဒီဇင်ဘာ ၄  
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကသာခရိုင် အင်းတော်မြို့နယ် သုက္ကကျေးရွာအုပ်စုတွင်းမှ တောင်သူလယ်သမားများ

အဓိကအားထားရပြီး လယ်ကွင်းများနှင့် နန်းဆင်ကျွန်း တော လယ်ယာမြေကွင်းများသို့ နှစ်စဉ် မိုးရာသီ စပါး စိုက်ပျိုးရေးနှင့် အောင်ရေ ပေးနေသည့် ငရဲချောင်းကွန်

ကရစ်ဆည်ကြီး ချွတ်ယွင်းပျက်စီးနေသဖြင့် တောင်သူ များ အခက်ကြုံနေရကြောင်း သိရသည်။



“ငရဲချောင်းဆည်ကြီးပျက်စီးလာတော့ လယ်သမား တွေ အခက်ကြုံလာတယ်။ ဒီဆည်က ကျွန်တော်တို့ မြသီတာရွာက တောင်သူလယ်သမားတွေနဲ့ နန်းဆင် ကျွန်းတောက တောင်သူတွေ မိုးစပါးစိုက်ပျိုးတဲ့အခါမှာ စိုက်ရေရော အောင်ရေရော အဓိကအားထားရတဲ့ ဆည်ဖြစ်တယ်။ အားထားနေရတဲ့ဆည်က မြင်တဲ့ အတိုင်း ပျက်စီးနေတော့ တောင်သူတွေ အခက်တွေ့ လာတာပါ” ဟု သုက္ကကျေးရွာအုပ်စု မြသီတာကျေးရွာ မှ တောင်သူ ဦးမြင့်ဦးက ပြောသည်။

ဒေသခံတောင်သူဦးရေ ၇၀ ကျော် အားထားနေရ သော ငရဲချောင်းဆည်ကြီး ချွတ်ယွင်းလာသည့်အတွက် ရေသိုလှောင်မှုရေထုအားနည်းလာကာ တောင်သူများ အနေဖြင့် စိုက်ပျိုးထားသော စပါးခင်းများသို့ အောင်ရေ သွင်းသည့်အခါ ထင်သလောက် ရေရရှိခြင်းမရှိဘဲ အခက်ကြုံနေကြရသဖြင့် ပျက်စီးနေသည့် ထိုဆည်ကြီး ကို သက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများက ပြန်လည်ပြုပြင်ပေး ရန် တောင်သူများအနေဖြင့် လိုလားနေကြကြောင်း သိရသည်။ **သန်းမောင်လေး(ကချင်မြေ)**

# တက်ဟုန်းပြည်နယ်ခွဲ ကုန်သည်ကြီးများအသင်း ကိုယ်စားလှယ်ခွဲဖွဲ့

တရုတ်နိုင်ငံ တက်ဟုန်းပြည်နယ်ခွဲ ကုန်သည်ကြီးများအသင်း၏ မြန်မာနိုင်ငံကိုယ်စားလှယ်ခွဲတစ်ခုအဖြစ် ဝန်းမော်ရုံးခွဲကို ဝန်းမော်မြို့ သာစည်ရပ်ကွက် ခြောက်လကုန်းရပ်၌ နိုဝင်ဘာ ၂၉ ရက်က ဖွင့်လှစ်ခဲ့သည်။ ရုံးခွဲဖွင့်ပွဲတွင် တက်ဟုန်းပြည်နယ်ခွဲ ဒုတိယအုပ်ချုပ်ရေးမှူး မစ္စတာရန်စိကျွမ်းနှင့် တရုတ်နိုင်ငံမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးအောင်သိန်းနှင့် မြန်မာနိုင်ငံမှ တာဝန်ရှိသူများက အမှာစကားပြောကြားပြီး ရုံးခွဲကို ဖွဲ့စည်းဖွဲ့စည်းပေးခဲ့သည်။ ထို့နောက် ဝန်းမော်ပြည်သူ့ ဆေးရုံး ကြီးအတွက် အလှူငွေ ကျပ်သိန်း ၅၀ နှင့် မြစေတီကျေးရွာ အခြေခံပညာမူလတန်းကျောင်းအတွက် ကျပ်သိန်း ၅၀ တို့ကို တက်ဟုန်းပြည်နယ်ခွဲမှ တာဝန်ရှိသူများက ပေးအပ်လှူဒါန်းခဲ့သည်။ **သိမ်းခဲ-နန်းရီ**

# လူသားချင်းစာနာမှု အကူအညီအထောက်အပံ့ပေးရေး လုပ်ငန်းအတွက် ငွေကျပ်သိန်း ၁၀၀ ထောက်ပံ့

မြစ်ကြီးနား ဒီဇင်ဘာ ၄  
ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ ပြည်သူများအတွက် လူသားချင်းစာနာမှုအကူအညီ အထောက်အပံ့ပေးရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရန် အလှူငွေထောက်ပံ့ ပေးအပ်ပွဲကို နိုဝင်ဘာ ၂၈ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီတွင် မြစ်ကြီးနားမြို့ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ရုံး အစည်း အဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့ရာ ပြည်နယ် လူသားချင်းစာနာထောက်ပံ့ကူညီလှူဒါန်းမှု ဖြစ်မြောက်ရေးဦးစီးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာခက်အောင်က အမှာစကားပြောကြားပြီး ဒေါက်တာဇော်ဝမ်း Asia Boom Co.,Ltd မှ ရခိုင် ပြည်နယ်အတွင်း လူသားချင်းစာနာမှု အကူအညီ အထောက်အပံ့ပေးရေးလုပ်ငန်း အတွက် လှူဒါန်းငွေ ကျပ်သိန်း ၁၀၀ အား ထောက်ပံ့ပေးအပ်ရာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က လက်ခံရယူပြီး ဂုဏ်ပြုတံဆိပ်လွှာ ပြန်လည်ပေးအပ်ကာ ပြည်နယ်လူသားချင်း စာ နာထောက်ပံ့ကူညီလှူဒါန်းမှုလုပ်ငန်း ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ၊ ကချင်ပြည်နယ်လူမှုရေးဝန်ကြီး ဒေါက်တာသင်းလွင်က ကျေးဇူးတင်စကား ပြောကြားသည်။

ယင်းသို့ ထောက်ပံ့လှူဒါန်းရခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ Asia Boom Co.,Ltd အနေဖြင့် ကချင်ပြည်နယ်သူ ပြည်နယ်သားများကလည်း ရခိုင်ပြည်သူများအတွက် လူသားချင်း စာနာထောက်ထားပြီး အကူအညီပေးလိုတဲ့အတွက် ယခုလို မိမိတို့ တတ်နိုင်သလောက်ကို ထောက်ပံ့ပေးအပ်ရခြင်းဖြစ်ကြောင်း ကုမ္ပဏီကိုယ်စား လာရောက်လှူဒါန်းပေးသည့် ဒေါက်တာထွယ်လွင်က ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။

ကချင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့အနေဖြင့် ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း လူသားချင်းစာနာမှု အကူအညီ အထောက်အပံ့ပေးရေး ပြန်လည်နေရာချထားရေးနှင့် ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး ဆောင်ရွက်ရာတွင် အစိုးရ ပြည်သူ့ အရပ်ဘက်လူမှုအဖွဲ့အစည်းများ၊ နိုင်ငံရေးပါတီ များ ပူးပေါင်းပါဝင်မှုဖြင့် ပံ့ပိုးကူညီလှူဒါန်းပေးနိုင်ရန် ပြည်နယ်လူသားချင်းစာနာ ထောက်ပံ့ကူညီလှူဒါန်းမှု ဖြစ်မြောက်ရေးဦးစီးကော်မတီနှင့် လုပ်ငန်းကော်မတီ များအား ခရိုင်၊ မြို့နယ်၊ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာအဆင့်ထိ အဆင့်ဆင့်ဖွဲ့စည်းခဲ့ပြီး အလှူ ငွေများ လက်ခံရရှိရေး ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ပြည်နယ်(ပြန်/ဆက်)



# မြို့သန့်ရှင်းသာယာလှပရေးအတွက် စုပေါင်းအမှိုက်ကောက်

ကျေးသောင်း ဒီဇင်ဘာ ၄  
တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ကျေးသောင်းမြို့၌ မြို့သန့်ရှင်းသာယာလှပရေး အသိပညာ ပေး Campaign တစ်ခုအဖြစ် စုပေါင်းအမှိုက်ကောက်ခြင်းအစီအစဉ်တစ်ရပ်ကို ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးဆောင်၍ ဒီဇင်ဘာ ၂ ရက် နံနက်ပိုင်းက ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

စုပေါင်းအမှိုက်ကောက်သည့် အစီအစဉ်တွင် ကျေးသောင်းခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးနေဦး၊ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် ဌာနဆိုင်ရာများမှ ဝန်ထမ်းများ၊ အရပ်ဘက်လူမှု အဖွဲ့အစည်းများ၊ ရပ်ကွက်နေပြည်သူများ၊ ကျောင်းသားကျောင်းသူများ စုပေါင်းပါဝင် ၍ ကျေးသောင်းမြို့ အထင်ကရနေရာတစ်ခုဖြစ်သည့် ဘုရင့်နောင်အငူမှ ကမ်းနား လမ်းတစ်လျှောက် လမ်းဘေးဝဲယာရှိ အမှိုက်သရိုက်များကို ရှင်းလင်းခဲ့သည်။ မြို့နေပြည်သူများအနေဖြင့် စည်းကမ်းမဲ့ အမှိုက်စွန့်ပစ်သည့် အလေ့အထများ လျော့နည်းပပျောက်ရေး၊ မြို့သာယာလှပစေရေးနှင့် စနစ်တကျအမှိုက်စွန့်ပစ်သည့် အလေ့အထများအကြောင်း ပြည်သူ့လူထု အသိပညာရရှိစေရေး ရည်ရွယ်ချက်များဖြင့် လူထုလှုပ်ရှားမှုအသွင်ဖြင့် စုပေါင်းအမှိုက်ကောက်ခြင်းကို ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ **ကျော်စိုး(ကျေးသောင်း)**



ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ရွှေတောင်မြို့နယ် ပြည်သူ့အားကစားကွင်း၌ ပြည်ခရိုင် အားကစားနှင့် ကာယပညာကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌလား ခြောက်မြို့နယ် ဘောလုံး ပြိုင်ပွဲ၏ ဝိုက်လှည့်ကိုင် နိုဝင်ဘာ ၂၈ ရက်က ကျင်းပခဲ့ပြီး ပြိုင်ပွဲတွင် ပထမဆုရရှိသော ရွှေတောင်မြို့နယ်ဘောလုံးအသင်းအား ဆုပေးလားကို ခရိုင်အားကစားနှင့် ကာယ ပညာကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးဉာဏ်ဇော်က ချီးမြှင့်စဉ်။ **မြန်မာ(ပြန်/ဆက်)**



# လုပ်ငန်းခွင်အတွင်း သေဆုံးမှုဆိုင်ရာ အလုပ်သမားလျော်ကြေးမှာ ခေတ်ကာလအရ အလွန်နည်းနေ

မကွေး ဒီဇင်ဘာ ၄

၁၉၂၃ ခုနှစ် အလုပ်သမား လျော်ကြေးဥပဒေအရ လုပ်ငန်းခွင်အတွင်း အလုပ်သမားသေဆုံးမှု ဖြစ်ပွားလျှင် ပေးရမည့် လျော်ကြေးပမာဏမှာ ခေတ်ကာလအခြေအနေအရ အလွန်နည်းပါးနေကြောင်း မကွေးတိုင်းဒေသကြီး အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အား ဝန်ကြီးဌာနမှူးကျော်က နိုဝင်ဘာ ၃၀ ရက်တွင် ပြောကြားသည်။

“အလုပ်သမားလျော်ကြေးဥပဒေအရ လုပ်ငန်းခွင်အတွင်း အလုပ်သမားသေဆုံးမှုဖြစ်ပွားရင် ပေးရမယ့်လျော်ကြေးက ခေတ်ကာလနဲ့ကြည့်ရင် အလွန်အင်မတန်နည်းပါးနေပါတယ်။ လေးသိန်း ခွဲပဲဖြစ်လို့ အင်မတန် နှစ်နာပါတယ်။ လူသေသွားတာကို ထိုက်ထိုက်တန်တန်လျော်ပါဆိုတာမျိုး တော့ လူတန်ဖိုးနဲ့ လဲလို့မရပါဘူး။ သေဆုံးသွားမှုအတွက် လျော်ကြေးမဟုတ်တဲ့ ကရုဏာကြေးကို

သက်ဆိုင်တဲ့ အဖွဲ့အစည်းတွေက ပေးကိုပေးပိုင်ပါတယ်” ဟု ဝန်ကြီးက လက်ရှိအခြေအနေအပေါ် သုံးသပ်ပြောကြားသည်။

ယင်းသုံးသပ်ချက်ကို အကောင်အထည်ဖော်သည့်အနေဖြင့် နိုဝင်ဘာ ၂၇ ရက်က တိုင်းဒေသကြီး မင်းဘူးမြို့နယ်အတွင်း ဟန်ထက် (၁) ကုမ္ပဏီပိုင် ကျောက်မီးသွေးတွင်း ပြိုကျခြင်းကြောင့် လုပ်ငန်းခွင်အတွင်း သေဆုံးခဲ့သည့် မြန်မာလုပ်သားခုနစ်ဦးအတွက် ကုမ္ပဏီက လူမှုကရုဏာကြေးပေးရန် အလုပ်သမားညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနနှင့် သက်ဆိုင်ရာ အုပ်ချုပ်ရေးတို့မှ တစ်ဆင့် တိုက်တွန်းဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်းလည်း ဝန်ကြီးက ဆက်လက်ပြောကြားသည်။

အဆိုပါဖြစ်စဉ်တွင် သေဆုံးသူ လုပ်သား ခုနစ်ဦးတို့၏ မိသားစုဝင်များထံသို့ လူမှုကရုဏာကြေး ကျပ်သိန်း ၇၀ စီကို ကုမ္ပဏီက နိုဝင်ဘာ ၃၀ ရက်တွင် တာဝန်ရှိသူများရှေ့မှောက်၌ ပေးအပ်ခဲ့

ကြောင်း သိရသည်။ ထို့အပြင် ဥပဒေအရ အလုပ်သမားတစ်ဦးလျှင် ကျပ်လေးသိန်းခွဲခန့်ဖြင့် ခုနစ်ဦးအတွက် ငွေကျပ် ၃၀ သိန်းခွဲကိုလည်း အလုပ်သမားညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနမှ ဖွင့်ထားသည့် ဘဏ်အကောင့်သို့ ကုမ္ပဏီမှ ပေးသွင်းရမည်ဖြစ်ကြောင်း ထိုငွေကို ဌာနက ကျန်ရစ်သူမိသားစုထံသို့ ချက်လက်မှတ်ဖြင့် ပေးအပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း မင်းဘူး/စတုရန်း အုပ်ချုပ်ရေးမှူးဦးညီညီဝင်းထံမှ သိရသည်။

အဆိုပါ ကျောက်မီးသွေးတွင်း ပြိုကျမှုဖြစ်စဉ်တွင် တရုတ်နိုင်ငံသားတစ်ဦးနှင့် မြန်မာလုပ်သား ခုနစ်ဦး စုစုပေါင်း ရှစ်ဦးသေဆုံးသွားခဲ့ပြီး လေးဦး ဒဏ်ရာရခဲ့ကြောင်းနှင့် အဆိုပါဖြစ်စဉ်ကြောင့် ဟန်ထက်(၁) ကျောက်မီးသွေးတွင်းကို သတ္တုတွင်းဝန်ကြီးဌာနက ပြည်ထောင်စုအဆင့် အခွင့်အာဏာဖြင့် နိုဝင်ဘာ ၂၉ ရက်က အပြီးပိတ်လိုက်ကြောင်း သိရသည်။ ဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍



ကုမ္ပဏီပိုင်ရှင်နှင့် လုပ်ငန်းတာဝန်ခံကိုလည်း ရာဇနယ်မြေရဲစခန်းက အမှုဖွင့်ဆောင်ရွက်ထားသတ်ကြီး ဥပဒေပုဒ်မ ၃၀၄(က)ဖြင့် စလင်းမြို့ကြောင်း သိရသည်။ ဇေယျတု(မကွေး)

## အင်းတော်မြို့တွင် မီးဘေးကာကွယ်ရေးကြိုတင်ဇာတ်တိုက်လေ့ကျင့်

အင်းတော် ဒီဇင်ဘာ ၄

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကသာခရိုင် အင်းတော်မြို့ မြို့မဈေးကြီး၌ မီးဘေးကာကွယ်ရေးအတွက် ကြိုတင်ဇာတ်တိုက်လေ့ကျင့်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို ဒီဇင်ဘာ ၁ ရက်က မီးသတ်ဌာနနှင့် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ဈေးသူဈေးသားများ စုပေါင်း၍ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ယခုလို မီးဘေးကာကွယ်ရေး ဇာတ်တိုက်လေ့ကျင့်ခြင်းမှာ အင်းတော်မြို့သည် ယခင်က အကြီးအကျယ် မီးလောင်မှု နှစ်ကြိမ်ဖြစ်ပွားခဲ့ဖူး၍ ထိုအဖြစ်မျိုး ထပ်မံဖြစ်ပေါ်ရန်အတွက် ကြိုတင်ဇာတ်တိုက် လေ့ကျင့်ထားရခြင်းဖြစ်ကြောင်း လေ့ကျင့်ရာတွင် ပါဝင်သည့် မြို့မမြို့ဖွဲ့တစ်ဦးက ပြောသည်။ အဆိုပါဇာတ်တိုက်လေ့ကျင့်မှု ဆောင်ရွက်ခြင်းကို အင်းတော်မြို့နယ် စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးမြတ်ကိုထွေးနှင့် မြို့နယ်အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ လာရောက်ကြည့်ရှုအားပေး ကြံမြီးမြို့နယ်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ အရန်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့ဝင်များ၊ ဈေးသူဈေးသားများ စုပေါင်းပါဝင် လေ့ကျင့်ခဲ့ကြသည်။ လူ့အောင်(ကသာ)



## ကျွန်းလှမြို့နယ် ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများအတွက် လွှတ်တော်ရန်ပုံငွေ ကျပ်သိန်း ၁၀၀၀ ပေးအပ်

ကျွန်းလှ ဒီဇင်ဘာ ၄

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကန်ဘလူခရိုင် ကျွန်းလှမြို့နယ်တွင် ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာနှစ် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ရန်ပုံငွေ ကျပ်သိန်း ၁၀၀၀ ပေးအပ်ပွဲကို ဒီဇင်ဘာ ၁ ရက်က မြို့နယ်စုပေါင်းရုံးခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့သည်။ ရန်ပုံငွေပေးအပ်ပွဲတွင် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်ဦးထွန်းဝင်းနှင့် မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးသက်ထွန်းတို့က အမှာစကားပြောကြားပြီး သက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများက ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာများ၌ ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နေမှုနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။ အဆိုပါ လွှတ်တော်ရန်ပုံငွေဖြင့် မြို့နယ်အတွင်း ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများအဖြစ် တံတားလုပ်ငန်း ၁၇ ခု၊ လမ်းလုပ်ငန်း ၁၂ ခု၊ ရေမြောင်းနှင့် ရေပြန်လုပ်ငန်း ခုနစ်ခု၊ ရေတွင်း ရေကန်လုပ်ငန်း ၁၀ ခုနှင့် အခြားလုပ်ငန်း ၁၆ ခုတို့ကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယဦးစီးမှူး ဦးအောင်မိုးခိုင်၏ ပြောကြားချက်အရ သိရသည်။ မျိုးဝင်းညို(ကျွန်းလှ)

### သတင်းတိုများ

#### စဉ်ဆက်မပြတ်ဆေးပညာဟောပြောပွဲကျင်းပမည်

မြန်မာနိုင်ငံဆရာဝန်အသင်း(ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး)ကကြီးမှူး၍ စဉ်ဆက်မပြတ်ဆေးပညာဟောပြောပွဲကို ဒီဇင်ဘာ ၈ ရက် (သောကြာနေ့)မှစ၍ ၁ နာရီမှ ညနေ ၃ နာရီအထိ မြို့နယ်ခန်းမ အလုံမြို့နယ်တွင်လည်းကောင်း၊ ဒီဇင်ဘာ ၁၄ ရက် (ကြာသပတေးနေ့)မှစ၍ ၁ နာရီမှ ညနေ ၃ နာရီအထိ TCL စားသောက်ဆိုင် အမှတ် (၄၆/၁) သံသရာလမ်း ၁၄/၂ ရပ်ကွက် တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်တွင်လည်းကောင်း ကျင်းပမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ဆရာဝန်များအားလုံးတက်ရောက်နိုင်ကြောင်း သိရသည်။ ဗထူး

#### တီဘီလူနာများအား ကွင်းဆင်းရှာဖွေဆေးကုသပေး

ရမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) မိုင်းယုမြို့ပေါ်နှင့် ကျေးလက်များမှ တီဘီရောဂါ သံသယရှိနေသည့် ဟု ယူဆနေရသူများနှင့် တီဘီရောဂါပိုးရှိနေသည့် ပြည်သူများအား ကျိုင်းတုံမြို့ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှ တီဘီရောဂါတိုက်ဖျက်ရေးအဖွဲ့များက မိုင်းယုပြည်သူ့ဆေးရုံ၌ ဒီဇင်ဘာ ၂ ရက်က ကွင်းဆင်းကာ တီဘီလူနာများ ရှာဖွေကုသခြင်းလုပ်ငန်းများ ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။ ကွင်းဆင်းကုသမှုကို ကျိုင်းတုံမြို့ တီဘီရောဂါတိုက်ဖျက်ရေးဌာနမှ ဒေါက်တာ နန်းဆောင်ခမ်း ဦးဆောင်သောအဖွဲ့က ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းဖြစ်ပြီး ကုသရာတွင် မိုင်းယုမြို့ပေါ်နှင့် ကျေးလက်နေပြည်သူများ၊ ကလေးများမှ တီဘီရောဂါ သံသယရှိဖွယ်လူနာများအား သလိပ်များ စစ်ဆေးပေးခြင်း၊ ဓာတ်မန်ရိုက် စမ်းသပ်ပေးခြင်းနှင့် ရောဂါရှိပါက တီဘီဆေးနှင့် လိုအပ်သောဆေးများပေးခြင်းတို့ကို အခမဲ့ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ကိုကိုနိုင်(ပြန်/ဆက်)

#### အခြေခံတိရစ္ဆာန်ကျန်းမာရေးလုပ်သားသင်တန်းဖွင့်

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး မိုးညိုမြို့ ရွှေဥဒေါင်းရပ်ကွက်ရှိ မွေးမြူရေးနှင့်ကုသရေးဦးစီးဌာန ရုံး၌ အခြေခံ တိရစ္ဆာန်ကျန်းမာရေးလုပ်သား သင်တန်းကို နိုဝင်ဘာ ၂၀ ရက်မှ ဒီဇင်ဘာ ၁ ရက်အထိ ဖွင့်လှစ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါသင်တန်းကို မြို့နယ် မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနမှ ဦးစီးအရာရှိ ဒေါက်တာကျော်လင်းက ဦးစီး၍ အမျိုးသားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါက်တာဝင်းမြင့်၏ ပံ့ပိုးမှုဖြင့် ဖွင့်လှစ်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်ပြီး သင်တန်းတွင် တိရစ္ဆာန်မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေရန်နှင့် ခေတ်မီ မွေးမြူရေးနည်းပညာများ၊ ကြက်မွေးမြူရေး၊ ဝက်မွေးမြူရေးနှင့် မြက်ချဉ်ဖတ်ပြုလုပ်နည်းများကို သင်ကြားပို့ချခဲ့ကာ သင်တန်းသို့ သင်တန်းသား ၂၅ ဦး တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ကိုမင်း(မိုးညို)

### ကသာ-အင်းတော်-မံစီ ခရိုင်ချင်းဆက်လမ်းတွင် ကတ္တရာလမ်း တိုးချဲ့ခင်းကျင်းနေ

ပန်းမောက် ဒီဇင်ဘာ ၄

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကသာခရိုင်အတွင်းရှိ ကသာ-အင်းတော်-မံစီလမ်းပိုင်း မိုင်တိုင်အမှတ် (၄၄/၂)မှ (၄၅/၄) အထိတွင် ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရ၏ ခွင့်ပြုရန်ပုံငွေကျပ် ၁၄၅ သန်းဖြင့် မူလကတ္တရာခင်းထားသော ၁၂ ပေအကျယ်လမ်းကို ၁၈ ပေအကျယ် ကတ္တရာလမ်းအဖြစ် အဆင့်မြှင့်ဆောင်ရွက်နေကြောင်း သိရသည်။

ကသာ-အင်းတော်-မံစီ လမ်းပိုင်းသည် ကသာမြို့နယ်၊ အင်းတော်မြို့နယ်နှင့် ပန်းမောက်မြို့နယ် သုံးခုတို့ကြား ဆက်သွယ်ထားသော ခရိုင်ချင်းဆက်လမ်းဖြစ်ပြီး ကသာခရိုင်အတွက် အရေးပါလှသော လမ်းတစ်လမ်းဖြစ်သလို ဒေသခံ တိုင်းရင်းသား ပြည်သူများ အားထားအသုံးပြုနေရသော လမ်းတစ်လမ်းလည်းဖြစ်၍ နိုဝင်ဘာလကုန်ပိုင်းမှစကာ ကတ္တရာလမ်း တိုးချဲ့ခင်းခြင်းကို ဆောင်ရွက်နေခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ “တိုင်းဒေသကြီး ခွင့်ပြုရန်ပုံငွေ နှုတ်တော်တို့ ဆောင်ရွက်နေတာဖြစ်ပါတယ်။ ပွင့်လင်းရာသီဆိုတော့ လုပ်ကိုင်ရတာလည်း လွယ်ကူပါတယ်” ဟု ပန်းမောက်မြို့နယ် လမ်းဦးစီးဌာနမှူး ဦးတင်ကျော်ဦးက ပြောကြားသည်။ သန်းမောင်လေး

## ကလေးစာပေပွဲတော် ဒုတိယနေ့တွင် လာရောက်ပါဝင်ဆင်နွှဲသည့် ကလေးများဖြင့် စည်ကားများပြား

ကျိုင်းတုံ ဒီဇင်ဘာ ၄

ကျိုင်းတုံမြို့ မြို့တော်ခန်းမတွင် ကျင်းပလျက်ရှိသော ကလေးစာပေပွဲတော်၊ ကလေးစာပေပြပွဲနှင့် စာအုပ်ဈေးရောင်းပွဲတော် ဒုတိယနေ့တွင် ပွဲတော်လာရောက်

သည့် ကလေးပရိသတ်များနှင့် မိဘများ၊ ပြိုင်ပွဲများတွင် ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်သည့် ကလေးများ စည်ကားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ပွဲတော်တွင် အခြေခံပညာကျောင်းများမှ ကျောင်း

သား ကျောင်းသူများက ဖျော်ဖြေရေးအစီအစဉ်များဖြင့် ဖျော်ဖြေတင်ဆက်ကြပြီး ပွဲတော်လာရောက်သည့် ကလေးငယ်များက ပုံပြောပြိုင်ပွဲ၊ ကဗျာရွတ်ပြိုင်ပွဲ၊ ဆေးရောင်ခြယ်ပြိုင်ပွဲ၊ အရုပ်ခေါက်ပြိုင်ပွဲ၊ အိမ်ဆောက်ပြိုင်ပွဲ၊ ခွက်နင်းပြိုင်ပွဲ၊ ဖိနပ်စီးပြိုင်ပွဲ၊ ပူပေါင်းညှပ်ပြိုင်ပွဲ၊ အရုပ်ဆက်ပြိုင်ပွဲနှင့် စကားပုံဆက်ပြိုင်ပွဲများတွင် ပျော်ရွှင်စွာ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ကြကာ ပြိုင်ပွဲများတွင် ဆုရရှိသူများအား ပိတ်ပွဲအခမ်းအနားတွင် ဆုများချီးမြှင့်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ပွဲတော်သို့ လာရောက်သူများအား လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များ၊ စေတနာရှင် အလှူရှင်များက လက်ဆောင်ပစ္စည်းများနှင့် စတုဒိသာများဖြင့် ညှိနှိုင်းကျွေးမွေးလျက်ရှိကြောင်းလည်း သိရသည်။

အဆိုပါကလေးစာပေပွဲတော်ကို ကလေးများ ပလင်းတန်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ စာပေဖတ်ရှုမှု အလေ့ကျင့်ကောင်းများ တိုးပွားရရှိရေး၊ တီထွင်ဖန်တီးမှု ဉာဏ်ရည်ဉာဏ်သွေးများ ထက်မြက်လာစေရေးစသည့် ရည်ရွယ်ချက်များဖြင့် နှစ်ရက်ကြာ ကျင်းပပေးခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်းလျက်ရှိကြောင်း ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး ဦးစီးဌာန တွဲဖက်ပြည်နယ်ရုံး(ကျိုင်းတုံ) မှ လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးမောင်ကြည်က ပြောကြားသည်။ ဝေယလင်း(ပြန်/ဆက်)





# ကမ်းပါးပြိုကျမှုအန္တရာယ်မှ ကာကွယ်နိုင်ရန် ကျောက်စီမြေထိန်းနံရံများ တည်ဆောက်

**ကျောက်စီခါး ဒီဇင်ဘာ ၄**  
 ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ကျောက်စီခါး မြို့နယ် ပဲခူးကုန်းဒေသ မကျည်းပင် ကျေးရွာအုပ်စု ခင်သာကျေးရွာ၌ တိုက်ခတ် ချောင်းရေတိုက်စားမှုကြောင့် ကမ်းပါး ပြိုကျမှုအန္တရာယ်မှ ကာကွယ်နိုင်ရန် အတွက် ယခုအခါ ကျောက်စီမြေထိန်းနံရံများ တည်ဆောက်နေကြောင်း သိရသည်။

“ကျွန်တော်တို့ ခင်သာကျေးရွာမှာ အိမ်ထောင်စု ၅၅၀ လူဦးရေတစ်ထောင်ကျော်ရှိပြီး လယ်ယာလုပ်ငန်းကို အများစုလုပ်ကိုင်ကြပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ရွာက ဒီပဲခူးရိုးမက စီးဆင်းလာတဲ့ တိုက်ခတ်ချောင်းအနီးနားမှာ ရှိပါတယ်။ ချောင်းကရေစီးသန်ပြီးကမ်းပါးတွေပြိုကျလာတာတွေကလူနေအိမ်တွေနဲ့အလွန်နီးကပ်လာပြီး အန္တရာယ်ရှိတာကြောင့် ကျွန်တော်တို့ရွာကို အကူအညီပေးနိုင်ရေးအတွက် သက်ဆိုင်ရာဌာနတွေနဲ့ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်ထံ တင်ပြခဲ့လို့ အခုတော့ ပြည်ထောင်စုခွင့်ပြုရန်ပုံငွေကျပ်သိန်း ၅၅၆၀ ရရှိခဲ့တာကြောင့် ကျောက်စီမြေထိန်းနံရံ တည်ဆောက်နိုင်ရေးအတွက် ဘိုးပိုင်တွေ စိုက်ပျိုးပြီး အခုတော့ ကမ်းပါးပြိုခြင်း အန္တရာယ်မှ ကင်းဝေးပြီး နေအိမ်တွေ မရွေ့ပြောင်းရလို့ တစ်ရွာလုံးဝမ်းသာနေကြပါတယ်” ဟု ခင်သာကျေးရွာနေ ပြည်သူတစ်ဦးက ပြောသည်။



မြေထိန်းနံရံတည်ဆောက်နေသည့် နေရာသို့ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စား လှယ်ဦးခင်မောင်ဦးနှင့် အဖွဲ့များသည် နိုဝင်ဘာ ၃၀ ရက်က လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေသည့်များကို ကြည့်ရှုခဲ့ပြီး ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးရေအရင်းအမြစ်နှင့်မြစ်ချောင်းများဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးဦးသိန်းဆွေက လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေများကို ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

**ခင်ကို(ကျောက်စီခါး)**

# မန်းရွှေစက်တော် တည်းခိုဆောင်များ တည်ဆောက်ရာတွင် သံထည်များဖြင့် အစားထိုးဆောက်လုပ်မည်

**မကွေး ဒီဇင်ဘာ ၄**  
 သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်အား ထိန်းသိမ်းသည့်အနေဖြင့် ၂၀၁၆ ခုနှစ်၌ မန်းရွှေစက်တော် ဘုရားပွဲတော်ကြီးတွင် ဆောက်လုပ်မည့် တည်းခိုဆောင်များဆောက်လုပ်ရာတွင် သံထည်များ အစားထိုးဆောက်လုပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ဘုရားကြီး ဂေါပကအဖွဲ့ထံမှ သိရသည်။

“သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းတဲ့အနေနဲ့ သစ်တောမပြုန်းတီးစေရေးအတွက် တည်းခိုဆောင်တွေ ဆောက်လုပ်ရာတွင် Steel-Structure ၅၀ ရာခိုင်နှုန်း အစားထိုးတည်ဆောက်မယ်လို့ စီမံထားတယ်။ ကုမ္ပဏီရဲ့ ဒီဇိုင်းအရရယ်၊ ပွဲတော် ကျင်းပဖို့ရက်ပေါင်း ၅၀ အလိုဆိုတော့ ၅၀ ရာခိုင်နှုန်းလည်းဖြစ်ချင်ဖြစ်မယ်။ ၃၀ ရာခိုင်နှုန်းလည်းဖြစ်နိုင်ပါတယ်။ ရာခိုင်နှုန်းအတိုအကျတော့ မပြောနိုင်သေးပါဘူး။ မနှစ်က ဘုရားပွဲတော်ကျင်းပခဲ့ချိန်က အဆောက်အအုံတွေဆောက်လုပ်ဖို့အတွက် မျောတိုင် တစ်သိန်းရှစ်သောင်းဝန်းကျင် ခုတ်ထွင်အသုံးပြုခဲ့ရတဲ့အတွက် သစ်တော မပြုန်းတီးစေဖို့ ရာသီဥတု ပြောင်းလဲမဖောက်ပြန်စေဖို့ ကာကွယ်တဲ့အနေဖြင့် အခုနှစ်မှ စ၍ အစားထိုးပြောင်းလဲလုပ်ဆောင်ခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်” ဟု ဂေါပကအဖွဲ့ဦးစီးဦးလှိုင် က ပြောသည်။

တည်းခိုဆောင်လျှောက်လွှာများအား ဒီဇင်ဘာလအတွင်းရောင်းချပေးသွားမည်ဖြစ်ပြီး လျှောက်လွှာတစ်စောင်လျှင် ငွေကျပ် နှစ်သိန်းဖြင့် ပယ်ယူကာ ဘုရားကြီး ဂေါပကအဖွဲ့သို့ ဒီပိုဆစ်သိန်း ၄၀ တင်ပြီး လျှောက်ထားနိုင်ပါကြောင်း၊ လျှောက်ထားသူများအနေဖြင့် မိန့်ကံရမှာဖြစ်ပြီး မဲပေါက်သူအား ဒီပိုဆစ်သိန်း ၄၀ ချက်ချင်းပြန်ပေးမယ်။ မဲပေါက်သူကတော့ တည်းခိုဆောင် တန်ကြေးအလိုက် ဒီပိုဆစ်သိန်း ၄၀ အတွင်းမှ သိန်း ၂၀ ကို ဖိနှိမ်နိုင်တယ်။ ကျန်သိန်း ၂၀ ကို ဂေါပကအဖွဲ့က ဒီပိုဆစ် အနေဖြင့်ယူဆောင်ထားပြီး ပွဲတော်ပြီးမှ ပြန်ပေးရမည်။ တည်းခိုဆောင်လုပ်ကိုင်သူများအနေဖြင့် ဂေါပကအဖွဲ့က သတ်မှတ်ပေးထားသော စည်းမျဉ်း၊ စည်းကမ်းများအား ဖောက်ဖျက်ပါက ဒဏ်ကြေးပေးဆောင်စေရန် ယူဆောင်ထားခြင်းဖြစ်ကြောင်း ဂေါပကအဖွဲ့မှ ဆက်လက်ပြောကြားသည်။

မန်းရွှေစက်တော်ဘုရားပွဲတော်တွင် ဈေးဆိုင်ခန်းပေါင်း ၁၀၀၀ ကျော်၊ ပုဂ္ဂလိက တည်းခိုဆောင် ၁၂၆ လုံးနှင့် ဂေါပကအဖွဲ့ပိုင် နမူနာတည်းခိုဆောင်နှစ်လုံးဆောက်လုပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်းသိရပြီး ယခုနှစ် ဈေးဆိုင်ခန်းများဆောက်လုပ်မှုတွင် သံထည်ဖြင့် အစားထိုးဆောက်လုပ်ခြင်း မပါဝင်သေးကြောင်း သိရသည်။

**ကျော်ဇေယျ**

# မန္တလေးတက္ကသိုလ်၌ ပထမဆုံးအကြိမ် နက္ခတ်တာရာကြည့်ရှုလေ့လာခြင်း လက်တွေ့သရုပ်ပြ သင်ကြား



**မန္တလေး ဒီဇင်ဘာ ၄**  
 မန္တလေးတက္ကသိုလ်တွင် ပထမဆုံးအကြိမ် မြန်မာနိုင်ငံရှိ ဝိဇ္ဇာသိပ္ပံတက္ကသိုလ်များမှ ဆရာ ဆရာမများနှင့် ကျောင်းသားကျောင်းသူများအား အရှေ့တောင်အာရှ နက္ခတ္တဗေဒ ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာရူပဗေဒဆိုင်ရာပညာရှင်များက နက္ခတ်တာရာကြည့်ရှုလေ့လာခြင်းကို ဒီဇင်ဘာ ၁ ရက်မှ ၂ ရက်အထိ လက်တွေ့ သရုပ်ပြသင်ကြားပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အရှေ့တောင်အာရှ နက္ခတ္တဗေဒ ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာ ရူပဗေဒဆိုင်ရာ ပညာရှင်များ ၉ ကြိမ်မြောက် ဆွေးနွေးပွဲကို မြန်မာနိုင်ငံမှ အိမ်ရှင်အဖြစ် မန္တလေးတက္ကသိုလ်၌

နိုဝင်ဘာ ၂၉ ရက်မှ ၃၀ ရက်အထိ လက်ခံကျင်းပခဲ့ပြီး ဒီဇင်ဘာ ၁ ရက်မှ ၂ ရက်အထိ ဆရာ ဆရာမများနှင့် စိတ်ပါဝင်စားသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကို ရူပနက္ခတ္တ ဆိုင်ရာသင်တန်းများပို့ချခြင်း၊ Galileo Telescope တပ်ဆင်ကြည့်ရှုခြင်းများကို မန္တလေးတက္ကသိုလ်အတွင်းရှိ ဘောလုံးကွင်းတွင် ညပိုင်း၌ လက်တွေ့သရုပ်ပြသင်ကြားပေးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

“ဒီဆွေးနွေးပွဲမှာ ထိုင်းနိုင်ငံ၊ ဂျပန်နိုင်ငံနဲ့ တောင်အာဖရိကနိုင်ငံတွေက Telescope တွေ လှူဒါန်းပြီး ဆရာ ဆရာမတွေနဲ့ ကျောင်းသား ကျောင်းသူတွေကို Telescope ကြည့်ရှုမှုနဲ့ သင်ကြားရေးအပိုင်းတွေကို နှစ်ရက်တာ သင်ကြားပေးသွားပါတယ်” ဟု မန္တလေးတက္ကသိုလ် ရူပဗေဒဌာန ပါမောက္ခဒေါက်တာ ဒေါ်လှလှဝင်းကပြောသည်။

အရှေ့တောင်အာရှ နက္ခတ္တဗေဒ ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာ ရူပဗေဒဆိုင်ရာ ပညာရှင် ဆွေးနွေးပွဲကို တစ်နှစ်တစ်ကြိမ် အလှည့်ကျ ကျင်းပခဲ့ပြီး အဆိုပါဆွေးနွေးပွဲတွင် အင်ဒိုနီးရှား၊ မလေးရှား၊ ဖိလစ်ပိုင်၊ စင်ကာပူ၊ ထိုင်း၊ ဝီယက်နမ်၊ ကမ္ဘောဒီးယားနှင့် မြန်မာနိုင်ငံအပါအဝင် အာဆီယံ ၈ နိုင်ငံပါဝင်ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ ၉ ကြိမ်မြောက်ဆွေးနွေးပွဲသို့ အဆင့်မြင့်ပညာဦးစီးဌာနလက်အောက်ရှိ ဝိဇ္ဇာသိပ္ပံတက္ကသိုလ် အသီးသီးမှ ရူပဗေဒ ဆရာ ဆရာမ ၉၀ ကျော်နှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၇၀ ကျော်တို့ တက်ရောက်ခဲ့ကြပြီး ထိုင်း၊ ဂျပန်၊ တောင်အာဖရိကနိုင်ငံများမှ လှူဒါန်းထားသည့် Galileo Telescope ၄၈ ခု၊ Dobsonian Telescope နှစ်လုံးနှင့် Vixen Refractor နှစ်လုံးတို့ဖြင့် လက်တွေ့လေ့လာကြည့်ရှုခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

**မင်းထက်အောင်(မန်းကိုယ်ပွား)**

# သီပေါမြို့၌ သူခိုးပူဇော် ရပ်ကွက်ပြည်သူများစိုးရိမ်နေကြရ

**သီပေါ ဒီဇင်ဘာ ၄**  
 ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း သီပေါမြို့ရှိ တောင်မြို့ရပ်၊ အုပ်ကွင်းရပ်နှင့် ပန်းတိမ်မြောက် ရပ်ကွက်တို့၌ ယခုရက်ပိုင်းအတွင်း သူခိုးပူဇော်ဖြင့် ရပ်ကွက်ပြည်သူများ အိပ်ကောင်းခြင်းမအိပ်ရဘဲ စိုးရိမ်ပူပန်နေကြရကြောင်း သိရသည်။

တောင်မြို့ရပ်ကွက်တွင် နိုဝင်ဘာလနောက်ဆုံးပတ်ကလည်း အိမ်တစ်အိမ်၌ အိမ်အတွင်းဖောက်ထွင်းဝင်ရောက်ပြီး အိပ်ပျော်နေသောကလေးမ၏ လည်ပင်းမှ ဆွဲကြိုးကို ဆွဲဖြတ်၍ ထွက်ပြေးသွားသည်။

အလားတူဖြစ်ရပ်မျိုးအုပ်ကွင်းရပ်နှင့် ပန်းတိမ်မြောက်ရပ်ကွက်တို့၌လည်း ဖြစ်ပွားခဲ့သဖြင့် ရပ်ကွက်ပြည်သူများက စိုးရိမ်နေကြရကြောင်း သိရသည်။

**စိုင်း(သီပေါ)**



# သံဃာများနှင့် သီလရှင်များကို အခမဲ့ ကားစီးနင်းခွင့်ပေးမည်

**မြစ်ကြီးနား ဒီဇင်ဘာ ၄**  
 အဝေးပြေးယာဉ်လိုင်းပြေးဆွဲလျက်ရှိ သော ဂျိန်းဖောရွှေမြေယာဉ်လိုင်းတွင် သံဃာများနှင့် သီလရှင်များကို အခမဲ့ ရာသက်ပန် ကားစီးနင်းခွင့်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း မြစ်ကြီးနားမြို့ရှိ ဂျိမ်းဖောရွှေ မြေပိုက်၏ ဂိတ်မှူးထံမှ သိရသည်။

အဆိုပါဂိတ်မှူး ပြေးဆွဲနေသည့် ခရီးစဉ်များမှာ မြစ်ကြီးနား-တန့်ဆည်-ရေဦး-မုံရွာ-မင်းတိုင်ပင် ခရီးစဉ်နှင့် မင်းတိုင်ပင်-ပုလဲ-မုံရွာ-တန့်ဆည်-ခရီးစဉ် နှစ်ခုဖြစ်ပြီး မြစ်ကြီးနား-မန္တလေး-နေပြည်တော်ခရီးစဉ်ကို ယခုလ ၁၈ ရက်တွင် စတင်ပြေးဆွဲမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

“ဒီနှစ် နိုဝင်ဘာလကစပြီး ရာသက်ပန် အလကားစီးနင်းခွင့်ပေးတာပါ

အဓိကကတော့ ဗုဒ္ဓဘာသာအနေနဲ့ ရဟန်းသံဃာတွေကို လှူဒါန်းသင့်တယ် ထင်လို့ပါ။ မလှူနိုင်ရင် ဈေးရောင်းဆိုတဲ့ စကားပုံလို့ပေါ့” ဟု အဆိုပါဂိတ်မှူးထံမှူး ဦးလှမျိုးနိုင်က ပြောသည်။ မြစ်ကြီးနား-တန့်ဆည်-ရေဦး-မုံရွာ-မင်းတိုင်ပင် ခရီးစဉ်ကို ယာဉ်စီးခငွေကျပ် ၂၅၀၀၀ ဖြင့် လည်းကောင်း ပြေးဆွဲလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

**မင်းမင်းဦး**



ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ကျောက်တားမြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးမြင့်စိုး ဦးဆောင်မှုဖြင့် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ တိုင်းဒေသကြီး လူကုန်ကူးမှု တားဆီးနှိမ်နင်းရေးရဲတပ်ဖွဲ့ တပ်ဖွဲ့ (၆) မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မူးယစ်တပ်ဖွဲ့ (၄၂) မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပူးပေါင်း၍ ဒီဇင်ဘာ ၂ ရက်က ကျောက်တားမြို့နယ် မဟာပန္နလလမ်း မြို့တော်ခန်းမ ရှေ့၌ မှုခင်းပညာပေး ပြခန်းယာဉ်ဖြင့် ပြည်သူ ၃၀၀ ကျော်အား အသိပညာပေးပြသစဉ် ကိုကိုရူပ

# မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာ စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး

**သံတွဲ ဒီဇင်ဘာ ၄**  
 သံတွဲမြို့နယ်အတွင်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်း အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် ညောင်ပင်ကွင်း၊ ဇလွန်၊ ပဒဲကော၊ မြူချောင်းကျေးရွာများ၏ ငွေစာရင်းဇယားများ ထိန်းသိမ်းထားရှိမှုနှင့် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နေသည့် လုပ်ငန်းများကို နိုဝင်ဘာ ၂၇ ရက်က ပြည်နယ် ကျေးလက်ဦးစီးမှူး ဦးနေထွန်းနှင့် ပြည်နယ်ကျေးလက်ဦးစီးဌာနမှ အရာထမ်းများ၊ သံတွဲခရိုင် ကျေးလက်ဦးစီးမှူး ဦးလှကြည်၊ မြို့နယ်ကျေးလက်ဦးစီးမှူး ဦးတင်မောင်ဌေးနှင့် ခရိုင်/မြို့နယ် ကျေးလက် ဝန်ထမ်းများနှင့်အတူ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

**ခရိုင် (ပြန်/ဆက်)**



# နေရာဒေသမရွေး ပြည်သူလူထု၏ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်လုပ်ငန်းများကို အထူးအလေးထားဆောင်ရွက်သွား



### ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၄

အရာထမ်းလောင်းအခြေခံ (အထူး)သင်တန်းအမှတ်စဉ် (၈) သင်တန်းဆင်းပွဲ အခမ်းအနားကို ဒီဇင်ဘာ ၁ ရက်က ပဟိုဝန်ထမ်းတက္ကသိုလ်(အောက်မြန်မာပြည်) ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းအကယ်ဒမီ ရတနာသိယံခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌဒေါက်တာဝင်းသိမ်းက အမှာစကားပြောကြားရာတွင် နိုင်ငံတော်၏မြှင့်တင်ရေးအတွက် တစ်မျိုးသားလုံးကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု၊ လွှမ်းခြုံမှု (Universal Health Coverage-UHC) ကို အကောင်အထည်ဖော်ရာတွင် မိမိတို့တာဝန်ကျရာနေရာများ၌ ပေးအပ်သည့်တာဝန်

ဝတ္တရားများကို အစွမ်းကုန် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြရင်း လူတိုင်းကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလက်လှမ်းမီရရှိစေ ရေး၊ ပြည်သူတစ်ရပ်လုံး ကျန်းမာရေးအဆင့်မြှင့်တင်ရေး ဦးတည်ဆောင်ရွက်သွားကြရန် တိုက်တွန်းလိုကြောင်း၊ တစ်မျိုးသားလုံးကျန်းမာ ကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ပညာရည်မြှင့်တင်ရေးကို အကောင်အထည်ဖော်ရာ၌ အင်အား တစ်ရပ် အနေဖြင့်ပါဝင်ပြီး မိမိတို့လုပ်ငန်း တိုးတက်ရေးအတွက် ပြန်လည် အသုံးပြုနိုင်မည့် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုများ၊ ဆန်းစစ်မှုသုတေသနပြုလုပ်ငန်းများကို တစ်ဦးချင်းသော် လည်းကောင်း၊ လုပ်ဖော်ကိုင်ဖက်များနှင့် စုပေါင်း၍ သော်လည်းကောင်းဆောင်ရွက် သွားကြရန် တိုက်တွန်းပြောကြားပါကြောင်း၊ မိမိတို့သင်ယူတတ်မြောက်ထားသော

ပညာရပ်များနှင့်သင်တန်းမှ သင်ကြားလိုက်သည့်အတွေ့အကြုံများကို ပေါင်းစပ်၍ ပြည်သူလူထုကို အကောင်းဆုံး ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုပေးရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုပေးရာတွင် လူနာများအပေါ် ကတိသစ္စာပြုအမိဋ္ဌာန်တွင် ပါဝင်သည့်အတိုင်း ကောင်းမွန်စွာဆက်ဆံပြီး ဆောင်ရွက်ပေးလည်းလိုကြောင်း၊ ထို့အပြင်ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့၏ ကြီးကြပ်စီမံမှု၊ ကုလသမဂ္ဂဖွံ့ဖြိုးမှုအစီအစဉ် (UNDP)၏ပူးပေါင်းပါဝင်မှုဖြင့် ဧပြီလ ၁၀ ရက်တွင် မြန်မာနိုင်ငံ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းပြုပြင် ပြောင်းလဲမှုဆိုင်ရာ မဟာဗျူဟာစီမံချက်ကို ထုတ်ပြန်ကြေညာနိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ သင်တန်း သား သင်တန်းသူများအနေဖြင့် သင်တန်းပြီးဆုံးပြီးနောက် ပြည်သူ့ဝန်ထမ်း ဆရာဝန် များအဖြစ် နိုင်ငံအကျိုးသယ်ပိုးရန် ခန့်အပ်တာဝန်ပေးသည့်အချိန်မှစတင်၍ နေရာ ဒေသမရွေး ပြည်သူလူထု၏ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်လုပ်ငန်းများကို အထူးအလေး ထားဆောင်ရွက်သွားကြရန်နှင့်သင်တန်းမှ သင်ကြားပို့ချပေးလိုက်သည့် သင်ခန်းစာ များသာမက မိမိတို့၏စီမံခန့်ခွဲမှု၊ ခေါင်းဆောင်မှု၊ ပညာရည်မြှင့်တင်မှု၊ လက်တွေ့ကျမ်း ကျင့်မှုကို အထောက်အကူပြုနိုင်သော စာပေများကို ဆက်လက်ဆည်းပူးလေ့လာရင်း မိမိတို့၏အရည်အသွေးပိုမိုတိုးတက်အောင် ကြိုးပမ်းသွားကြရန် တိုက်တွန်းမှာကြား သည်။

အဆိုပါ သင်တန်းသို့ လက်ထောက်ဆရာဝန်၊ လက်ထောက်ဆရာဝန် (သုတေသန အရာရှိ)၊ လက်ထောက်ဆရာဝန် (ဦးစီးအရာရှိ) အတွက် ဌာနစုမှူး(လက်ထောက် ဆရာဝန်)၊ လက်ထောက်ဆရာဝန်(သွား) ရာထူးတူများ သင်တန်းသား ၂၃၈ ဦး၊ သင်တန်းသူ ၂၇၆ ဦး စုစုပေါင်း ၅၁၄ ဦး တက်ရောက်ခဲ့ကြပြီး သင်တန်းကာလမှာ အောက်တိုဘာ ၉ ရက်မှ ဒီဇင်ဘာ ၁ ရက်အထိ ရက်သတ္တရပ်ပတ်ကြာ ဖွင့်လှစ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ **သတင်းစဉ်**

## ခွာနာ၊ လျာနာ ကာကွယ်ဆေး ကွင်းဆင်းထိုးနှံပေး

### ညောင်ဦး ဒီဇင်ဘာ ၄

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ညောင်ဦးခရိုင် ညောင်ဦးမြို့နယ် မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေး ဦးစီးဌာနနှင့် ကမ္ဘာ့တီရစ္ဆာန် ကျန်းမာရေးအဖွဲ့(OIE) တို့ပူးပေါင်း၍ မြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးလက်နေပြည်သူများ မွေးမြူရေးရုံ၊ ကျွဲ၊ နွား၊ တီရစ္ဆာန်များ ခွာနာ၊ လျာနာ ရောဂါဖြစ်ပွားစေရန်နှင့် ရောဂါဖြစ်ပွားမှုများ လျော့နည်းကျဆင်းလာစေ ရန်တို့ကို ရည်ရွယ်၍ ဒီဇင်ဘာ ၃ ရက်က ငါးရောက်မြို့အတွင်းရှိ ကျေးရွာများဖြစ်သည့် ပြုကြီးကျေးရွာ၊ စက်စက်ယိုကျေးရွာ၊ မျက်ခါးတောကျေးရွာ၊ ဖလန်ကန်ကျေးရွာ၊ ကုတောကျေးရွာနှင့် ကြိုပြင်သာကျေးရွာများတွင် ဒေသပြည်သူများ မွေးမြူထား ရှိသည့် ကျွဲ၊ နွား တီရစ္ဆာန်များကို တစ်အိမ်တက်ဆင်း ခွာနာ၊ လျာနာရောဂါ ကာကွယ်ဆေးများ အခမဲ့ ထိုးနှံဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

နိုဝင်ဘာ ၂၅ ရက်မှ စတင်ကာ ဒီဇင်ဘာ ၆ ရက်အထိ ကျေးရွာပေါင်း ၆ ၂ ရွာတွင် ကာကွယ်ဆေးများ ထိုးနှံပေးလျက်ရှိကြောင်း ကုသရေးဦးစီးဌာန (ငါးရောက်မြို့၊ တာဝန်ခံ) တီရစ္ဆာန်ဆရာဝန် ဒေါက်တာသန်းထွန်းစိန်ထံမှ သိရသည်။

ရိုင်းနိုင် (ညောင်ဦး)

ဟင်္သာတမြို့နယ် လယ်တီကွင်းရပ်ကွက် အောင်ချမ်းသာ ကျောင်းလမ်းရှိ ခိုကိုးရာခိုရာများကို ပြုစုစောင့်ရှောက်ပေး လျက်ရှိသည့် ခိုကိုးရာရိပ်သာသို့ ၁၉၈၃-၁၉၈၄ ရန်ကုန် တက္ကသိုလ် ဝိဇ္ဇာတထောင်နယ်မြေ၏ ရှုပေဒေကျောင်းသား ဟောင်းများအဖွဲ့က ပရဟိတအလှူငွေကျပ် ၂၄ သိန်းကို ၁၈ ကြိမ်မြောက်အဖြစ် လှူဒါန်းရာ ရိပ်သာကြီးကြပ်သူ မသင်း ရွှေစင်လှိုင်က လက်ခံရယူစဉ်။ (ရိပ်သာ မတည်အလှူရှင်မသင်းရွှေစင်လှိုင်က ၂၀-၇-၂၀၁၆ ရက်တွင် အလှူငွေကျပ် ၁၅ သိန်းမတည်ပြီး အလှူရှင် အပေါင်းတို့၏ လှူဒါန်းငွေဖြင့် ပေ (၁၉၀ x ၈၅) ရိပ်သာ အဆောက်အအုံကို တည်ဆောက်ခဲ့ရာ ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဧပြီလ အတွင်း ပြီးစီးခဲ့၍ ကျန်းမာရေးမကောင်းသူများ၊ ပစ်ပယ်ခံ ဘိုးဘွားများ၊ လူကြီး လူငယ်၊ ကျား၊ မ ပေါင်းစုံတို့ကို ပရဟိတ အဖြစ် ယနေ့တိုင်ကျွေးမွေးပြုစု စောင့်ရှောက်ပေးလျက် ရှိသည်။ အောင်သန်းထွန်း (နတ်မောက်)



## နွေစပါးစိုက်ပျိုးနိုင်ရန် အချိန်မီရေပေးဝေနိုင်ရေး ဆွာချောင်းတံမံ ရေလွှတ်မြောင်းပြုပြင်

### ရေတာရှည် ဒီဇင်ဘာ ၄

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ရေတာရှည်မြို့နယ် ဆွာချောင်းရေလှောင်တံမံမှ နွေစပါး စိုက်ပျိုးနိုင်ရန် ရေပေးဝေမှုများစတင် ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ရာ တောင်သူများ ရေလုံလောက်စွာရရှိနိုင်ရန်နှင့် ရေပေး ဝေမှု အဆင်ပြေချောမွေ့စေရန် ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှုစီမံခန့်ခွဲ ရေးဦးစီးဌာန စက်မှုတိုင်း(၂)၊ တောင်ငူ မှ DY-2A ရေလွှတ်မြောင်း (ခွဲ) ကို စက်ယန္တရားများဖြင့် ဆောင်ရွက်နေ သည့်လုပ်ငန်းများအား လက်ထောက် ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ဦးသက်ဝင်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဒီဇင်ဘာ ၂ ရက်က ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးခဲ့သည်။



ရေပေးဝေရေးမြောင်းတွေပျက်စီးတာ တွေရှိတယ်။ တချို့နေရာတွေမှာ တောင် သူတွေ စပါးသယ်ထုတ်တဲ့အခါမှာ ကုန်ထုတ်လမ်းမရှိဘူး။ ဒီမြောင်းပေါင် တွေကပဲ စပါးတွေသယ်ကြတော့ ပျက်စီး ကြရတာလဲရှိပါတယ်။ နွေစပါးရေပေးဝေ တဲ့အခါမှာ ရေအလေအလွင့်မရှိစေရန်နဲ့ တောင်သူတွေစိုက်ပျိုးရေးပြည့်ဝစွာ ရရှိ နိုင်ရေးအတွက် အမြန်ဆုံးဆောင်ရွက်

နေတာပါ” ဟု မြို့နယ်ဆည်မြောင်းဦးစီး ဌာန တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ပြောကြား သည်။ ယခုအခါ ထွန်းယက်မြေပြုခြင်းများ ဆောင်ရွက်နေကြပြီဖြစ်သည်။ နှစ်စဉ် ဇန်နဝါရီ ၁ ရက်တွင် ရေစတင်ပေးဝေ လျက်ရှိရာ လက်ရှိ ရေပေးမည့်မြောင်း များပြုပြင်မှုအချိန်မီ ပြီးစီးပါက သတ်မှတ် ထားသည့်ရက်တွင် ရေစတင်ပေးဝေသွား

မည်ဖြစ်၍ တောင်သူများအနေဖြင့် ယခုကတည်းက ထွန်းယက်ရေးလုပ်ငန်း များဆောင်ရွက်နေကြပြီဖြစ်ပြီး နွေစပါး စိုက်ဧကပေါင်းနှစ်သောင်းသုံးထောင် ကျော်ရှိပြီး မိုးစပါးကဲ့သို့ ဈေးနှုန်း ကောင်းမွန်ပါက တောင်သူများအတွက် အကျိုးအမြတ်များစွာရရှိနိုင်မည်ဖြစ် သည်။ **ကိုလွင်(ဆွာ)**

## ရေထုညစ်ညမ်းမှုကြောင့် ငွေးကောင်များ ဖမ်းဆီးရရှိမှုနည်းပါး

### မြိတ် ဒီဇင်ဘာ ၄

မြိတ်ဒေသထွက် ငွေးငါးပိသည် လက်ရှိမှာ ငွေးကောင်များ ဖမ်းဆီးရရှိမှုနည်းပါး လာ၍ ငါးပိများထွက်နှုန်း ကျဆင်းလာကြောင်း ယင်းလုပ်ငန်းကို လုပ်ကိုင်သူများထံမှ သိရသည်။

ငွေးငါးပိများကို မြိတ်မြို့နယ် ယောကြီးဝမြစ်ရိုးတစ်လျှောက်နှင့် ကျွဲကူး ကျောက်ဖျာကမ်း မြစ်ရိုးတို့တွင် ဒေသများက အများဆုံးလုပ်ကိုင်ကြကြောင်း သိရသည်။ ငွေးအကောင်များကို ဖမ်းဆီးရရှိမှုနည်းပါးလာမှုနှင့်ပတ်သက်ပြီး ဒေသခံ များ၏ ပြောကြားချက်အရ မြစ်အတွင်းသို့ ငါးဖမ်းစက်လှေများနှင့် သဲရပ်စက်လှေများမှ ထွက်ရှိသည့် စက်သုံးဆီနှင့် စက်အချောဆီများကို ရေထဲသို့ စည်းကမ်းမဲ့ စွန့်ပစ်မှုများ ရှိလာရာမှ ရေထုညစ်ညမ်းမှုများ ဖြစ်ပေါ်နေပြီး ငါးပိပြုလုပ်သည့် ငွေးအကောင်များ သည် တဖြည်းဖြည်းရှားပါးလာခြင်းဖြစ်ကာ ငါးပိများထွက်နှုန်း လျော့ကျလာခြင်း ဖြစ်ကြောင်း ငါးပိပြုလုပ်သူများထံမှ သိရသည်။

“လွန်ခဲ့တဲ့ လေးနှစ်လောက်တုန်းကဆိုရင် ငွေးအကောင်တွေ ဖမ်းဆီးရရှိမှုများ တယ်။ လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်ချိန် ခုနှစ်ရက် တစ်ပတ်မှာဆိုရင် ပိသာချိန် ၅၀၀ ကျော် ၇၀၀ လောက်အထိ ရရှိတာမျိုးရှိပါတယ်။ အခုဆိုရင် တစ်ဖျားမှာ ပိသာချိန် ၁၀၀ အောက် လောက်သာရရှိပါတယ်” ဟု ရှမ်းချောင်းကြီးကျေးရွာမှ ငွေးငါးပိလုပ်ကိုင်နေသူ ကိုရဲဦးက ပြောသည်။

မြိတ်ဒေသထွက်စားသောက်ကုန်တစ်မျိုးဖြစ်သည့် ငွေးငါးပိများသည် ၂၀၁၁ ခုနှစ်မှ ၂၀၁၄ ခုနှစ်အထိ ငွေးအကောင်များကို ဖမ်းဆီးရရှိမှုများခဲ့ပြီး တစ်ပိသာကို ငွေကျပ် ၂၀၀၀ မှ ၂၅၀၀ အထိရရှိပြီး ၂၀၁၅ ခုနှစ်မှ ၂၀၁၇ ခုနှစ်အထိ ငွေးအကောင်များ ဖမ်းဆီးရရှိမှု လျော့နည်းလာကာ လက်ရှိမှာတစ်ပိသာကိုငွေကျပ် ၃၅၀၀ ဈေးအထိ ရှိနေကြောင်း ငါးပိလုပ်ကိုင်သူများထံမှ သိရသည်။

မြိတ်ဒေသထွက် ငွေးငါးပိသည် ဒေသအတွင်း အများဆုံးစားသုံးမှုအပြင် မော်လမြိုင် နှင့် ရန်ကုန်ဈေးကွက်သို့အများဆုံး တင်ပို့နေကြောင်း သိရသည်။ **မြင့်ဦး(မြိတ်)**

## မြန်မာနိုင်ငံ စိတ်ပညာအသင်းမှ သင်တန်းဖွင့်လှစ်မည်

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၄ - မြန်မာနိုင်ငံစိတ်ပညာအသင်းသည် နှစ်သိမ့်ဆွေးနွေးပညာပေးလုပ်ငန်းများကို အထောက်အကူပြုနိုင်ရန် စာတွေ့လက်တွေ့ဖြစ်ရပ်များကို အခြေခံ၍ “Counselling for Behaviour Change” သင်တန်းကို ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၂၃၊ ၂၄၊ ၂၅ ရက်များတွင် (၁) Basic Personal Counselling and Behaviour change၊ (၂) Motivational Interviewing၊ (၃) Counselling for specific problems ခေါင်းစဉ်များဖြင့် ရက်အလိုက် သတ်မှတ်ပို့ချသွားမည်ဖြစ်သည်။ ဤသင်တန်းကို မြန်မာနိုင်ငံစိတ်ပညာအသင်းမှ ဆရာကြီး ဦးအုန်းလှိုင် (အထက်တန်းစိတ်ပညာရှင်)က ဟောပြောပို့ချမည်ဖြစ်ရာ စိတ်ပါဝင်စား၍ တက်ရောက်လိုသူများအနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံစိတ်ပညာအသင်း ရုံးခန်း အမှတ် ၂၁၊ ၉ လမ်း၊ လမ်းမတော်မြို့နယ် ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း ၀၁-၂၁၂၄၃၂၊ ၀၁-၂၃၁၆၆၆၀၊ ၀၉-၅၀၀၀၀၂၃ သို့ အချိန်မီ ဆက်သွယ်၍ တက်ရောက်နိုင်ကြောင်းနှင့် သင်တန်းသားဦးရေ ကန့်သတ်ထားကြောင်း သိရသည်။ အထူးအစီအစဉ်အဖြစ် သင်တန်းသုံးရက်တက်ရန် အချိန်မရရှိသူများအတွက် ဖော်ပြပါခေါင်းစဉ်များအလိုက် သတ်မှတ်ရက်များတွင် တက်ရောက်နိုင်ရေးအတွက် စီစဉ်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ **သတင်းစဉ်**



# ကျေးဇူးတော်ရှင် လယ်တီဆရာတော်ကြီး၏ (၁၇၁) နှစ်မြောက် မွေးနေ့အထိမ်းအမှတ်နှင့် (၉၉) ကြိမ်မြောက် ဆွမ်းဆန်စိမ်း လောင်းလှူ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၄

ကျေးဇူးတော်ရှင် လယ်တီဆရာတော်ကြီး၏ (၁၇၁)နှစ်မြောက် မွေးနေ့အထိမ်းအမှတ်နှင့် (၉၉) ကြိမ်မြောက် ဆွမ်းဆန်စိမ်း လောင်းလှူပွဲကို ဒီဇင်ဘာ ၁ ရက်က ပျဉ်းမနားမြို့နယ် ရန်အောင် (၁) ရပ်ကွက် ရှိ မဟာလယ်တီစံကျောင်းတိုက်၌ ကျင်းပခဲ့သည်။



ဆွမ်းဆန်စိမ်းနှင့် လှူဖွယ်ဝတ္ထုပစ္စည်းတို့ကို လောင်းလှူကြသည်။

၎င်းတို့၏ ဇနီးများ၊ သာသနာရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးမြင့်ဦး၊ နေပြည်တော်အဆင့်၊ ခရိုင်အဆင့်၊ မြို့နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများနှင့် စေတနာရှင်အလှူရှင်များက

ကြရောက်လာကြသော ဆရာတော်အရှင်သူမြတ်များနှင့် သီလရှင်များအား ဆွမ်းဆန်စိမ်းနှင့် လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လောင်းလှူခဲ့ကြသည်။

သတင်းစဉ်

## သန်းခေါင်စာရင်း နည်းပညာရပ်ဆိုင်ရာနိုင်ငံတကာ အကြံပေးဘုတ်အဖွဲ့၏ သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲကျင်းပ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၄

သန်းခေါင်စာရင်း နည်းပညာရပ်ဆိုင်ရာ နိုင်ငံတကာအကြံပေးဘုတ်အဖွဲ့ (International Technical Advisory Board - ITAB) နှင့် အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အား ဦးစီးဌာနတို့၏ နိုင်ငံတွင်းဆွေးနွေးပွဲကို အောက်တိုဘာ ၃၀ ရက်မှ ဒီဇင်ဘာ ၁ ရက် အထိ နေပြည်တော်၌ ကျင်းပခဲ့သည်။

အဆိုပါ ဆွေးနွေးပွဲနှင့် စပ်လျဉ်းသည့် သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲကို ဒီဇင်ဘာ ၁ ရက်က ကျင်းပခဲ့ရာ ITAB ဥက္ကဋ္ဌ Mr. Werner Haug က ၂၀၁၄ ခုနှစ် လူဦးရေနှင့်အိမ်အကြောင်းအရာသန်းခေါင်စာရင်းကောက်ယူပြီး ကိန်းဂဏန်းအချက်အလက်များထုတ်ပြန်ခဲ့မှု၊ ကဏ္ဍအလိုက် သုတေသနစာတမ်းများပြုစုခဲ့မှု၊ တိုင်းရင်းသားများဆိုင်ရာ အချက်အလက်များ ထုတ်ပြန်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်နေမှုတို့ကို ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး သတင်းမီဒီယာများ၏ သိရှိလိုသည့်များကို ပြည်သူ့အင်အားဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာညီညီ၊ ကုလသမဂ္ဂလူဦးရေ ရန်ပုံငွေအဖွဲ့ (UNFPA) မှ ဌာနကော်မတီလှုပ် Ms. Janet Jackson နှင့် ITAB ဥက္ကဋ္ဌတို့က ပြန်လည်ရှင်းလင်းဖြေကြားခဲ့ကြသည်။

သန်းခေါင်စာရင်း နည်းပညာရပ်ဆိုင်ရာ နိုင်ငံတကာအကြံပေးဘုတ်အဖွဲ့ (International Technical Advisory Board - ITAB) ကို ၂၀၁၃ ခုနှစ်တွင် သန်းခေါင်စာရင်းဆိုင်ရာ နိုင်ငံတကာမှ ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များဖြင့် ဖွဲ့စည်းခဲ့သည်။ အဆိုပါအဖွဲ့သည် ၂၀၁၄ ခုနှစ် လူဦးရေနှင့် အိမ်အကြောင်းအရာ သန်းခေါင်စာရင်းကောက်ရာတွင် လိုအပ်သည့်နည်းလမ်းများနှင့် အစီအစဉ်များကို အကြံပြုခြင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း သန်းခေါင်စာရင်း ကောက်ယူရာတွင် နိုင်ငံတကာမှ လက်ခံထားသည့် စည်းမျဉ်း စည်းကမ်းများအတိုင်းဖြစ်ရန် စောင့်ကြည့်ခြင်း၊ ပြည်သူ့အင်အားဦးစီးဌာနနှင့် ပူးပေါင်း၍ သန်းခေါင်စာရင်း ဆိုင်ရာ ကိန်းဂဏန်းအချက်အလက်များ ထုတ်ပြန်မှုကို ဆန်းစစ်သုံးသပ်ခြင်း၊ ကဏ္ဍအလိုက် သုတေသနစာတမ်းများပြုစုခြင်း စသည့်လုပ်ငန်းစဉ်များကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလတွင် လုပ်ငန်းတာဝန်များ ပြီးဆုံးမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

## ပြည်တွင်းထွက် ပဲစင်းငုံအခြေခံတန်ဖိုးမြှင့်နည်းပညာသင်တန်းဖွင့်

ရေတာရှည် ဒီဇင်ဘာ ၄

စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး အသေးစား စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနမှ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း အထောက်အကူပြု သင်တန်းဖြစ်သည့် ပြည်တွင်းထွက် ပဲစင်းငုံအခြေခံတန်ဖိုးမြှင့် စားသောက်ကုန် ထုတ်လုပ်မှု နည်းပညာသင်တန်းဖွင့်ပွဲကို နိုဝင်ဘာလနောက်ဆုံးပတ်က ရေတာရှည်မြို့နယ် ဆွာမြို့ အနီးခြံရပ်ကွက် ရတနာအလင်းရောင် ပရဟိတကျောင်း၌ ကျင်းပခဲ့သည်။

သင်တန်းဖွင့်ပွဲတွင် တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါက်တာကျော်ကျော်က အမှာစကားပြောကြားခဲ့သည်။ ယင်းသင်တန်းတွင် ဆန်မှုန့် အခြေခံ၍ ကိတ်အမျိုးမျိုး၊ ယိုအမျိုးမျိုး၊ ပဲစင်းငုံ၊ ပဲတီစိမ်းနှင့် ပဲစိပ်ကို အခြေခံ၍ ပဲနီရည်ထုတ်လုပ်ခြင်း၊ ပဲစင်းငုံအခြေခံ၍ (ခေါက်ဆွဲ၊ အာဟာရမှုန့်၊ အချိုမှုန့်အစား ထိုးဟင်းခတ်မှုန့်၊ ပဲမုန့်၊ ပဲချောင်းကြော်၊ ရွှေကြည် ဆွမ်းမကင်း၊ ပူတင်း၊ ကွတ်ကိ၊ ပဲလိပ်၊ ပဲငါးပိ၊ ပဲပြာရည် အစရှိသည့် နည်းပညာများကို တိုင်းဒေသကြီး ဘတ်ဂျက်ဖြင့် အခမဲ့သင်ကြားပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သင်တန်းသို့ သင်တန်းသား သင်တန်းသူ ၂၀ တက်ရောက်ခဲ့ပြီး သင်တန်းကာလမှာ နိုဝင်ဘာ ၂၃ ရက်မှ ဒီဇင်ဘာ ၁ ရက်အထိ ကိုးရက်ကြာဖွင့်လှစ်သင်ကြားပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မောင်ရွှေဝင်း (ပြည်)

## ကျေးရွာအုပ်စုနှစ်ခုကို ဆက်သွယ်မည့် ကွန်ကရစ်တံတား ကုသိုလ်ပါဝင်လှူဒါန်းနိုင်



ဓာတ်ပုံ-မောင်မွှေး

ထီးချိုင့် ဒီဇင်ဘာ ၄

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကသာခရိုင် ထီးချိုင့်မြို့နယ် ကြက်တကောင်းကျေးရွာအုပ်စုနှင့် အင်ဒေါင်းကျေးရွာအုပ်စုကို အဓိကပေါင်းကူးဆက်သွယ်မည့် ကိုယ့်အားကိုယ်ကိုး သံကွန်ကရစ်တံတား တစ်စင်း တည်ဆောက်လျက်ရှိရာ ပြီးမြောက်အောင် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ရန် ကူညီထောက်ပံ့ငွေများ အရေးတကြီး လိုအပ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

“ဒီတံတားကြီး တည်ဆောက်တာ ရှစ်လရှိသွားပြီ၊ ဒေသခံ ပြည်သူတွေရဲ့ လုပ်အား၊ ငွေအားတို့နဲ့ တည်ဆောက်ခဲ့တာပါ။ တံတားဆောက်လုပ်ပြီး ရှစ်လအတွင်း ၃၀ ရာခိုင်နှုန်းလောက် ပြီးစီးချိန်မှာ ငွေကျပ်သိန်းပေါင်း ၁၀၀၀ လောက် ကုန်ကျခဲ့တယ်။ နောက်ထပ်ကျန်ရှိနေတဲ့

၇၀ ရာခိုင်နှုန်းကို ပြီးစီးအောင်လုပ်ဖို့ ငွေကျပ်သိန်းပေါင်း ၃၅၀၀ ကျော်လောက် လိုအပ်နေပါသေးတယ်။ အလှူရှင်ရှိပါက ပိုအဆင်ပြေမယ်” ဟု ကြက်တကောင်း ဆရာတော်က မိန့်ကြားသည်။

ယခုအခါ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးကောင်းမွန်ပြီး အလွယ်တကူသွားလာနိုင်ရန် ဒေသခံကျောင်းဆရာတော်များ၊ ရပ်မိရပ်ဖများ၊ ဒေသခံတောင်သူများ စုပေါင်းတိုင်ပင်ကာ ကြက်တကောင်းကျေးရွာနှင့် အင်ဒေါင်းကျေးရွာကြားရှိ တလုတ်ဒေါင်အင်းကို ဖြတ်၍ အရှည်ပေ ၅၇၀၀ ကျော်၊ အကျယ် ၁၁ ပေရှိ ကိုယ့်အားကိုယ်ကိုး သံကွန်ကရစ်တံတား တစ်စင်းကို ၂၀၀၄ ခုနှစ်က စတင်ဆောက်လုပ်ခဲ့ကြောင်း၊ ယိုယွင်းပျက်စီးမှု တစ်စထက်တစ်စ များပြားလာသဖြင့် အဆိုပါ

သံကွန်ကရစ်တံတားနေရာတွင် ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလက RC သံကွန်ကရစ်တံတားကို စတင်ဆောက်လုပ်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း ဆရာတော်က တံတားကြီး တည်ဆောက်ဖြစ်ပုံကို မိန့်ကြားသည်။

ယခု ဆောက်လုပ်လျက်ရှိသော သံကွန်ကရစ်တံတားကြီး တည်ဆောက်မှုပြီးစီးသွားပါက ယင်းဒေသရှိ အင်ဒေါင်းကျေးရွာ၊ ကျောင်းလမ်းကျေးရွာ၊ လှည်းကူးကျေးရွာ၊ ကြိုကျန်းကျေးရွာ၊ ရွှေပြည်သာကျေးရွာ (ဆိုင်နီကျေးရွာ) အေးချမ်းလွင်ကျေးရွာအုပ်စုများ ဒေသခံပြည်သူများ အတွက် ကူးလူးသွားလာရေးတွင် အဓိကအသက်သွေးကြောသဖွယ် အရေးပါလာမည်ဖြစ်သလို ၎င်းတို့၏ လူမှုစီးပွားဘဝများသည်လည်း များစွာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာမည်ဖြစ်သည်။

တင်မောင်လွင်

## လူကုန်ကူးမှု တားဆီးနိုင်ရေးအသိပညာပေး



ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၄ ကျောင်းသား ကျောင်းသူလေးများ မှုခင်းအသိပညာကြွယ်ဝစေရေးအတွက် ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ် ဘောဂရပ်ကွက် ဗားကရာလမ်းရှိ အထက(၁) ကျောင်းရှေ့တွင် နိုဝင်ဘာလနောက်ဆုံးပတ်က မှုခင်းအသိပညာရေးယာဉ်ဖြင့် ပြသခဲ့ရာ မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးမောင်မောင် အောင်နှင့် မူးယစ်တပ်ဖွဲ့ ၄၃ တို့က လူကုန်ကူးတားဆီးနိုင်ရေး၊ မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ်တားဆီးရေး၊ ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်း အသိပညာပေးခြင်းကို ဟောပြောပြသခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

တင်မောင်လွင် (ကြည့်မြင်တိုင်)

## မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးတွင် HIV ပိုးကူးစက်ခံရသည့် လူနာများအား ART ဆေး ပိုမိုထုတ်ပေးနိုင်ပြီ

မန္တလေး ဒီဇင်ဘာ ၄ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ HIV ပိုးကူးစက်ခံရသည့် လူနာများအား AIDS ရောဂါအဆင့်ထိ မရောက်ရှိစေရန် တိုက်ကျွေးသော ART ဆေးကို တစ်နှစ်ထက်တစ်နှစ် ပိုမိုထုတ်ပေးနိုင်ပြီ ဖြစ်ကြောင်း တိုင်းဒေသကြီး ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှ လက်ထောက် ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါက်တာ ငြိမ်းချမ်းက ပြောသည်။

ဒေသကြီးတွင် ၂၀၁၅-၂၀၁၆ခုနှစ်၌ လူနာ ၁၄၅၅၅ ဦးကိုသာ ထုတ်ပေးနိုင်ခဲ့သော်လည်း ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ခုနှစ်တွင် လူနာပေါင်း ၁၇၂၇၇ ဦးကို ထုတ်ပေးနိုင်ခဲ့သည့် အပြင် လူနာ ၂၀၅၅ ဦးကို မက်သုဒ်ဆေး တိုက်ကျွေးနိုင်ခဲ့ကာ လူနာသုံးသိန်းကျော်ကို ကာလသားရောဂါနှင့် ပတ်သက်၍ ကုသပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

“အရင်တုန်းက HIV ပိုးရှိတဲ့လူနာတိုင်းကို ART ဆေးမပေးနိုင်ဘူး။ အခုဆို မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းမှာရှိတဲ့ မြို့နယ် ၂၈ မြို့နယ်လုံးမှာ ART ဆေးပိုမို ဖြန့်ဝေပေးနိုင်တဲ့အတွက် AIDS ရောဂါအဆင့်အထိ ရောက်တဲ့ လူနာတော်တော်နည်းသွားပါပြီ” ဟု ဒေါက်တာငြိမ်းချမ်းက ပြောသည်။

ယခင်က ART ဆေးရရှိမှုနည်းနည်းပါးခြင်းကြောင့် HIV ပိုးကူးစက်ခံရသည့် လူနာတိုင်းကို မထုတ်ပေးနိုင်ခဲ့တဲ့ ရောဂါသက်တမ်းရင့်သူများကိုသာ ထုတ်ပေးနိုင်ခဲ့သည်။ လက်ရှိတွင် ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန၏ ဦးဆောင်မှုဖြင့်

NGO၊ INGO အဖွဲ့များ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကာ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးတွင် အခမဲ့ထုတ်ပေးနိုင်ပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ကိုယ်ဝန်ဆောင်မိခင်တွေမှာ HIV ဖြစ်ပွားမှုဟာလည်း ၂၀၁၀ ခုနှစ်နှစ်စာရင် တဖြည်းဖြည်းကျဆင်းလာပါတယ်” ဟု ၎င်းကဆက် လက်ပြောသည်။

မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် လာမည့် ၂၀၂၅ ခုနှစ်တွင် မိခင်မှ ကလေးသို့ HIV ပိုးကူးစက်မှုလုံးဝကင်းစင်ပျောက်သွားသည်အထိ ဆောင်ရွက်သွားရန် ရည်ရွယ်ထားပြီး ခုခံအားကျဆင်းမှု ကူးစက်ရောဂါကို ပြည်သူ့ကျန်းမာရေး ပြသနာအဖြစ်မှ လုံးဝကင်းစင်ပျောက်

သွားသည်အထိ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားရန် ပြည်သူ့ထုတ်ပေးရေးမှူး နန်းကြား တက်ကြွစွာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်ကြောင်း ဒီဇင်ဘာ ၁ ရက်တွင်ပြုလုပ်သည့် ကမ္ဘာ့ခုခံအားကျဆင်းမှု ကူးစက်ရောဂါ တိုက်ဖျက်ရေးနေ့ အခမ်းအနားတွင် တိုင်းဒေသကြီး စည်ပင်သာယာရေးဝန်ကြီး မန္တလေး မြို့တော်ဝန်ဒေါက်တာရဲလွင်က ပြောကြားခဲ့သည်။

မင်းထက်အောင် (မန်းကိုယ်ပွား)



# လူငယ်နှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေး

## နေမျိုးသူရိန်

နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန်အတွက် အဆိုပါနိုင်ငံအတွင်း အသိပညာ၊ အတတ်ပညာနှင့် ပြည့်စုံသော လူငယ်များမွေး ထုတ်ပေးရန် လိုအပ်ပါသည်။ ယနေ့လူငယ် နောင်တလူကြီး ဆိုသည့်စကားအတိုင်း လူငယ်များသည် နောင်တစ်ချိန်တွင် လူကြီးဖြစ်လာသည့်အခါ ရပ်ရွာ၊ မြို့နယ်တာဝန်များ အဆင့် ဆင့်မှအစပြု၍ ကြီးမားသောနိုင်ငံတာဝန်များအထိ လွှဲပြောင်း တာဝန်ယူကြရမည် မျိုးဆက်သစ်လူငယ်များဖြစ်ပါသည်။ အနာဂတ်နိုင်ငံတော်၏ အင်အားသည် မျိုးဆက်သစ်လူငယ်များ၏ လက်ဝယ်တွင် တည်ရှိသကဲ့သို့ ကောင်းမွန်သော အနာဂတ်နိုင်ငံ တည်ဆောက်ရာတွင်လည်း လူငယ်များ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု အပေါ်တွင် တည်မှီနေပါသည်။

ယနေ့ ကမ္ဘာ၏ပြောင်းလဲမှု၊ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုဖြစ်စဉ်နှင့် ထိုပြောင်းလဲ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုဖြစ်စဉ်များကြောင့် ပေါ်ထွန်းလာ သည့် စိန်ခေါ်မှုများသည် လူငယ်ထုအပေါ်တွင် ဩဇာသက် ရောက်လျက်ရှိပါသည်။ လူငယ်များသည် နိုင်ငံ၏လူစွမ်းအား အရင်းအမြစ်ဖြစ်ပြီး အဆိုပါစွမ်းအားဖြင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သော နိုင်ငံတော်ကို တည်ဆောက်ရမည်ဖြစ်ပါသည်။

လူငယ်များသည် အမှန်တရားကို မြတ်နိုးကြသည်။ ဖျတ် လတ်တက်ကြသည်။ စိတ်အားထက်သန်ပြီး စူးစမ်းလေ့လာလို ကြသည်။ ခွဲ၊ လုံ့လ၊ ဝီရိယရှိကြသည်။ ပတ်ဝန်းကျင်၏ ဆွဲဆောင် မှု၊ ရင်းနှီးမှုပေါ်မူတည်၍ လိုက်ပါသွားလေ့ရှိသည်။ စူးရှထက် မြက်သော ဉာဏ်ပညာကြွယ်ဝပြီး ပတ်ဝန်းကျင်၏စင်စင်သော နှလုံးသားကိုလည်း ပိုင်ဆိုင်၍ အတုယူလိုကြသည်။ ပင်ကို အရည်အသွေးကောင်းမွန်သည့် လူငယ်များကို အများအကျိုး အတွက် ကိုယ်ကျိုးစွန့်သော ပရဟိတစိတ်ထားနှင့် နောက်လိုက် ကောင်းစိတ်ဓာတ်ကို မွေးမြူကာ ခေါင်းဆောင်ကောင်းတစ် ယောက်၏ အရည်အချင်းများကို လေ့ကျင့်သင်ကြားပေးလျှင် အနာဂတ်တွင် ရင့်ကျက်သော ခေါင်းဆောင်ကောင်းများ ဖြစ်လာနိုင်ပါသည်။

လူငယ်ဟု သတ်မှတ်ကြခြင်းသည် ယေဘုယျအားဖြင့် ငယ်ရွယ်သေးသည့် ကလေးဘဝနှင့် အရွယ်ရောက်ပြီး သက် ကြီးဘဝတို့အကြား သတ်မှတ်ခြင်းဖြစ်သည်။ အဆိုပါ အသက် အပိုင်းအခြားတွင် လူငယ်သည် တစ်ဦးချင်းဘဝ၊ ကိုယ်ပိုင် အရည်အသွေးနှင့် လူမှုဆက်ဆံရေးကို ပျိုးထောင်ကြသည့် ကာလ ဖြစ်သည်။ မိဘ (သို့မဟုတ်) အုပ်ထိန်းသူ (သို့မဟုတ်) သင်ဆရာတို့ကို မှီခိုအားထားရသည့် ဘဝဖြစ်စဉ်နှင့် လွတ်လပ်



စွာရပ်တည်နိုင်မှုကို ရှေးရှုသည့် ဘဝဖြစ်စဉ်တို့အကြား တည်ရှိ နေသည့်ကာလလည်းဖြစ်ပါသည်။ ယင်းအသက် အပိုင်းအခြား တွင် မိမိတို့ဘဝကို မိမိတို့ကိုယ်တိုင် ထိန်းကျောင်းထုထောင်ပြီး လူ့အဖွဲ့အစည်းအတွင်း လူမှုဆက်ဆံရေးတာဝန်ရှိမှုတို့ကို ခံယူ သွားကြရသည်။ ကမ္ဘာတစ်လွှား လူငယ်များ၏ ယဉ်ကျေးမှု အလေ့အထ၊ တွေ့ကြုံရသော အခြေအနေ အခက်အခဲများ အလိုက် ကွဲပြားခြားနားမှုများရှိသော်လည်း ထိုကာလအပိုင်း အခြားအတွင်း လူငယ်တို့၏ ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာ၊ စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ၊ အသိဉာဏ်ဆိုင်ရာနှင့် စိတ်ခံစားမှုဆိုင်ရာ အပြောင်းအလဲများ ဖြစ်ပေါ်မှုမှာ ကမ္ဘာတစ်ဝန်းလုံးတွင်ပင်ဖြစ်ပါသည်။

ကမ္ဘာ့ကုလသမဂ္ဂ အဖွဲ့အစည်းကြီးက အသက် ၁၅ နှစ်မှ ၂၄ နှစ်အတွင်းကို လူငယ်ဟူ၍ လည်းကောင်း၊ အသက် ၁၀ နှစ်မှ ၁၉ နှစ်အတွင်းကို ဆယ်ကျော်သက်လူငယ်ဟူ၍လည်း ကောင်းညွှန်းဆို ဖော်ပြခြင်းမျိုးရှိသော်လည်း နိုင်ငံအလိုက် ထူးခြားသော အခြေအနေများအရ အသက်အုပ်စုပြောင်းလဲ သတ်မှတ်ကြကြောင်း လေ့လာမှတ်သားရပါသည်။

၂၀၁၄ ခုနှစ် လူဦးရေနှင့် အိမ်အကြောင်းအရာသန်းခေါင် စာရင်းအရ မြန်မာနိုင်ငံတွင် စုစုပေါင်းလူဦးရေ၏ ၁၇ ဒသမ ၈၁ ရာခိုင်နှုန်းမှာအသက် ၁၅ နှစ်မှ ၂၄ နှစ်အတွင်းရှိ လူငယ်များ ဖြစ်ပြီး လူဦးရေ၏ ၂၇ ဒသမ ၈ ရာခိုင်နှုန်းမှာ အသက် ၁၀ နှစ်မှ ၂၄ နှစ်အတွင်းရှိ လူငယ်နှင့်ဆယ်ကျော်သက်များ ဖြစ်ပါ သည်။

ယနေ့ခေတ်ကာလသည် မည်သည့်ခေတ်နှင့်မှ မတူ အောင် အရွေ့အပြောင်းများက မြန်ဆန်လွန်းလှပါသည်။ ဂလို ဘယ်လိုက်ဇေးရှင်း၊ အတတ်ပညာနှင့် နည်းပညာတို့က အဆိုပါ အရွေ့အပြောင်းတို့ကို မောင်းနှင်ပေးလျက်ရှိသည်။ ကမ္ဘာကြီး တစ်ခုလုံး သေးကျသွားပြီး မည်သည့်အရေးကိစ္စမဆို ကြာရှည် ဖုံးကွယ်ထား၍ မရတော့ပေ။ သတင်းစီးဆင်းမှုများလျင်မြန် လာသကဲ့သို့ စီးပွားရေး၊ ပညာရေး၊ ဘာသာရေး၊ ယဉ်ကျေးမှု စသည့် ဖြစ်စဉ်များကလည်း တဖြည်းဖြည်း တောင်ကျဉ်းလာ သည်။

လူ့အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုလုံး၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို အား သွန်ခွန်စိုက် ဆောင်ရွက်နိုင်သူများမှာ လူငယ်များဖြစ်သည့် အလျောက် လူငယ်ထုများအင်အား ကောင်းလေလေ၊ လူ့အဖွဲ့ အစည်းဖွံ့ဖြိုးလေလေဟုဆိုနိုင်ပါသည်။ သို့သော် လူငယ် များကို သက်ဆိုင်ရာ လူ့အဖွဲ့အစည်းအသီးသီးက မည်သို့လေ့ ကျင့်ပျိုးထောင်ထားသနည်းဆိုသော အချက်ပေါ်မူတည်ကာ

ဖွံ့ဖြိုးမှုအတိုင်းအတာ ကွာခြားသွားတတ်သည်။ လူငယ်ဟု ဆိုလျှင် နှုတ်ပျိုမျစ်သော၊ ဖျတ်လတ်တက်ကြသော၊ သန်မာ ကြံ့ခိုင်သော၊ လုပ်အားစွမ်းရည်မြင့်မားသော အရွယ်ရှိသူများ ဟု ယေဘုယျအားဖြင့် နားလည်ထားကြသည်။ စင်စစ်အား ဖြင့် ထိုအုပ်စုဝင် လူငယ်တို့သည် တိုင်းနိုင်ငံနှင့် လူ့ဘောင် လောက တစ်ခုလုံးအတွက် အင်မတန်အရေးကြီးသောနေရာ တွင် ရှိနေကြသည့် ဖွံ့ဖြိုးမှု၏ အင်အားစုများ ဖြစ်ကြသည်။

သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာတိုးတက်လာသော ယနေ့အချိန်တွင် လူငယ်များဆိုသည့် အသွင်သဏ္ဍာန်မျိုးစုံတို့သည် နည်းပေါင်းစုံ ဖြင့် ရောက်ရှိနေကြသည်။ ထို့ကြောင့် လူငယ်များ ခေတ်နှင့် အညီ လိုက်လျောညီထွေနေထိုင်ကြရာတွင် စိန်ခေါ်မှုများစွာ ရှိနေပါသည်။ ထိုစိန်ခေါ်မှုများကို ရေရှည်ရှာဖွေတိုးတက်မှုကို သာမက နှလုံးသားကိုပါ အသုံးပြုတတ်ရပါမည်။ အသစ်အသစ် သော စိန်ခေါ်မှုများ၊ ပြဿနာများနှင့် ဤကမ္ဘာတွင် အရည် အသွေးရှိသည့် လူငယ်များအမှန်တကယ် လိုအပ်လှပါသည်။

ယနေ့ခေတ်လူငယ်များသည် ခေတ်နှင့်အညီပေါက် လာသည့် ပညာရပ်များကို မျက်မြေပြတ်လေ့လာဆည်းပူး နေကြရန် လိုအပ်ပါသည်။ မိမိတတ်သလောက်၊ သိသလောက် နှင့် ရောင့်ရဲတင်းတိမ်နေ၍မရဘဲ အနာဂတ်ကို အမြဲမျှော်မှန်း နေရမည်ဖြစ်သည်။ ပေါ့ပေါ့ဆဆမနေဘဲ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန် အမြဲကြံစည်နေကြရမည် ဖြစ်သည်။ ငယ်ရွယ်စဉ် အချိန်ကာလ တွင်ကြိုးစားရမည်ဖြစ်ပါသည်။ ဝါသနာ၊ ဝီရိယ အလေ့အကျင့်နှင့် ကြိုးစားအားထုတ်မည်ဆိုလျှင် ဘဝတွင်အောင်မြင်မှုများနှင့် ကြုံတွေ့ရမည်ဖြစ်သည်။

လူငယ်အရွယ်၊ လူငယ်ဘဝတွင် အသိပညာ၊ အတတ်ပညာ များကို ရှာဖွေစုဆောင်းပြီး မိမိဘဝ တိုးတက်ရာတိုးတက် ကြောင်းအတွက် စဉ်ဆက်မပြတ်ကြိုးပမ်းနေရမည်ဖြစ်သည်။ ပညာခေတ်တွင် ပညာကိုမရှာ၍မဖြစ်တော့ပေ။ ပညာမတတ် လေ ပညာမသိလေဖြစ်ပေမည်။ ပညာတတ်ရန်၊ ပညာသိရန်နှင့် ပညာများလက်ဝယ်ရှိရန် လိုအပ်ပါသည်။ ပညာရှာသည့်အခါ တွင်လည်း မိမိတတ်လိုသည့်ပညာကို အမှန်တကယ်တတ် အောင်သင်ယူထားမည်ဆိုလျှင် မိမိလုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်လို သည့်ကိုသိရှိသည်နှင့် တစ်ပြိုင်နက် မည်သို့လုပ်ဆောင်ရမည်ကို အလွယ်တကူသိပြီး ဖြစ်ပါမည်။

အတတ်ပညာကို အခမ်းမရရှာဖွေနေကြသည့် လူငယ်များ သည် အတတ်ပညာကို သူထက်ငါ၊ အပြိုင်ရှာဖွေနေကြသလို အသိပညာကိုလည်း သူထက်ငါအပြိုင်ရှာဖွေသင့်ပါသည်။

အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် အတတ်ပညာသာမက အသိပညာပါ ကြွယ်ဝပြီးအမှန်နှင့်အမှားကို ခွဲခြားသိမြင်၍ မှန်ကန်သော လမ်းကို လျှောက်လှမ်းနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ သင်ကြားမှု၊ သင်ယူမှု အလေ့အကျင့်ကောင်းများ ရရှိနိုင်သည့်သူများဖြစ်ပါက ကောင်းသည့်ဘက်တွင် ပိုမိုတိုးတက်လာနိုင်ပါသည်။

တိုင်းပြည်၏အနာဂတ်အတွက် အကောင်းအဆိုးများသည် ယနေ့လူငယ်များအပေါ်တွင် မူတည်လျက် ရှိပါသည်။ ပညာ တတ်လိုသည့်စိတ်၊ ကြီးပွားလိုသည့်စိတ်ကို ပြုစုပျိုးထောင် ပေးရန် လိုအပ်သလို ရိုးသားဖြောင့်မတ်လိုသည့်စိတ်၊ အများ အကျိုးဆောင်လိုသည့်စိတ် စသည့် စိတ်ကောင်းစိတ်မြတ်များကို နိုင်ငံခြားမှာ ဖြစ်ထွန်းလာအောင် ဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ်ပါသည်။ နိုင်ငံတကာနှင့် ရင်ပေါင်တန်းလျှောက်လှမ်းနိုင်ရန်အတွက် နိုင်ငံတိုင်းက အသုံးပြုနေကြသည့် အင်္ဂလိပ်စာ၊ ကွန်ပျူတာ၊ အင်တာနက်စသည့် ပညာရပ်များကို မဖြစ်မနေတတ်မြောက် ထားရှိရန် လိုအပ်သလို အဓိကကျသည့် ပညာရပ်များကိုလည်း ကျွမ်းကျင်ပိုင်နိုင်စွာ အသုံးပြုနေရမည် ဖြစ်သည်။

ယနေ့ခေတ်လူငယ်များသည် နည်းပညာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် မှုဒီလှိုင်းကြီးကို တဖျတ်တပါးဆော့ကစားရင်း စီးနင်းနေကြ သည်။ ကမ္ဘာကြီး၏ရေကြော၊ မြေကြော၊ လေကြောများကို ကျုံးပစ်သည့်နည်းပညာကြောင့် ယဉ်ကျေးမှုချင်း လက်ယှက်ထိုး စီးကူးနေလျက်ရှိသည်။ နည်းပညာဒီလှိုင်းစီးနင်းရေးအတွက် အသိပညာလိုအပ်ပါသည်။ အသိပညာ ( knowledge ) ကို မည်သူမဆို လွယ်လင့်တကူသင်ယူရနိုင်ပြီး သင်ယူလိုစိတ်ရှိ သူတိုင်း တတ်မြောက်နိုင်ပါသည်။ အဓိကအရေးကြီးသည်မှာ ဉာဏ်ပညာ ( wisdom ) ပိုင်ဆိုင်ရေး ဖြစ်ပါသည်။ ဉာဏ် ပညာရှိမှသာ လူ့အဖွဲ့အစည်းကြီး သာယာငြိမ်းအေးစေနိုင်ပါ သည်။ လူငယ်များကို အသိပညာသင်ကြားပို့ချရုံ သာမကဘဲ အသိပညာပိုင်ဆိုင်ရရှိစေရန် အခင်းအကျင်းများ ဖန်တီးပေး ရမည်ဖြစ်ပါသည်။ နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုးရေး၊ လူစွမ်းအားအရင်း အမြစ်ဖွံ့ဖြိုးရေး၊ ရပ်ရွာဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းစဉ်များတွင် လူငယ် ထုတစ်ရပ်လုံးပါဝင်လာနိုင်ရန် လိုအပ်ပါသည်။

လူငယ်များသည်ဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် အသက်မွေးဝမ်း ကျောင်းပညာရပ်ကျွမ်းကျင်မှု၊ ဘာသာစကားကျွမ်းကျင်မှု၊ သတင်းအချက်အလက်နှင့် နည်းပညာကျွမ်းကျင်မှု၊ အသိပညာ ဗဟုသုတပြည့်စုံမှုစသည့် အချက်လေးချက်ကို အချိန်မီ ဖြည့်ဆည်းထားရန် အရေးကြီးပါသည်။

အကျင့်စာရိတ္တကောင်းမွန်ပြီး ဉာဏ်ပညာထက်မြက်ကြ သည့်လူသားများအတွက် အကျိုးပြုအရာဝတ္ထုများနှင့် စမ်းသပ် တီထွင်မှုများရှိမှသာ ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာပြီး ငြိမ်းချမ်း သည့်ကမ္ဘာကြီး ဖြစ်လာမည်ဖြစ်ပါသည်။ လူငယ်များသည် လည်း အကျင့်စာရိတ္တကောင်းပြီး အကြံဉာဏ်ကောင်းများကို မစဉ်းစား၊ မတွေးခေါ်၊ မတီထွင်ဘဲ ဖြစ်သလိုနေ၊ ရသလိုစား နေခဲ့လျှင် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုပန်းတိုင်နှင့် မလွဲမသွေလွဲချော်နေ မည် ဖြစ်ပေသည်။

အချိန်အဟုန်ဖြင့် ပြောင်းလဲနေသည့် ဖွံ့ဖြိုးမှုဖြစ်စဉ်များ တွင် အသိပညာ၊ အတတ်ပညာပြည့်စုံ၍ အရည်အချင်းရှိသော လူငယ်များ အားလုံးပါဝင်ရန် လိုအပ်ပါသည်။ အသိပညာ ဗဟုသုတပြည့်စုံသည်နှင့်အမျှ စဉ်းစားပုံ၊ တွေးခေါ်ပုံ ကောင်း မွန်စနစ်ကျလာပြီး အတတ်ပညာနှင့် လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်ရသည့် စွမ်းဆောင်ရည်များလည်း တိုးတက်လာမည်ဖြစ်ရာ နိုင်ငံ၏ ဖွံ့ဖြိုးရေးဖြစ်စဉ်များတိုင်းတွင် လူငယ်များအားလုံး တစ်ထောင့် တစ်နေရာမှ ပါဝင်ဆောင်ရွက်လာနိုင်မည် ဖြစ်ပါသည်။

ယနေ့ကမ္ဘာကြီးသည် အပြောင်းအလဲဆီသို့ အဟုန်ပြင်း ပြင်းဖြင့် ချီတက်လျက်ရှိပါသည်။ မထင်မှတ်သောဖြစ်ရပ်များ၊ အပြောင်းအလဲများလည်း ဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိရာ လူ့ဘောင် လောက၏သမိုင်းကို ဖန်တီးသူမှာ လူထုဖြစ်သည်။ အဆိုပါ လူထုကို ဦးဆောင်မည့်သူမှာ လူငယ်များဖြစ်ပါသည်။ လူငယ် များ၏ အရည်အသွေးကို ကြည့်၍လည်း နိုင်ငံ၏အနာဂတ်ကို အကဲဖြတ်မှန်းဆနိုင်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် အနာဂတ်၏စွမ်း ဆောင်ရင်၊ ဖန်တီးရင်များဖြစ်သည့် လူငယ်များအနေဖြင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးဖြစ်စဉ်များကို လက်တွေ့ကြိုးစားဖော်ဆောင်ပြီး မိမိတို့ပန်းပေါ်ကျရောက်လာသည့် အနာဂတ်တာဝန်များကို ရဲဝံ့စွာကြိုးပမ်းထမ်းဆောင်သွားကြရမည် ဖြစ်ပါသည်။

**“လူငယ်များသည် ဖွံ့ဖြိုးရေး အတွက် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း ပညာရပ်ကျွမ်းကျင်မှု၊ ဘာသာစကား ကျွမ်းကျင်မှု၊ သတင်းအချက်အလက်နှင့် နည်းပညာ ကျွမ်းကျင်မှု၊ အသိပညာ ဗဟုသုတပြည့်စုံမှုစသည့် အချက် လေးချက်ကို အချိန်မီဖြည့်ဆည်းထားရန် အရေးကြီး”**

အုတ်တွင်း ဒီဇင်ဘာ ၄

### အခြေခံအုပ်ချုပ်စက် သင်တန်းဖွင့်

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး အုတ်တွင်းမြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးလက်ဒေသနေ အမျိုးသမီးများအနေဖြင့် အိုးမကွာ၊ အိမ်မကွာအသက်မွေးဝမ်းကျောင်းပညာတတ်မြောက်ခြင်းဖြင့် လူနေမှုဘဝများဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေ ရန်ရည်ရွယ်၍ မြို့နယ်ကျေးလက်ဦးစီးဌာနမှ အခြေခံအုပ်ချုပ်စက်သင်တန်း ၁ / ၂၀၁၇ ဖွင့်လှစ်ပွဲကို ဒီဇင်ဘာ ၂ ရက်က တောင်ငူမြို့ရှိ အိမ်တွင်းမှုအတတ်ပညာသင်တန်းကျောင်း၌ ကျင်းပခဲ့သည်။ သင်တန်းဖွင့်ပွဲတွင် ခရိုင်ကျေးလက်ဦးစီးဌာနဦးစီးမှူး၊ ဦးဘသိန်းက သင်တန်းဖွင့်လှစ်ခြင်း ရည်ရွယ်ချက်များကို ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့ပြီး တက်ရောက်လာကြသည့် သင်တန်းသူ ၄၀ အတွက် သင်ထောက်ကူ ပစ္စည်းများကို မြို့နယ်ကျေးလက်ဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး၊ ဦးအောင်မြင်ထွန်း၊ မြို့နယ်စီမံကိန်းရေးဆွဲရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးအရာရှိ ဒေါ်တင်နွယ်ဝင်းတို့က ထောက်ပံ့ပေးပို့ခဲ့ကြပြီး သင်တန်းကာလမှာ တစ်လကြာမြင့်မည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ကိုလွင်(ဆွာ)



ပြန်လည်ရောက်ရှိသူများမှ ခင်နှနွာ (ပုဒ္ဒဂယာ) သို့ ပို့သမေတ္တာ မှိတ်တများ ၂၀၁၆-၂၀၁၇


- ၂၀-၁၁-၂၀၁၇ အာကာဝင်းဆွေ ၀၉-၂၆၂၆၄၂၁၆၈
- အထူးကောင်းမွန်၍ ဝမ်းမြောက်မိပါသည်။
- ဦးသံဝရ (မြောင်းမြ ၀၉-၂၆၀၇၁၆၂၈၃)
- အဆပေါင်းများစွာ တိုးတက်အောင်မြင်ပါစေ။
- ဒေါ်မြင့်မြင့်အေး (လသာ ၀၉-၄၄၂၂၇၃၃၆၅)
- အထူးကောင်းမွန်ပါ၏။ ဦးဝင်းအောင် (ခရမ်း ၀၉-၇၉၉၂၈၂၈၅၈)
- နောက်ထပ်လာရန် တိုင်ပင်ထားပါသည်။
- ဒေါ်ဌေးဌေးအောင် (တောင်ညွန့် ၀၉-၄၄၆၆၅၉၉၆၂၅)
- အထူးပင်ကျေနပ်အားရမိပါသည်။
- ဒေါ်ခင်ခင်အေး (မန္တလေး ၀၉-၄၂၆၅၀၄၉၂၄)
- နောက်သွားဖြစ်လျှင်လည်း ခင်နှနွာနှင့်သွားမယ်နော်။
- ဒေါ်အေးရီ (သံတွဲ ၀၉-၂၅၀၁၀၇၅၃၀)
- အထူးကောင်းမွန်ပါသည်။ ဒေါ်ခင်ရီရီ (မင်္ဂလာဒုံ ၀၉-၂၅၇၈၀၀၂၈၇)
- နောက်တစ်ခါသွားရင်လည်း ခင်နှနွာနဲ့ပါဘဲ။
- သန်းသန်းအိ (သစ်ခဲးကျွန်း ၀၁-၂၃၃၁၀၂၅)
- အောင်မြင်တိုးတက်ပါစေ။ ဦးတင်ဝင်း (တာမွေ ၀၉-၇၉၆၀၁၈၅၅၇)
- စေတနာဖြင့် ကူညီပေးပါသည်။
- ဒေါ်စုစုလှိုင် (လှိုင်သာယာ FMI ၀၉-၅၁၅၅၆၅၉)
- ၁-၁၂-၂၀၁၇ ဇော်မင်းထွေး ၀၉-၂၅၀၀၄၀၃၅၃
- ရေအက်(၁၀)ပါးထက်ပိုရပါစေ။ ဦးကျော်မြင့် (တာမွေ ၀၉-၄၅၂၆၂၅၉)
- နှေးထွေးပူပူကြတယ်။ ဒေါ်စန်းစန်းမြင့် (လားရှိုး ၀၉-၄၄၅၀၀၈၀၃၄)
- ခင်နှနွာနှင့်ဆိုင်လျှင် ဝေရတ်တောင်အထိ လျှောက်လှမ်း
- တော့မည်။ ဦးဝင်းကြည် (ပြင်ဦးလွင် ၀၉-၂၀၄၄၅၅၁)
- ယခုထက် တိုးတက်ကြီးပွားပါစေ။
- ဦးမောင်မောင်မြင့် (လမ်းမတော် ၀၉-၅၁၅၈၂၁၀၀)
- နောက်ထပ် ခင်နှနွာနှင့် သွားနိုင်အောင် ကြိုးစားပါဦးမည်။
- ဒေါ်ရီရီဝင်း (သာကေတ ၀၉-၅၀၂၄၉၈၈)
- အားနာစရာကောင်းလောက်အောင် တော်ကြပါသည်။
- ဦးမြင့်စိုး (တာမွေ ၀၉-၉၆၄၀၈၂၁၆၄)
- ဟင်းများအလွန်ကောင်းပါသည်။
- ဒေါ်ယုငယ်ထိုက် (သံဖြူဇရပ် ၀၉-၇၈၄၃၂၂၁၈)
- ခင်နှနွာနှင့် ခရီးသွားရန် ညွှန်ပြပေးပါမည်။
- ဒေါ်ဝင်းဝင်းမိုး (သန်လျင် ၀၉-၅၁၄၇၆၈၄)
- အရမ်းအော်ကြပါတယ်။ မနှင်းဖြူဦး (သာကေတ ၀၉-၉၅၂၀၄၉၉၉)
- တည်းခိုသည့်နေရာများ အထူးကောင်းမွန်ပါသည်။
- ဒေါ်ကျင်ရီ (တောင်ဒဂုံ ၀၉-၄၄၅၈၀၂၁၉၂၈)

**ဖောင်းကြွပျောက် လျှောက်ထားခြင်း**  
ယာဉ်အမှတ် 7F/8049 ၏ ဖောင်းကြွပျောက် ပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါ သဖြင့် ယခင်ဖောင်းကြွပျောက် ပျောက်ပြယ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။ ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(ရန်ကုန်အရှေ့ပိုင်း)

**ဖောင်းကြွပျောက် လျှောက်ထားခြင်း**  
ယာဉ်အမှတ် ၇၄/၉၉၉၅ ၏ ဖောင်းကြွပျောက် ပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါ သဖြင့် ယခင်ဖောင်းကြွပျောက် ပျောက်ပြယ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။ ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(ရန်ကုန်အရှေ့ပိုင်း)

**ယာဉ်ပြန်ပို့ပေးရန်အတွက်လျှောက်ထားခြင်း**  
ယာဉ်အမှတ် 1D/8525 Hino SINO Truck Tractor Head (6x4)L ယာဉ် လက်ဝယ်ရှိသူ ဒေါ်မေမေဇော်ဦး ၁၂/ ရကန(နိုင်)ဝေလဒါ(ကမ-၃)ပျောက် ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထား လာပါသည်။ ကန့်ကွက်လို့ပါက ခိုင်လုံ သောအထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာ သည့်ရက်မှ ရက် ၃၀ အတွင်း အောက် မော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုင်လုပ်ကိုင်လာရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကညန၊ တိုင်းဒေသကြီးရုံး(ရွာသာကြီး) ရန်ကုန်မြို့

**ယာဉ်ပြန်ပို့ပေးရန်အတွက်လျှောက်ထားခြင်း**  
ယာဉ်အမှတ် 9D/1532 Toyota Succeed NCP 51 Station Wagron (4x2) ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးကျော်စိန် ၁၂/မကန(နိုင်)ဝေလဒါ(ကမ-၃)ပျောက် ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထား လာပါသည်။ ကန့်ကွက်လို့ပါက ခိုင်လုံ သောအထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာ သည့်ရက်မှ ၃၅ရက်အတွင်း အောက် မော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုင်လုပ်ကိုင်လာရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(ရန်ကုန်အရှေ့ပိုင်း)



တစ်ဖက်ပါ ဓာတ်ပုံရှင် ဖောင်စန်း ငြိမ်းဦးသည် ၁၃-၁၁-၂၀၁၇ ရက်တွင် ဆိုင်မှ ပျောက်ဆုံးသွားပါသည်။ တွေ့ရှိ လက်ခံထားသူအား ဥပဒေအရ အရေးယူ မည်ဖြစ်ကြောင်း သတိပေးအပ်ပါသည်။  
ဒေါ်စန်းစန်းချို  
၁၂/ဥကတ(နိုင်)၁၃၃၅၅၆  
ဖုန်း-၀၉-၇၈၀၉၆၇၈၅၆  
၀၉-၅၁၀၀၉၅၆

**ဖောင်းကြွပျောက် လျှောက်ထားခြင်း**  
ယာဉ်အမှတ် 9B/2949 ၏ ဖောင်းကြွပျောက်ပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထား လာပါသဖြင့် ယခင်ဖောင်းကြွပျောက် ပျောက်ပြယ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ် ပါသည်။ ကညန (ရွာသာကြီး)

**ဖခင် အမည်မှန်**  
မြင်းမြို့နယ်၊ ထနောင်းတိုင်ကျေးရွာ အခြေခံပညာအထက် တန်းကျောင်း ပဉ္စမတန်း(D)မှ မကြယ်စင်စိုး၏ ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးဝင်းစိုး ၉/မခန(နိုင်)၁၇၃၈၆၆ ဖြစ်ပါကြောင်း။ ဦးဝင်းစိုး

**LEARNERS' CHOICE**  
REVISION & EXAM GUIDE  
ဘာသာစုံမေးခွန်း(၅)စုံနှင့် စံပြအဖြေများ (အချိန်ကိုက်၊ အမှတ်ကိုက်၊ စံကိုက်အဖြေ)  
ပြန်ဆိုရေး ခေတ်သစ်စာပေ  
အမှတ်-၂၃၊ ၂၉-လမ်း(အထက်)၊ မန်းဘဲတန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။  
ဖုန်း - ၀၁ ၂၅၄၉၈၊ ၃၈၃၇၅၊ ၃၈၄၆၇၊ ၃၈၄၉၀  
အဖြေ၊ မြို့၊ အနယ်နယ်ရှိ ဆိုင်တိုင်းတွင် ဝယ်ယူရရှိနိုင်ပါပြီ။  
ထွက်ပြီ

**အထူးလျှော့ဈေး**  
ကျွန်းအသစ်၊ အစစ်ဖြစ်ကြောင်းအာမခံပါသည်။ ပရိဘောဂမျိုးစုံရှိပါသည်။  
ခေတ်ပီပရိဘောဂ  
ယ/၂၉၄(က)ခေမာသီလမ်း။  
ဝေပူလူအိမ်ယာရှေ့  
မြောက်ဥက္ကလာပ။  
၀၉-၄၅၀၈၅၀၅၃၁  
၀၉-၄၅၀၈၅၀၅၃၂

**ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်**  
ရန်ကုန်မြို့၊ မြောက်ဒဂုံမြို့နယ်ရှိ ပါမစ်အမည်ပေါက် ဦးမိုးကျော်ပိုင်ဆိုင်သော ၄၈U, ရပ်ကွက်၊ အမှတ် ၅၂၇ မြေကွက် အား ကျွန်ုပ် ဒေါ်သက်သက်မာ ၁၄/ကလန(နိုင်)ဝေလဒါ(ကမ-၃) မှ အရပ်ကတိစာချုပ်အောက်အောက်ဖြင့် ဝယ်ယူထားခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ယခုအခါ ထိုပါမစ်အား ဂရုစိုက်ရန်အတွက်မည်ဖြစ်သောကြောင့် ကန့်ကွက်လိုသူများ ဤကြော်ငြာပါပြီး ခုနစ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်။ ဒေါ်သက်သက်မာ ၁၄/ကလန(နိုင်)ဝေလဒါ(ကမ-၃) အမှတ် ၁၁၈၊ ချမ်းမြေ့သာယာ(၂)လမ်း၊ ၄၂ တိုးချဲ့၊ မြောက်ဒဂုံမြို့နယ်၊ ဖုန်း-၀၉-၄၂၂၆၉၀၈၇၃

**ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်**  
ရန်ကုန်မြို့၊ မြောက်ဒဂုံမြို့နယ်ရှိ ပါမစ်အမည်ပေါက် ဦးတင်ကိုပိုင်ဆိုင်သော ၄၈U, ရပ်ကွက်၊ အမှတ် ၅၂၆ မြေကွက် အား ကျွန်ုပ် ဒေါ်သက်သက်မာ ၁၄/ကလန(နိုင်)ဝေလဒါ(ကမ-၃) မှ အရပ်ကတိစာချုပ်အောက်အောက်ဖြင့် ဝယ်ယူထားခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ယခုအခါ ထိုပါမစ်အား ဂရုစိုက်ရန်အတွက်မည်ဖြစ်သောကြောင့် ကန့်ကွက်လိုသူများ ဤကြော်ငြာပါပြီး ခုနစ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်။ ဒေါ်သက်သက်မာ ၁၄/ကလန(နိုင်)ဝေလဒါ(ကမ-၃) အမှတ် ၁၁၈၊ ချမ်းမြေ့သာယာ(၂)လမ်း၊ ၄၂ တိုးချဲ့၊ မြောက်ဒဂုံမြို့နယ်၊ ဖုန်း-၀၉-၄၂၂၆၉၀၈၇၃

**ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အသိပေးကြေညာခြင်း**  
ပြင်ဦးလွင်မြို့၊ ရပ်ကွက်ကြီး(၁၀)၊ အဂ္ဂကုန်အမှတ်(၄/ခလယမြောက်)၊ ဦးပိုင်အမှတ် ၄၁၊ မြေယာအမှတ် 102၊ မြေရံယာ ၀၃၁၀၁ ၁၇၈၈၇၅မြေကွက်အား မြေငှားဂရုစိုက်အတွက် အမှတ် ၅၁/၁၉၉၇-၁၉၉၈ အရ ဒေါ်ခင်ခင်အေး၊ ဒေါ်ခင်ခင်လေး၊ ဒေါ်ယုယုညွန့်၊ ဒေါ်နုနုစိန်၊ မကေသီတို့ ငါးဦးအမည်ပေါက်ပိုင်ဆိုင်ခဲ့ပြီး အဆိုပါအမည်ပေါက်သူတို့အနက်မှ ဒေါ်ခင်ခင်အေး၊ ဒေါ်ခင်ခင်လေး၊ မကေသီတို့သုံးဦးမှာ အမျိုးကြီးဘဝဖြင့် ကွယ်လွန်သွားပါ သဖြင့် အမွေဆက်ခံစာချုပ်အမှတ် ၁၆၂/၂၀၁၇ အရ ဒေါ်ယုယုညွန့်နှင့် ဒေါ်နုနုစိန်တို့မှ ပိုင်ဆိုင်ခဲ့ပြီး ငါးဦးအမည်ပေါက်ပိုင်ဆိုင်ခဲ့သူ သင့်/မသင့်နှင့် အမည်လျှော့ရန်လျှောက်ထား ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါ၍ ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက ပြင်ဦးလွင်ခရိုင်၊ မြို့နယ်အထွေထွေ အုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနရုံးသို့ ကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှစ၍ ၁၄ ရက်အတွင်း မြေပိုင်ဆိုင်မှု အထောက်အထားပြည့်စုံစွာဖြင့် လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။ ဒေါ်ယုယုညွန့် ၀၂/ဦးစ/မကန(နိုင်)ဝေလဒါ(ကမ-၃) အဂ္ဂကုန်အမှတ်(၄)၊ ခလယမြောက်ရပ်၊ ရပ်ကွက်ကြီး(၁)၊ ပြင်ဦးလွင်မြို့

**ဖောင်းကြွပျောက် လျှောက်ထားခြင်း**  
ယာဉ်အမှတ် 4K/6233 ၏ ဖောင်းကြွပျောက် ပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါ သဖြင့် ယခင်ဖောင်းကြွပျောက် ပျောက်ပြယ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။ ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(ရန်ကုန်အရှေ့ပိုင်း)

**ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အသိပေးကြေညာခြင်း**  
ပြင်ဦးလွင်မြို့၊ ရပ်ကွက်ကြီး(၁၀)၊ အဂ္ဂကုန်အမှတ်(၃/ပဒေသာ)၊ ဦးပိုင် အမှတ်(၂၄၀-က)၊ မြေယာအမှတ်(240-A)၊ မြေရံယာ ၀၃၁၀၁ ၀၅၅၈၇၅မြေကွက်အား မြေငှားဂရုစိုက်အတွက် အမှတ်(၁၉၇/၂၀၁၇-၂၀၁၈)အရ ဒေါ်ကီဆီရီ ၉/မခန(နိုင်)ဝေလဒါ(ကမ-၃) အမည်ပေါက်ပိုင်ဆိုင်ခဲ့ပြီး အဆိုပါအမည်ပေါက်ပိုင်ဆိုင်သူအား မြေငှားဂရုစိုက် ဦးပိုင်ခဲ့ကုန်အပိုင်း/ဂရုစိုက်သက်တမ်းတိုး လျှောက်ထားဆောင်ရွက် သွားမည်ဖြစ်ပါ၍ ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက ပြင်ဦးလွင်ခရိုင်နှင့် မြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနရုံးသို့ ကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှစ၍ ၁၄ရက် အတွင်း မြေပိုင်ဆိုင်မှုအထောက်အထားပြည့်စုံစွာဖြင့် လာရောက်ကန့်ကွက် နိုင်ပါကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။ ဒေါ်ကီဆီရီ ၉/မခန(နိုင်)ဝေလဒါ(ကမ-၃) အိမ်အမှတ်(ပ-၇၁)၊ မြလေးလမ်း၊ ရပ်ကွက်ကြီး(၁၀)၊ ပြင်ဦးလွင်မြို့

**ဖောင်းကြွပျောက် လျှောက်ထားခြင်း**  
ယာဉ်အမှတ် 2G/3836 ၏ ဖောင်းကြွပျောက် ပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါ သဖြင့် ယခင်ဖောင်းကြွပျောက် ပျောက်ပြယ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။ ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(ရန်ကုန်အရှေ့ပိုင်း)

အောက်ဖော်ပြပါ ပုဂ္ဂိုလ်များမှ ဤဌာနသို့ ဆောက်လုပ်ခွင့်လျှောက်ထားလာသည့်အတွက် ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသောပိုင်ဆိုင်မှုအထောက်အထား စာရွက်စာတမ်းများနှင့်တကွ ကြေညာချက်ပါရှိသည့် ရက်မှစ၍ ရက်ပေါင်း(၁၅)ရက်အတွင်း ဤဌာနသို့လျှောက်ထားကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

စဉ်	အမည်	မှတ်ပုံတင်	လိပ်စာ	မြေတိုင်း	မြေကွက်	မြေအမည်ပေါက်
၁	ဒေါ်ခင်စန်းဦး	၈/စလန(နိုင်)၀၈၁၂၆၉	၁၄၆၁၊ ရွှေရတနာလမ်း၊ ရွှေလင်ပန်းကျေးရွာအုပ်စု၊ လှိုင်သာယာ	ရလ-၂၃	၁၄၆၀	ဒေါ်ခင်မာကြည်
၂	ဦးမောင်မောင်မြင့်	၁၂/အစန(နိုင်)၀၆၇၅၁၀	၇၄၅၊ ညောင်ဦးဖိလမ်း၊ ၁-ရပ်ကွက်၊ ခရိုင်မြို့သစ်(အရှေ့ပိုင်း)	၁	၇၄၅	ဦးတင်စိန်
၃	ဒေါ်စန်းရွှေ	၁၄/သကလ(နိုင်)၀၁၀၆၅၉	၁၄၊ ဦးအောင်မင်းလမ်း၊ ၂-ရပ်ကွက်၊ မရမ်းကုန်း	၁၃-သမိုင်း	၅/အစစ်တံအပိုင်း	ဦးမန်း
၄	ဦးအေးစော်လင်း	၁၂/သကတ(နိုင်)၀၂၁၀၉၇	၃၆၆/က၊ အောင်တမန်လမ်း၊ ၁၉-ရပ်ကွက်၊ လှိုင်သာယာ	သကမ-၁၅	၃၆၆/က	ဦးထွန်းညွန့်
၅	ဒေါ်စန်းစန်းဦး	၁၄/စလန(နိုင်)၀၀၆၂၀၆	၂၉၃/က၊ ပဒေသာ(၆)လမ်း၊ ၈-ရပ်ကွက်၊ လှိုင်သာယာ	သကမ-၈	၂၉၃/က	ဒေါ်တင်
၆	ဒေါ်အိအိအောင်	၁၄/လပတ(နိုင်)၀၄၀၅၁၅	၁၅၅၀/က၊ ကုန်းစစ်သာလမ်း၊ ၁၉-ရပ်ကွက်၊ လှိုင်သာယာ	သကမ-၁၅	၁၅၅၀ A/က	ဦးသာဏ်
၇	ဦးအောင်မိုး	၇/ပမန(နိုင်)၀၈၆၄၈၂	၇၁၂/ခ၊ ရွတ်ပါလမ်း၊ ၁၅-ရပ်ကွက်၊ လှိုင်သာယာ	သကမ-၀၄	၇၁၂/ခ	ဦးမြင့်လွင်
၈	ဦးကျော်လွင်ညွန့်	KMYT-၀၀၀၉၃၃	၁၀၉/က၊ စိန်စန်းမြိုင်(၃)လမ်း၊ ၇-ရပ်ကွက်၊ လှိုင်သာယာ	သကမ-၂	၁၀၉/က	ဦးမြင့်ဝေ
၉	ဒေါ်မာမာဝင်း	၁၄/မမက(နိုင်)၀၃၇၂၆၄	၆၇၃/ခ၊ အောင်သပြေလမ်းနှင့်အောင်ရတနာလမ်းထောင့်၊ ၈-ရပ်ကွက်၊ လှိုင်သာယာ	သကမ-၈	၆၇၃/က	ဦးမိမိ
၁၀	ဒေါ်အေးအေး	၈/နမန(နိုင်)၀၆၆၈၀၆	၁၉၉/ခ၊ တပင်ရွှေလမ်း၊ ၁-ရပ်ကွက်၊ လှိုင်သာယာ	၀၀	၁၉၉/ခ	ပေါ်ကြည်လေး
၁၁	ဒေါ်ကျေးလေးလတ်	၁၂/မရက(နိုင်)၀၂၂၅၂၉	၃၁၊ ဦးဘစိုက်လမ်း၊ ၂-ရပ်ကွက်၊ မရမ်းကုန်း	၁၂/သမိုင်း	၂	ညိုမောင်ဘုရားသားကုမ္ပဏီ
၁၂	ဒေါ်အုန်းစိန်	AA-၀၁၇၀၇၇	၇၊ ဦးဘစိုက်လမ်း၊ ၂-ရပ်ကွက်၊ မရမ်းကုန်း	၁၂/သမိုင်း	၄/ယ	ဦးဘိုးဦး
၁၃	ဦးရွှေလှဝင်း	၁၂/လမန(နိုင်)၀၄၀၇၀၁	၃၃၊ သိရိမြိုင်(၃)လမ်း၊ ၁၃-ရပ်ကွက်၊ လှိုင်	၁၇	၂	မစွန်ဘယ်ကား
၁၄	ဒေါ်တင်မိုးဆွေ	၁၂/ရကန(နိုင်)၀၀၉၁၈၇	၁၃၅/က၊ အဝေရာလမ်း၊ ၉-ရပ်ကွက်၊ မရမ်းကုန်း	၄၅-ကံတွဲ	၃၈/ခ	ဦးအောင်ထွန်း
၁၅	ဦးဖေဖေဦး	၇/ထကမ(နိုင်)၀၄၄၉၇၂	၁၉၀/က၊ မြို့မလမ်းလမ်း၊ ၇-ရပ်ကွက်၊ လှိုင်သာယာ	သကမ-၂	၁၉၀/က	ဦးအိအိ
၁၆	ဒေါ်အေးအေးစိုး	၁၂/အစန(နိုင်)၀၅၈၂၅၀	၆၅၃/ခ၊ ရွာသစ်(၁)လမ်း၊ ပိန္နဲကုန်းရပ်ကွက်၊ အင်းစိန်	၃၅/ပိန္နဲကုန်း	၈/က	H-မာမုတ်စုလတန်ခါရကုန်းလမ်း
၁၇	ဒေါ်အေးအေးစိုး	၁၂/အစန(နိုင်)၀၅၈၂၅၀	၆၅၃/က၊ ရွာသစ်(၁)လမ်း၊ ပိန္နဲကုန်းရပ်ကွက်၊ အင်းစိန်	၃၅/ပိန္နဲကုန်း	၈/က	H-မာမုတ်စုလတန်ခါရကုန်းလမ်း
၁၈	ဦးမိုးညွန့်	၁၂/လမန(နိုင်)၀၅၀၂၀၀	၂၁၉၄၊ အောင်သူခ(၁)လမ်း၊ ၁၅-ရပ်ကွက်၊ ရွှေပြည်သာ	၄၁	၂၀၉၄	ဒေါ်အုန်းတင်
၁၉	ဒေါ်နှင်းဆီ	၈/နမန(နိုင်)၀၁၄၄၅၀	၁၄၇၊ ဇေလမ်း၊ ၅/၄-ရပ်ကွက်၊ ရွှေပြည်သာ	၂၆	၁၄၇	ဦးသောင်းရွှေ
၂၀	ဒေါ်သီသီခင်	၁၂/ရကန(နိုင်)၀၃၃၃၉၀	၅၉/ခ၊ ကော့သောင်းလမ်း၊ ၁၀-ရပ်ကွက်၊ ရွှေပြည်သာ	၃၃	၅၉/ခ	ဦးမြတ်ကိုကို

ဌာနမှူး၊ အင်ဂျင်နီယာဌာန(အထောက်အထား) ရန်ကုန်မြို့၊ တော်စည်ပင်သာယာဓလေကော်မတီ

**ပျောက်ဆုံးကြောင်း**  
Aung Kyar Phu Co.,Ltd. ၏ ကုမ္ပဏီလိုင်စင်မှရင်း၊ စိုက်ပျိုးရေးထောက်ခံ ချက်မှရင်း၊ B/L မှရင်း၊ Invoice နှင့် Packing List မှရင်းတို့ ပျောက်ဆုံး သွားပါသဖြင့် တွေ့ရှိက အကြောင်းကြား ပေးပါရန်။ ဖုန်း-၀၉-၄၄၅၄၃၃၇၈၆

**ဖောင်းကြွပျောက် လျှောက်ထားခြင်း**  
ယာဉ်အမှတ် 4G/4536 ၏ ဖောင်းကြွပျောက် ပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါ သဖြင့် ယခင်ဖောင်းကြွပျောက် ပျောက်ပြယ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။ ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(မန္တလေးမြောက်ပိုင်း)

**အင်္ဂလိပ်ဖောင်းကြွပျောက် လျှောက်ထားခြင်း**  
ယာဉ်အမှတ် 5L/7890 ၏ အင်္ဂလိပ် ဖောင်းကြွပျောက် ပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါ သဖြင့် ယခင်ဖောင်းကြွပျောက် ပျောက်ပြယ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ် ပါသည်။ ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(မန္တလေးတောင်ပိုင်း)



မန္တလေးမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ လမ်းတံတားဌာန လမ်းလုပ်ငန်းများတွင် အသုံးပြုပြီးသောကတ္တရာပုံးခွံ(၁၀၀၂)လုံး လေလံတင်ရောင်းချခြင်း

၁။ မန္တလေးမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၊ လမ်းတံတားဌာန၏ ၆၂လမ်း၊ ကတ္တရာပုံးခွံလှောင်ရုံတွင် ၁၇-၁၀-၂၀၁၇ရက်အထိ လမ်းလုပ်ငန်းများ၌ အသုံးပြုပြီးသည့် ကတ္တရာပုံးခွံ(၁၀၀၂)လုံးအား လေလံတင်ရောင်းချနိုင်ရေးအတွက် လေလံခေါ်ယူမည်ဖြစ်ပါသည်။ ဈေးနှုန်းတင်သွင်းရန် စိတ်ပေါ့ပါသည်။

၂။ လေလံတင်ရောင်းချခြင်းကို အောက်ပါအတိုင်း ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ပါသည်- (က) လေလံလျှောက်လွှာစတင်ရောင်းချမည့်ရက် - ၅-၁၂-၂၀၁၇ ရက် (ခ) လေလံပိတ်မည့်ရက်နှင့်အချိန် - ၂-၁-၂၀၁၈ (အင်္ဂါ)နေ့ ၁၃:၀၀ နာရီ

၃။ ကတ္တရာပုံးခွံလေလံခွဲခွဲလျှောက်လွှာပုံစံနှင့် အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို မန္တလေးမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၊ လမ်းတံတားဌာနတွင် ဆက်သွယ် စုံစမ်းနိုင်ပြီး လေလံလျှောက်လွှာတစ်စုံလှင် (၅၀၀၀/။)နှုန်းဖြင့် လာရောက်ဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။

မန္တလေးမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

ဦးနုနုဟောင်း ၄/၈၀(နိုင်)ဝါးလှိုင် ၏ နိုင်ငံ့လက်မှတ် အမှတ် 238889သည် ခရီးသွားရင်း ပျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့် တွေ့ရှိပါက အကြောင်းကြားပေးပါရန်။ ဖုန်း-၀၉-၉၇၃၉၂၀၇၅

အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန၊ ရှမ်းပြည်နယ် (တောင်ပိုင်း)ရှိ ဆည်မြောင်းနှင့်ရေးဆွဲရေးအဖွဲ့စနစ်ဦးစီးဌာန၊ တည်ဆောက်ရေး(၇)မှ ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်၊ ပြည်ထောင်စုဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေဖြင့် ကျိုင်းခမ်းရေလှောင်တံစီမံကိန်း၏အောက်ဖော်ပြပါလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ရန် အတွက် မြေကြီးလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မည့် ကုမ္ပဏီများထံမှ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါများ ပေးသွင်းရန် စိတ်ပေါ့အပ်ပါသည်။

- (၁) ဆက်သွယ်ရေးမြောင်းလုပ်ငန်း - တူး/ တင်/သယ် တင်ဒါပုံစံထုတ်ယူနိုင်သည့်ရက် - ၃၀-၁၁-၂၀၁၇ ရက် နောက်ဆုံးတင်သွင်းရမည့်ရက် - ၃၀-၁၂-၂၀၁၇ ရက် (၁၆:၃၀)နာရီ တင်ဒါပေးပို့ရမည့်နေရာ - လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး(၂)ရုံး တည်ဆောက်ရေး(၇) ဆည်မြောင်းနှင့်ရေးဆွဲရေးအဖွဲ့စနစ်ဦးစီးဌာန၊ ရှမ်းပြည်နယ်၊ တောင်ကြီးမြို့

တင်ဒါဖွင့်မည့်ရက် - ၃-၁-၂၀၁၈ ရက် နံနက် ၁၀:၀၀ နာရီ တင်ဒါဖွင့်မည့်နေရာ - ညွှန်ကြားရေးမှူး(မြို့ပြ)ရုံး၊ ဆည်မြောင်းနှင့်ရေးဆွဲရေးအဖွဲ့စနစ်ဦးစီးဌာန၊ ရှမ်းပြည်နယ်၊ တောင်ကြီးမြို့

တင်ဒါစည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများ၊ လုပ်ငန်းဆိုင်ရာ အသေးစိတ်အချက်အလက်များ သိရှိလိုပါက လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး(၂)ရုံး တည်ဆောက်ရေး(၇)၊ ရပ်စောက်မြို့၊ ဖုန်း-၀၈၁-၂၀၄၅၅၅၊ ၀၈၁-၂၀၄၅၅၆ များသို့ ရုံးချိန်အတွင်း ဆက်သွယ်မေးမြန်းစုံစမ်းနိုင်ပါသည်။ တင်ဒါကော်မတီ အဖွဲ့ဝင်များအဖြစ် ဝင်ရောက်ရန် ရပ်စောက်မြို့ တည်ဆောက်ရေး(၇)၊ ရပ်စောက်မြို့

INVITATION FOR OPEN TENDER

1. Open Tender invited to both Local and Foreign Companies for the purchase of 3000 Metric Tons of Petroleum Coke in Myanmar Kyat from Petrochemical Complex (Thanbayarkan), Myanma Petrochemical Enterprise under Ministry of Electricity and Energy. 2. Tender Documents are available starting from 15th December 2017 to 28th December 2017 between 9:30 am and 4:30 pm. 3. Tender documents and detailed information are available at the following addresses during office hours: (a) Department of Finance Myanma Petrochemical Enterprise (Head Office) Building No.(44), Nay Pyi Taw +95673411196 (b) Department of Finance Myanma Petrochemical Enterprise (Yangon Branch Office) Building No.7(A), Than lyet Soon Road, Botahtaung Township, Yangon +951397812

4. Interested parties can submit the bid with proposed price as EX-FACTORY/Ex Work Petrochemical Complex (Thanbayarkan) (EXW) in accordance with the details mentioned in tender document in sealed envelope to the following address in person before 28th December 2017 at 12:00 noon: Chairman Tender Evaluation Committee Myanma Petrochemical Enterprise Building No.44, Nay Pyi Taw The Republic of the Union of Myanmar

5. The deadline for tender submission is 28th December 2017(Thursday) at 12:00 am. The tender will be opened on 28th December 2017 (Thursday) at 2:00pm. 6. Tender applications are to be submitted to Myanma Petrochemical Enterprise, Building No.(44), Nay Pyi Taw.

ကျောင်းသားသစ်များလျှောက်လွှာခေါ်ယူခြင်း

တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲအောင်မြင်ပြီးသူများ (သို့မဟုတ်) IGCSE (O Level) အောင်မြင်ပြီးသူများသည် အောက်ဖော်ပြပါ ဘာသာရပ်များအနက် မိမိဝါသနာ စိတ်အားထက်သန်ရာ ဘာသာရပ်တစ်ခုကို ရွေးချယ်သင်ယူနိုင်သည်။ (က) Engineering (Civil/Mechanical/ Mechatronics/ Electrical and Electronics) (ခ) Health and Social Care (ဂ) Business (Management/ Marketing/ Accounting/ HR/ Hotel Management) (ဃ) Computing (Software Engineering/ Network Engineering/ Systems Development) HND အတွက် ဖွဲ့စည်းသင်ယူရမည်ဖြစ်သည်။ BE(Hons:), BSc(Hons:), BA(Hons:), BBA(Hons:) အတွက် ဗြိတိန်အစိုးရပိုင် University of Wolverhampton နှင့် Victoria University College တို့ ပူးတွဲသင်ကြားပို့ချသည့် အတန်းတွင် (၁)နှစ် ဆက်လက်သင်ယူရမည်။ QAA (UK) နှင့် UoW အသိအမှတ်ပြု Centre ဖြစ်သဖြင့် နိုင်ငံတကာ အသိအမှတ်ပြု ဘွဲ့နှင့် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများရရှိမည်။ (Victoria University College မှ အကြံပြု ဆောင်ရွက်ပေးသည်။) ဝင်ခွင့်လျှောက်လွှာနှင့်အတူအောင်လက်မှတ်(သို့မဟုတ်)အမှတ်စာရင်း(ခ)ဝင်ပုံ(၃)ပုံပူးတွဲတင်ပြရမည်။

ဇန်နဝါရီ ၂၀၁၈ တန်းခွဲများအတွက် ကျောင်းသားသစ်များ စတင်လက်ခံပေးနေပါပြီ။ လျှောက်လွှာတင်သွင်းရန်နှင့် စုံစမ်းဆွေးနွေးရန် ကျောင်းသားရေးရာဌာန -Victoria University College ရန်ကုန် - အမှတ် (၁၆၆) အထက်ပန်းဆိုးတန်းလမ်း၊ ဖက်လာတောင်ညွှန်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း - ၀၁ ၃၈၃၃၃၊ ၃၈၃၃၃၃၊ ၅၄၃၃၃၃၊ ၅၄၃၃၃၃၊ ၅၅၆၃၃၃၊ ၅၆၆၃၃၃၊ ၅၇၆၃၃၃၊ ၅၈၆၃၃၃၊ ၅၉၆၃၃၃၊ ၆၀၆၃၃၃၊ ၆၁၆၃၃၃၊ ၆၂၆၃၃၃၊ ၆၃၆၃၃၃၊ ၆၄၆၃၃၃၊ ၆၅၆၃၃၃၊ ၆၆၆၃၃၃၊ ၆၇၆၃၃၃၊ ၆၈၆၃၃၃၊ ၆၉၆၃၃၃၊ ၇၀၆၃၃၃၊ ၇၁၆၃၃၃၊ ၇၂၆၃၃၃၊ ၇၃၆၃၃၃၊ ၇၄၆၃၃၃၊ ၇၅၆၃၃၃၊ ၇၆၆၃၃၃၊ ၇၇၆၃၃၃၊ ၇၈၆၃၃၃၊ ၇၉၆၃၃၃၊ ၈၀၆၃၃၃၊ ၈၁၆၃၃၃၊ ၈၂၆၃၃၃၊ ၈၃၆၃၃၃၊ ၈၄၆၃၃၃၊ ၈၅၆၃၃၃၊ ၈၆၆၃၃၃၊ ၈၇၆၃၃၃၊ ၈၈၆၃၃၃၊ ၈၉၆၃၃၃၊ ၉၀၆၃၃၃၊ ၉၁၆၃၃၃၊ ၉၂၆၃၃၃၊ ၉၃၆၃၃၃၊ ၉၄၆၃၃၃၊ ၉၅၆၃၃၃၊ ၉၆၆၃၃၃၊ ၉၇၆၃၃၃၊ ၉၈၆၃၃၃၊ ၉၉၆၃၃၃၊ ၁၀၆၃၃၃၊ ၁၁၆၃၃၃၊ ၁၂၆၃၃၃၊ ၁၃၆၃၃၃၊ ၁၄၆၃၃၃၊ ၁၅၆၃၃၃၊ ၁၆၆၃၃၃၊ ၁၇၆၃၃၃၊ ၁၈၆၃၃၃၊ ၁၉၆၃၃၃၊ ၂၀၆၃၃၃၊ ၂၁၆၃၃၃၊ ၂၂၆၃၃၃၊ ၂၃၆၃၃၃၊ ၂၄၆၃၃၃၊ ၂၅၆၃၃၃၊ ၂၆၆၃၃၃၊ ၂၇၆၃၃၃၊ ၂၈၆၃၃၃၊ ၂၉၆၃၃၃၊ ၃၀၆၃၃၃၊ ၃၁၆၃၃၃၊ ၃၂၆၃၃၃၊ ၃၃၆၃၃၃၊ ၃၄၆၃၃၃၊ ၃၅၆၃၃၃၊ ၃၆၆၃၃၃၊ ၃၇၆၃၃၃၊ ၃၈၆၃၃၃၊ ၃၉၆၃၃၃၊ ၄၀၆၃၃၃၊ ၄၁၆၃၃၃၊ ၄၂၆၃၃၃၊ ၄၃၆၃၃၃၊ ၄၄၆၃၃၃၊ ၄၅၆၃၃၃၊ ၄၆၆၃၃၃၊ ၄၇၆၃၃၃၊ ၄၈၆၃၃၃၊ ၄၉၆၃၃၃၊ ၅၀၆၃၃၃၊ ၅၁၆၃၃၃၊ ၅၂၆၃၃၃၊ ၅၃၆၃၃၃၊ ၅၄၆၃၃၃၊ ၅၅၆၃၃၃၊ ၅၆၆၃၃၃၊ ၅၇၆၃၃၃၊ ၅၈၆၃၃၃၊ ၅၉၆၃၃၃၊ ၆၀၆၃၃၃၊ ၆၁၆၃၃၃၊ ၆၂၆၃၃၃၊ ၆၃၆၃၃၃၊ ၆၄၆၃၃၃၊ ၆၅၆၃၃၃၊ ၆၆၆၃၃၃၊ ၆၇၆၃၃၃၊ ၆၈၆၃၃၃၊ ၆၉၆၃၃၃၊ ၇၀၆၃၃၃၊ ၇၁၆၃၃၃၊ ၇၂၆၃၃၃၊ ၇၃၆၃၃၃၊ ၇၄၆၃၃၃၊ ၇၅၆၃၃၃၊ ၇၆၆၃၃၃၊ ၇၇၆၃၃၃၊ ၇၈၆၃၃၃၊ ၇၉၆၃၃၃၊ ၈၀၆၃၃၃၊ ၈၁၆၃၃၃၊ ၈၂၆၃၃၃၊ ၈၃၆၃၃၃၊ ၈၄၆၃၃၃၊ ၈၅၆၃၃၃၊ ၈၆၆၃၃၃၊ ၈၇၆၃၃၃၊ ၈၈၆၃၃၃၊ ၈၉၆၃၃၃၊ ၉၀၆၃၃၃၊ ၉၁၆၃၃၃၊ ၉၂၆၃၃၃၊ ၉၃၆၃၃၃၊ ၉၄၆၃၃၃၊ ၉၅၆၃၃၃၊ ၉၆၆၃၃၃၊ ၉၇၆၃၃၃၊ ၉၈၆၃၃၃၊ ၉၉၆၃၃၃၊ ၁၀၆၃၃၃၊ ၁၁၆၃၃၃၊ ၁၂၆၃၃၃၊ ၁၃၆၃၃၃၊ ၁၄၆၃၃၃၊ ၁၅၆၃၃၃၊ ၁၆၆၃၃၃၊ ၁၇၆၃၃၃၊ ၁၈၆၃၃၃၊ ၁၉၆၃၃၃၊ ၂၀၆၃၃၃၊ ၂၁၆၃၃၃၊ ၂၂၆၃၃၃၊ ၂၃၆၃၃၃၊ ၂၄၆၃၃၃၊ ၂၅၆၃၃၃၊ ၂၆၆၃၃၃၊ ၂၇၆၃၃၃၊ ၂၈၆၃၃၃၊ ၂၉၆၃၃၃၊ ၃၀၆၃၃၃၊ ၃၁၆၃၃၃၊ ၃၂၆၃၃၃၊ ၃၃၆၃၃၃၊ ၃၄၆၃၃၃၊ ၃၅၆၃၃၃၊ ၃၆၆၃၃၃၊ ၃၇၆၃၃၃၊ ၃၈၆၃၃၃၊ ၃၉၆၃၃၃၊ ၄၀၆၃၃၃၊ ၄၁၆၃၃၃၊ ၄၂၆၃၃၃၊ ၄၃၆၃၃၃၊ ၄၄၆၃၃၃၊ ၄၅၆၃၃၃၊ ၄၆၆၃၃၃၊ ၄၇၆၃၃၃၊ ၄၈၆၃၃၃၊ ၄၉၆၃၃၃၊ ၅၀၆၃၃၃၊ ၅၁၆၃၃၃၊ ၅၂၆၃၃၃၊ ၅၃၆၃၃၃၊ ၅၄၆၃၃၃၊ ၅၅၆၃၃၃၊ ၅၆၆၃၃၃၊ ၅၇၆၃၃၃၊ ၅၈၆၃၃၃၊ ၅၉၆၃၃၃၊ ၆၀၆၃၃၃၊ ၆၁၆၃၃၃၊ ၆၂၆၃၃၃၊ ၆၃၆၃၃၃၊ ၆၄၆၃၃၃၊ ၆၅၆၃၃၃၊ ၆၆၆၃၃၃၊ ၆၇၆၃၃၃၊ ၆၈၆၃၃၃၊ ၆၉၆၃၃၃၊ ၇၀၆၃၃၃၊ ၇၁၆၃၃၃၊ ၇၂၆၃၃၃၊ ၇၃၆၃၃၃၊ ၇၄၆၃၃၃၊ ၇၅၆၃၃၃၊ ၇၆၆၃၃၃၊ ၇၇၆၃၃၃၊ ၇၈၆၃၃၃၊ ၇၉၆၃၃၃၊ ၈၀၆၃၃၃၊ ၈၁၆၃၃၃၊ ၈၂၆၃၃၃၊ ၈၃၆၃၃၃၊ ၈၄၆၃၃၃၊ ၈၅၆၃၃၃၊ ၈၆၆၃၃၃၊ ၈၇၆၃၃၃၊ ၈၈၆၃၃၃၊ ၈၉၆၃၃၃၊ ၉၀၆၃၃၃၊ ၉၁၆၃၃၃၊ ၉၂၆၃၃၃၊ ၉၃၆၃၃၃၊ ၉၄၆၃၃၃၊ ၉၅၆၃၃၃၊ ၉၆၆၃၃၃၊ ၉၇၆၃၃၃၊ ၉၈၆၃၃၃၊ ၉၉၆၃၃၃၊ ၁၀၆၃၃၃၊ ၁၁၆၃၃၃၊ ၁၂၆၃၃၃၊ ၁၃၆၃၃၃၊ ၁၄၆၃၃၃၊ ၁၅၆၃၃၃၊ ၁၆၆၃၃၃၊ ၁၇၆၃၃၃၊ ၁၈၆၃၃၃၊ ၁၉၆၃၃၃၊ ၂၀၆၃၃၃၊ ၂၁၆၃၃၃၊ ၂၂၆၃၃၃၊ ၂၃၆၃၃၃၊ ၂၄၆၃၃၃၊ ၂၅၆၃၃၃၊ ၂၆၆၃၃၃၊ ၂၇၆၃၃၃၊ ၂၈၆၃၃၃၊ ၂၉၆၃၃၃၊ ၃၀၆၃၃၃၊ ၃၁၆၃၃၃၊ ၃၂၆၃၃၃၊ ၃၃၆၃၃၃၊ ၃၄၆၃၃၃၊ ၃၅၆၃၃၃၊ ၃၆၆၃၃၃၊ ၃၇၆၃၃၃၊ ၃၈၆၃၃၃၊ ၃၉၆၃၃၃၊ ၄၀၆၃၃၃၊ ၄၁၆၃၃၃၊ ၄၂၆၃၃၃၊ ၄၃၆၃၃၃၊ ၄၄၆၃၃၃၊ ၄၅၆၃၃၃၊ ၄၆၆၃၃၃၊ ၄၇၆၃၃၃၊ ၄၈၆၃၃၃၊ ၄၉၆၃၃၃၊ ၅၀၆၃၃၃၊ ၅၁၆၃၃၃၊ ၅၂၆၃၃၃၊ ၅၃၆၃၃၃၊ ၅၄၆၃၃၃၊ ၅၅၆၃၃၃၊ ၅၆၆၃၃၃၊ ၅၇၆၃၃၃၊ ၅၈၆၃၃၃၊ ၅၉၆၃၃၃၊ ၆၀၆၃၃၃၊ ၆၁၆၃၃၃၊ ၆၂၆၃၃၃၊ ၆၃၆၃၃၃၊ ၆၄၆၃၃၃၊ ၆၅၆၃၃၃၊ ၆၆၆၃၃၃၊ ၆၇၆၃၃၃၊ ၆၈၆၃၃၃၊ ၆၉၆၃၃၃၊ ၇၀၆၃၃၃၊ ၇၁၆၃၃၃၊ ၇၂၆၃၃၃၊ ၇၃၆၃၃၃၊ ၇၄၆၃၃၃၊ ၇၅၆၃၃၃၊ ၇၆၆၃၃၃၊ ၇၇၆၃၃၃၊ ၇၈၆၃၃၃၊ ၇၉၆၃၃၃၊ ၈၀၆၃၃၃၊ ၈၁၆၃၃၃၊ ၈၂၆၃၃၃၊ ၈၃၆၃၃၃၊ ၈၄၆၃၃၃၊ ၈၅၆၃၃၃၊ ၈၆၆၃၃၃၊ ၈၇၆၃၃၃၊ ၈၈၆၃၃၃၊ ၈၉၆၃၃၃၊ ၉၀၆၃၃၃၊ ၉၁၆၃၃၃၊ ၉၂၆၃၃၃၊ ၉၃၆၃၃၃၊ ၉၄၆၃၃၃၊ ၉၅၆၃၃၃၊ ၉၆၆၃၃၃၊ ၉၇၆၃၃၃၊ ၉၈၆၃၃၃၊ ၉၉၆၃၃၃၊ ၁၀၆၃၃၃၊ ၁၁၆၃၃၃၊ ၁၂၆၃၃၃၊ ၁၃၆၃၃၃၊ ၁၄၆၃၃၃၊ ၁၅၆၃၃၃၊ ၁၆၆၃၃၃၊ ၁၇၆၃၃၃၊ ၁၈၆၃၃၃၊ ၁၉၆၃၃၃၊ ၂၀၆၃၃၃၊ ၂၁၆၃၃၃၊ ၂၂၆၃၃၃၊ ၂၃၆၃၃၃၊ ၂၄၆၃၃၃၊ ၂၅၆၃၃၃၊ ၂၆၆၃၃၃၊ ၂၇၆၃၃၃၊ ၂၈၆၃၃၃၊ ၂၉၆၃၃၃၊ ၃၀၆၃၃၃၊ ၃၁၆၃၃၃၊ ၃၂၆၃၃၃၊ ၃၃၆၃၃၃၊ ၃၄၆၃၃၃၊ ၃၅၆၃၃၃၊ ၃၆၆၃၃၃၊ ၃၇၆၃၃၃၊ ၃၈၆၃၃၃၊ ၃၉၆၃၃၃၊ ၄၀၆၃၃၃၊ ၄၁၆၃၃၃၊ ၄၂၆၃၃၃၊ ၄၃၆၃၃၃၊ ၄၄၆၃၃၃၊ ၄၅၆၃၃၃၊ ၄၆၆၃၃၃၊ ၄၇၆၃၃၃၊ ၄၈၆၃၃၃၊ ၄၉၆၃၃၃၊ ၅၀၆၃၃၃၊ ၅၁၆၃၃၃၊ ၅၂၆၃၃၃၊ ၅၃၆၃၃၃၊ ၅၄၆၃၃၃၊ ၅၅၆၃၃၃၊ ၅၆၆၃၃၃၊ ၅၇၆၃၃၃၊ ၅၈၆၃၃၃၊ ၅၉၆၃၃၃၊ ၆၀၆၃၃၃၊ ၆၁၆၃၃၃၊ ၆၂၆၃၃၃၊ ၆၃၆၃၃၃၊ ၆၄၆၃၃၃၊ ၆၅၆၃၃၃၊ ၆၆၆၃၃၃၊ ၆၇၆၃၃၃၊ ၆၈၆၃၃၃၊ ၆၉၆၃၃၃၊ ၇၀၆၃၃၃၊ ၇၁၆၃၃၃၊ ၇၂၆၃၃၃၊ ၇၃၆၃၃၃၊ ၇၄၆၃၃၃၊ ၇၅၆၃၃၃၊ ၇၆၆၃၃၃၊ ၇၇၆၃၃၃၊ ၇၈၆၃၃၃၊ ၇၉၆၃၃၃၊ ၈၀၆၃၃၃၊ ၈၁၆၃၃၃၊ ၈၂၆၃၃၃၊ ၈၃၆၃၃၃၊ ၈၄၆၃၃၃၊ ၈၅၆၃၃၃၊ ၈၆၆၃၃၃၊ ၈၇၆၃၃၃၊ ၈၈၆၃၃၃၊ ၈၉၆၃၃၃၊ ၉၀၆၃၃၃၊ ၉၁၆၃၃၃၊ ၉၂၆၃၃၃၊ ၉၃၆၃၃၃၊ ၉၄၆၃၃၃၊ ၉၅၆၃၃၃၊ ၉၆၆၃၃၃၊ ၉၇၆၃၃၃၊ ၉၈၆၃၃၃၊ ၉၉၆၃၃၃၊ ၁၀၆၃၃၃၊ ၁၁၆၃၃၃၊ ၁၂၆၃၃၃၊ ၁၃၆၃၃၃၊ ၁၄၆၃၃၃၊ ၁၅၆၃၃၃၊ ၁၆၆၃၃၃၊ ၁၇၆၃၃၃၊ ၁၈၆၃၃၃၊ ၁၉၆၃၃၃၊ ၂၀၆၃၃၃၊ ၂၁၆၃၃၃၊ ၂၂၆၃၃၃၊ ၂၃၆၃၃၃၊ ၂၄၆၃၃၃၊ ၂၅၆၃၃၃၊ ၂၆၆၃၃၃၊ ၂၇၆၃၃၃၊ ၂၈၆၃၃၃၊ ၂၉၆၃၃၃၊ ၃၀၆၃၃၃၊ ၃၁၆၃၃၃၊ ၃၂၆၃၃၃၊ ၃၃၆၃၃၃၊ ၃၄၆၃၃၃၊ ၃၅၆၃၃၃၊ ၃၆၆၃၃၃၊ ၃၇၆၃၃၃၊ ၃၈၆၃၃၃၊ ၃၉၆၃၃၃၊ ၄၀၆၃၃၃၊ ၄၁၆၃၃၃၊ ၄၂၆၃၃၃၊ ၄၃၆၃၃၃၊ ၄၄၆၃၃၃၊ ၄၅၆၃၃၃၊ ၄၆၆၃၃၃၊ ၄၇၆၃၃၃၊ ၄၈၆၃၃၃၊ ၄၉၆၃၃၃၊ ၅၀၆၃၃၃၊ ၅၁၆၃၃၃၊ ၅၂၆၃၃၃၊ ၅၃၆၃၃၃၊ ၅၄၆၃၃၃၊ ၅၅၆၃၃၃၊ ၅၆၆၃၃၃၊ ၅၇၆၃၃၃၊ ၅၈၆၃၃၃၊ ၅၉၆၃၃၃၊ ၆၀၆၃၃၃၊ ၆၁၆၃၃၃၊ ၆၂၆၃၃၃၊ ၆၃၆၃၃၃၊ ၆၄၆၃၃၃၊ ၆၅၆၃၃၃၊ ၆၆၆၃၃၃၊ ၆၇၆၃၃၃၊ ၆၈၆၃၃၃၊ ၆၉၆၃၃၃၊ ၇၀၆၃၃၃၊ ၇၁၆၃၃၃၊ ၇၂၆၃၃၃၊ ၇၃၆၃၃၃၊ ၇၄၆၃၃၃၊ ၇၅၆၃၃၃၊ ၇၆၆၃၃၃၊ ၇၇၆၃၃၃၊ ၇၈၆၃၃၃၊ ၇၉၆၃၃၃၊ ၈၀၆၃၃၃၊ ၈၁၆၃၃၃၊ ၈၂၆၃၃၃၊ ၈၃၆၃၃၃၊ ၈၄၆၃၃၃၊ ၈၅၆၃၃၃၊ ၈၆၆၃၃၃၊ ၈၇၆၃၃၃၊ ၈၈၆၃၃၃၊ ၈၉၆၃၃၃၊ ၉၀၆၃၃၃၊ ၉၁၆၃၃၃၊ ၉၂၆၃၃၃၊ ၉၃၆၃၃၃၊ ၉၄၆၃၃၃၊ ၉၅၆၃၃၃၊ ၉၆၆၃၃၃၊ ၉၇၆၃၃၃၊ ၉၈၆၃၃၃၊ ၉၉၆၃၃၃၊ ၁၀၆၃၃၃၊ ၁၁၆၃၃၃၊ ၁၂၆၃၃၃၊ ၁၃၆၃၃၃၊ ၁၄၆၃၃၃၊ ၁၅၆၃၃၃၊ ၁၆၆၃၃၃၊ ၁၇၆၃၃၃၊ ၁၈၆၃၃၃၊ ၁၉၆၃၃၃၊ ၂၀၆၃၃၃၊ ၂၁၆၃၃၃၊ ၂၂၆၃၃၃၊ ၂၃၆၃၃၃၊ ၂၄၆၃၃၃၊ ၂၅၆၃၃၃၊ ၂၆၆၃၃၃၊ ၂၇၆၃၃၃၊ ၂၈၆၃၃၃၊ ၂၉၆၃၃၃၊ ၃၀၆၃၃၃၊ ၃၁၆၃၃၃၊ ၃၂၆၃၃၃၊ ၃၃၆၃၃၃၊ ၃၄၆၃၃၃၊ ၃၅၆၃၃၃၊ ၃၆၆၃၃၃၊ ၃၇၆၃၃၃၊ ၃၈၆၃၃၃၊ ၃၉၆၃၃၃၊ ၄၀၆၃၃၃၊ ၄၁၆၃၃၃၊ ၄၂၆၃၃၃၊ ၄၃၆၃၃၃၊ ၄၄၆၃၃၃၊ ၄၅၆၃၃၃၊ ၄၆၆၃၃၃၊ ၄၇၆၃၃၃၊ ၄၈၆၃၃၃၊ ၄၉၆၃၃၃၊ ၅၀၆၃၃၃၊ ၅၁၆၃၃၃၊ ၅၂၆၃၃၃၊ ၅၃၆၃၃၃၊ ၅၄၆၃၃၃၊ ၅၅၆၃၃၃၊ ၅၆၆၃၃၃၊ ၅၇၆၃၃၃၊ ၅၈၆၃၃၃၊ ၅၉၆၃၃၃၊ ၆၀၆၃၃၃၊ ၆၁၆၃၃၃၊ ၆၂၆၃၃၃၊ ၆၃၆၃၃၃၊ ၆၄၆၃၃၃၊ ၆၅၆၃၃၃၊ ၆၆၆၃၃၃၊ ၆၇၆၃၃၃၊ ၆၈၆၃၃၃၊ ၆၉၆၃၃၃၊ ၇၀၆၃၃၃၊ ၇၁၆၃၃၃၊ ၇၂၆၃၃၃၊ ၇၃၆၃၃၃၊ ၇၄၆၃၃၃၊ ၇၅၆၃၃၃၊ ၇၆၆၃၃၃၊ ၇၇၆၃၃၃၊ ၇၈၆၃၃၃၊ ၇၉၆၃၃၃၊ ၈၀၆၃၃၃၊ ၈၁၆၃၃၃၊ ၈၂၆၃၃၃၊ ၈၃၆၃၃၃၊ ၈၄၆၃၃၃၊ ၈၅၆၃၃၃၊ ၈၆၆၃၃၃၊ ၈၇၆၃၃၃၊ ၈၈၆၃၃၃၊ ၈၉၆၃၃၃၊ ၉၀၆၃၃၃၊ ၉၁၆၃၃၃၊ ၉၂၆၃၃၃၊ ၉၃၆၃၃၃၊ ၉၄၆၃၃၃၊ ၉၅၆၃၃၃၊ ၉၆၆၃၃၃၊ ၉၇၆၃၃၃၊ ၉၈၆၃၃၃၊ ၉၉၆၃၃၃၊ ၁၀၆၃၃၃၊ ၁၁၆၃၃၃၊ ၁၂၆၃၃၃၊ ၁၃၆၃၃၃၊ ၁၄၆၃၃၃၊ ၁၅၆၃၃၃၊ ၁၆၆၃၃၃၊ ၁၇၆၃၃၃၊ ၁၈၆၃၃၃၊ ၁၉၆၃၃၃၊ ၂၀၆၃၃၃၊ ၂၁၆၃၃၃၊ ၂၂၆၃၃၃၊ ၂၃၆၃၃၃၊ ၂၄၆၃၃၃၊ ၂၅၆၃၃၃၊ ၂၆၆၃၃၃၊ ၂၇၆၃၃၃၊ ၂၈၆၃၃၃၊ ၂၉၆၃၃၃၊ ၃၀၆၃၃၃၊ ၃၁၆၃၃၃၊ ၃၂၆၃၃၃၊ ၃၃၆၃၃၃၊ ၃၄၆၃၃၃၊ ၃၅၆၃၃၃၊ ၃၆၆၃၃၃၊ ၃၇၆၃၃၃၊ ၃၈၆၃၃၃၊ ၃၉၆၃၃၃၊ ၄၀၆၃၃၃၊ ၄၁၆၃၃၃၊ ၄၂၆၃၃၃၊ ၄၃၆၃၃၃၊ ၄၄၆၃၃၃၊ ၄၅၆၃၃၃၊ ၄၆၆၃၃၃၊ ၄၇၆၃၃၃၊ ၄၈၆၃၃၃၊ ၄၉၆၃၃၃၊ ၅၀၆၃၃၃၊ ၅၁၆၃၃၃၊ ၅၂၆၃၃၃၊ ၅၃၆၃၃၃၊ ၅၄၆၃၃၃၊ ၅၅၆၃၃၃၊ ၅၆၆၃၃၃၊ ၅၇၆၃၃၃၊ ၅၈၆၃၃၃၊ ၅၉၆၃၃၃၊ ၆၀၆၃၃၃၊ ၆၁၆၃၃၃၊ ၆၂၆၃၃၃၊ ၆၃၆၃၃၃၊ ၆၄၆၃၃၃၊ ၆၅၆၃၃၃၊ ၆၆၆၃၃၃၊ ၆၇၆၃၃၃၊ ၆၈၆၃၃၃၊ ၆၉၆၃၃၃၊ ၇၀၆၃၃၃၊ ၇၁၆၃၃၃၊ ၇၂၆၃၃၃၊ ၇၃၆၃၃၃၊ ၇၄၆၃၃၃၊ ၇၅၆၃၃၃၊



**Our Partner**

**GUSTO COLLEGE** UNIVERSITY OF GLOUCESTERSHIRE

**UK မှ တိုက်ရိုက်ချီးမြှင့်မည့် ကွန်ပျူတာဘွဲ့**  
**2018 January Intake အတွက်လျှောက်လွှာခေါ်ယူခြင်း**

- တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း စာမေးပွဲ (သို့) IGCSE အောင်မြင်ပြီးသူတိုင်း စတင်လျှောက်ထားနိုင်သည်။
- စာသင်ကာလ နှစ်အတွင်း ဘာသာရပ် ၁၆ခုကို စာတွေ့လက်တွေ့ သင်ယူရမည်ဖြစ်သည်။ ထို့ပြင် နိုင်ငံတကာ တက္ကသိုလ်များ ဆက်လက်တက်ရောက်ရာတွင် အဆင်သင့်ဖြစ်စေရန် English (4 skills) ကိုပါ သင်ယူရမည်ဖြစ်သည်။
- လက်တွေ့လုပ်ကိုင်တတ်စေရန် Assignment များတင်သွင်းရမည်ဖြစ်ပြီး အောင်မြင်ပါက UK ၏ အကြီးဆုံးပညာရေးအဖွဲ့အစည်းဖြစ်သော Pearson မှ ချီးမြှင့်သည့် Level 5 အဆင့်ရှိ Higher National Diploma ကိုရရှိမည်ဖြစ်သည်။
- HND Diploma ရရှိပြီးပါက GUSTO ၏ Partner University ဖြစ်သော University of Gloucestershire (UK) မှတိုက်ရိုက်ချီးမြှင့်မည့် BSc (Hons) Computing ဘွဲ့ကို ပြည်တွင်းရှိ GUSTO ဌာနမှ နောက်ဆုံးနှစ် (၁)နှစ် တက်ရောက်ပြီး ရယူနိုင်ပါသည်။
- ပြည်ပသို့ သွားရောက် သင်ယူလိုသူများအတွက်လည်း UK, Singapore စသော နိုင်ငံတကာ တက္ကသိုလ်ကြီးများတွင် နောက်ဆုံးနှစ်ကို တက်ရောက်ပြီး BSc (Hons) Computing ဘွဲ့ကို ရယူနိုင်ပါသည်။
- ၂၀၁၈ ဇန်နဝါရီတန်းခွဲသစ် တက်ရောက်ရန် ဝင်ခွင့်လျှောက်လွှာနှင့်အတူ ဓါတ်ပုံ (၃)ပုံ၊ ပညာအရည်အချင်း အထောက်အထားမိတ္တူ၊ မှတ်ပုံတင်မိတ္တူတို့နှင့်တကွ ယနေ့မှစ၍ လာရောက်လျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။

\*နယ်မှ ကျောင်းသူ/ သားများအတွက် အဆောင်စီစဉ်ပေးသည်။ ကျောင်းကားစီစဉ်ပေးပါသည်။\*

**Call Us : (09) 789 888 222, 09 429 991 009**

**အမှတ် (၂၈၉/အေ)၊ ပြည်လမ်း၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ မြေနီကုန်းတံတားအနီး၊ ရန်ကုန်မြို့။**

**အထက(၁) သာယာဝတီမြို့ အငြိမ်းစားဆရာကြီး ဆရာမကြီးများအား ပူဇော်ကန်တော့ပွဲ**

အထက(၁) သာယာဝတီမြို့ အငြိမ်းစားဆရာကြီး ဆရာမကြီးများအား (၁၉)ကြိမ်မြောက် ပူဇော်ကန်တော့ပွဲကို အောက်ပါအစီအစဉ်အတိုင်း ကျင်းပမည်ဖြစ်ပါသည်။ ကျောင်းသား ကျောင်းသူဟောင်းများ မပျက်မကွက် တက်ရောက်ကြပါရန် လေးစားစွာ ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။ ဖိတ်စာမရရှိသော ဆရာကြီး ဆရာမကြီးများလည်း တက်ရောက် အပူဇော်ခံပါရန် လေးစားစွာ ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။

**အရက်ဆွမ်းကပ်**

တရားတော်မှာကျင်းပချိန် - ၇-၁-၂၀၁၈(တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၅:၃၀နာရီ  
ပူဇော်ပွဲကျင်းပချိန် - ၇-၁-၂၀၁၈(တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၈:၃၀နာရီ  
ကျင်းပမည့်နေရာ - ပညာအားမာန်ခန်းမ၊ အထက(၁) သာယာဝတီမြို့

ဆရာကြီး ဆရာမကြီးများနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူဟောင်းများအား နေ့လယ်စာဖြင့် ဧည့်ခံပါမည်။

အလှူငွေများကိုအောက်ပါဖုန်းနံပါတ်များသို့ ဆက်သွယ်လှူဒါန်းကြပါရန် နှိုးဆော်အပ်ပါသည်။

သာယာဝတီမြို့	ရန်ကုန်မြို့		
၁။ ဦးမျိုးအောင်	ဖုန်း-၀၉-၇၃၀၆၆၆၆၅	၁။ ဒေါ်နွယ်နွယ်အေး	ဖုန်း-၀၁-၂၅၂၅၇၄၊ ၀၉-၅၁၀၄၀၃၉
၂။ ဦးကိုဝင်း	ဖုန်း-၀၉-၇၈၆၂၃၁၂၄၄	၂။ ဒေါ်ညွန့်ညွန့်တင်	ဖုန်း-၀၉-၅၅၀၄၀၆၅၇၈
၃။ ဒေါ်ခင်ဌေးမြင့်	ဖုန်း-၀၉-၉၇၆၁၆၇၆၁၇	၃။ ဒေါ်ခင်နီထွန်း	ဖုန်း-၀၉-၇၉၈၄၄၇၉၀၉
၄။ ဦးစိုးစိုးတင်	ဖုန်း-၀၉-၅၃၆၀၁၁၄	၄။ ဦးထွန်းမြတ်	ဖုန်း-၀၉-၅၃၁၅၄၀၄
၅။ ဦးချစ်ငြိမ်း	ဖုန်း-၀၉-၄၂၃၆၇၅၁၇၁	၅။ ဦးနိုင်ဦး	ဖုန်း-၀၉-၄၂၃၂၂၆၉၉
၆။ ဦးလင်းထိန်ဝင်း	ဖုန်း-၀၉-၄၉၅၀၈၂၁၉	၆။ ဒေါ်သိန်းလှမြင့်	ဖုန်း-၀၉-၅၀၄၅၅၁၃
၇။ ဦးမင်းစိုး	ဖုန်း-၀၉-၄၂၃၆၇၄၉၈၆	၇။ ဦးသက်မော်ဦး	ဖုန်း-၀၉-၅၃၆၀၇၃၆
၈။ ဦးကျော်နိုင်	ဖုန်း-၀၉-၂၆၃၆၂၅၅၈		
၉။ ဦးစော်ညီညီစိန်	ဖုန်း-၀၉-၅၃၆၀၄၆၆		
၁၀။ ဦးကျော်သူရ	ဖုန်း-၀၉-၅၃၆၀၇၁၆		
၁၁။ ဦးပြည့်ဖြိုးမောင်	ဖုန်း-၀၉-၅၃၆၀၇၁၅		
၁၂။ ဦးမင်းဝေဖြိုး	ဖုန်း-၀၉-၅၃၆၆၃၂၆		
၁၃။ ဦးညီကျော်	ဖုန်း-၀၉-၅၃၆၆၇၅၀၂၀		
၁၄။ ဦးကျော်သူလတ်	ဖုန်း-၀၉-၄၂၃၇၀၉၉၃၁		
၁၅။ ဒေါ်မြင့်မြင့်ဦး	ဖုန်း-၀၉-၄၂၀၇၈၇၇၇		

**မန္တလေးမြို့ SAINT PETER'S အထက(၉) ၂၀၁၇ခုနှစ် (၂၇)ကြိမ်မြောက် အာစရိယပူဇော်ပွဲကျင်းပမည်**

မန္တလေးမြို့၊ စိန့်ပီတာ/အထက(၉) ကျောင်းသားဟောင်းများဦးစီးပြီး (၂၇)ကြိမ်မြောက် အာစရိယပူဇော်ပွဲကို ၁၇-၁၂-၂၀၁၇ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက်၉နာရီတွင် အထက(၉) ကျောင်းဝင်းအတွင်း၌ အစဉ်အလာမပျက် စည်ကားစွာ ကျင်းပပါမည်။

ရန်ကုန်မြို့ရှိ ကျောင်းသားဟောင်းများက SEN BROTHERS ဆေးဆိုင် (236)A ရွှေဘုံသာလမ်းတွင် အလှူငွေများ လှူဒါန်းထည့်ဝင်နိုင်ပါသည်။

ဖုန်း-၀၁-၃၈၈၇၇၉

ဆရာ ဆရာမများကို ကန်တော့ပြီး သူငယ်ချင်းများပြန်လည် ဆုံတွေ့ကြပါစို့... အာစရိယပူဇော်ပွဲဖြစ်မြောက်ရေးကော်မတီ

**အမြန်ဆက်သွယ်ပါ**

ဦးသောင်းရှိန်ဆုံးသွားပြီဖြစ်၍ ညီလေးသက်တင်ဦး ၈/မကန(နိုင်)၁၉၆၀၃၀ အနေဖြင့် နှစ်လအတွင်း အမြန်ဆုံးဆက်သွယ်ပေးပါရန်။

ဦးမျိုးကို တောင်ထိပ်ပန်းစားသောက်ဆိုင်၊ သပြေကုန်းဈေး၊ နေပြည်တော် ဖုန်း-၀၉-၂၅၀၅၃၇၅၄၅

**အောင်သရဖူ**

အိမ်ခြေငါး၊ အိမ်ခြေ၊ ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း

လှူဒါန်းတိုက်ခံအိမ်ခန်းများအတွက်အမြန်ဆုံးဖြင့် အတတ်အလုပ်သား နှင့် တာ၊ ဖိတ်ပေးသည်။

အမှတ်-၁၈၇၊ ပြည်လမ်း၊ ဝမ်းသာလမ်း၊

၀၉၂၅၄၀၀၉၃၃၄၊ ၀၉၂၅၄၀၀၉၃၃၅၊ ၀၉၂၅၄၀၀၉၃၃၆

**အောင်ပြည့်စုံ**

အိမ်ခြေငါး၊ အိမ်ခြေလုပ်ငန်း

ဖြိုဖျက်/နယ်ထွေးအဖွဲ့၊ ဈေးနှုန်းချိုသာစွာဖြင့်

Box ကား မျိုးစုံဖြင့် အလုပ်သမားစီစဉ်ပေးသည်။

၀၉-၂၅၀၀၉၅၁၁၊ ၀၉-၄၂၁၀၄၁၃၃၈၊ ၀၉-၇၃၂၂၄၇၆၃

**ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ**

ဒဂုံမြို့သစ်(ဆိပ်ကမ်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်၈၅၊ မြေကွက်အမှတ်၁၄၀၆(မြေကွက်အမှတ်(၁၄၀၆)၈၅)ရပ်ကွက်၊ ဒဂုံမြို့သစ်(ဆိပ်ကမ်း)မြို့နယ် ဦးလှရွှေ ISN-၂၈၇၀၂၂ အမည်ပေးပါမိမိမြေကွက်အား ပါမစ် မြေအမည်ပေးပါ ဦးလှရွှေအောက်တွင် YDN-၀၁၈၇၀၀၀၅၂၁-၈-၉၇ ရက်တွင် ဦးအေးCHK-၀၈၅၈၆၁၁၂၁၀၀၀၀ WKA-၁၅၈၅၈၅၈၅ မှဝယ်ယူခဲ့လျှင်ကောင်း၊ ဦးအေးထံမှ ၁၂-၈-၂၀၁၄ ရက်တွင် ဦးအေးထံမှ ၁၅-၈-၂၀၁၄ ရက်တွင် ဦးရန်နိုင်ထံမှ ၇/မကန(နိုင်)၀၇၁၉၉၅၇ ဝယ်ယူခဲ့လျှင်ကောင်း၊ ဦးရန်နိုင်ထံမှ ၂၄-၇-၂၀၁၄ရက်တွင် ဒေါ်ကြူကြူဝင်း ၁/မညန(နိုင်)၁၀၄၇၃၀၅ ဝယ်ယူခဲ့ပြီးဖြစ်အံ့ရာမှဦးအေးဦးစီးဌာနမှ ၉-၆-၉၄တွင် ထုတ်ပေးပါသောပါမစ်မူရင်း၊ စာချုပ်အဆက်အစပ်တို့တင်ပြ၍ ဂရုသစ်လျှောက်ထားခဲ့ပြီး အဆိုပါ မြေကွက်အား ပါမစ်အမည်ပေးပါမိမိပိုင်ရှင် ဦးလှရွှေနှင့် ဇနီးဒေါ်ကျင်ဝင်းတို့ထံမှ ၂၁-၈-၉၇ ရက်တွင်ပါ မြေကွက်အရောင်းအဝယ်အရပ်ကတိစာချုပ်ဖြင့် ဦးအေးနှင့် ဦးတင်ဦးတို့မှ ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ ထို့နောက် ဦးအေးမှ မိမိသာလျှင်ပိုင်ဆိုင်၍ အခြားမည်သူတစ်ဦးတစ်ယောက်မျှ ပိုင်ဆိုင်ခွင့်မရှိဟု ဝန်ခံကတိပြုသဖြင့် ဦးအေးထံမှ ၂-၈-၂၀၁၄ရက်တွင်ပါ မြေကွက်အပြီးအိုင်အရောင်းအဝယ်သဘောတူကတိစာချုပ်ဖြင့် ဦးအေးထံမှ ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ ထို့နောက် ဦးအေးထံမှ ၁၅-၈-၂၀၁၄ရက်တွင်ပါ မြေကွက်အပြီးအိုင်အရောင်းအဝယ်သဘောတူကတိစာချုပ်ဖြင့် ဦးအေးထံမှ ဝယ်ယူခဲ့ကြောင်း၊ ပါမစ်မူရင်းနှင့် စာချုပ်အဆက်အစပ်မူရင်းများ၊ မြေကွက်အား အဆက်အစပ်ရောင်းချသူများ၏ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားမိတ္တူ၊ သန်းခေါင်စာရင်းမိတ္တူတို့တင်ပြ၍ ဂရုသစ်လျှောက်ထားခဲ့သည့် မှာမှန်ကန်ပါ ကြောင်း၊ ဂရုသစ်လျှောက်ထားမှုနှင့်ပတ်သက်၍ ပြဿနာတစ်ခုတစ်ရာပေါ်ပေါက်လာပါက ကျွန်ုပ်တို့အဖွဲ့အစည်းပေးမည်ဖြစ်ကြောင်းပုဒ်ရည်တောင်း မြို့နယ်၊ မြို့နယ်တရားသူကြီးကျမ်းကိုးကွန်ယူအမှတ်-၉-၁၇၅၄(၂၅-၉-၂၀၁၇)ကျမ်းကိုးကွန်ယူတို့တင်ပြ၍ ဂရုသစ်လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးရာတွင် (၄၀x၆၀)ရှိပြီး ကျောက်တိုင်ဆူးကြီးကာရံထားပါသည်။ အရပ်စာချုပ်အဆက်အစပ်ဖြင့် ဝယ်ယူသူဒေါ်ကြူကြူဝင်းမှ ပါမစ်မူရင်းတင်ပြ၍ နှစ်ဖိပ် မြေငှားဂရုသစ်လျှောက်ထားလာခြင်းအား တရားဝင်ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ဤကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှစ၍ ခုနစ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် အဝယ်ကိစ္စကို ၂၀၁၄ခုနှစ်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

ဦးကျော်စောဦး ၁/မမန(နိုင်)၀၂၇၄၅၅ ကောင်စီရပ်ကွက်၊ လွယ်ဂျယ်မြို့

**ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အသိပေးကြေညာခြင်း**

ဗန်းမော်ခရိုင်၊ မိုးမောက်မြို့နယ်၊ လွယ်ဂျယ်မြို့၊ ကောင်စီရပ်ကွက်၊ အကွက်အမှတ် ၇၊ ဦးပိုင်အမှတ် ၅၈၈၊ ၅၈၉၊ မြေချိန်စရိယာ ၀ ဒသမ ၂၂၀ စကနှင့် အကွက်အမှတ် ၇၊ ဦးပိုင်အမှတ် ၅၉၅၊ မြေချိန်စရိယာ ၀ ဒသမ ၁၁၀ စကရှိ မြေကွက်အား ဦးကျော်စောဦး ၁/မမန(နိုင်)၀၂၇၄၅၅ အမည်ဖြင့် မြေငှားဂရုသစ်လျှောက်ထားဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသဖြင့် ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက ကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှစ၍ ၁၄ရက်အတွင်း ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။

ဦးကျော်စောဦး ၁/မမန(နိုင်)၀၂၇၄၅၅ ကောင်စီရပ်ကွက်၊ လွယ်ဂျယ်မြို့

**ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အသိပေးကြေညာခြင်း**

ဗန်းမော်ခရိုင်၊ မိုးမောက်မြို့နယ်၊ လွယ်ဂျယ်မြို့၊ ကောင်စီရပ်ကွက်၊ အကွက်အမှတ် ၇၊ ဦးပိုင်အမှတ် ၅၈၈၊ ၅၈၉၊ မြေချိန်စရိယာ ၀ ဒသမ ၂၂၀ စကနှင့် အကွက်အမှတ် ၇၊ ဦးပိုင်အမှတ် ၅၉၅၊ မြေချိန်စရိယာ ၀ ဒသမ ၁၁၀ စကရှိ မြေကွက်အား ဦးကျော်စောဦး ၁/မမန(နိုင်)၀၂၇၄၅၅ အမည်ဖြင့် မြေငှားဂရုသစ်လျှောက်ထားဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသဖြင့် ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက ကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှစ၍ ၁၄ရက်အတွင်း ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။

ဦးကျော်စောဦး ၁/မမန(နိုင်)၀၂၇၄၅၅ ကောင်စီရပ်ကွက်၊ လွယ်ဂျယ်မြို့

**ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အများသိစေရန် အသိပေးကြေညာခြင်း**

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်(၂)ရပ်ကွက်(၃၄)အထက်လမ်း၊ တိုက်အမှတ်(၁၈၂/၂၀)၊ ပထမထပ်၊ အခန်းအမှတ်(၂၀)၊ အကျယ်အဝန်း (၄၀x၄၀)ပေခန့်ရှိ တိုက်ခန်းသည် ဒေါ်ရီရီရီ(ခ)ခင်နုနုလှိုင် (ဘ)ဦးရီလှိုင်ကနေ ၁၃/မကန(နိုင်)၀၁၀၀၀၀ မှ တရားဝင်လက်ရှိ လက်ဝယ်ပိုင်ဆိုင်ထား၍ ငွင်းထံမှ အပြီးအပိုင်ဝယ်ယူရန် ရောင်းဖိုးငွေ၏ တစ်စိတ်တစ်ဒေသကို ကျွန်ုပ်တို့ မိတ်ဆွေက စရန်ငွေအဖြစ်ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသဖြင့် ယင်းတိုက်ခန်း၏ အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်နှင့် ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်လိုပါက ကျွန်ုပ်တို့သို့ခိုင်လုံသော စာရွက်စာတမ်းများဖြင့် ဤကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှစ၍ ခုနစ်ရက်အတွင်း လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်ကျော်လွန်ပါက အရောင်းအဝယ်ကိစ္စကို ၂၀၁၄ခုနှစ်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

လွယ်ဂျယ်မြို့ကြားချက်အရ- ဦးစော်မင်း (စဉ်-၃၇၂၅)၊ အထက်တန်းရှေ့နေ အမှတ်(၁၁/၁၁)၊ ဦးဘွားလမ်း၊ မင်္ဂလာရပ်ကွက်၊ ယုဒ်မနားမြို့၊ နေပြည်တော်၊ ဖုန်း-၀၉-၄၂၀၇၀၄၄၄၂၊ ၀၉-၄၄၂၂၆၁၆၆

**အင်္ဂလိပ်စာဘာသာရပ်မှာ ..... အမှတ်များလိုသူများအတွက်**

**ဂုဏ်ထူးဦးဆောင်ချိုင်**

2018 English Question 5 Sets

၂၀၁၈ တက္ကသိုလ်ဝင် အင်္ဂလိပ်စာ မေးခွန်း ၅ ခုံ

၂၇၂ ပန်းဆိုးတန်းလမ်း၊ ရန်ကုန်။ 01 252 919, 09 964 252 919

**ခန္ဓာသုဂ္ဂိုလ**

ပန်းနာရင်ကျပ်ချောင်းဆိုးသောက်ဆေးပြား

တိုင်းရင်းဆေးဝါးမှတ်ပုံတင်အမှတ် -TMR- 013849 (1020)

ချောင်းဆိုး၊ ရင်ကျပ်၊ ချွဲသလိပ်ထခြင်း၊ ရောဂါများကို သက်သာပျောက်ကင်းပေးပါသည်။

မင်္ဂလာ- အမှတ် (၆)၊ ရှမ်းစုရပ်၊ နိုင်ငံတော်၊ ဖော်လာမြိုင်မြို့၊ ဖုန်း-၀၉-၄၄၄၄၄၄၄၄

**ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ**

နေပြည်တော် ဒဂုံကရိုင်၊ မြေညီရီမြို့နယ်၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၄)ရပ်ကွက်အမှတ်(၄/ရွှေကြာပင်)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၁၁၅)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၁၁၅)၊ မြေကွက်အတွက် မြေပေးမိန့်ထုတ်ပေးပါရန်အားဖြင့် (၁)ဦးဦးအောင် ၁၃/မကန(နိုင်)၀၁၀၇၃၀၈(ကိုယ်စား) ဦးဖြိုးဆင်(ဘ)ဦးအောင်လှိုင် ၁၂/မကန(နိုင်)၀၁၂၅၇၅၅ မြေချစလစ်မူရင်း၊ မြေညီရီမြို့နယ်တရားရုံး၏ ပိုင်ဆိုင်ကြောင်းကျမ်း၊ အရောင်းအဝယ်စာချုပ်မူရင်း၊ ဝန်ခံကတိပြုချက်၊ ငွင်းမြေကွက်ကို ချထားပေးသည်မှာ မှန်ကန်ကြောင်း အသိသက်သေသုံးဦးနှင့် မှန်ကန်ကြောင်း အသိသက်သေသုံးဦးနှင့် ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး တောင်ခဲချက်များ တင်ပြ၍ မြေပေးမိန့်ထုတ်ပေးခြင်းကို ကန့်ကွက်လိုသူများအနေဖြင့် တရားဝင် ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများ၊ တရားရုံးအမိန့်ဒီကရီများတင်ပြပြီး ယနေ့မှစ၍ ၁၅ရက်အတွင်း နေပြည်တော်စည်ပင်ရေးကော်မတီ၊ မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့် မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာနသို့ လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက ဌာနမှလုပ်ထုံးစံနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့် မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

**ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာခြင်း**

နေပြည်တော်ဒဂုံကရိုင်၊ မြေညီရီမြို့နယ်၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၄)ရပ်ကွက်အမှတ်(၄/ရွှေကြာပင်)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၁၁၅)၊ မြေကွက်အတွက် မြေပေးမိန့်ထုတ်ပေးပါရန် အားဖြင့် (၁)ဦးဦးအောင် ၁၃/မကန(နိုင်)၀၁၀၇၃၀၈(ကိုယ်စား) ဒေါ်နုနုလှိုင် ၁၂/မကန(နိုင်)၀၁၂၅၇၅၅ မြေချစလစ်မူရင်း၊ မြေညီရီမြို့နယ်တရားရုံး၏ ပိုင်ဆိုင်ကြောင်းကျမ်း၊ အရောင်းအဝယ်စာချုပ်မူရင်း၊ ဝန်ခံကတိပြုချက်၊ ငွင်းမြေကွက်ကို ချထားပေးသည်မှာ မှန်ကန်ကြောင်း အသိသက်သေသုံးဦးနှင့် ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး တောင်ခဲချက်များ တင်ပြ၍ မြေပေးမိန့်ထုတ်ပေးခြင်းကို ကန့်ကွက်လိုသူများအနေဖြင့် တရားဝင် ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများ၊ တရားရုံးအမိန့်ဒီကရီများတင်ပြပြီး ယနေ့မှစ၍ ၁၅ရက်အတွင်း နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၊ မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့် မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာနသို့ လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက ဌာနမှလုပ်ထုံးစံနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့် မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

**ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာခြင်း**

နေပြည်တော်ဒဂုံကရိုင်၊ မြေညီရီမြို့နယ်၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၄)ရပ်ကွက်အမှတ်(၄/ရွှေကြာပင်)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၁၁၅)၊ မြေကွက်အတွက် မြေပေးမိန့်ထုတ်ပေးပါရန် အားဖြင့် (၁)ဦးဦးအောင် ၁၃/မကန(နိုင်)၀၁၀၇၃၀၈(ကိုယ်စား) ဒေါ်နုနုလှိုင် ၁၂/မကန(နိုင်)၀၁၂၅၇၅၅ မြေချစလစ်မူရင်း၊ မြေညီရီမြို့နယ်တရားရုံး၏ ပိုင်ဆိုင်ကြောင်းကျမ်း၊ အရောင်းအဝယ်စာချုပ်မူရင်း၊ ဝန်ခံကတိပြုချက်၊ ငွင်းမြေကွက်ကို ချထားပေးသည်မှာ မှန်ကန်ကြောင်း အသိသက်သေသုံးဦးနှင့် ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး တောင်ခဲချက်များ တင်ပြ၍ မြေပေးမိန့်ထုတ်ပေးခြင်းကို ကန့်ကွက်လိုသူများအနေဖြင့် တရားဝင် ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများ၊ တရားရုံးအမိန့်ဒီကရီများတင်ပြပြီး ယနေ့မှစ၍ ၁၅ရက်အတွင်း နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၊ မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့် မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာနသို့ လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက ဌာနမှလုပ်ထုံးစံနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့် မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ



# လက်ထပ်မင်္ဂလာကျေးဇူးတင်လွှာ

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးနေ ဦးအုန်းမောင်(ခ)ဦးဂြိုဟ်တု (Director, Shwe Zin Yaw Hein Co.,Ltd) + ဒေါ်ရီရီသိန်းတို့၏ တစ်ဦးတည်းသော သား

## မောင်တာတာမျိုး

B.Sc (Chemistry)

Managing Director (Grand Arcadia Co.,Ltd)

နှင့်

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးနေ ဦးခွန်တင်ရွှေ (Managing Director, Dana Htann Ki Co.,Ltd) +

ဒေါ်ခင်အေးကျော် (ဒု-ညွှန်ကြားရေးမှူး(ငြိမ်း) ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးရုံး) တို့၏ သမီးထွေး

## ဒေါက်တာ နန်းမြတ်ဖြိုးသင်း

M.B.,B.S (Ygn)

တို့၏ (၂၆.၁၁.၂၀၁၇)ရက်နေ့တွင် Sedona Hotel (Grand Ballroom) ၌ ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့သည့် စုလျားရစ်ပတ်ထိမ်းမြားမင်္ဂလာအခမ်းအနားတွင် စုလျားရစ်ပတ်ထိမ်းမြားပေးပါသော ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ရေ)(ငြိမ်း) သီရိပျံချီ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ကြည်မင်းနှင့် ဇနီး ဒေါ်အေးအေးတို့အားလည်းကောင်း၊ မင်္ဂလာအောင်စံပယ်ပန်းကုံးများနှင့် မင်္ဂလာလက်ထပ်လက်စွပ်များဆင်မြန်းပေးပါသော ဗိုလ်ချုပ်ဝင်းလှိုင်(ငြိမ်း)နှင့် ဇနီး ဒေါ်ထုဆိုင်တို့အားလည်းကောင်း၊ မင်္ဂလာပွဲသို့ တက်ရောက်ချီးမြှင့်ပေးပါသော ဂုဏ်သရေရှိလူကြီးမင်းများနှင့် ကုမ္ပဏီအသီးသီးမှ M.D မိသားစုဝင်များ၊ ဒါရိုက်တာအဖွဲ့ဝင်မိသားစုများ၊ ရွှေဇင်ယော်ဟိန်း Jettyမှဝန်ထမ်းများ၊ ပအိုဝ်းအမျိုးသားအဖွဲ့ချုပ်(P.N.O)မှ တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များ၊ လေးစားရသော ဆရာသမားများ၊ နိုင်ငံကျော်အနုပညာရှင်များ၊ နိုင်ငံခြားနှင့် ရပ်ဝေးရပ်နီးမှတကူးတကကြွရောက်ချီးမြှင့်ပေးပါသော ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟအပေါင်းအားလည်းကောင်း၊ လူကိုယ်တိုင်မကြွရောက်နိုင်သော်လည်း လက်ဖွဲ့ပစ္စည်းများကို တကူးတကပေးပို့ပေးပါသော ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟအားလည်းကောင်း၊ မင်္ဂလာအခမ်းအနားမှူး တက္ကသိုလ်ဦးကိုကိုဇော်၊ မင်္ဂလာအခါတော်ပေး တေးသံရှင် ဒေါ်ရီရီသန်း၊ မင်္ဂလာလမ်းပြအဖြစ်ဆောင်ရွက်ပေးပါသော မောင်ကောင်းမြတ်စည်သူ၊ မနုဝါရွှေလှိုင်၊ မင်္ဂလာပန်းများ ကြဲဖြန့်ပေးပါသော ကိုကျော်ထက်အောင်၊ မရွှေသမီး၊ မင်္ဂလာအောင်စံပယ်ပန်းကုံးနှင့် မင်္ဂလာလက်စွပ်ဗန်းများ ကိုင်ဆောင်ပေးသော မမေတိုးခိုင်၊ မနွယ်ဒါလီထွန်း၊ သတို့သားအရံများဖြစ်သော ကိုကျော်ထွဋ်ဆွေ၊ ကိုလွမ်းပိုင်၊ သတို့သမီးအရံများဖြစ်သော မနန်းသူဇာ၊ မထက်ထက်အောင်၊ မိတ်ကပ်နှင့် ဆံပင်မေတ္တာဖြင့်လိမ်းခြယ်ပေးပါသော ဒီဇင်ဘာနှင့်အဖွဲ့၊ မင်္ဂလာဝတ်စုံများမေတ္တာဖြင့်ဆင်မြန်းပေးပါသော ယဉ်သူထိုက်ပိုးထည်တိုက်နှင့် ဒီဇင်နာ မယုးယုး၊ လက်ဝတ်ရတနာမေတ္တာဖြင့်ဆင်မြန်းပေးပါသော စိန်နန်းတော် စိန်ရွှေရတနာဆိုင်၊ မင်္ဂလာဖိနပ်များကိုမေတ္တာဖြင့်စီစဉ်ပေးပါသော ခိုင်ရွှေဝါ ဖိနပ်တိုက်၊ မင်္ဂလာဖိတ်စာဒီဇိုင်းမေတ္တာဖြင့်ရေးဆွဲပေးပါသော ကိုထက်အောင်(White Tree Media)၊ မင်္ဂလာဖိတ်စာများအားစိတ်တိုင်းကျ ဆောင်ရွက်ပေးပါသော Dagon Printing & Invitation Cards ၊မှတ်တမ်းတင်ဗီဒီယိုနှင့်ဓာတ်ပုံများရိုက်ကူးပေးပါသော ကိုဝဏ္ဏခွါနီး(Focus Daily) နှင့်အဖွဲ့၊ မင်္ဂလာပွဲအလှဆင်ပေးပါသော ပစ်တိုင်းထောင်ကုမ္ပဏီလီမိတက်၊ Eternal Floral Service၊ ရွှေနန်းမြင့်မင်္ဂလာဝန်ဆောင်မှု၊ Lighting နှင့် LED ကိုဇာနည်နှင့်အဖွဲ့၊ မင်္ဂလာပွဲအတွက်ကူညီပေးပါသော ဦးမြင့်လွင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ခင်သန်းမြင့်၊ ဦးမင်းလွင်ဦးနှင့် ဇနီး ဒေါ်မော်မော်ဝါရီရီ မိသားစု၊ ကိုသူရရှိန်၊ မနန်းရည်ရည်မွန်နှင့် ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟအပေါင်းအားလည်းကောင်း၊ (၉.၁၁.၂၀၁၇)ရက်နေ့တွင် ငွေဆောင် K Resort ၌ကျင်းပသော မင်္ဂလာမော်ကွန်းတင်လက်မှတ်ရေးထိုးပွဲတွင် မင်္ဂလာနာယကကြီးအဖြစ်ဆောင်ရွက်ပေးပါသော ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးတရားလွှတ်တော် တရားသူကြီးချုပ်ရုံး ရုံးအဖွဲ့မှူး ဦးဇေယျာတင့်ညို၊ မင်္ဂလာအသိသက်သေများအဖြစ်ဆောင်ရွက်ပေးပါသော ကိုသက်နိုင်ဦးနှင့် ဇနီး မနန်းတစ်၊ ကိုရဲထွန်းအေးနှင့် ဇနီး မယုနန္ဒာထွန်း (ရွှေဆင်မင်းဆေးပေါ့လိပ်)၊ မင်္ဂလာအရံများအဖြစ်ဆောင်ရွက်ပေးပါသော သူငယ်ချင်းများ၊ အကောင်းဆုံးစိတ်တိုင်းကျဆောင်ရွက်ပေးပါသော K Resort မှ မသီဂီနှင့် ဝန်ထမ်းများ၊ မင်္ဂလာဝတ်စုံမေတ္တာဖြင့် ချုပ်လုပ်ပေးပါသော ဒီဇင်နာကိုမင်းသက်စံ(Sweet & Smart)၊ ပန်းအလှ Eternel Floral Service၊ ဓါတ်ပုံထုတ်ပေးပါသော Fujifilm၊ မင်္ဂလာအခမ်းအနားမှူး ကိုသက်ပိုင်၊ လက်ဝတ်ရတနာမေတ္တာဖြင့်ဆင်မြန်းပေးပါသော စိန်ပင်လယ် စိန်ရွှေရတနာဆိုင်တို့အားလည်းကောင်း၊ (၁၈.၁၁.၂၀၁၇) ရက်နေ့တွင် ကံ့ကော်မြိုင်သာသနာရိပ်သာ စာသင်တိုက်တွင် ကျင်းပသော မင်္ဂလာဦးဆွမ်းကျွေးပွဲ၌ မင်္ဂလာတရားတော်များ ချီးမြှင့်ပေးပါသော ဆရာတော်ဘုရားကြီး ဦးသာသန နှင့် တကွ ဆွမ်းကွမ်းချက်ပြုတ်ပေးပါသော ဝေယျာဝစ္စအဖွဲ့နှင့် မင်္ဂလာဝတ်စုံမေတ္တာဖြင့်ဆင်မြန်းပေးကြသော Royal Chaik ပိုးထည်တိုက်နှင့် ဒီဇင်နာမပုံ(My Favourite)၊ မိတ်ကပ်ဆံပင်မေတ္တာဖြင့်လိမ်းခြယ်ပေးပါသော အန်တီမေသန်း၊ လက်ဝတ်ရတနာမေတ္တာဖြင့်ဆင်မြန်းပေးသော စိန်နန်းတော်စိန်ရွှေရတနာဆိုင်တို့အားလည်းကောင်း၊ (၂၇.၁၁.၂၀၁၇)ရက်နေ့တွင် Inya Lake Hotel မြက်ခင်းပြင်တွင် ကျင်းပပြုလုပ်သော မင်္ဂလာညစာစားပွဲ၌ ကြွရောက်ပေးပါသော လူကြီးမင်းများ၊ ပွဲအလှစိတ်တိုင်းကျပြင်ဆင်ပေးပါသော Paramount Events Details & Decor ၊ Photo Booth နှင့် Guest Book များ မေတ္တာဖြင့်ပံ့ပိုးပေးပါသော Fujifilm ၊ Lighting နှင့် LED ကိုဇာနည်၊ မင်္ဂလာဝတ်စုံများ အတွက် ဒီဇင်နာကိုမင်းသက်စံ(Sweet & Smart)၊ ဒီဇင်နာမယုးယုး၊ မိတ်ကပ်နှင့်ဆံပင်မေတ္တာဖြင့်လိမ်းခြယ်ပေးပါသော ဒီဇင်ဘာနှင့်၊ အခမ်းအနားမှူးအဖြစ် မေတ္တာဖြင့်ဆောင်ရွက်ပေးပါသော ဦးခင်လှိုင်နှင့် ဦးဒိန်းဒေါင်၊ လက်ဝတ်ရတနာများမေတ္တာဖြင့်ဆင်မြန်းပေးပါသော အောင်သမာဓိစိန်ရွှေရတနာဆိုင်နှင့် စိန်ပင်လယ်စိန်ရွှေရတနာဆိုင်တို့အားလည်းကောင်း၊ Pre-Wedding မှစ ပွဲများအစအဆုံးဓါတ်ပုံနှင့် ဗီဒီယိုများမေတ္တာဖြင့်ရိုက်ကူးပေးပါသော Naing Lin Visual Arts အဖွဲ့သားများအားလည်းကောင်း၊ အခြားကျေးဇူးတင်ထိုက်သူ အားလုံးအားလည်းကောင်း လှိုက်လှဲစွာကျေးဇူးဥပကာရတင်ရှိပါကြောင်းနှင့် မင်္ဂလာပွဲများတွင် နေရာထိုင်ခင်းအခက်အခဲကြောင့်အဆင်မပြေမှုများရှိခဲ့ပါက နားလည်ခွင့်လွှတ်ပေးပါရန် အနူးအညွတ်တောင်းပန်အပ်ပါသည်။

နှစ်ဖက်မိဘများနှင့်  
မောင်တာတာမျိုး + ဒေါက်တာ နန်းမြတ်ဖြိုးသင်း











လေလံတင်ဒါခေါ်ယူခြင်း
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ သရက်ခရိုင်၊ အောင်လံမြို့တွင် သမိုင်း ကုသိနာရီဘုရားကြီး၏ (၁၇၆)ကြိမ်မြောက် ဗုဒ္ဓပုဇွန်ယဉ်ကျေးမှု တပေါင်းလပြည့်နေ့မှ တပေါင်းလပြည့်ကျောက် ၁၀ရက်အထိ ကျင်းပ ပြုလုပ်မည်ဖြစ်ရာ ဗုဒ္ဓမြတ်စွာတော်အား မြို့တွင်းသို့ လှည့်လည် အပူဇော်ခံမည်ဖြစ်ပါသည်။

ကျောက်မဲမြို့၊ အထက(၂)၊ အငွေမတန်း(B)မှ စိုင်းကွမ်း၊ ခေး၏မိခင် နန်းအေးနွယ်နှင့် နန်းဝင်းနွယ် ၁၃/ကမန(နိုင်) ၀၃၄၉၀၀၀၀၀၀ တစ်ဦးတည်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ နန်းဝင်းနွယ်

ကျွဲကဒတ်မိသားစု(ရန်ကုန်) (၁၅)ကြိမ်မြောက် သက်ကြီးပူဇော်ပွဲနှင့်ပညာရည်ချွန်ဆုပေးပွဲ ဖိတ်ကြားလွှာ
ကျွဲကဒတ်မိသားစု(ရန်ကုန်)၏ (၁၅)ကြိမ်မြောက် သက်ကြီး ပူဇော်ပွဲနှင့် ပညာရည်ချွန်ဆုပေးပွဲ အခမ်းအနားကို အောက်ပါ အတိုင်း ကျင်းပမည်ဖြစ်ပါသည်။

ကျင်းပမည့်ရက် - ၁၀-၁၂-၂၀၁၇ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့) အချိန် - နံနက် ၉နာရီ

ကျင်းပမည့်နေရာ - ကျိုက္ခတ်ဘုရားဓမ္မဓိမာန်၊ သင်္ဃန်းကျွန်းမြို့နယ် ဆက်သွယ်ရန်ဖုန်း - ဦးအောင်သန်းဦး- ၀၉-၄၄၃၃၉၉၉၉၉ ဦးအောင်တင်- ၀၉-၅၁၇၅၅၃၆ ဒေါ်သီသီမော်- ၀၉-၄၂၀၀၅၅၉၈၉

တစ်ဦးတည်းဖြစ်ပါကြောင်း
ကျောက်မဲမြို့၊ အထက(၂)၊ အငွေမတန်း (C)မှ စိုင်းထွန်းဦးနှင့် စိုင်းထွန်းထွန်းဦးတို့ တစ်ဦးတည်းဖြစ်ပြီး ညီမဖြစ်သူ စတုတ္ထ တန်းမှ နန်းမိုးကြည်တို့၏ဖခင် ဦးသိန်းမောင် နှင့် စိုင်းသိန်းစိုးမိုးသည် တစ်ဦးတည်းဖြစ် ပါကြောင်း။

ဖခင်အမည်မှန်
ကျောက်မဲမြို့၊ အထက(၂)၊ အငွေမတန်း (C)မှ မောင်ကြည်မင်းသားဌာန၊ မောင်ခိုင်ခန့်၊ ကျော်နှင့် မထွန်းမိုးသူတို့၏ ဖခင်အမည် မှန်မှာ ကိုဝင်းအောင် (ခ) ကိုအောင်မင်းစိုး၊ ၁၃/သန(နိုင်) ၀၀၅၅၅၅၅ ဖြစ်ပါကြောင်း။

ပျံ-၅-ကောင် အမှတ်တံဆိပ် သွေးချို-ဆီးချိုကျဆေးနှင့် သွေးတိုးကျဆေး တစ်ပြည်လုံးသို့ ပြန့်ချိလိုက်ပါပြီ။
ကျွဲကဒတ်မိသားစု(ရန်ကုန်)၏ (၁၅)ကြိမ်မြောက် သက်ကြီး ပူဇော်ပွဲနှင့် ပညာရည်ချွန်ဆုပေးပွဲ အခမ်းအနားကို အောက်ပါ အတိုင်း ကျင်းပမည်ဖြစ်ပါသည်။

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း
ယာဉ်မှတ်ပုံ 4J/8718 Mazda Demio H/B ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဒေါ်ချယ်ရီမိုး(ခ) ဟောမာန် ၁၂/၂၂ကမ(နိုင်)၂၂၅၅၅၅ က (ကမ-၃) ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။

ကိုယ်ပိုင်ကျောင်း၊ ဘော်ဒါ ဖွင့်လှစ်ရန်
မြောက်ဒဂုံမြို့နယ်၊ ဆိတ်ငြိမ်ရပ်ကွက်၊ ကိုယ်ပိုင်ကျောင်း၊ ဘော်ဒါ၊ သင်တန်းများ ဖွင့်လှစ်နိုင်သော မြေနေရာနှင့် အဆောက်အအုံများ၊ ကျောင်းသုံးပရိဘောဂများ၊ ကွန်ပျူတာများ၊ သင်တန်းခန်းမများ၊ အားလုံးပါဝင်မည်။

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း
ယာဉ်မှတ်ပုံ 3D/9431 Toyota Corolla SW(4x2) ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးဝင်းနိုင် ၁၂/၂၂ကတ(နိုင်)၀၀၀၀၂၉ က (ကမ-၃) ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။

အများသိစေရန် ကြေညာခြင်း
ကိုကျော်မင်းထွန်း ၉/တသန(နိုင်) ၁၀၈၅၇(၁)ဦးသန်းကျော်၊ အခန်း(၁၀၂)၊ တိုက်(၃၄)၊ စံပယ်လမ်း၊ (၉၂)ရပ်ကွက်၊ ဒဂုံမြို့သစ်(အိမ်ကမ်း)မြို့နယ်နေထိုင်သူ၏ လွှဲအပ် ညွှန်ကြားချက်အရ အောက်ပါအတိုင်းကြေညာအပ်ပါသည်။

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း
ရန်ကုန်မြို့၊ လှိုင်သာယာမြို့နယ်၊ (၁၁)ရပ်ကွက်၊ စံပယ်လမ်းရှိ နှစ် ၆၀ ဂရုန်တန်းစား၊ မြေကွက်အမှတ် ၂၂၅/၈ ဖြစ်သည့် အလျားပေ၂၀၊ အနံပေ၆၀၊ မြေချိန် ၀.၃၁၁၅၅၅၅၅၅၅၅ အနံပေ ၁၂၀၀ အိမ်ရာမြေကွက်နှင့် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်ကို မိမိတစ်ဦးတည်းသာ တရားဝင်ပိုင်ဆိုင်ပြီး လိုအပ်သလို စီမံခန့်ခွဲရောင်းချပိုင်ခွင့်အပြည့်အဝရှိကြောင်း

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ
ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရွှေတောင်ကြား(၁)ရပ်ကွက်၊ အင်းလျားမြိုင်လမ်း၊ အမှတ်(၃၆)တည်ရှိရာ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၃၆-၇)၊ မြေကွက်အမှတ်-၉၃-၃/၂ ဦးကျင်ရီ (အေအေ-၀၀၉၇၅၀)၊ ဒေါ်ခင်စိန် (အေအေ-၀၀၉၇၆၉) အမည်ပေါက် မြေပိုင်မြေကွက်ဖြစ်ပါသည်။

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အများသိစေရန်ကြေညာချက်
ရန်ကုန်မြို့၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ် (၆)ရပ်ကွက်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် (၆)၊ မြေကွက်အမှတ် (၁၀၈/က)၊ အကျယ်အဝန်း (၂၀' x ၆၀') ရှိရာ (၆၀)ဂရုန်မြေကွက်နှင့်မြေပေါ်ရှိ အမှတ် (၁၀၈/က)၊ ဟံသာဝတီ(၂၁)လမ်း၊ (၆)ရပ်ကွက်၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဟုခေါ်တွင်သည့် (၃၃)ထပ် RC တိုက်အိမ်အပါအဝင်အကျိုးခံစားပိုင်ခွင့်အရပ်ရပ်ကို အမည်ပေါက်သူ ဒေါ်နီလာအိုင် (၅/ရတန (နိုင်) ၀၀၁၂၀၁) ထံမှ ကျွန်ုပ်တို့၏မိတ်ဆွေများကဝယ်ယူရန် စင်စစ်ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။

(၅)နှစ်ပြည့်လွမ်းဆွတ်သတိရအမျှပေးခြင်း
ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ ဓမ္မာရုံ၊ ပိဋကတ်တိုက်၊ မုခ်ဦး၊ စောင်းတန်း၊ နတ်လမ်း၊ ဓာတုစေတီ၊ ဓမ္မစေတီ၊ ဆင်ဝင်ဒါယကာကြီး ဒေါက်တာကြီးထွန်းမော် တွဲဖက်ပါမောက္ခ (ခွဲစိတ်) အသက် (၅၁)နှစ်
မိဘကို လုပ်ကျွေးရင်း ၅-၁၂-၂၀၁၂တွင် ဘဝတစ်ပါးပြောင်းသွားသော သားကြီး လူ့ဘဝတွင် မိသားစုနှင့်အတူ ပြုလုပ်ခဲ့သော ကောင်းမှုကုသိုလ်များ ကိုယ်တိုင်ကိုယ်ကျ ပြုလုပ်ခဲ့သော ဒါန၊ သီလ၊ ဘာဝနာကုသိုလ်များ ပြီးခဲ့သော(၅)နှစ် မိသားစုက နေ့စဉ်၊ လစဉ်၊ နှစ်စဉ် ပြုလုပ်ပို့သခဲ့သော ကုသိုလ်ကောင်းမှုအစုစုများကို ရောက်နေသော မြင့်မြတ်ဘုံဘဝမှ ပို၍ မြင့်မြတ်သောဘုံဘဝ မြတ်နိုးဗွာန်သို့ မျက်မှောက်ပြုနိုင်ပါစေသော်...

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း
ယာဉ်မှတ်ပုံ ၅၅၀/၅၀၁၂ ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးစန်းမြင့် ၉/မမန(နိုင်) ၀၂၅၅၅၅၅ က (ကမ-၃) ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။

ခရစ်တော်၌အိပ်ပျော်ခြင်း
ဒေါ်သင်းအေးဖိုး [အထွေထွေအတွင်းရေးမှူး(အငြိမ်းစား)] Y.W.C.A (ရန်ကုန်) အသက်(၅၈)နှစ်
ရန်ကုန်မြို့၊ အင်းစိန်မြို့နယ်၊ မင်းကြီး လမ်း၊ အမှတ် ၁၄၈၆ ဦးကန်ကန်စီမိုး-ဒေါက်တာလီလူဖိုးတို့၏သမီး၊ (Rev. ဦးသိန်းမောင်-ဒေါ်သိန်းတင်)တို့၏ သမီးချွေးမ၊ Rev. ဦးစံဖိုး(ကံဘုံအသင်းတော်)၏ဇနီး၊ ဦးမင်းကျော်သူ-ဒေါ်အေးဖိုးသဒ္ဓါတို့၏မိခင်၊ မောင်မင်းမြတ်သူ၏အဘွား၊ ဦးစောမြတ်ထွန်းဖိုး-ဒေါ်မြမြလှ၊ (ဦးသူတ)-ဒေါ်လှလှ သားဖိုးတို့၏ အစ်မ၊ မမြတ်ကျော်နိုင်ဖိုး၊ မောင်အောင်စည်သူတ၊ မောင်ကောင်းမြတ်သူတ၊ မမြတ်သူစွာဖိုးတို့၏ ကြီးတော်သည် ၃-၁၂-၂၀၁၇ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၆:၀၅ နာရီတွင် ခရစ်တော်၌ အိပ်ပျော်သွားပါသဖြင့် ၅-၁၂-၂၀၁၇ရက် (အင်္ဂါနေ့)နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ကံဘုံနှစ်ခြင်းအသင်းတော်၌ ဝတ်ပြုဆုတောင်းပြီး ရေဝေးရိုင်းပေါင်းစုံ ဥယျာဉ်တော်၌ ဂူသွင်းသဖြင့် မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရုပ်နှိုးရဝေးမှ မိတ်သက်ပေးအား အသိပေး အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။

အင်္ဂလိပ်စားကြပျောက်လျှောက်ထားခြင်း
ယာဉ်မှတ်ပုံ 6D/3251 ၏ အင်္ဂလိပ်စားကြန့်ပါတ်ပြားပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ယခင်ဖောင်းကြန့်ပါတ်ပြားပျက်ပြယ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

(၄)နှစ်ပြည့်လွမ်းဆွတ်သတိရခြင်း
ဗိုလ်ကြီးကျော်စွာဝေဖြိုး အပတ်စဉ်(၄၉) ကြည်း-၄၇၈၉၅ (၅-၁၂-၂၀၁၃)-(၅-၁၂-၂၀၁၇)
သားသားကြီး တိုင်းပြည်တာဝန်ထမ်းဆောင်ရင်း တိုင်းပြည်အတွက် အသက်ပေး လှူသွားတာ (၄)နှစ်ပြည့်ခဲ့ပါပြီ-ရှာသော်လည်းမတွေ့၊ ကြာသော်လည်းမမေ့ဘဲ နေ့စဉ်၊ လစဉ်၊ နှစ်စဉ်၊ ကောင်းမှုကုသိုလ် အစုစုတို့ကို သားသားကြီးအတွက် အမျှ ပေးလေ့ကျက်ပါ။ မြင့်မြတ်သော ဘုံဘဝမှသာခေါ်ဆိုနိုင်ပါစေ...

ဖောင်းကြပျောက်လျှောက်ထားခြင်း
ယာဉ်မှတ်ပုံ 7I/2789 ၏ ဖောင်းကြန့်ပါတ်ပြားပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ယခင်ဖောင်းကြန့်ပါတ်ပြားပျက်ပြယ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

ပျောက်ဆုံးကြောင်း
ကျွန်တော် ခွန်ရစ်ဆုံး ၁၃/ဟန(နိုင်)၀၅၃၄၄၀၀၀ နိုင်ငံကူးလက်မှတ် အမှတ်(မမှတ်မီ)သည် ပျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့် တွေ့ရှိက အကြောင်းကြားပေးပါရန်။ ဖုန်း-၀၉-၄၂၂၃၃၃၅၄

ဖောင်းကြပျောက်လျှောက်ထားခြင်း
ယာဉ်မှတ်ပုံ 5I/5866 ၏ ဖောင်းကြန့်ပါတ်ပြားပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ယခင်ဖောင်းကြန့်ပါတ်ပြားပျက်ပြယ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

သားသမီးများအဖြစ်မှ အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်ခြင်း
ကျွန်ုပ်တို့၏မိတ်ဆွေဖြစ်သူ ရန်ကုန်မြို့၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ (၁၀)ရပ်ကွက်၊ ဓမ္မရာဇာလမ်း၊ အမှတ် ၁၈၇/ကနေ ဒေါ်ခင်ဖြိုးရီ ၁၂/၂၂ကတ(နိုင်)၀၀၇၇၇၇၀၀ သားသမီးများဖြစ်သော ဒေါ်လှမြတ်သူ ၁၂/၂၂ကတ(နိုင်) ၀၄၄၈၆၄၊ ဒေါ်ထက်ထက်အောင် ၁၂/၂၂ကတ(နိုင်)၀၆၅၀၀၀၊ မောင်သန့်စင်လင်း ၁၂/၂၂ကတ(နိုင်)၀၉၀၀၅၅ တို့သည် သားသမီးအမွေကျွန်ုပ်တို့မှအရှုံးအခွင့် ငှင်းတို့အား ယနေ့မှစ၍ အမွေစား အမွေခံသားသမီးများအဖြစ်မှ အပြီးအပိုင်စွန့်လွှတ်လိုက်ပြီဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြော်ငြာအပ်ပါသည်။

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ
လှိုင်မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၁၉)၊ မြေကွက်အမှတ်(၄/၁၁-၅-၈)မြေကွက် တည်နေရာအမှတ်(၁၀)၊ မဟာအေ(၁)လမ်း၊ (၁၅)ရပ်ကွက်(ခေါ်မြစ်)အမည် ပေါက်မြေပိုင်မြေ ၀၂/၅ ၃၉ အိမ်ယာမြေ သတ်မှတ်မြေအား အမှုဆောင်ပိုင်ဆိုင်ကြောင်း ကြော်ငြာအကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်ကို မိမိတစ်ဦးတည်းသာ တရားဝင်ပိုင်ဆိုင်ပြီး လိုအပ်သလို စီမံခန့်ခွဲရောင်းချပိုင်ခွင့်အပြည့်အဝရှိကြောင်း

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ မုခ်တာတိမ်ရာ (၁) ၂ ရပ်ကွက်၊ တိုက်အမှတ် (၆၀၇-၆)၂၃ ခေါ် တွင်သောတိုက်ခန်းနှင့် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အား လုံးလုံးစား မိခင် ဒေါ်ခင်မယ် (ကွယ်လွန်) မှပိုင်ဆိုင်ပြီး ယခုအခါ ၎င်းတို့ကမ်းအား အမွေစားအမွေခံသားသမီးများဖြစ်ကြသော မမေဇနီးဦး (၁၂/သကတ(နိုင်) ၀၅၄၈၈၂) ကိုမျိုးသိန်းထက် (၁၂/သကတ(နိုင်)၀၅၄၈၈၃) နှင့် မမေသော်ဟန် (၁၂/သကတ(နိုင်)၀၅၄၈၈၄) တို့မှ ရောင်းချ၍ တော်ဝင်မိသားစုကုမ္ပဏီလီမိတက်ထံ၌ အမည်ပြောင်းဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ပါသဖြင့် ၎င်းတို့ကမ်းနှင့်ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်မည်သူများရှိပါက ကျွန်ုပ်တို့ထံသို့ဖြစ်စေ၊ ရင်းတိုက်ခန်းနှင့်ပတ်သက်၍ သို့ဖြစ်စေ ကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှ (၃၀) ရက်အတွင်း လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်ကျော်လွန်ပါက အရောင်းအဝယ်ကိစ္စနှင့် အမည်ပြောင်းကိစ္စအား ပြီးဆုံးအထိ ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။







